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امــروز

کارشناس صنعت خودرو:

وعده واردات خودرو اقتصادی به انحراف رفت!

تومان مهر ماه 1402-قیمت3000 26 چهارشنبه 2388 شمارهمسلسل سالبیستوچهارم-

صفحه 3

رئیس کل بانک مرکزی:

سیاست های کنترل تورم 
صفحه 3ادامه دارد!

صفحه2

شناسایی ۱۸ عنوان 
پروژه ساخت 

بار اول در پالایشگاه 
گاز ایلام

صفحه 2

انتقاد عضو شورای 
شهر از نحوه انتصابات 

در شهرداری تهران

دستیابی به نفت و 
گاز در حفاری های 
اکتشافی دو میدان 
نفتی و گازی کشور

خزعلی خبر داد؛

پیگیری بیمه زوجین دهه 60 
صفحه 2در دستور کار

تا جام ملت ها خبری از تغییر نسل نیست!

تیم ملی ایران این روزها در تورنمنت تدارکاتی اردن حضور دارد و شاگردان 
امیر قلعه نویی خودشان را آماده حضور در جام ملت های آسیا می کنند. ایران 
نتایج خوبی کسب  از زمان حضور امیر قلعه نویی به جای کارلوس کی روش 
کرده ولی میانگین سنی بالای نفرات دعوت شده از سوی سرمربی تیم ملی 

باعث نگرانی شده است.
تیم ملی در جام جهانی 2۰22 قطر با میانگین 2۸.۹ مسن ترین تیم مسابقات 
بود و پس از حذف از مسابقات اغلب کارشناسان از لزوم تغییر نسل و اضافه شدن 
نفرات جوان تر صحبت کردند. با این حال در شرایطی که نزدیک به یک سال از 
جام جهانی می گذرد، میانگین سنی تیم ملی پایین نیامده و حتی نسبت به مسابقات 
قطر افزایش یافته است. در فهرست اخیری که قلعه نویی اعلام کرد میانگین سنی 
بازیکنان حاضر بالای 2۹ بود و ۱۸ بازیکن ۳۰ سال و بالاتر در آن حضور داشتند.
صفحه6

D O N Y A Y E J A V A N A N M A G . I R

اهمیت سپردن کودکان بی سرپرست به خانواده ها

روزنامه سراسری

نسل جوان روزنامه  تنها 

رتبه دوم ایران در کاهش موالید 
کشورهای همسایه در بین

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری با بیان اینکه وضعیت جمعیت و حال 
جمعیتی کشور اصلًا خوب نیست، گفت: در میان همسایگان، بعد از ارمنستان بیشترین 
کاهش موالید را داشتیم؛ یعنی وضعیت خیلی از کشورهای همسایه، بهتر و مناسب تر است.
انسیه خزعلی در یک برنامه ای رادیویی درباره وضعیت جمعیتی کشور، اظهار کرد: 
متاسفانه وضعیت جمعیت و حال جمعیتی کشور اصلًا خوب نیست، باروری بسیار پایینی 
در سطح استان ها وجود دارد و حتی بعضی از استان ها وارد تله جمعیتی شدند. باروری بسیار 
پایین ما ۱6 درصد و باروری پایین 2۳ درصد و باروری کمتر از حد جانشینی ۴۸ درصد 
است که روز به روز این آمار پایین تر می آید و فقط ۱۳ درصد بالاتر از سطح جانشینی 

مسئله باروری را داریم.
صفحه ۳

صفحه ۳

داخلی سازی 
کاتالیست های مورد 
نیاز پتروشیمی ها تا 

پایان دولت
صفحه ۳

صفحه ۴

وداع ناباورانه با استاد سینمای موج نو ایران
هنوزهم بسیاری از هنرمندان و علاقمندان به این عرصه، در شوک درگذشت آتیلا پسیانی و فردوس کاویانی 
بودند که خبری به مراتب عجیب تر، نه تنها قلبها را شکست، بلکه مغزها را در شوک فرو برد... خبر قتل داریوش 

مهرجویی و همسرش در خانه شخصی شان!
مهر ماه را باورمان نیست،  خبر شوک آمیز و تلخ قتل داریوش مهرجویی و همسرش در کابوس شبانه 2۳
ای کاش صبح از خواب بیدار میشدیم و به جای آنکه خبر تلخ رفتن خالق گاو، هامون، اجارهنشینها، سنتوری و 
مهمان مامان را میدیدیم، خودمان را کنار سینما فلسطین در سیل جمعیتی پیدا میکردیم که در انتظار تماشای 
یکی از بنیانگذاران موج نو  سنتوری در جشنواره بودیم اما گویا خبر درست است و باید ناباورانه از کارنامه سینمایی

سینمای ایران بنویسیم.

۸ صفحه۱6

در راستای اجرای طرح جهاد آب رسانی
۶۳ کیلومتر شبکه آب آشامیدنی در استان مرکزی اصلاح شد

 : نوروزی  عرفان   - مرکزی 
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان مرکزی از اصلاح و توسعه 6۳ 
کیلومتر شبکه آب آشامیدنی در این 
استان در راستای اجرای طرح جهاد 

آبرسانی خبر داد.
از  افزود:  عباسی،  حشمت اله 
آغاز اجرای طرح جهاد آب رسانی به 
 6۳ تاکنون،  استان  این  روستاهای 

کیلومتر از شبکه آبرسانی در روستاها اصلاح و توسعه یافته است.
وی بیان کرد: اصلاح و توسعه شبکه آبرسانی با هدف ارتقای سطح 
خدمات رسانی و کاهش هدر رفت آب، حوادث و اتفاقات آب و همچنین 

آبرسانی پایدار به مشترکین در حال اجرا است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی، پیشرفت این طرح 
را در بخش اصلاح و توسعه شبکه آب رسانی در راستای اجرای طرح جهاد 
آبرسانی در روستاهای استان ۵2 درصد اعلام کرد و گفت: اکنون عملیات 
اصلاح و توسعه شبکه آب در۳۰ روستای شهرستان های خمین، خنداب، 

ساوه، شازند و کمیجان در دست اجرا است.
عباسی افزود: 2۴ هزار و 22۷ نفر با اجرای طرح جهاد آبرسانی در 

6۷ روستای استان از آب آشامیدنی سالم و بهداشتی بهره مند می شوند.
آب مورد نیاز استان مرکزی از ۷26 حلقه چاه، ۴2 رشته چشمه و 
26 رشته قنات تامین می شود و در بخش شهری ۳۳۷ هزار مشترک و در 

روستاها ۱6۹ هزار مشترک وجود دارد.

مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام خبر داد؛
برگزاری اولین نمایشگاه »ایرانی سازان« با حضور ۶۰ شرکت 

تولیدکننده در ایلام
   ایلام- مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام از برگزاری نمایشگاه 
»ایرانی سازان« با حضور بیش از 6۰ شرکت تولیدکننده قطعات داخلی 

حوزه نفت، گاز و پتروشیمی در شهر ایلام خبر داد.
سیدغلامحسن گرشاسبی روز شنبه با بیان اینکه این نمایشگاه در 
حوزه توانمندی  های ساخت داخل، تعمیر و ساخت قطعات و تجهیزات 
برگزار  ایلام  در  آبان ماه  پنجم  تا  سوم  گاز  و  نفت  پتروشیمی،  صنایع 
شهر  بین المللی  نمایشگاه های  دائمی  محل  داشت:  اظهار  می شود، 
تولیدکنندگان قطعات داخلی صنعت  واقع در »چغاسبز« میزبان  ایلام 

نفت کشور خواهد بود.
وی از اهداف برگزاری نخستین نمایشگاه ایرانی سازان در ایلام 
و  توانائیها  معرفی  و  ایرانی  برای حضور شرکت های  بستری  ایجاد  را 
آنها در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی عنوان کرد و  فنآوری های جدید 
استان  زمینه های  و  معرفی فرصت ها  تولید،  افزود: کاهش هزینه های 
ور، از دیگر اهداف برگزاری  جهت فعالیت شرکت های دانش بنیان و نوآ

است. نمایشگاه  این 
ظرفیت های  به  اشاره  با  ایلام  پتروشیمی  شرکت  مدیرعامل 
 6 و  گاز  درصد  داد:۱۱  ادامه  پتروشیمی  و  گاز  نفت،  حوزه  در  استان 
درصد نفت کشور در ایلام تولید می شود و این استان  قابلیت تبدیل 
دستاوردهای  معرفی  کرد:  عنوان  گرشاسبی  دارد.  را  غربی  پارس  به 
استان ایلام در  حوزه های مذکور اولویت های دیگر این نمایشگاه می 
باشد و از مدیران، شرکت ها  و دانشجویان استان برای حضور اثرگذار 

در این نمایشگاه دعوت کرد.

برای  جمهور  رئیس  سفر  تومانی  میلیارد   ۵۳۵ دستاورد 
پروژه های آب و فاضلاب استان بوشهر

احداث مخزن،  پروژه  به  داشت:  اظهار  این خبر  تشریح  در  عالی  ابوالحسن 
تومان  میلیارد  کلمه ۱۰۰  به شهر  ارغون  بند ذخیره ای  تکمیل  و  آب  انتقال  خط 
اعتبار اختصاص یافته است که از این میزان ۹۰ میلیارد تومان از محل آبرسانی 
اضطراری وزارت نیرو و مبلغ ۱۰ میلیارد تومان توسط استان در سال های ۱۴۰2 و 

۱۴۰۳ تامین خواهد شد.
وی بیان کرد: دومین پروژه اعتبار گرفته از سفر طرخ تکمیل مجتمع آبرسانی 
روستایی نوار ساحلی در شهرستان  های دشتی و تنگستان است که با این طرح ۸۰ 

میلیارد تومان اختصاص یافته است.
طرح   اعتبارات  محل  از  تومان  میلیارد   ۷۰ میزان  این  از  داد:  ادامه  عالی 
مجتمع های روستایی وزارت نیرو و ۱۰ میلیارد تومان از محل منابع استانی تامین 

می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: به پروژه احداث 
و تکمیل ایستگاه پمپاژ و خط انتقال و شبکه جمع آوری فاضلاب شهر بوشهر نیز 
۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار اختصاص یافته که این اعتبار ظرف مدت 2 سال توسط 

سازمان برنامه و بودجه کشور تامین می شود. 
عالی ادامه داد: برای احداث و تکمیل ایستگاه پمپاژ، خط انتقال و شبکه جمع 
آوری فاضلاب شهر دیلم نیز ۳۰ میلیارد تومان اعتیار اختصاص یافته که از این 
میزان 2۵ میلیارد تومان توسط سازمان برنامه و بودجه کشور و مابقی آن توسط 

وزارت نیرو تامین می شود.
وی افزود: اختصاص مبلغ ۹۰ میلیارد تومان برای تکمیل مخازن ذخیره خطوط 
انتقال آب شهرستان های دیلم، دشتستان، دیر، کنگان و عسلویه و ۳۰ میلیارد تومان 
برای تکمیل خطوط انتقال و آبرسانی شهر بوشهر از دیگر دستاوردهای سفر دوم 

رئیس جمهور دولت سیزدهم به استان بوشهر است.
عالی ادامه داد: اختصاص پنج میلیارد تومان اعتبار برای بهسازی چشمه و 
احداث مخزن آب شرب روستای بن بید و ۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای خط انتقال، 
شبکه توزیع و مخزن تامین آب شرب روستاهای محروم و عشایر مجتمع طسوج 
از جمله اعتباراتی است که از محل سفر دوم رئیس جمهور به پروژه های آبرسانی 

این مناطق اختصاص پیدا کرده است.

از ابتدای سال تا پایان شهریور ماه صورت پذیرفت
سرمایه گذاری 2۰7 میلیارد ریالی در تاسیسات توزیع برق 

شهر بسطام
مدیر امور برق بسطام گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 2۰۷ میلیارد ریال 
سرمایه گذاری در زمینه توسعه زیرساخت ها، شبکه ها و تاسیسات توزیع برق 

شهر بسطام صورت پذیرفته است.
سید حمیدرضا موسوی با اشاره به این که بالغ بر پنج هزار و ۸۰۰ متر 
احداث شبکه فشارمتوسط و فشارضعیف هوایی و زمینی در شش ماه اول سال 
جاری احداث شده است افزود: با توسعه شبکه های توزیع برق و نصب ۱۵ 
دستگاه ایستگاه هوایی و زمینی با ظرفیت یک هزار و ۷۰ کیلوولت آمپر، ۳۰6 

مشترک جدید به مشترکان فعلی افزوده شده است.
وی اظهار داشت: در راستای طرح ابلاغی بهارستان پنج هزار و ۵۰۰ متر 
از شبکه توزیع برق روستاهای علی آباد، قلعه آقا و نگارمن اصلاح شده و مقدار 

اصلاح شبکه به عددی بالغ بر ۱۸ هزار متر رسیده است.
 ۳2 تعداد  جاری  سال  ماه  شهریور  تا  فروردین  از  شد:  یادآور  موسوی 
دستگاه کنتور هوشمند به منظور دریافت دقیق تر داده ها، رویت پذیری و 
و  پذیر  رویت  مشترک   6۵۸ مجموع  در  و  نصب  بسطام  در  پذیری  کنترل 

کنترل پذیر شده است.
وی خاطرنشان کرد: احداث ۷۱۰ متر شبکه فشارمتوسط و فشارضعیف 
و نصب یک دستگاه پست هوایی با ظرفیت ۱۰۰ کیلوولت آمپر در روستای 
برق  تامین  منظور  به  فشارضعیف  متر شبکه   6۰۰ و  هزار  احداث سه  خیج، 
متقاضیان جدید، نصب ۵۷ دستگاه تابلو لوازم اندازه گیری و تامین برق مسکن 
ملی شهر مجن از جمله مهمترین اقدامات شاخص صورت گرفته در عرصه 

خدمت رسانی این امور بوده است.

فرهنگی  معاون  صدقی:  فهیمه 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره 
محفل  حاشیه  در  رضوی  خراسان 
ن  گا د ز له  لز ز با لی  همد بی  د ا
و  نی  ا یر ا ن  ا عر باحضورشا ت  ا هر
مردم  به  تسلیت  نی،ضمن  نستا فغا ا
هوشمندی  ضرورت  بر  نستان  فغا ا

اجتماعی مردم دو کشور تاکید کرد. 
گفت:  حسینی  فاطمه  بی  بی 
امروزه،  جغرافیایی  تقسیمات  گرچه 
از ایران و افغانستان معنای دو کشور 
را به ذهن می رساند؛  اما زمینه های 
مع  ا جو ن  میا فرهنگی  گسستنی  نا
مرزبندی  این  تابع  کشور  دو  انسانی 
نبوده و مناسبات مردم این دو جامعه 

همچون درازای تاریخ، پابرجاست. 
و  زبان  نقش  به  سپس  حسینی 
ادبیات در سپهر این اشتراکات فرهنگی 
اشاره کرد و افزود: ملموس ترین جلوه 
ارتباطات انسانی، ارتباط کلامی است و 
از آنجا که ارتباط،میان مردم افغانستان 
ندارد،  نیاز  میانجی  زبان  به  ایران  و 
از  مشترک  معنای  درک  و  همزبانی 
واژه ها، مستحکم ترین برج و باروی 
ارتباط اجتماعی این دو کشور است. 

وی سپس به ضرورت هوشمندی 
سیاسی و اجتماعی مردم این دو کشور 

خاطرنشان  و  تاکید  کنونی  مقطع  در 
جهانی  استعمار  تاریخ  بررسی  کرد: 
ثابت می کند که تفرقه افکنی، پاشنه 
های  طلبی  برتری  از  بسیاری  آشیل 
هر  که  است  استعماری  و  استبدادی 
سیاسی  مناسبات  در  شکلی  به  روز 
در  کند.  می  بروز  جهان  اجتماعی 
بر  منحط  جریان  این  کنونی  مقطع 
میان  اجتماعی  فرهنگی  افکنی  تفرقه 
افغانستان متمرکز شده  ایران و  مردم 
دوکشوربا  مردم  است  لازم  و  است 
هوشمندی سیاسی و اجتماعی، همدلی  

تاریخی خود را دستخوش چنین توطئه 
هایی نکنند. 

امین،  ادبی  انجمن  است  گفتنی 
ساختاری مردمی است که بامسئولیت 
نی  ا یر ا نمند ا تو عر شا یی  رجا ضیه  ا ر
ظمی  کا ظم  کا محمد ی  بیر د و  
پژوهشگر  و  نویسنده  شاعرتوانمند، 
محل  در  قبل  سال  ده  از  افغانستانی 
مدرس  در  واقع  مشهد  هنر  حسینیه 
ایران  شاعران  هفتگی  صورت  به   ۴

و افغانستان را گرد هم آورده است.
این  نشست  محور  انجمن  این 

هفته خود را به هم دردی و هم دلی با 
مردم زلزله زده افغانستان اختصاص داد 
و زبان شعر را برای ابراز این همدلی 
به  حادثه  این  به سوگواران  تسلیت  و 

خدمت گرفت. 
در زلزله هفته جاری افغانستان به 
 2۰۰۰ از  بیش  هرات،  ایالت  در  ویژه 
ما  زبان  هم  و  مسلمان  مردم  از  تن 
مردم  حادثه  ین  ا که  باختند  جان 
از  ایران  در  ساکن  ومهاجران  ایران  
را  امین  ادبی  انجمن  شاعران  جمله 

سوگوار کرد.

در حاشیه محفل شعری همدلی بازلزله زدگان هرات باحضورشاعران ایرانی و افغانستانی؛ 

معنای مشترک واژه ها، محکم ترین نمود همدلی است

و  بنـادر  کل  اداره  انتخـاب  بـا 
دریانوردی اسـتان بوشـهر بـه عنوان 
ایمنـی،  شـاخص  در  برتـر  دسـتگاه 
ایـن  دریانـوردی  و  بنـادر  کل  اداره 
بـرای  اخیـر  مـاه   2 ظـرف  اسـتان 
پیاپـی مـورد تجلیـل  بـار  چهارمیـن 

قـرار گرفـت. 
عمومـی،  روابـط  گـزارش  بـه 
محمـد شـکیبی نسـب در توضیح این 
خبر اظهار کرد: در ارزیابی انجام شـده 
از سـوی سـازمان بنـادر و دریانوردی، 
بنـادر مختلـف کشـور در حـوزه ایمنی 
و عملیـات هـای موفق مربـوط به این 
بنـادر و دریانـوردی  اداره کل  حـوزه، 
اسـتان بوشـهر به عنوان دسـتگاه برتر 

شـد. معرفی 
وی بیـان کـرد: اسـتان بوشـهر 

۹6۷ کیلومتـر مرز آبی بـا خلیج فارس 
دارد که به تناسـب ایـن موقعیت یکی 
از اسـتانهای پیشـرو از حیـث کمـی و 
کیفـی در حـوزه ایمنی و بویژه عملیات 
هـای موفـق حوزه جسـت و جو نجات 

دریایی اسـت.
دریانـوردی  و  بنـادر  مدیـرکل 
خـارج  کـرد:  اعـلام  بوشـهر  اسـتان 
سازی کالاهای خطرناک سنواتی و در 
پیـش گرفتـن رویکردهای پیشـگیرانه 
عملکردهـای  از  احتمالـی  حـوادث  از 
حـوزه  در  کل  اداره  ایـن  شـاخص 

ایمنـی اسـت.
از  داد:  ادامـه  نسـب  شـکیبی 
از  یکـی  پیشـگیرانه  رویکـرد  حیـث 
اقـدام های انجام شـده الزام شـرکت 
بکارگیـری  بـه  بنـدری  هـای حـوزه 

اعمـال  و   HSE حـوزه  متخصصـان 
قانـون جـدی و حـذف شـرکت های 
حادثـه سـاز از چرخـه عملیـات هـای 
اسـتان  بنـادر  در  بنـدری  و  دریایـی 

بوشـهر اسـت.
وی گفـت: بنـادر ایمـن و فاقـد 
حادثـه همواره از اسـتقبال ویـژه تجار، 
بازرگانـان و صاحبـان بـار قـرار مـی 
گیرنـد که بنادر اسـتان بوشـهر مفتخر 
هسـتند از ایـن حیـث اطمینـان خاطر 
لازم را بـرای جامعـه هدف بـه ارمغان 

بیاورند.
شـکیبی نسـب افزود: تمامی این 
موفقیت  هـا حاصـل کاری گروهـی در 
بخـش هـای مختلـف اسـت کـه بـه 
سـهم خـود قـدردان تـلاش یکایـک 
عنـوان  کسـب  در  دخیـل  کارکنـان 

برتـر بنـادر اسـتان بوشـهر در حـوزه 
ایمنـی هسـتم.

موفقیـت  لـوح  اسـت  گفتنـی 
انتخـاب اداره کل بنـادر و دریانوردی 
ایمنـی  شـاخص  در  بوشـهر  اسـتان 
در همایـش نیـم سـال اول مدیـران 
سـازمان بنـادر از سـوی علـی اکبـر 
صفایـی معـاون وزیـر و مدیرعامـل 
بـه محمـد شـکیبی نسـب مدیـرکل 
بوشـهر  اسـتان  دریانـوردی  و  بنـادر 

شـد. اهدا 
شـکیبی نسـب در ایـن همایـش 
همچنیـن بـه پـاس انتخاب بـه عنوان 
مدیـر برتر در جشـنواره شـهید رجایی 
اسـتان بوشـهر )هفته دولت( از سـوی 
معـاون وزیـر و مدیرعامل بـا اهدا لوح 

مـورد تجلیل قـرار گرفت.

کسب عنوان دستگاه اجرایی برتر اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر در شاخص های ایمنی 
 اداره کل بنادر و دریانوردی استان برای چهارمین بار پیاپی مورد تجلیل قرار گرفت 
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هرآنچه از قتل داریوش مهرجویی و 
همسرش تاکنون می دانیم

ــوش  ــدا داری ــت ابت ــلان جنای ــد عام ــان می ده ــی نش ــات ابتدای تحقیق
ــانده اند. ــل رس ــه قت ــر او را ب ــپس همس ــته و س ــی را کش مهرجوی

تحقیقــات دربــاره قتــل داریــوش مهرجویــی و همســرش در حالــی ادامــه 
دارد کــه بــه نظــر مــی رســد عامــلان جنایــت ابتــدا ایــن کارگــردان و ســپس 

ــته اند. ــرش را کش همس
بــه گــزارش ســایت جنایــی برخــی شــواهد نشــان مــی دهــد ابتــدا داریوش 
مهرجویــی بــه قتــل رســیده و ســپس عامــلان قتــل بــا همســر وی درگیــر شــده 

و او را بــه قتــل رســانده انــد.
جزئیــات بــه دســت آمــده توســط خبرنــگار مــا نشــان مــی دهــد، دختــر 
داریوش مهرجویی شــب گذشــته ســرکلاس آموزشــی حضور داشــت و از ســاعت 
۸ و نیــم شــب بــه صــورت پیامکــی بــا پــدرش در ارتبــاط بــود. ایــن پیامــک هــا 
تــا ســاعت ۱۰ شــب ادامــه داشــت. ایــن دختــر نوجــوان بــه بازپــرس گفتــه مــن 

از پــدرم پرســیدم شــام چــی داریــم کــه پــدر گفــت: آش دوغ داریــم.
وقتــی دختــر نوجــوان داریــوش مهرجویــی بــه مقابــل خانــه رســید، متوجــه 
وضعیــت غیرعــادی شــد. او بــا یکــی از اقوامــش در مهرشــهر کرج تمــاس گرفته 
و بــه او گفتــه مــی ترســد بــه تنهایــی وارد خانــه شــود. در ایــن مــدت ایــن دختر 
بــا پــدر و مــادرش تمــاس گرفتــه کــه کســی پاســخگوی تلفــن نبــوده اســت. در 
نهایــت دختــر نوجــوان بــه پیشــنهاد فامیلــی کــه بــا او تمــاس گرفتــه صبــر مــی 

کنــد کــه فامیلــش برســد و ســپس بــا هــم وارد خانــه مــی شــوند.
وقتــی دختــر نوجــوان و فامیلــش وارد خانــه مــی شــوند جســد داریــوش 

ــد.  ــا پلیــس تمــاس مــی گیرن ــد و ب ــدا مــی کنن ــی و همســرش را پی مهرجوی
وضعیــت دلخــراش اجســاد نشــان مــی داد آنهــا احتمــالا ابتــدا غافلگیر شــده اند.

بــر اســاس اطلاعــات بــه دســت آمــده وضعیت اجســاد نشــان مــی داد ابتدا 
داریــوش مهرجویــی بــه قتــل رســیده اســت. عامــلان قتــل با چــوب که بــه نظر 
مــی رســد مربــوط بــه درخــت آلبالــو اســت بــه ســر او کوبیــده شــده لکــه هــای 
خــون روی ایــن چــوب دیده شــده اســت. بعــد از اینکــه داریــوش مهرجویی گیج 

شــده شــاهرگ او را قطــع کــرده و جســدش را مقابــل آشــپزخانه رهــا کــرده اند.
جســد همســرش وحیــده محمــدی فــر در یکــی از اتــاق خــواب هــا پیــدا 
شــده اســت. گلــوی او هــم بریــده شــده امــا آثــار برجــای مانــده روی بــدن ایــن 
زن نشــان مــی دهــد او بــا عامــلان قتــل درگیــر شــده و شکســتگی هایــی نیــز 

روی دســت و پــای او وجــود داشــته اســت.
ــا  ــل ب ــلان قت ــه عام ــری ک ــا صــدای درگی ــی شــود او ب ــال داده م احتم
شــوهرش داشــته انــد هوشــیار شــده و حالــت تدافعــی بــه خــود گرفتــه اســت.

همچنیــن وضعیــت خانــه بعــد از حضــور مامــوران در خانــه نشــان مــی داد 
احتمــالا زمانــی کــه دختــر نوجــوان به خانه رســیده احتمــالا عاملان قتــل درخانه 
بودنــد چــرا کــه اولا او تــا ســاعت ۱۰ بــا پــدرش پیامکــی تمــاس داشــته و قتــل 
بعــد از ایــن ســاعت رخ داده و دوم اینکــه وضعیــت جســدها و خانــه نشــان مــی 

داد کــه قتــل هــا بســیار تــازه اتفــاق افتــاده اســت.
گفتــه مــی شــود دختــر نوجــوان بــه شــدت شــوکه شــده و فعــلا نــزد یکی 

از اقــوام خــود اســت.
ــوش  ــه داری ــت، خان ــرده اس ــاهده ک ــی مش ــگار جنای ــه خبرن ــور ک آنط
مهرجویــی در یــک شــهرک بــزرگ کــه خانــه هــا همگــی بــاغ ویــلا هســتند 
قــرار دارد. بــاغ داریــوش مهرجویــی حــدود دو هــزار متــر مربــع اســت کــه بنایــی 
2۰۰ متــری در آن ســاخته شــده و ســه اتــاق خــواب دارد. اهالــی گفتــه انــد کــه 
بــه دلیــل بــاغ ویــلا بــودن خانــه هــا و امنیتــی بســیار عالــی کــه ایــن شــهرک 
داشــته هیــچ وقــت در ورودی بــاغ هــا بســته نبــوده و همــه اهالــی در ورودی 
ــاز مــی گذاشــته انــد. شــهرک محافظــت می شــود و نگهبــان دارد. پشــت  را ب
خانــه بــاغ داریــوش مهرجویــی یــک زمیــن بایــر اســت کــه بــه نظــر مــی رســد 
عامــلان قتــل از آنجــا وارد شــده انــد. همچنیــن دو دوربیــن مداربســته در بــاغ 
مجــاور وجــود دارد کــه پلیــس دوربیــن هــا را ضبــط و بــرای تجزیــه و تحلیــل 

بــا خــود بــرده اســت.

مخالفت مجلس با دریافت عوارض جاده ای بر مبنای مسافت و 
بر اساس نوع خودرو

توسعه  هفتم  برنامه  از لایحه  بندی  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
جمهوری اسلامی که به وزارت راه و شهرسازی اجازه می داد تا از کلیه وسایل نقلیه 
)به استثنای وسایل نقلیه عمومی دارای صورت وضعیت و بارنامه با پلاک عمومی( 
که در راه های شریانی تردد می کنند بر مبنای میزان پیمایش به ازای هر کیلومتر و 
بر اساس نوع خودرو عوارض دریافت کند، مخالفت کردند و به حذف آن رای دادند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه نوبت عصر روز یکشنبه 2۳ مهر 
۱۴۰2 صحن مجلس در جریان رسیدگی به گزارش کمیسیون تلفیق برنامه هفتم 
توسعه جمهوری اسلامی ایران پس از مخالفت با تصویب بند الف ۵۹ این لایحه به 

شرح زیر به پیشنهاد حذف آن رای دادند:
اقدامات  ایران،  )ترانزیتی(  ماده ۵۹- به منظور توسعه زیرساخت های گذری 

زیر انجام می شود:
الف- به وزارت راه و شهرسازی اجازه داده می شود با استفاده از ابزارهای هوشمند 
از کلیه وسایل نقلیه )به استثنای وسایل نقلیه عمومی دارای صورت وضعیت و بارنامه 
با پلاک عمومی( که در راه های شریانی تردد می نمایند بر مبنای میزان پیمایش به 
ازای هر کیلومتر و بر اساس نوع خودرو، با تصویب هیأت وزیران عوارض دریافت 
نموده و به حساب سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای نزد خزانه داری کل کشور 
واریز نماید تا در قالب بودجه سالانه صرف توسعه، بهسازی، نگهداری، ایمن سازی 

و هوشمندسازی جاده های کشور شود.

الزامات مجلس برای توسعه زیرساخت های صادراتی
نمایندگان مجلس در مصوبه ای الزاماتی را برای توسعه زیرساخت های صادراتی 
در راستای تسهیل صدور کالاهای ایرانی و تأمین امنیت صادرکنندگان تعیین کردند.
نمایندگان مجلس در جلسه علنی نوبت عصر بندهای »الف، ب و ت« ماده 

۵۸ لایحه برنامه هفتم توسعه را تصویب کردند.
طبق این مصوبه، به منظور افزایش رقابت پذیری گذر )ترانزیت( از مسیر ایران 

نسبت به مسیرهای رقیب اقدامات زیر انجام می شود:
الف- مشوق ها و حمایت های موضوع قانون توسعه و حمایت از صنایع دریایی 

مصوب ۱۵/2/۱۳۸۷ تا پایان برنامه تجویز می شود.
ب- وزارتخانه های نفت و راه و شهرسازی حسب مورد مکلفند با همکاری 
وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت و امور خارجه، بانک مرکزی و شورای عالی 
مناطق آزاد تجاری-صنعتی و ویژه اقتصادی نسبت به ایجاد و توسعه زیرساختهای 
صادراتی نظیر تأسیسات برون ساحلی )آفشور(، مراکز بارانداز و فضاهای مسقف برای 

تسهیل صدور کالاهای ایرانی و تأمین امنیت صادرکنندگان اقدام نمایند.
ت- وزارت راه و شهرسازی موظف است به منظور افزایش رقابت پذیری گذر 
)ترانزیت( از مسیر ایران نسبت به مسیرهای رقیب با کاهش زمان و هزینه برای 
تحقق هدف مذکور در ماده ۵6 این قانون، سایر مشوق ها و حمایت ها را پس از 

تصویب هیأت وزیران به مرحله اجرا گذارد.

انتقاد عضو شورای شهر از نحوه انتصابات در شهرداری تهران
رئیس کمیسیون نظارت شورای شهر تهران با اشاره به اینکه شهردار حق دارد که 
خود انتخاب کند، از نحوه انتصابات در شهرداری تهران انتقاد کرد و گفت: از شهردار 

تهران انتظار داریم نگاه خود را به این مسئله تغییر دهد.
نرجس سلیمانی در یکصد و هشتاد و سومین جلسه شورای اسلامی شهر تهران در 
تذکری با اشاره به حس سرخوردگی کارکنان در شهرداری تهران درخصوص انتصابات 
درون شهرداری تهران گفت: به صورت آماری ۹۹ درصد انتصابات از داخل شهرداری 
است و اگر ۸۰۰ پست مدیریتی داشته باشیم شهرداری پذیرفته که 6۴ درصد از مدیران 
از بیرون از مجموعه به کار گرفته شده اند. این 6۴ درصد باید قابلیت داشته باشند که 

به صورت هماهنگ و دقیق فعالیت کنند.
وی ادامه داد: تغییرات مداوم و پی در پی در مدیریت نشان می دهد که این 
هماهنگی مورد انتظار در سطح عالی نبوده است. 2۰ ماه بیشتر از عمر مدیریت شهری 

فعلی نمانده و نمی توان چند هندوانه را به دست یک نفر سپرد.
عضو شورای شهر تهران با بیان اینکه کسی به توانمندی آقای هرمزی شکی 
ندارد، افزود: مگر در شهرداری قحط الرجال است که چند جایگاه مدیریتی را به یک 
نفر سپرده اند؛ در حالیکه مدیرانی یا صادر شده و یا در جایگاه های بی ربط فریز شده 
اند. آیا برای سرپرستی چند روزه، یک فرد متخصص و قابل اعتماد وجود نداشته که 

مسئولیت به او واگذار شود؟
وی ادامه داد: اگر به سرمایه های انسانی توجه نکنیم بازخورد آن را در بین مردم 
خواهیم دید. امور را کارشناسان انجام می دهند و اگر آنها را در شرایطی قرار دهیم که 
ناامید شوند، عملکرد خود را در سطح شهر نشان خواهد داد. به ویژه در حوزه حمل و 
نقل که هر تصمیمی می تواند در زندگی ۱۰ میلیون نفر اثرگذار باشد. چطور یک نفر 

می تواند به چندین حوزه تسلط داشته باشد.
سلیمانی تأکید کرد: می دانم این انتصابات، اشکال قانونی ندارد و شهردار حق دارد 

که خود انتخاب کند؛ اما انتظار داریم نگاه خود را به این مسئله تغییر دهد.

رتبه دوم ایران در کاهش موالید در بین کشورهای همسایه
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری با بیان اینکه وضعیت جمعیت و 
حال جمعیتی کشور اصلًا خوب نیست، گفت: در میان همسایگان، بعد از ارمنستان 
بیشترین کاهش موالید را داشتیم؛ یعنی وضعیت خیلی از کشورهای همسایه، بهتر و 

مناسب تر است.
انسیه خزعلی در یک برنامه ای رادیویی درباره وضعیت جمعیتی کشور، اظهار کرد: 
متاسفانه وضعیت جمعیت و حال جمعیتی کشور اصلًا خوب نیست، باروری بسیار پایینی 
در سطح استان ها وجود دارد و حتی بعضی از استان ها وارد تله جمعیتی شدند. باروری 
بسیار پایین ما ۱6 درصد و باروری پایین 2۳ درصد و باروری کمتر از حد جانشینی ۴۸ 
درصد است که روز به روز این آمار پایین تر می آید و فقط ۱۳ درصد بالاتر از سطح 

جانشینی مسئله باروری را داریم.
جابجایی  در  اقلیم  تغییر  و  تکنولوژی  کنار  در  جمعیت  نقش  به  بااشاره  وی 
از کشورها که سیاست کنترل جمعیت را داشتند  افزود: خیلی  قدرت ها در جهان، 
این سیاست را برداشتند و این نشان دهنده این است که باید به صورت جدی به 
این مسئله فکر کرد، نیروی جوانی که می تواند سرمایه اصلی یک کشور باشد با 
سرمایه دیگر قابل مقایسه نیست. در این خصوص اندیشه اقتصادی جای خود را 
دارد؛ اما اندیشه فرهنگی بالاتر از اندیشه اقتصادی است که باید برنامه ریزی شود، 
یکی از مواردی که معمولًا در بحث فرزندآوری ذکر می شود مسئله اقتصادی است؛ 
اما طبق پژوهش جهاد دانشگاهی به ترتیب اولویت و پرسشگری که انجام شده و 
پاسخ هایی که دریافت کرده، بیشتر مسئله فرهنگی و تربیتی است و فقط 2۷ درصد 
مسئله هزینه را مطرح کردند؛ یعنی خیلی از مسائل را از لحاظ فرهنگی باید دید، 

البته هیچکس منکر مسئله اقتصادی نیست.
خزعلی با اشاره به شرایط اقتصادی تاکید کرد: هنگامی که در یک شرایط سخت 
اقتصادی هستیم نمی توانیم آینده کشور را نادیده گرفته و فردا را فدای امروز کنیم و 
نسل آینده و جوان ماندن جمعیت و مشکلاتی که با پیر شدن جمعیت پیش می آید را 
چشم پوشی کنیم؛ لذا از مواردی که حتماً باید فرهنگ سازی شود علاوه بر ترغیب 
به کمیت و کیفیت فرزندآوری و فرزند پروری، باید به گام دوم و تعبیر و توصیه ای که 
مقام معظم رهبری دارند توجه شود. همچنین بحث مهاجرت ها و تصادفات می تواند به 

جمعیت ما لطمه بزند که باید برای هر کدام در جای خود برنامه ریزی شود.

وزیر دادگستری مطرح کرد؛

اهمیت سپردن کودکان بی سرپرست به خانواده ها
وزیر دادگستری با اشاره 
کودکان  سپردن  اهمیت  به 
بی سرپرست  و  بدسرپرست 
خانواده ها  برخی  گفت:  خانواده ها،  به 
حاضر نیستند کودک معلول و بیمار را 
فرزندخواندگی  عنوان  به  همیشه  برای 
را  کودکان  این  حاضرند  اما  بپذیرند 

سرپرستی کنند.
مراسم  در  رحیمی  حسین  امین 
افتتاح اولین مجتمع شوق زندگی استان 
صهیونیستی  رژیم  کرد:  اظهار  تهران، 
طی روزهای اخیر حدود ۷۰۰ کودک را 
کشت، این جنایت را محکوم می کنیم و 
از کنوانسیون بین المللی حقوق کودک 
انتظار داریم این جنایت را محکوم کرده و 
هرکاری که برای توقف آن ممکن است 

را انجام دهند.
 وی با اشاره به قانون کودکان و 
بد سرپرست  و  بی سرپرست  نوجوانان 
نوجوانان،  و  اطفال  از  حمایت  قانون  و 
توضیح داد: طبق این قوانین حدود 2۰ 
در  مستقیم  مسئولیت  اجرایی  دستگاه 
این خصوص دارند که این امر نیازمند 

هماهنگی بین این دستگاه ها است.
 وزیر دادگستری با اشاره به افتتاح 
مجتمع شوق زندگی در تهران، تصریح 
کرد: روشی که امروز در این مجتمع به 
برای  نوین  روشی  می شود،  گرفته  کار 
در  متولی  دستگاه های  بین  هماهنگی 
این زمینه است . همه دستگاهای ذی ربط 
جمع شدند و مجتمع شوق زندگی را راه 
اندازی کردند. مجتمع شوق زندگی در 
کشور نماد همکاری جدی قوه قضاییه 
و دولت و مردم است. تشکل های مردم 
نهاد نیز یک ضلع این همکاری هستند 
لذا امر مبارکی است که بتوانیم بهترین 

بهره ها را از آن ببریم.
 رحیمی با اشاره به پیگیری وزارت 
شوق  مجتمع  افتتاح  برای  دادگستری 

دادگستری  وزارت  شد:  یادآور  زندگی، 
که  بود  امر  این  پیگیر  گذشته  سال  از 
با همکاری دوستان  را  این مجتمع ها 
در سراسر کشور تشکیل دهند. نمونه آن 
پیش تر در مشهد انجام شده بود، گرچه 
آن نمونه تفاوت جدی با این مجتمع دارد. 
آنجا به جز کار کودک درباره موضوعات 
سرپرستی نیز کارهایی انجام می شود اما 
برای کودکان و  اختصاصا  این مجتمع 

نوجوانان است.
بهزیستی  اگر  داد:  توضیح  وی   
بچه ها را به خانواده ها دهد، باید این 
امر در موضوع فرزندخواندگی رسیدگی 
دستور  به  مدت  این  در  گرچه  شود. 
همکاران از روزنه قانون استفاده می شد 
و با دستور موقت این کار را می کردند؛ 
با  ملی  مرجع  بود.  ابهام  محل  اما 
همکاری دستگاها پیشنهاد اصلاح آیین 
نامه قانون را داد و بهار امسال اصلاح 
سازمان  به  را  اجازه  این  قانون  شد. 
بهزیستی داده است که پس از دستور 
دادستان و در اختیار قرار گرفتن کودکان 
بی سرپرست و بد سرپرست، بهزیستی یا 

کودکان را خودش نگه دارد، یا در اختیار 
مراکز شبه خانواده قرار دهد و یا موقتا به 
خانواده ها بدهد. بهترین کار این است 

که به خانواده ها دهد.
افتتاح مجتمع شوق زندگی گامی 
در جهت رفع آسیب اجتماعی کودکان 

رها شده
کل  ییس  ر لقاصی مهر  ا علی 
این  در  نیز  تهران،  استان  دادگستری 
مراسم اظهار کرد: کاری که امروز تحت 
تهران  در  زندگی  مجتمع شوق  عنوان 
اتفاق افتاد جلوه ای از تعاون و نوع دوستی 
و خداجویی و کرامت نگه داشتن انسان 
به ما هو انسان است که تا به امروز هم 
در مراکز دولتی ما و در مجموعه سازمان 
بهزیستی که متولی این حوزه است به 

این سطح و کیفیت وجود نداشت.
 وی ادامه داد: افتتاح این مجموعه 
و گردهمایی همه دستگاه ها و نهادهای 
متولی برای رفع آسیب اجتماعی کودکان 
رها شده و افرادی که نیازمند دستگیری و 
کمک هستند از رویکردهای نظام مقدس 

جمهوری اسلامی است.

استان  دادگستری  کل  رییس   
تهران، تصریح کرد: این کار بزرگی که 
امروز اتفاق افتاد به جز وظیفه انسانی و 
بر  قانونگذار  که  است  وظیفه ای  دینی، 

عهده ما قرار داده است.
 وی افزود: بر اساس قانون حمایت 
از اطفال و نوجوانان نهادهایی عهده دار 
این وظیفه مهم هستند، علاوه بر سازمان 
سازمان  انتظامی،  نیروی   ، بهزیستی 
زندان ها، وزارت کشور، وزارت بهداشت، 
آموزش و پرورش و صداوسیما همگی 
در این زمینه وظیفه دارند که مهم ترین 

آن سازمان بهزیستی است.
 القاصی با بیان اینکه این مجتمع 
نوید مهمی است برای اینکه افراد آسیب 
دیده و رها شده در حمایت کامل و همه 
از  یکی  اضافه کرد:  گیرند   قرار  جانبه 
این  این است که  ماموریت های اصلی 
با محبت و  اینکه محیطی  فضا ضمن 
دیده  آسیب  فرد  و  طفل  برای  بانشاط 
ایجاد می کند باید حلقه مفقوده را برای 
قرار گیرد  فرد در کانون خانواده  اینکه 

نیز فراهم کند.

ث
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زیر نظر: علی هوشمندراد

رئیس دانشگاه تهران:
دانشجویان به قوانین نوشته و نانوشته دانشگاه احترام بگذارند

رئیس دانشگاه تهران با تاکید بر اینکه دانشجویان باید به قوانین نوشته و نانوشته 
می تواند  دانشگاه  این  مدون  آیین نامه های  مطالعه  گفت:  بگذارند،  احترام  دانشگاه 

دانشجویان را با این قوانین آشنا کند.
دکتر سید محمد مقمیی در آیین استقبال از نودانشجویان دانشگاه تهران که در 
مصلای این دانشگاه برگزار شد، گفت: امروز این افتخار را داریم که خوشامد بگوییم 
به دانشجویانی که به خانواده بزرگ دانشگاه تهران پیوستند. چرا که این دانشگاه 
متعلق به همه ایرانیان است و عنوان قله دانش بودن این دانشگاه مسولیت همه مارا 
سنگین می کند من فکر می کنم شما دانشجویان که با تلاش خود این توفیق را 
بدست آوردید و وارد این مرکز شدید بعد از فارع التحصیلی نیز خواهید توانست منشا 

اثر برای کشور باشید.
رئیس دانشگاه تهران ادامه داد: شما دانشجویان چه بخواهید یا نه. وارد دانشگاهی 
شدید که رهبری فرایندهای اجتماعی را بر عهده خواهد گرفت و من فکر می کنم 
برای اینکه بتوانیم با این نهاد و خانواده بزرگ مواجهه درستی داشته باشیم باید مرحله 

اجتماعی شدن و جامعه پذیری را از ابتدا دنبال کنیم.
دکتر مقیمی بر ضرورت رعایت هنجارها، قوانین و ارزش های حاکم در دانشگاه 
توسط دانشجویان تاکید کرد و گفت: این دانشگاه برخی قوانین نوشته و برخی قوانین 
نانوشته دارد. مطالعه آیین نامه های مدون کمک می کند مواجهه درستی با این 

هنجارها داشته باشیم.
وی افزود: برخی قوانین دانشگاه تهران نیز نانوشته است که از طریق سایر 
دانشجویان و اساتید منتقل خواهد شد. تاکید من که ۳۳ سال در دانشگاه تهران در 
کسوت های معلمی، دانشجویی و مدیریت کسب تجربه کرده ام این است که دانشجویان 
ابتدا دنبال حقیقت باشند. آنها قطعا داده هایی که در جامعه مواجه می شوند  یا از جنس 

حقیقت است یا از جنس واقعیت. این دو متفاوت است.
دکتر مقیمی گفت: واقعیت یعنی آنچه به وقوع پیوست اما آیا انچه که به وقوع 
می پیوندد واقعیت دارد. بنابراین هر چه واقع می شود درست و حق نیست اگر چه 

ممکن است واقعیت هم داشته باشد.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه ریشه بسیاری از آسیب هایی که دانشجویان ما 
با آن مواجه می شوند این است که در کشف حقیقت به درستی عمل نکردند، گفت: 
امروز در فضای رسانه ای حقایق کتمان می شود و اخبار در قالب های مختلف به 
دانشجویان به شکل وارونه ارائه می شود. شما دانشجویان باید به سمت جویندگی 

دانش و حقیقت بروید.
رئیس دانشگاه تهران ادامه داد: دومین نکته ای که باید دانشجویان توجه داشتن 
تفکر انتقادی است انچه که دانشجویان ما را با سایرین متمایز می کند این است که 
در دانشگاه تفکر انتقادی دانشجویان را ارتقا می دهیم. لازمه تفکر این است که اول 
منعطف باشیم و دوم مستقل فکر کنیم. همچنان که روش و شیوه مدیریتی ما در 

دانشگاه مبتنی بر تفکر انتقادی است.
وی تاکید کرد: ارتقای هوش فرهنگی از ویژگی های دیگر دانشجویان دانشگاه 
تهران باید باشد چرا که ما در دانشگاه از همه قومیت ها و ملیت های مختلف دانشجو 
داریم این فرصت خوبی است که بتوانیم هوش فرهنگی خود را ارتقاء بدهیم. چرا که 
رهبرانی موفق هستند که نظام فرهنگی را به خوبی بشناسند. در دانشگاه ما فرصت 

این تعاملات و یادگیری ها وجود دارد.
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زبان برنامه نویسی کاتلین چیست
در حال  از جاواست  زبانی جدیدتر  کاتلین  نویسی  برنامه  زبان  آنجا که  از 
حاضر برای توسعه  و برنامه نویسی اپلیکیشن اندروید از زبان کاتلین هم استفاده 
می شود در این بخش میخواهیم به معرفی زبان برنامه نویسی کاتلین بپردازیم 
و مزایای زبان برنامه نویسی کاتلین را برشمریم و بهترین زبان برنامه نویسی 
اندروید را شناسایی کنیم همچنین قصد داریم کاربرد زبان برنامه نویسی کاتلین 

را به شما نشان دهیم.
کاتلین یک زبان برنامه نویسی است که بر روی ماشین مجازی جاوا اجرا 
می شود. همچنین می تواند به سورس کد جاوا اسکریپت یا کد ماشین کامپایل 
شود.به گفته ی سایت رسمی کاتلین : کاتلین یک زبان برنامه نویسی مدرن می 
باشد که باعث خوشحال شدن توسعه دهنده هایش می شود.اولین توسعهٔ آن توسط 
تیم برنامه نویسان جت برینز )Jet Brains( واقع در سن پترزبورگ روسیه انجام 
شد. )این نام از روی جزیره کاتلین در نزدیکی سن پترزبورگ می آید.( کاتلین در 

ژانویهٔ سال 2۰۱2 به عنوان زبان ماه انتخاب شد.
 ، با جاوا سازگار نیست  زبان  با جاوا در حالی که قواعد  درمقایسه کاتلین 
که معمولًا برای توسعه برنامه ها برای سیستم عامل اندروید استفاده می شود ، 
کاتلین می تواند با کد جاوا همکاری کند. به عبارت دیگر ، کدی که در کاتلین 

نوشته شده است با جاوا به طور طبیعی کار می کند.
کاتلین از استنباط تهاجمی برای تعیین انواع مقادیر و عبارات استفاده می 
کند.زبان کاتلین علیرغم اینکه در سال 2۰۱۱ معرفی شد ، بلافاصله پس از اعلام 
حمایت رسمی به عنوان زبان توسعه درجه یک آندروید ، مورد توجه جامعه جهانی 
 Atlassian ، قرار گرفت.صادقانه بگویم ، شرکت های پیشرو فناوری مانند 
Uber یا Pinterest مدتها قبل از پشتیبانی رسمی کاتلین برای توسعه برنامه 

های اندروید استفاده از آن را آغاز کرده بودند.
کاتلین یک زبان مدرن و قدرتمند است که دارای بسیاری از ویژگی های 
مفید است. بسیار رسا و خلاصه تر از جاوا است.در حالی که جاوا شهرت خود را 
به عنوان یک فناوری قوی و قابل اعتماد به دست آورده است ، فاقد بسیاری از 
ویژگی ها است و به تدریج منسوخ می شود و کاتلین را به عنوان یک کاندیدای 

عالی برای جایگزینی آن معرفی می کند.
کاتلین از نظر ایده ها و اهداف بسیار شبیه به Apple’s Swift است. 
شباهت های بین این دو زبان به توسعه دهندگان اندروید و iOS کمک می کند 

تا به راحتی بین توسعه برای هر سیستم عامل جابجا شوند.
وقتی صحبت از مزایای کاملًا فنی می شود ، کاتلین پشتیبانی درجه یک از 
برنامه نویسی کاربردی را ارائه می دهد ، حتی اگر عمدتا شی گرا باشد ، از هر دو 
پارادایم بیشترین بهره را می برد و امکانات جدید برنامه نویسی را  ارائه می دهد.
به غیر از اندروید واخیراً نیز iOS ، کاتلین برای توسعه JVM نیز عالی است 
که ایجاد برنامه های دسک تاپ ، وب و دکمه سرور را با استفاده از چارچوب 
های جاوا مستقر مانند Spring ، Vaadin ، Spark ، Hadoop و غیره 
 Kotlin to تسهیل می کند.علاوه بر این ، شما می توانید با استفاده از کامپایلر
JavaScript ،برنامه های با فرم ثابت را تایپ کنید. در نتیجه می توانید برنامه 
های Node.js را با استفاده ازکاتلین ایجاد کنید. یادگیری کاتلین ابزاری جهانی 
را در اختیار شما قرار می دهد که قادر خواهید بود از آن برای انواع توسعه استفاده 
کنید.همچنین لازم به ذکر است که کاتلین هنوز تحت توسعه بیشتری قرار دارد 

، بنابراین می توان انتظار داشت که با گذشت زمان بهبود یابد.
سازندگان زبان در حال آزمایش با Kotlin / Native هستند که کد کاتلین 
را در باینریهای بومی کامپایل می کند. این به ما امکان می دهد برنامه هایی را 
برای لینوکس ، ویندوز یا macOS توسعه دهیم.اما موارد بیشتری وجود دارد، 
 Kotlin Multiplatform در حال کار بر روی )JetBrains(تیم جت برینز
است. این خبر مهیج است زیرا به لطف این فناوری قادر خواهیم بود تا برنامه های 
چند پلتفرمی را با پایگاه کد مشترک به عنوان مثال برنامه های Android و 
iOS توسعه دهیم.همانطور که مشاهده می کنید ، آینده برای شرکتهای توسعه 

دهنده کاتلین واقعاً درخشان به نظر می رسد.

معه جا

معاون امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری بر لزوم توجه به بیمه، اشتغال، 
زنان  آموزش  و  بهداشت  و  مسکن 

روستایی و عشایری تاکید کرد.
انسیه خزعلی در هفتمین همایش 
بیان  با  ملی روز جهانی زنان روستایی 
اینکه باید به زنان روستایی و عشایری 
از آنها حمایت کنیم، گفت: ما  توجه و 
از شهر  باید مهاجرت معکوس  تنها  نه 
به روستا داشته باشیم بلکه باید شرایط 
را در روستا به نحوی فراهم کنیم که 
این مهم محقق شود. اگرچه در سالهای 
اخیر کارهای خوبی انجام داده اما کافی 

نیست.
وی ادامه داد: باید به زنان روستایی 
در  امکانات  و  کنیم  توجه  عشایری  و 
مورد  چهار  در  دهیم.  قرار  آنها  اختیار 
روستاها  برای  ویژه  صورت  به  باید 
سرمایه گذاری کنیم.یکی از این موارد 
است.  مختلف  وجوه  در  اشتغال  تامین 
تسهیلات،   ، مکان  تامین  در  همچنین 

سیب سلامت محصولات آنها و فروش 
موانعی وجود دارد که بایستی مرتفع شود.

معاون امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری اضافه کرد: بیمه نیز از مواردی 
را در دستور کار  پیگیری آن  است که 
روستایی  اگر  معتقدیم  زیرا  دادیم.  قرار 
دلگرمی  با  است  تامین  آن  بیمه  بداند 
در روستا می ماند. همچنین بیمه زنان 
پیگیری  را  فرزند  سه  دارای  دار  خانه 

و  گیرد  سرعت  امیدواریم  که  کردیم 
پیگیری بیمه زوجین دهه 6۰ را نیز در 

دستور کار داریم.
از  نیز  مسکن  اینکه  بیان  با  وی 
موضوعات مهم برای روستاییان است، 
شود  داده  زمین  است  قرار  اگر  گفت: 
بهتر است اولویت با روستاها باشد زیرا 
روستاییان باید به این دلگرم باشند که 
می توانند زمین بگیرند و در آن مسکن 

بسازند  و کشاورزی کنند.
خزعلی در ادامه گفت: بهداشت و 
آموزش از موضوعات دیگری است که 
توجه   آن  به  روستایی  مناطق  در  باید 
عمومی  و  متخصص  دکتر  اینکه  کرد. 
می  مهاجرت  باعث  نباشد  روستا  در 
نباشد  روستاها  در  مدرسه  اینکه  شود. 
مهاجرت اتفاق می افتد. به همین دلیل 
پیگیر خوابگاه های متمرکز شبانه روز 
وسایل  تامین  و  دختران  مدارس  برای 
حمل و نقل برای پسران هستیم تا به 
این وسیله دیگر بازمانده از تحصیل در 

روستاها نداشته باشیم.
به گفته وی آموزش زنان روستایی 
و عشایری را نیز پیگیری می کنیم تا 
سطح سواد را در میان زنان بالا ببریم.

معاون امور زنان و خانواده ریاست 
دولت  اهتمام  کرد:  تصریح  جمهوری 
است  روستاها  از  حمایت  و  پشتیبانی 
زنان  ویژه  طور  به  نیز  زنان  معاونت  و 

روستایی و عشایری را در نظر دارد.

خزعلی خبر داد؛

پیگیری بیمه زوجین دهه 60 در دستور کار
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و  خودر ر  ا ز با رشناس  کا یک 
ظاهرا  که  قیمت هایی  این  می گوید: 
از خودروهای وارداتی در سایت ها دیده 
می شود، علی الحساب و بدون در نظر 
گرفتن قیمت شماره گذاری است. خود 
این موضوع در حدود ۱۳ تا ۱6 درصد 

قیمت ها را بالا می رود.
یک  حدود  ز  ا پس  بالاخره 
خودروهای  از  عدد   6 قیمت  هفته، 
مشخص  یکپارچه  نه  ساما رداتی  وا
آنچه  طبق  البته  که  قیمت هایی  شد؛ 
نیستند و  که اعلام شده، هنوز قطعی 
هزینه های جانبی مانند شماره گذاری، 
هزینه اسقاط و… هم به آن ها اضافه 

نشده است.
گزارش های  برخی  طبق  لبته  ا
کیا  علی الحساب  قیمت  غیررسمی، 
در  آینده  هفته  است  قرار  هم  سونت 
حدود یک میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان 

توسط سامانه اعلام شود.
اما نکته ای که در میان قیمت این 
خودروها وجود دارد، این است که حتی 
خودروها  این  علی الحساب  قیمت  اگر 
در نظر گرفته شود، پایین ترین قیمتی 
دیده  وارداتی  خودروهای  میان  در  که 
می شود، ۷۷۰ میلیون تومان است که 
قیمت دلاری آن ۱۵ هزار و ۴۰۰ دلار 
می شود. بالاترین قیمت هم یک میلیارد 
و ۸۰۰ میلیون تومان است که قیمت 

دلاری آن، ۳6 هزار دلار خواهد بود.
وعده واردات خودرو اقتصادی به 
انحراف رفت؟/ کاکایی: در ذهن مردم، 
میلیون   ۳۰۰  ،2۰۰ خارجی  خودرو 
اما  بودند،  انداخته اند  جا  را  تومانی 

میلیاردی آمد
این در شرایطی است که براساس 
وعده ای که مقامات و مسوولان درباره 
واردات خودروهای خارجی داده بودند، 
واردات خودروهای  بر  تمرکز  بود  قرار 
بتوانند  اقتصادی باشد که عموم مردم 
از آنها استفاده کنند. حتی در اردیبهشت 
رییس  لیباف،  قا محمدباقر  پارسال 
مجلس در جلسه علنی مجلس در پاسخ 
نماینده  کارنامی،  بابایی  علی  تذکر  به 
ساری در انتقاد از وضعیت بازار خودرو 
گفته بود: می توان خودروهایی با قیمت 
۵ هزار و ۵۰۰ دلار با کیفیت بسیار عالی 

وارد کشور کرد.
نیز  صنعت  وزارت  ارشد  مقامات 
خودروهای  که  داشتند  تاکید  بارها 
کمتر از ۱۰ هزار دلار در اولویت واردات 
هستند. اما در این میان، برخی گفته ها 
از واردات خودروهای 2۰ هزار یورویی 
هم حکایت داشت؛ به طوری که محمد 
رضوانی فر، رئیس کل گمرک گفته بود: 
خودروهایی که ثبت سفارش شده و قرار 
است وارد شوند، کمتر از 2۰ هزار یورو 

قیمت دارند.
چه خودرویی اقتصادی است؟

یا  آ که  ین جاست  ا ل  سوا ما  ا
ورود  مسیر  در  امروز  که  خودروهایی 
به بازار هستند، اقتصادی و در دسترس 
همین  در  بود؟  خواهند  مردم  عموم 
 ، یی کا کا حسین  محمد  ، ص خصو
کارشناس صنعت خودرو در واکنش به 

قیمت خودروهایی وارداتی می گوید: به 
طور معمول از افراد که سوال می شود 
از  می دانید،  چه  را  اقتصادی  خودروی 
رقم حدود 2۰۰ میلیون تومان صحبت 

می کنند.
ظریف  نکته   : ید ا فز می ا وی 
استاد  یک  حتی  مثلا  که  این جاست 
حقوق  دانشگاه  از  که  آنچه  دانشگاه، 
دلار   6۰۰ تا   ۵۰۰ حدود  در  می گیرد، 
درآمد،  این  با  و  حساب  این  با  است. 
بپرسید  من  از  اگر  شاید  مثال  برای 
دارد،  رقمی  چه  اقتصادی  خودروی 
تومان.  میلیون   ۳۰۰  ،2۰۰ می گویم 
این حرف را براساس این نگاه می زنم 
که خودروی اقتصادی، یعنی خودرویی 

که همه بتوانند بخرند.
خودرو  صنعت  کارشناس  این 
عنوان می کند: حالا نمی گوییم هر ۱۰ 
دهک توان خرید داشته باشد، حداقل ۷ 
دهک بالای کشور بتواند بخرد. ۳ دهک 
جامعه هم این قدر فقیر هستند که باید 
فکرهای اساسی برای آن ها کنیم؛ این 
داشته  پس انداز  نمی توانند  اصلا  گروه 
باشند. کسی می تواند خودرو بخرد که 

بتواند پس انداز کند.
این  با  می کند:  تصریح  کاکایی 
نگاه اگر بخواهیم موضوع خودروهای 
وارداتی را بررسی کنیم، باید هر خودرو 
بین 2۰۰ تا ۳۰۰ میلیون تومان در بیاید. 
اگر در حقیقت مالیات و شماره گذاری را 
کم کنیم، یعنی در حدود ۱۵۰ میلیون 
تومان قیمت آن خودرو تمام شود؛ این 
یعنی ۳ هزار دلار باشد. اما ما اصلا در 
دنیا خودرو ۳ هزار دلاری که استاندارد 

باشد، نداریم.
که  آنچه  می شود:  متذکر  وی 
می گویند،  اقتصادی  خودرو  دنیا  در 
قیمت  دلار  هزار   ۷  ،6 حدود  پایه ای 
پول حمل ونقل،  حالا خودبه خود  دارد؛ 
تعرفه، مالیات و شماره گذاری را که به 
آن اضافه کنید، پایین ترین قیمت این 
خودرو ۱۰ هزار دلار می شود. این یعنی 
با دلار ۵۰ هزار تومانی، این خودرو ۵۰۰ 

میلیون تومان می شود.
وی ادامه می دهد: اما خودروهایی 
که امروز مشاهده می کنیم وارد کشور 
تاکید  البته  دارد.  بالاتر  قیمتی  شده، 

و  نیست  عجیبی  اعداد  که  می کنم 
خودروها  همین  اقتصادی  خودروهایی 
هستند. تازه این خودروها چینی هستند 
این  از  خیلی  که  این جاست  نکته  و 
خودروها از خودروساز اصلی خریداری 
نشده است. برای مثال، النترا را از بازار 
خریده اند و هیچ کدام از ضمانت ها هم 
معلوم  یعنی  نیست.  خودرو  این  پشت 
باشد  اصل  خودروها  این  که  نیست 
به کار  آن  در  فیک  قطعات  این که  یا 

رفته باشد.
اکونومیک ترین خودروهای دنیا را 

سایپا و ایران خودرو تولید می کند
این کارشناس صنعت خودرو تاکید 
می کند: آنچه که در این مدت در ذهن 
ما جا انداخته اند یا حداقل در ذهن ما با 
نام خودرو اقتصادی است، اصلا در دنیا 
وجود خارجی ندارد و بهترین خودروهای 
هستند  خودروهایی  همین  اقتصادی، 
تولید می کنند  ایران خودرو  که سایپا و 
خودروهای  اکونومیک ترین  این ها  و 
این  از  ما  تازه  که  هستند  دنیا  ممکن 

خودروها راضی نیستیم.
قیمت خودروهای  درباره  کاکایی 
خارجی می گوید: خیلی ها به من زنگ 
می زنند و می گویند قیمت این خودروها 
گفت  باید  اما  است،  غریب  و  عجیب 
این قیمت ها درست است؛ آن وعده ها 
این جاست  نکته  بود.  غریب  و  عجیب 
که آن کسی که گفت خودرو ۵ هزار 
دلاری می آوریم، این را در ذهن مردم 
انداخت که این خودرو حتی با دلار آزاد 
این عدد  تومان.  می شود 2۵۰ میلیون 
ذهن  در  تومان  میلیون   ۳۰۰ تا   2۰۰

مردم جا افتاد.
وی می افزاید: ما به این وعده ها 
می گوییم وعده پوپولیستی. یعنی وعده 
قشنگی که پشتوانه عملی و اجرایی و 
افتاده  اتفاق الان  این  ندارد.  اقتصادی 
و بعد از این هم می افتد. شما بگذارید 
خودروهای دست دوم وارد شود، 6 ماه 
هم بگذرد، آن زمان می بینید چه اتفاقی 
در کشور می افتد؛ آن هم به بهانه این که 
می خواهند قیمت ها در بازار پایین بیاید.

پایین  و  بالا  ارز  با  خودرو  قیمت 
می شود؛ نه عرضه و تقاضا

خودرو  صنعت  کارشناس  این 

عنوان می کنند: همیشه در مورد همه 
مردم صحبت می کنند، ولی واقعیت ها 
این است که قیمت خودرو در بازار آزاد با 
قیمت ارز بالا و پایین شده، نه با عرضه 

و تقاضای دو سال گذشته.
کاکایی تصریح می کند: شما هم 
دیدید که در روزهای گذشته که قیمت 
بالا  قیمت خودرو هم  رفت،  بالا  دلار 
کشید. آقایان واقعیت های اقتصادی را 
می دهند؛  وعده  بعد  و  می کنند  کتمان 
به خصوص الان که نزدیک انتخابات 
این  می خواهند  قیمتی  هر  به  و  است 
وعده ها را حداقل در کوتاه مدت هم که 

شده، اجرا کنند.
قسمت  چه  حالا  می افزاید:  وی 
بخش  می شود؟  اجرا  وعده ها  این 
ما یک سری  و  انجام می شود  واردات 
نکته  ولی  می بینیم،  بازار  در  خودرو 
خودروها  این  واردات  که  این جاست 
نمی گذارد؛  مردم  زندگی  در  تاثیری 
دارد.  منفی  تاثیر  درازمدت  در  البته 
بدون  خارجی  خودرو  خرید  با  یعنی 
ارزش  عملا  رود،  بالا  درآمد  این که 
در  و  می آورید  پایین  را  ایران  اقتصاد 

نتیجه تورم بیشتر خواهد شد.
خودرو  صنعت  کارشناس  این 
می گوید: در نتیجه این سیاست نه تنها 
در سفره زندگی مردم به صورت مثبت 
زمان  چه  هر  بلکه  نمی شود،  دیده 
می گذرد، خواهیم دید که اثرات منفی  
قیمت ها  کل  می شود  باعث  و  دارد 

بالا رود.
این  می گوید:  ادامه  در  کاکایی 
خودروهای  از  ظاهرا  که  قیمت هایی 
می شود،  دیده  سایت ها  در  وارداتی 
گرفتن  نظر  در  بدون  و  علی الحساب 
این  خود  است.  شماره گذاری  قیمت 
درصد   ۱6 تا   ۱۳ حدود  در  موضوع 

قیمت ها را بالا می رود.
ین ها  ا  : می کند یح  تصر وی 
ببینیم  باید  و  است  اولیه  قیمت های 
قیمت  و  می افتد  اتفاقی  چه  بازار  در 
مشاهده  د  ا ز آ ر  ا ز با در  که  نهایی 
می کنیم، چه رقمی است. از نظر من 
قیمت واقعی در بازار آزاد باید محک 
ببینیم  کنیم  باید کمی صبر  و  بخورد 

می افتد. اتفاقی  چه 

موثقی نیا در نشست کارگروه کنترل مدیریت شرکت مس:
آلو، در چند  تحقق است/ مس دره  قابل  اهداف شرکت مس 

قدمی افتتاح

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: مدیریت جدید شرکت ملی صنایع مس، 
مسیر تحولی را طی می کند.

به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، محمدرضا موثقی نیا در نشست کارگروه 
کنترل مدیریت شرکت ملی صنایع مس با بیاین این مطلب اظهار داشت: گزارش 
های دریافتی از شرکت ملی صنایع مس، نویدبخش رویکرد مثبت این شرکت 
در تولید و توسعه است و برنامه ها و اهداف پیش بینی شده قابل تحقق است. 

این روند، حاصل تلاش گروه مدیریتی جدید است.
این  ماهه  تولید 6  در  اما  تابستانی،  برق  به رغم کاهش  داد:  ادامه  وی 
شرکت خلل چندانی وارد نشد و حتی در برخی موارد همچون استخراج ماده 
اولیه و تولید )کنسانتره مس،کنسانتره مولیبدن،کنسانتره طلا و نقره، مفتول و 

...(، با افزایش محصول مواجه شد.
برنامه افتتاح دره آلو تا پایان آبان

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به برنامه افتتاح طرح تجهیز معدن 
مس دره آلو تا پایان آبان گفت: ظرفیت تولید سالانه این طرح، ۱۰۰ هزار تن 
کنسانتره با عیار 26 درصد مس است که در آن حدود ۱۳ هزار میلیارد تومان 

سرمایه گذاری شده است.
وی افزود: این شرکت ۱6 طرح توسعه ای، ۴۹ طرح نوسازی و بهسازی، 2۱ 
طرح زیرساختی و ۱۸ طرح مسئولیت اجتماعی با مجموع سرمایه گذاری ارزی 
و ریالی به ترتیب ۳.۱ میلیارد یورو و ۴2 هزار میلیارد تومان در حال اجرا دارد.

احداث نیروگاه های خورشیدی و بادی با ظرفیت ۱۰۵۰ مگاوات
امیر خرمی شاد، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در این نشست 
با اشاره به اقدامات این شرکت طی 2 ماهه مدیریت جدید، تصریح کرد: برنامه 
ریزی برای تولید صنایع پایین دستی با هدف بالا بردن ارزش افزوده در تولید 
محصولات، پیگیری امور صندوق بازنشستگی مس )ذیل ماده ۱۷ قانون جامع 
رفاه( از طریق نهادهای بالادستی و ایجاد نظم در روند تامین نیازمندی های 

بازرگانی، از جمله این اقدامات است.
وی ادامه داد: تعیین تکلیف معادن کوچک مس تا پایان امسال، ایجاد کمیته 
مدیریت نقدینگی، توجه ویژه به سرمایه انسانی، پیگیری برای تاسیس 2 شرکت 
سهامی عام پروژه و غیره، از مهمترین اقدامات 2 ماه اخیر شرکت مذکور است.

خرمی شاد با اشاره به طرح های توسعه برق شرکت ملی صنایع مس بیان 
داشت: طبق گزارش ارائه شده، ۸ طرح به ظرفیت ۱۰۵۰ مگاوات برق در برنامه 
این شرکت است که در قالب احداث نیرگاه خورشیدی و بادی تدوین شده است.
وی افزود: از این تعداد پروژه، طرح ۵ +2۵ مگاواتی خورشیدی مس شهر 
بابک با پیشرفت بیش از ۱۱ درصد در حال اجراست. ۳ طرح دیگر )نیروگاه 
های خورشیدی ۱۵۰ مگاواتی میمند، 2۵۰ مگاواتی هریس و ۳2۰ مگاواتی 

سرچشمه( در مرحله مناقصه است.
پیاده سازی نظام برنامه ریزی و ارزیابی عملکرد

غلامرضا ملاطاهری، معاون طرح و برنامه و بودجه شرکت ملی صنایع 
مس در این نشست با اشاره به تغییر و اصلاح ساختار شرکت ملی صنایع مس 
ارزیابی  و  ریزی  برنامه  نظام  سازی  پیاده  هدف  با  جدید،  مدیریت  در  گفت: 
عملکرد شرکت، شاخص های برنامه ریزی و ارزیابی عملکرد از همه معاونت 

ها و شرکت های ۱۰۰ درصدی احصا شد.
وی ادامه داد: تدوین فرآیند کمیته سرمایه گذاری و سیاستگذاری و برنامه 
ریزی برای بازمهندسی فرآیندهای شرکت، گام دیگری بود که طی این مدت 
صورت گرفت. این امر موجب شد تا از افزایش قیمت ها روی طرح ها و به هم 

ریختگی فرآیند تصویب و اجرای طرح های توسعه جلوگیری شود.

قائم مقام مدیرعامل در افتتاحیه شعبه بلوار فردوس:
راهبردی  طرح  اساس  بر  سینا  بانک  زیرساخت های  توسعه 

کسب وکار با جدّیت دنبال می شود

قائم مقام مدیرعامل در مراسم افتتاح شعبه جدید بانک سینا در بلوار فردوس 
تهران گفت: توسعه زیرساخت ها بر اساس طرح راهبردی کسب وکار در دستور 

کار این بانک قرار داشته و با جدّیت دنبال می شود.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک سینا، چنگیز مروج ضمن 
ابراز خرسندی از افتتاح شعبه جدید این بانک در بلوار فردوس تهران، گفت: 
یکی از مهم ترین رسالت های نظام بانکی کشور، سهولت دسترسی مشتریان 
به خدمات بانکی است و بانک سینا نیز بر اساس طرح راهبردی کسب وکار، به 
دنبال تقویت و توسعه زیرساخت ها در کنار توسعه بانکداری دیجیتال و پلتفرمی 

به منظور رفاه حال مشتریان است.
وی با اشاره به فضای رقابتی حاکم بر صنعت بانکداری، افزود: تمرکز 
شعب بانک سینا در شهر تهران در مقایسه با دیگر بانک ها، محدود است و بر 
اساس رویکرد توسعه ای این بانک، به دنبال افزایش شعب در محدوده های مورد 
نیاز مشتریان، هستیم. این موضوع در کنار توجه به توسعه بانکداری مجازی و 

پلتفرمی، به دسترس پذیری بیشتر خدمات بانک سینا منجر خواهد شد.
به گفته مروّج، بر اساس طرح راهبردی کسب و کار بانک سینا، توسعه 
زیرساخت های این بانک در راستای ارائه خدمات مطلوب در حوزه های بانکداری 
اختصاصی و تجاری است و انتظار می رود بر اساس محاسبات و پیش بینی ها، 

افتتاح شعب جدید بانک سینا موجب افزایش سهم بازار این بانک شود.
قائم مقام مدیرعامل در این مراسم به اهمیت توجه به مشتری مداری و 
تکریم ارباب رجوع به عنوان عامل مهم موفقیت شعبه در عملکردها و نیز توجه 
به نظرات و دیدگاه های آنان تأکید کرد.گفتنی است در این مراسم اعضای هیأت 
عامل و مدیر منطقه غرب تهران بانک سینا، کسبه و فعالان اقتصادی منطقه و 

جمعی از کارکنان این بانک حضور داشتند.
شعبه جدید بانک سینا در بلوار فردوس شرق، شماره ۵۷ واقع است.

بین المللی  اوپک و آژانس  افزایش اختلاف نظر 
انرژی درباره بازار نفت

درباره   )IEA( انرژی  بین المللی  آژانس  و  اوپک  دیدگاه  اختلاف 
رشد تقاضا برای نفت در سال 2۰2۴، در جدیدترین گزارش آنها، فاصله 

بیشتری پیدا کرد.
آژانس بین المللی انرژی، رشد بسیار کندتر تقاضا برای نفت در سال 
میلادی آینده را پیش بینی کرده است در حالی که اوپک، همچنان رشد 

تقاضا تحت تاثیر بهبود مصرف چین را انتظار دارد.
اوپک و آژانس بین المللی انرژی که نماینده کشورهای صنعتی است، 
در سال های اخیر، بر سر موضوعاتی مانند دورنمای بلندمدت تقاضا برای 
نفت و ضرورت سرمایه گذاری در تولید جدید، اختلاف نظر پیدا کرده اند.
آژانس بین المللی انرژی در جدیدترین گزارش ماهانه خود که پنج 
شنبه گذشته منتشر شد، پیش بینی رشد تقاضا برای نفت در سال 2۰2۴ 
را اصلاح نزولی کرد و از یک میلیون بشکه در روز، به ۸۸۰ هزار بشکه در 
روز کاهش داد که نشان دهنده شرایط اقتصادی دشوار جهانی و پیشرفت 

کارآمدی انرژی است.
در مقابل، اوپک در جدیدترین گزارش ماهانه خود، پیش بینی خود 
از تقاضا برای نفت را تغییر نداد و انتظار دارد تقاضا به میزان 2.2۵ میلیون 
بشکه در روز  در سال 2۰2۴ رشد کند. اختلاف بین این دو پیش بینی، 
۱.۳۷ میلیون بشکه در روز است که معادل بیش از یک درصد از مصرف 

روزانه نفت در جهان است.
رشد تقاضا برای نفت، نشان دهنده قوت بازار نفت است و می تواند 
روی قیمت نفت و سوخت برای مصرف کنندگان عادی و شرکت ها، تاثیر 
بگذارد. همچنین در سیاست تولید نفت اوپک و متحدانش تاثیر می گذارد.
اوپک در گزارش ماهانه خود اعلام کرد: در سال 2۰2۴، رشد اقتصادی 
جهانی قوی در بحبوحه تداوم بهبود تقاضای چین، باعث افزایش بیشتر 

مصرف نفت خواهد شد.
هر دوی اوپک و آژانس بین المللی انرژی، درباره تقاضا برای نفت 
در سال 2۰2۳، توافق دارند. آژانس بین المللی انرژی، پیش بینی خود از 
رشد تقاضا برای نفت در سال میلادی جاری را به 2.۳ میلیون بشکه در 
روز افزایش داد و به پیش بینی اوپک از رشد 2.۴۴ میلیون بشکه در روز 

تقاضا، نزدیک شد.
نابودی تقاضا

آژانس بین المللی انرژی در گزارش خود اشاره کرده که سیگنال هایی 
از آسیب دیدن تقاضا به دلیل رشد قیمت و رشد فروش خودروهای برقی 

را مشاهده کرده است.
نفت برنت در سپتامبر به مرز ۱۰۰ دلار در هر بشکه نزدیک شده 
بود اما تحت تاثیر نگرانی های اقتصادی، کاهش یافت. با این حال، نفت 
برنت دوشنبه گذشته تحت تاثیر درگیری میان مبارزان فلسطینی و رژیم 
صهیونیستی و احتمال مختل شدن عرضه نفت خاورمیانه، جهش پیدا کرد 

و روز جمعه به ۹۰ دلار در هر بشکه صعود کرد.
در  تقاضا  نابودی  از  شواهدی  کرد  اعلام  انرژی  بین المللی  آژانس 
مقیاس گسترده به خصوص در کشورهای کم درآمد مانند نیجریه، پاکستان 
و مصر و سیگنال هایی از شتاب گرفتن کاهش تقاضا در بعضی از بازارهای 

توسعه یافته مانند آمریکا، وجود داشته است.
و همکاری  توسعه  سازمان  در کشورهای  تقاضا  دارد  انتظار  اوپک 
اقتصادی در سال 2۰2۴، رشد کند، در حالی که آژانس بین المللی انرژی، 

کاهش دائمی تقاضا را پیش بینی می کند.
طبق پیش بینی آژانس بین المللی انرژی، تقاضا برای بنزین در سال 
2۰2۴، به میزان 2۵۰ هزار بشکه در روز در کشورهای عضو سازمان توسعه 

و همکاری اقتصادی کاهش پیدا می کند.
با در نظر  بر اساس گزارش رویترز، آژانس های پیش بینی کننده، 
گرفتن دورنمای اقتصادی و ابهامات ژئوپلیتیکی، اغلب برآوردهایشان را 

مورد بازبینی قرار می دهند.

کارشناس صنعت خودرو:

وعده واردات خودرو اقتصادی به انحراف رفت!
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زیر نظر: ستار غفاری

رئیس کل بانک مرکزی:

سیاست های کنترل تورم ادامه دارد!
به  ه  ر شا ا با  مرکزی  بانک  رئیس کل 
موفقیت های دولت ایران در کنترل مهار تورم و 
اقتصادی در شش ماه گذشته گفت: دولت  رشد 
تثبیت  سیاست های  اجرای  به  مرکزی  بانک  و 
اقتصادی برای کنترل تورم و تحقق رشد اقتصادی 

پایبند است.
کل  رؤسای  جلسه  در  فرزین  محمدرضا 
بانک مرکزی و وزرای منطقه خاورمیانه و آسیای 

مرکزی صندوق بین المللی پول )MENAP( که امروز در مراکش با سخنرانی 
گئورگیوا - مدیرعامل صندوق بین المللی پول - برگزار شد، گفت: اقتصاد ایران 
پس از تحمل تکانه های مختلف، هم اکنون به پایداری لازم دست یافته است.
فرزین تصریح کرد: دولت و بانک مرکزی در واکنش به تکانه های بیرونی، 
تثبیت  منظور  به  متوازن  سیاست های  از  ای  مجموعه  شامل  سیاستی  بسته 

اقتصادی را طراحی و عملیاتی کرده است.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه این اجلاس گفت: بر این اساس، نرخ رشد 
در دو فصل اول سال 2۰2۳ به طور متوسط به ۵.۸ درصد و رشد سرمایه گذاری 

در سال 2۰22 به 6.۷ درصد رسید.
فرزین تصریح کرد: از موضوعات اساسی کنونی اقتصاد ایران، مسله تورم 
است که کنترل آن همراه با حمایت از خانواده های آسیب پذیر از اهداف اساسی 

سیاست متوازن تثبیت است.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اجرای برنامه های مربوط به کنترل 

تورم و نقدینگی در ایران گفت: بانک مرکزی با  اجرای سیاست های کنترلی 
ترازنامه بانک ها و سیاست های پولی مناسب، توانسته در جهت کاهش نقدینگی 

و مهار انتظارات تورمی، گام های اساسی بردارد.
فرزین در ادامه این اجلاس بین المللی گفت: دولت و بانک مرکزی به 
با توجه به مذاکرات جاری  سیاست های پولی و مالی احتیاطی متعهد است و 
بین ایران و صندوق بین المللی پول و تلاش دو طرف، برای تقویت ارتباطات 

امیدواریم.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین در ابتدای این جلسه ضمن ابراز تسلیت 
بابت حوادث طبیعی در مراکش، لیبی و افغانستان به مردم و دولت این کشورها، 
بابت فجایع رژیم صهیونیستی و بروز فاجعه انسانی در نوار غزه ابراز تأسف و با 

مردم نوار غزه ابراز همدردی کرد.

دستیابی به نفت و گاز در حفاری های اکتشافی دو میدان نفتی 
و گازی کشور

حفاری های اکتشافی در دو میدان دارخوین و چشمه شور واقع در استان های 
خوزستان و خراسان رضوی منجر به دستیابی به نفت و گاز شد.

دکل حفاری خشکی 2۰۱ شرکت حفاری و اکتشاف انرژی گستر پارس 
وابسته به بنیاد مستضعفان موفق به اتمام حفاری و انجام آزمایش های مخزنی 

در میدان نفتی دارخوین اهواز شد.
این دکل  به کارفرمایی مدیریت اکتشاف شرکت ملی نفت ایران از اردیبهشت 
سال گذشته در موقعیت چاه شماره ۳۷ منطقه دارخوین خوزستان مستقر شده بود 

که تا عمق ۴ هزار و ۸۱۰ متری حفاری کرد و به نفت رسید.
برنامه ریزی انجام شده برای این عملیات، 2۸۵ روز بود که ۴۵ روز زودتر 
از برنامه زمان بندی پروژه پایان یافت و چاه مزبور پس از تست های متعدد به 

کارفرما تحویل شد.
دکل حفاری خشکی 2۰۳ نیز از اردیبهشت سال گذشته در میدان گازی 
»چشمه شور« مشغول عملیات حفاری اکتشافی بود که پس از حفاری تا عمق 
۴ هزار و ۵۰۵ متری، در موقعیت چاه شماره ۰۱ این میدان، به گاز دست یافت.

این دکل هم اکنون در موقعیت چاه شماره ۰۱ میدان نفتی زیار در استان 
گلستان مستقر است و تا عمق ۴ هزار و 6۴ متری زمین برای رسیدن به گاز 
عملیات  آماده سازی شرایط جهت شروع  در حال  اکنون  و هم  کرده  حفاری 

آزمایش مرحله به مرحله است.

داخلی سازی کاتالیست های مورد نیاز پتروشیمی ها تا پایان 
دولت

تکمیل  لزوم  به  اشاره  با  پتروشیمی  ملی  صنایع  شرکت  عامل  مدیر 
این  در  پتروشیمی گفت:  راهبرد صنعت  و  تکلیف  به عنوان  ارزش  زنجیره 
مسیر، بومی سازی همه کالاها و تجهیزات، مواد شیمیایی و کاتالیست ها و 
دانش های فنی هدف گذاری شده است و همه کاتالیست های مورد نیاز صنعت 

تا پایان دولت سیزدهم داخلی سازی می شوند.
مرتضی شاهمیرزایی در نخستین همایش ایمنی فرآیند در صنایع نفت، گاز 
و پتروشیمی با بیان اینکه با تولید پایدار صنایع نفت، گاز و پتروشیمی، خوراک 
هزاران صنعت کوچک و بزرگ در کشور تأمین می شود، اظهار کرد: با تلاش 
واحدهای اچ اس ئی با ایجاد محیط امن، چرخ تولید، صنعت و اقتصاد کشور 
در همه حوزه ها به طور پایدار در حرکت خواهد بود.وی با بیان اینکه صنعت 
نفت از دیرباز مهد پرورش دانش حوزه ایمنی، محیط زیست و سلامت بوده 
است، گفت: بیشتر حوادث صنعت نفت به دلیل رعایت نشدن ایمنی فرآیندی 

در تعمیرات، ساخت، اجرا و بهره برداری رخ داده است.
مدیر عامل شرکت صنایع ملی پتروشیمی با اشاره به دلایل بروز حادثه 
در صنعت، گفت: رعایت نکردن برنامه ریزی تعمیرات دوره ای واحدها، رعایت 
نکردن عملکرد شیرهای ورودی و خروجی پمپ ها، جابه جایی گیربکس پمپ، 
تجمیع تعداد زیاد مخزن ذخیره در فضای محدود و سهل انگاری سرمایه انسانی 

شاغل در واحدها از جمله عوامل رخداد حوادث در صنعت است.
شاهمیرزایی با بیان اینکه سرعت انجام تعمیرات اساسی در واحدها مهم 
است، اما از آن مهم تر رعایت اصول فنی و ایمنی و به کارگیری تجهیزات 
استاندارد است، اظهار کرد: اصول ایمنی نباید فدای موضوعات اقتصادی در 
صنعت شود.وی با بیان اینکه چنین همایش هایی با توجه به اهمیت ایمنی 
فرآیند باید هر ساله برگزار و کمیته های کاری نیز به این منظور فعال شود، 
از 2۵۰ لایسنس در صنعت  آغازگر و بیش  گفت: ۹۹ کاتالیست، جاذب و 
پتروشیمی به کار می رود.مدیر عامل شرکت صنایع ملی پتروشیمی با بیان اینکه 
در ارزش گذاری های شرکت ها در رویدادهای مختلف مانند جایزه تعالی صنعت 
پتروشیمی باید به عملکرد واحدها در حوزه ایمنی فرآیند توجه ویژه شود، گفت: 
لازمه تولید پایدار در صنعت نفت این است که واحدهای اچ اس ئی در صف 

مقدم، محیطی امن را برای طرح ها و مجتمع ها ایجاد کنند.

زیر نظر امین خوش احوال نظیف
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با  ن  یا کبر ا حسین 
مرحله  سه  اجرای  به  اشاره 
از مدیریت چرخه بهره وری 
درآبفای استان اصفهان گفت: در مرحله 
وضع  سنجی   امکان  و  شناخت  اول 
شرکت   مختلف  های  بخش  موجود 
ساختار  بررسی  و  مطالعه  طریق  از 
تشکیلاتی ، فرایند ها ، زیرساخت ها ، 
توانمندی ها ونیز  مصاحبه با معاونین 

و مدیران انجام شد.
وی افزود:در مرحله دوم شاخص 
های عمومی و تخصصی طراحی و با 
سال   ۵ طی  ها  شاخص  این  سنجش 
در  و  گزارش  محاسبات  نتایج  گذشته 
نتایج  وتحلیل  تجزیه  با  سوم  مرحله 
حاصله ،مشکلات شناسایی و بر اساس 
های  راهکارهاوبرنامه  راهبردها،  آن 

عملیاتی تدوین می شوند.
اصفهان  استان  آبفای  مدیرعامل 
بهره  اینکه کارگروه تخصصی  بیان  با 
وری در آبفای استان اصفهان تشکیل 
شده است تصریح کرد: به منظور استقرار 
هر چه بهتر و دقیق تر چرخه مدیریت 
بهره وری در تمام بخش ها، کارگروه 
تخصصی بهره وری با هدف استخراج 
و  بخش  هر  تخصصی  های  شاخص 

تشکیل  بهبود   های  پروژه  طراحی 
شده است.

اکبریان به ضرورت استقرار چرخه 
استان  آبفای  در  وری  بهره  مدیریت 
با  کرد:   عنوان  و  پرداخت  اصفهان 
استقرار چرخه مدیریت بهره وري،  بستر 
اصلاح و بهبود فرایندها در تمام زمینه 
ها بیش از گذشته میسر می شود چرا که 
علاوه بر تعیین، تدوین و اندازه گیری  
براي  مناسب  بهره وري  شاخص هاي 

هر بخش ، تحلیل نقاط ضعف و قوت 
چگونگی اجرای فرایند ها هم در صنعت 

ابفا بررسی و عارضه یابی می شود.
با  پس  این  از  کرد:  اعلام  وی 
وری  بهره  مدیریت  چرخه  استقرار  
منابع  تمام  مدیریت  استان  ابفای  در 
بهره  ابی،  منابع  وری  بهره  ازجمله 
در  وری  بهره   ، مالی  منابع  وری 
در  وری  بهره  تجهیزات،  بکارگیری 
در  و  انرژی  و  اولیه  مواد  از  استفاده 

با  انسانی  نیروی  وری  بهره  نهایت 
توجه به  تعیین و تدوین شاخص های 
شدتا  خواهد  محاسبه  آمده   بدست 
شاهد ارتقای بهره وری در تمام بخش 
به طور مستمر و  بتوانیم  و  باشیم  ها 
در  همچنان  را  آبفا  خدمات  پایدار 

قراردهیم. متقاضیان  اختیار 
مدیرعامل آبفای استان اصفهان به  
عوامل تاثیر گذار بر افزایش بهره وری 
نشان  خاطر  و  پرداخت  کار  محیط  در 
 ، ازکارها  حمایت  و  ساخت:پشتیبانی 
ایده های خلاقانه و نوآور، به روزرسانی 
دانش و بهبود  مهارت های کارکنان 
در تمام رده های شغلی، بهره مندی از 
تکنولوژی و تجهیزات نوین و اشتراک 
عواملی  مهمترین  از  تجربیات  گذاری 
است که در راستای ارتقای بهره وری 
استان  آبفای  شرکت  کار  دستور  در 

اصفهان قرار دارد.  
اکبریان اعلام کرد: هر یک ازاین 
در  وری  بهره  ارتقای  در  موثر  عوامل 
شوند  رعایت  درستی  به  که  صورتی 
از  اهداف  پیشبرد  و  دستیابی  ، موجب 
پیش تعیین شده خواهند شد و چرخه 
اصفهان  استان  ابفای  در  وری  بهره 

بدرستی به گردش در می آید

مدیرعامل آبفای استان اصفهان خبر داد:

استقرار چرخه مدیریت بهره وری تا پایان آذر ماه  سال جاری
 در آبفای استان اصفهان

ماهه  شش  در  گاز  شبکه  کیلومتر  هزار   22 از  بیش  یابی  نشت 
نخست۱4۰2در شرکت گاز استان اصفهان

 به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان اصفهان، ابوالقاسم عسکری، 
مدیرعامل این شرکت با اعلام این خبر گفت: به منظور حفظ و صیانت از دارایی 
ملی و افزایش ایمنی تاسیسات و مشترکین و در راستای گازرسانی ایمن و مستمر، 
این شرکت هر ساله تمامی شبکه ها و تاسیسات گازرسانی را نشت یابی می نماید .
در این راستا، در شش ماهه گذشته ، 22 هزار و ۳۵۰ کیلومتر شبکه و ۱۳۰۰ 
CGS/TBS، TBS ، و  CGSایستگاه شامل ایستگاه های تقلیل فشار

MSو MRS نشت یابی گردید.
مهندس عسکری، با اشاره به اینکه برنامه های مدونی برای شناسایی و رفع 
نشتی ها در شرکت گاز استان تدوین شده که تحقق این اهداف می تواند زمینه 
ساز ارائه خدمات بدون حادثه و جلوگیری از هدر رفت منابع انرژی باشد افزود: 
نشت یابی و رفع فوری نشت یکی از اولویت های اصلی شرکت گاز استان اصفهان 
می باشد و در این زمینه هر ساله بطور مستمر و منظم نسبت به نشت یابی و رفع 

نشتی ها از شبکه ها وتاسیسات اقدام می گردد.
وی، ضمن تشریح عوامل مختلف نشتی شبکه های گازرسانی که شامل 
فرونشست زمین به دلایل مختلف جمله خشکسالی، حفاری های غیر مجاز و بدون 
هماهنگی، تنش های ناشی از عبور وسایل نقلیه سنگین می باشد، بیان داشت در 
این زمینه از مردم و مسئولین سازمانها و ادارات تقاضامندیم در صورت مشاهده 
هر گونه شرایط نا ایمن، مراتب را به مرکز امداد گاز استان به شماره ۱۹۴ اطلاع 
دهند. همچنین از هرگونه حفاری، ساخت و ساز غیر مجاز و دستکاری علمک، 
رگولاتور و کنتور بدون اخذ مجوز از شرکت گاز استان اصفهان خودداری نمایند.

خاطر نشان می سازد در سال ۱۴۰۱ نیز بیش از ۳۹ هزار کیلومتر شبکه گاز 
در استان اصفهان نشت یابی شده است

مدیرکل بهزیستی ایلام خبر داد؛
حمایت بهزیستی ایلام از سه هزار و  ۶۳۸ فرد دارای معلولیت 

نابینایی
فرد   6۳۸ و  هزار  سه  تاکنون  گفت:  ایلام  بهزیستی  مدیرکل  ایلام-   
دارای معلولیت نابینایی و روشندل در این استان شناسایی و زیر چتر حمایت این 

مجموعه قرار گرفته اند.
حسین نورعلیوند به مناسبت روز جهانی نابینایان در جمع خبرنگاران اظهار 
افراد  داشت: هم اینک از مجموع حدود ۱۸هزار فرد دارای معلولیت استان این 
معادل حدود 2۰درصد با معلولیت بینایی از خدمات مستمر و غیر مستمر این اداره 

کل برخوردارند.
وی با ذکر اینکه از این شمار 2 هزار و 2۰۸ نفر مرد و یک هزار و ۴۳۰ نفر 
زن بوده که در شهرستان های مختلف استان سکونت دارند افزود: از مجموع کل 
روشندلان یک هزار و ۵2نفر نفر دارای معلولیت بینایی خفیف، یک هزار و ۳۱۰ 

نفر متوسط، یک هزار و ۳۸ نفر شدید و 2۳۸  نفر نیز خیلی شدید است.
مدیرکل بهزیستی ایلام گفت: علاوه بر پرداخت مستمری و هزینه معیشتی، 
درمانی، جهیزیه، فرهنگی و غیره حمایت تحصیلی نیز یکی از عمده کمکها برای 
افراد دارای معلولیت نابینایی در این استان است بطوریکه از مجموع ۳۸2دانشجوی 
دارای معلولیت جامعه هدف بهزیستی ۸۴نفر معلولیت بینایی داشته که از مقطع 
کاردانی تا دکترا به تحصیل اشتغال دارند و همچنین ۵6دانش آموز نابینا در مقاطع 

مختلف تحصیل می کنند.
نورعلیوند ادامه داد: به منظور کمک به ایجاد اشتغال روشندلان امسال به 
262نفر از این فراد متقاضی تا سقف یک میلیارد ریال بر اساس نوع اشتغال ایجاد 

شده تسهیلات پرداخت شده و یا در دست اقدام است.
وی عدم مناسب سازی مطلوب معابر و محیط های عمومی را یکی از مشکلات 
افراد دارای معلولیت از جمله نابینایان در این استان عنوان و تاکید کرد: در این زمینه 
همه دستگاه های اجرایی باید مشارکت کنند تا زمینه تردد آزادانه افراد دارای معلولیت 
در فضاهای عمومی را به عنوان یکی از حداقل حقوق های این افراد فراهم کنند.
مدیرکل بهزیستی ایلام یکی از اقدام های مهم برای پیشگیری از معلولیت 
نابینایی را اجرای طرح غربالگری بینایی پیشگیری از تنبلی چشم عنوان کرد و 
تاکید کرد: این طرح با هدف سنجش بینایی کودکان سه تا 6 ساله در این استان 

اجرا می شود.
نظیر عصا، ضبط صدا،  توزیع وسایلی  توانبخشی شامل  ارایه خدمات  وی 
ساعت گویا و کاغذ بریل، ارایه خدمات فرهنگی، ورزشی، پرداخت شهریه، ایاب و 
ذهاب و مناسب سازی فضاهای عمومی و شخصی را از جمله مهمترین حمایتهای 

این اداره کل از روشندلان برشمرد.
نورعلیوند اشتغال را از دیگر مشکلات جامعه معلولان استان بویژه نابینایان 
برشمرد و گفت: در صورت رعایت اعمال قانون سه درصد استخدام ها به افراد 

دارای معلولیت بخشی از مشکلات این افراد رفع خواهد شد.
2۳ مهرماه روز جهانی نابینایان نامگذاری شده است.

مدیر کل تامین اجتماعی چهارمحال و بختیاری: بهره مندی بیش 
از ۱۱۰۰ دانشجو در چهارمحال و بختیاری از بیمه تامین اجتماعی

 مدیر کل تامین اجتماعی چهارمحال و بختیاری با اشاره به اینکه سال گذشته 
۸۵۵ دانشجو در استان تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار گرفتند، گفت: تا پایان 
شهریور ماه امسال یک هزار و ۱۵2 نفر از مزایای بیمه دانشجویی بهره مند شدند.
عبدالله مختاری گفت: برخورداری از بیمه تامین اجتماعی حق همگانی است 
در همین راستا سازمان تامین اجتماعی امسال برنامه های خود را به سمت تامین 

و گسترش انواع بیمه اجتماعی برده است.
مدیر کل تامین اجتماعی چهارمحال و بختیاری ادامه داد: بیمه دانشجویان 
از جمله بیمه هایی است که سازمان تامین اجتماعی به جهت گسترش خدمات 

بیمه اجتماعی به دانشجویان ارائه می دهد.
وی افزود: بیمه دانشجویی برای فرد سابقه بیمه ایجاد می کند و بعد از پایان 

تحصیل نیز سابقه بیمه برای احراز شرایط بازنشستگی در نظر گرفته می شود.
مختاری با اشاره به اینکه طی سه سال اخیر بیمه دانشجویان به طور ویژه 
مورد توجه قرار گرفته است، بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ بیش از ۵۳۱ دانشجو بیمه 

شدند. این آمار در سال گذشته به عدد ۸۵۵ نفر رسید.
مدیر کل تامین اجتماعی استان با اشاره به اینکه سال گذشته ۸۵۵ دانشجو 
در استان تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار گرفتند، گفت: تا پایان شهریور 

ماه امسال یک هزار و ۱۵2 نفر از مزایای بیمه دانشجویی بهره مند شدند.
وی بیان کرد: با توجه به شروع سال تحصیلی جدید دانشگاه ها و اطلاع رسانی 
در خصوص بیمه دانشجویان تا پایان سال آمار متقاضیان بیمه افزایش پیدا می کند.

جهت  مشترکین  آگاهی  بالارفتن  موجب  صحیح  رسانی  اطلاع 
چگونگی مصرف گازمی شود

گفت:  مرکزی  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل   : نوروزی  عرفان   _ مرکزی 
تبلیغات با دو شکل بازدارندگی و آگاهی دادن بسیار، می تواند در فرهنگ مصرف 
آگاهی  رفتن  بالا  رسانی صحیح موجب  اطلاع  از طرفی  و  بوده  تاثیرگذار  عامه 

مخاطبین و مشترکین می شود.
آبادی  کمال  مهدی  مرکزی  گازاستان  عمومی شرکت  روابط  گزارش  به 
صحیح  فرهنگ  به  بخشیدن  تداوم  درکنار  گرامی  مشترکین  گفت:  فراهانی 
مصرف و استفاده ایمن از گاز طبیعی، می توانند در جامعه بازخورد بسیار زیادی 
داشته و این امر می تواند ما را به سوی مصرف بهینه و چگونگی مصرف در 
به  مشترکین  همه  در  مصرف  چگونگی  این  و  قرارداده  روزمره  زندگی  عادات 

شکل مداوم اجرا گردد.
وی ادامه داد: شاید نکات واجرای بسیار ضروری و درعین حال ریز و به 
تواند در  تبلیغاتی صحیح، می  ابزار  اجرای آن در هر  اهمیتی درقالب  ظاهر کم 
فرهنگ سازی مشترکین و عموم مردم نقش بسته و به عنوان فرهنگ قالب در 
زندگی مردم، ساری وجاری شود و این برعهده رسانه ها است که این تداوم اطلاع 
رسانی و آگاهی بخشی مشترکین را گسترش داده و بازخورد آن درکاهش مصرف، 
کاهش حوادث، کاهش هدر رفت گاز طبیعی، کاهش هزینه ها و بسیاری عواید 

دیگر پدیدار خواهد شد.
عدم  ها،  آسیب  و  مشکلات  همه  ریشه  افزود:  درپایان  آبادی  کمال 
دسترسی به اطلاعات صحیح و ناآگاهی است و بالا بردن اطلاعات در سطح 
وسیع و همچنین عمق دادن بر این آگاهی، مشترکین را به سوی به حداقل 
رساندن  آسیب های مالی و جانی رهنمون کرده و این برعهده متولیان این 
در جهت  و تلاش  بردوش می کشند  را  فرهنگ سازی  رسالت  که  است  امر 

این مهم را برعهده دارند.

با حضور معاون وزیر نفت 
امام  نفت  پالایش  ایران، در شرکت  کاتالیست واحدRCD ساخت   

خمینی)ره( رونمایی شد
مرکزی _ عرفان نوروزی :  کاتالیست واحد RCD محصول ساخت 
ایران، در شرکت پالایش نفت امام خمینی)ره( شازند  با حضور معاون وزیر 
و مدیر شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران رونمایی شد.

معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران پیش از ظهر امروز در آیین رونمایی از کاتالیست ساخت ایران 
واحد RCD در شرکت پالایشگاه نفت امام خمینی)ره( شازند با اشاره به 
اینکه تولید کاتالیست واحد RCD یک اقدام بسیار ارزنده و قابل توجه 
مشابه  واحد  که  زمانی  بپردازیم؛  گذشته  به  چنانچه  داشت:  اظهار  است، 
RCD در پالایشگاه اصفهان را به عنوان یکی از واحدهای تحت لیسانس 
برای نفت انتخاب می کردیم که همزمان در کشور این سوال وجود داشت 
مگر می شود یک هزار و ۵۰۰ تن کاتالیست در بازه زمانی هشت تا ماه تولید 
شود و مشخص شود در چه زمینه ای مصرف شود این در حالی است که در 

هیچ کجای دنیا از این واحد استفاده نشده است.
 جلیل سالاری افزود: با توجه به خصوصی سازی که در شرکت پالایشگاه 
نفت اصفهان انجام شد طرح آنها به تعویق افتاد و پالایشگاه شازند در ساخت 

کاتالیست واحد RCD پیشی گرفت.
 وی تاکید کرد: این طرح در پالایشگاه نفت امام خمینی)ره( شازند 
شکل گرفت که می توان از آن به عنوان یک دستاورد بزرگ در کشور یاد 
بنیان و  افزایی شرکت  دانش  این موفقیت به واسطه تعامل و هم  کرد و 

پژوهش کسب شده است.
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی 
ایران تصریح کرد: تولید این کاتالیست در کشور یک اقدام اقتصادی برای 
کشور محسوب می شود که توسط شرکت های دانش بنیان انجام شده است، 
واحدهای دیگری نیز وجود دارد که در آینده مورد بهره برداری قرار می گیرند.

وی تاکید کرد: در این حوزه نه تنها بومی سازی انجام شده بلکه صادرات 
خدمات فنی و مهندسی نیز در حال انجام است و باید اذعان داشت که شرکت 
دانش بنیان اکسیر نوین فرایند آسیا رقیب شرکت های بزرگ در کشور است 
به طوری که هم اکنون از کاتالیست ایرانی استفاده می کنند و بنزینی که در 
این کشورها با کاتالیست ایرانی تولید می شود، در باک خودروهای خارجی 

مورد استفاده قرار می گیرد.
مدیرعامل شرکت پالایشگاه نفت امام خمینی) ره( نیز در این آیین اظهار 
داشت: برای نخستین بار در ایران واحد تصفیه هیدروژنی باقیمانده سنگین 
با ظرفیت 6۹ هزار بشکه در روز به منظور کاهش میزان گوگرد، نیتروژن و 
فلزات موجود در محصول انتهای برجهای تقطیر اتمسفریک و خلا طراحی 
و ساخته شد و در واقع با ساخت این واحد،زمینه لازم برای تبدیل نفت کوره 

سنگین به بنزین و محصولات سبک تر فراهم شد.
مجید رجبی افزود: این واحد دارای 2 بخش بوده که هر بخش می 
تواند به صورت مجزا در سرویس قرار گرفته و وظیفه تصفیه را انجام دهد.

وی با بیان اینکه نخستین بار در کشور در این واحد سوخت کم گوگرد 
کشتیرانی تولید شده است، گفت: حداکثر تا ۴۰۰ هزار تن در سال سوخت کم 
گوگرد به کشتیرانی تحویل داده می شود که نیاز کشور را تامین می کند.

برای اولین بار سامانه متمرکز تله مدیسین در مراکز درمانی استان 
راه اندازی می شود

دکتر کاظم محمودی معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
با اعلام این خبر که برای اولین بار در بیمارستان های مازندران، سامانه 
متمرکز تله مدیسین راه اندازی می شود افزود: این سامانه دارای دو کاربرد 

مهم درخواست مشاوره و انجام مشاوره است.
وی با بیان اینکه سامانه متمرکز تله مدیسین در فاز اول به صورت 
پایلوت در دو بیمارستان استان راه اندازی خواهد شد؛ از تجهیز بیمارستان 
از  شهدای زیراب به مدرن ترین دستگاه کولونوسکوپی مجهز خبر داد و 
خیرینی که در تهیه این دستگاه برای بیمارستان کمک کردند قدردانی کرد.

دکتر محمودی توسعه بیمارستان شهدای زیراب را در طی دوسال اخیر  
بسیار چشمگیر عنوان کرد و افزود : در این مدت ضریب اشغال تخت از 

۴۵درصد از سال ۱۴۰۰ به ۷۵ درصد رسیده است.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری :
به دنبال واقعی کردن آمار و نحوه تخصیص سوخت چاه های آب 

کشاورزی هستیم
به گزارش روابط عمومی، سبحان رجب پور مدیر شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه ساری در جلسه کارگروه پیشگیری از قاچاق فرآورده 
های نفتی که با حضور نمایندگان سازمانهای متولی ) آب ، جهاد کشاورزی ( 
و شرکت های ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه ساری و چالوس برگزار 
شد ، تاکید کرد : برای رسیدن به عدد واقعی تعداد چاههای کشاورزی در 
سطح استان مازندران لازم است آمار واقعی چاههای آب کشاورزی توسط  

دستگاههای متولی سامان بخشی و به روز رسانی شود .
 وی افزود : آمار چاههایی که مردم برای دریافت سوخت به دستگاههای 
باعث  و  بوده  مغایر  بعضا  کنند  می  اعلام  کشاورزی  جهاد  و  آب  متولی 
اختلال  کشاورزان  به  واقعی  تخصیص سوخت  در  و  شود  می  سردرگمی 

ایجاد می شود .
مدیر منطقه ساری اظهار کرد : هدف از برگزاری این جلسه هماهنگی 
به عدد واقعی و تخصیص سوخت  برای رسیدن  بین دستگاههای متولی 

چاههای کشاورزی است .
سبحان رجب پور به مردم توصیه کرد : آمار چاههای کشاورزی خود 
اعم از برق دار و غیر برق دار را به سازمانهای متولی به منظور تخصیص 
سهمیه سوخت اعلام کنند تا در فصل کشاورزی دچار مشکلات دریافت 

سوخت نشوند .

عملیات موفق پهلودهی سکوی حفاری در مجتمع بندری پارس عسلویه 
مدیر اداره بنادر و دریانوردی عسلویه گفت: با همت راهنمایان مجرب 
و یدک کش های سازمان بنادر و دریانوردی، یکی از بزرگترین سکوهای 

حفاری در مجتمع بندری پارس در عسلویه پهلو داده شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر، 
عمران مرادپور طیبی در توضیح این خبر اظهار کرد: سکوی پهلو داده شده 
متر   ۸.۵ و  با طول ۱۰2، عرض۸۰   حفاری  بزرگترین سکوهای  از  یکی 

آب خور است.
  وی بیان کرد: این سکوی حفاری با کمک و همت تیم دریایی بنادر 
و دریانوردی عسلویه  پهلو داده شد که به واسطه ارتفاع زیاد در نوع خود 

یکی از عملیات های مهم و حساس به شمار می رود.
 مرادپور طیبی ادامه داد: سازمان بنادر و دریانوردی و بویژه تیم های 
اداره کل استان با برخورداری از ظرفیت های مناسب و تیم متخصص دریایی 
آماده نقش آفرینی در کمک به پروژه های دریایی و بندری شرکت ملی نفت 
ایران است . وی اظهار کرد: این سکوی تازه خریداری شده پس از حدود یک 
ماه استقرار در مجتمع بندری پارس در میدان گازی پارس برای پروژه های 

حفاری و اکتشافات این منطقه بکارگیری خواهد شد.
 گفتنی است ابتدای مهرماه نیز عملیات هدایت دکل حفاری در کانال 

دسترسی بندر بوشهر انجام شد.
 ارتفاع این دکل ۱۱2، طول ۷۹ و عرض آن ۵۴ متر بود که عملیات 
هدایت آن با چهار فروند شناور یدک کش و 2 قایق طناب گیر انجام شد.

زمین ایران 

 ایلام- آذر یعقوبیان : مدیرعامل 
در  گفت:  ایلام  گاز  پالایش  شرکت 
راستای تأمین تجهیزات و فناوری های 
ن  ا تو تکیه بر  با ز  نیا د ر مو کلیدی 
شرکت های داخلی و دانش بنیان و در 
جهت تحقق راهبردهای اصلی اقتصاد 
عنوان   ۱۸ تحریم ها،  رفع  و  مقاومتی 
پروژه ساخت بار اول در این پالایشگاه 

شناسایی شده است.
داشت:  اظهار  نوریان  اله  روح 
از  و  تاکنون  جاری  سال  ابتدای  از 
جهت  عنوان   ۱6 پروژه،  تعداد  این 
فناوری  و  علمی  معاونت  به  استعلام 
تاکنون  و  ارسال  ریاست جمهوری 

تأییدیه ۳ پروژه اخذ شده است.
شامل  پروژه  سه  این  افزود:  وی 
فرمولاسیون و ساخت پوشش های پایه 
آلی مقاوم در برابر سرویس ترش جهت 
هیدروژنی  ترک خوردگی  از  جلوگیری 
و  ساز  نیتروژن  غشای  کربنی،  فولاد 
در  استفاده  برای  فرار  ماسک  ساخت 
ترش  گاز  خوراک  با  پالایشگاه های 
هستند که با اجرای این پروژه ها برخی از 

نیازهای فناورانه شرکت برطرف می شود.
گاز  پالایش  شرکت  مدیرعامل 
ایلام تصریح کرد: بومی سازی محصول 
عدم  اول،  بار  تولید  مصوبه  طریق  از 
تأمین کالا از تولیدکننده اصلی خارجی، 
ارزی،  جویی  باصرفه  محصول  تولید 
کاهش هزینه های تولید، ارتقا توانمندی 
طراحی، ساخت یا فرمولاسیون و انتقال 

این  اجرای  اهداف  از  فناوری  دانش و 
پروژه ها هستند.

ساخت  پروژه  اجرای  به  نوریان 
غشای نیتروژن ساز اشاره و تأکید کرد: 
سنتز غشا از فناوری های با دانش فنی 
نیتروژن  غشای  تاکنون  که  بوده  بالا 
ساز در داخل کشور بومی سازی نشده 
و برای رسیدن به دانش فنی و ساخت 

غشای نیتروژن ساز به دلیل عمر بالا 
و نداشتن قطعات متحرک می تواند از 
اولویت های صنایع کشور قلمداد شود.

ترک خوردگی  اینکه  بیان  با  وی 
کربنی  فولاد  ورق های  در  هیدروژنی 
سرویس  فرایندی  تجهیزات  دیواره 
که  است  مشکلاتی  ازجمله  ترش، 
می تواند قابلیت سرویس دهی تجهیزات 
پالایشگاه های گازی را با مشکل جدی 
روش های  داشت:  اظهار  کند،  مواجه 
فولاد کربنی  برای جداسازی  مختلفی 
لایه های  کمک  به  ترش  محیط  از 
با ممانعت  فلزی مقاوم وجود دارد که 
از خوردگی فولاد کربنی توسط سولفید 
از تشکیل هیدروژن نوزاد و  هیدروژن 
نفوذ آن به داخل فولاد و درنتیجه از بروز 

خوردگی جلوگیری می کنند.
گاز  پالایش  شرکت  مدیرعامل 
آلی،  پایه  داد: پوشش های  ادامه  ایلام 
به جهت سهولت و هزینه کمتر اجرا در 
تعمیرت اساسی، می توانند رشد ترک را 
در ورق تجهیزات در حال سرویس دهی 
متوقف کند و یا از سرعت آن بکاهند.

مدیرعامل خبر داد؛

شناسایی 1۸ عنوان پروژه ساخت بار اول در پالایشگاه گاز ایلام

ز  متیا عا مجمو ر  د ل  و ا تبه  ر
واختصاصی  عمومی  های  شاخص 
اجرایی  دستگاههای  عملکرد  ارزیابی 
استان خراسان رضوی را کسب نمود

یاسر وطن پور:  براساس اعلام 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
خراسان رضوی، این شرکت با کسب 
اول در مجموع  امتیاز، رتبه  بالاترین 
شاخص های عمومی و اختصاصی در 
استان  اجرایی  کلیه دستگاههای  بین 

را کسب نموده است.
بر پایه این گزارش، شرکت برق 
کسب  بر  علاوه  خراسان  ای  منطقه 
های  شاخص  مجموع  در  اول  رتبه 
 6۵ میان  در  اختصاصی  و  عمومی 
»گروه  در   ، استان  اجرایی  دستگاه 
در  زیرساخت«  توسعه  و  زیربنایی 
و  می  عمو ی  خص ها شا ع  مجمو
برای  عملکرد  ارزیابی  اختصاصی  
فوق  و  نتقال  ا های  پروژه  اجرای 
شهرک  برق  تامین  بخصوص  توزیع 

دریافت  را  برتر  رتبه  صنعتی  های 
کرده است.

تقدیر  لوح  است؛   ذکر  شایان 

ششمین  و  بیست  یادواره  تندیس  و 
ی  قا آ به  یی  جا ر شهید  ه  ر ا جشنو
مهندس محمودی مدیر عامل شرکت 

برق منطقه ای خراسان  توسط آقای 
و  برنامه  سازمان  رئیس  منظور  دکتر 

بودجه کشور، اهدا گردید.

شرکت برق منطقه ای خراسان در جشنواره شهید رجایی 1401

چهارمین راست گرد تقاطع غیر همسطح شهدا )آزادی( 
زیر بار ترافیک رفت 

افتتاح  از  بوشهر  بندر  شهردار 
غیر  طع  تقا د  ستگر ا ر مین  ر چها
همسطح شهدا )آزادی( مسیر بهمنی 

به سمت تنگکات خبر داد. 
به  ره  شا ا با  حیدری  حسین 
ز  ا ری  ا ه برد بهر ز  غا آ و  تکمیل 
غیر  تقاطع  است گرد  ر رمین  چها
خاطرنشان  شهدا)آزادی(،  همسطح 

کرد:
این راستگرد با تلاش همکاران 
و  حمل  عمران،  معاونت  مجموعه 
و  احداث  شهرداری  ترافیک  و  نقل 
به منظور بهبود و روان سازی ترافیک 
و همچنین سهولت در تردد خودروها، 
و  علائم  تابلو،  نصب  و  تکمیل  با 

تجهیزات ترافیکی در محل، زیر بار 
ترافیک رفت.

کامل  افتتاح  با  است،  گفتنی 
 ، شهدا تقاطع  راستگرد  چهارمین 
رانندگان محترم مسیر بلوار شهدای 
سمت  به  عزیمت  قصد  که  دریایی 
را  بوشهر  اتمی  نیروگاه  و  تنگکات 
راستگرد  از  می توانند  باشند  داشته 
تقاطع غیر همسطح شهدای)آزادی( 
محترم  رانندگان  از  نمایند.  استفاده 
و  مطمئنه  سرعت  با  میکنیم  تقاضا 
ایمن رانندگی و به علائم و تجهیزات 
را  لازم  توجه  مسیر  در  شده  نصب 
داشته باشند و از پارک کردن خودرو 
در مسیر راستگرد خودداری فرمایند.
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له مقا

هنر

خاطره بازی با یک پیشکسوت...

خشایار راد: بازیگری را به عنوان شغل به هیچکس توصیه نمیکنم!
آثار  در  بارها  را  راد  چهره خشایار 
کمدی خصوصا ساخته های رضا عطاران 
دیده ایم. او نامی آشنا و بازیگری محبوب 
برای مخاطبان است که این روزها تأکید 
دارد بازیگری را به عنوان شغل به  هیچ 

کس توصیه نمی کند!
دنیای  با  گفتگوی  در  راد  خشایار 
جوانان درباره تازه ترین فعالیت های خود 
گفت: به تازگی در سریالی به نام تصویر 
آخر نقش آفرینی کردم و پیش از آن هم 
در یک فیلم سینمایی ایفای نقش داشتم. 
در حال حاضر فیلمنامه ای به نام مرگ 
مصلحتی هم به دستم رسیده که فعلا در 
حال مطالعه هستم تا نظر نهایی را درباره 
آن اعلام کنم. مبنای اصلی کار ما، تقاضا 
است. اینگونه نیست که ما بتوانیم بگوییم 
چرا تصمیم گرفته ایم در تلویزیون نباشیم. 
همه چیز بستگی به تقاضا دارد، طبیعتا 
گروه های تولید، فیلمنامه می فرستند و ما 
هم درباره آن تصمیم می گیریم. در این 
مدت فیلمنامه ای برای کارهای تلویزیونی 
به دستم نرسیده است که بخواهم درباره 

آن تصمیم گیری کنم.
از  مقطعی  در  که  بازیگر  این 
درباره  بود،  تلویزیونی  پرکار  چهره های 
کم کاری این سال های خود توضیح داد: 
واقعیت این است که روزی همه ما در 
دست خداست و من به شخصه به شدت 
به این اصل اعتقاد دارم. اگر قرار باشد 
تلویزیون،  در  من  برای  مثبتی  اتفاق 
سینما و یا تئاتر رقم بخورد، این اتفاق 
در موعد مقرر رخ خواهد داد. به همین 
دلیل بابت اینکه تقاضا برای کار کردن 

من در تلویزیون کمتر شده است، ناراحت 
نیستم. من از ابتدای کار حرفه ای ام از خدا 
مدد گرفته ام و تا به امروز هم تسلیم و 
پیرو دستورات او بوده ام. این روزها وقتی 
در جامعه قدم می زنم برخی مردم پیگیر 
کمدی های قدیمی در تلویزیون هستند 
و از من می پرسند چرا آن کارها دیگر 
هم  همواره  نمی شود.  تکرار  و  تولید 
پاسخ من این است که این موضوع را 
متولیان تلویزیون باید پاسخ بدهند. من 
به عنوان بازیگر نمی توانم در این زمینه 

نظری بدهم.
خود  ماندگار  نقش های  درباره  او 
خیابان  و  کوچه  مردم  حافظه  در  که 
مانده است، گفت: در مقطعی کارهای 
آن ها  از  هم  مردم  و  بود  یکدست  ما 
خاطره دارند. برخی به نام آقای بیات مرا 
می شناسند که کاراکتر من در سریال خانه 
بود. خدا رحمت کند سیروس  به دوش 
گرجستانی عزیز را که خیلی ها هنوز از 
می کنند.  یاد  ما  گریخت  متهم  سریال 
سریال دیگری بود که در آن کاراکتری 
به نام قرطاس را بازی می کردم و در ذهن 
مردم مانده است. مردم غالب کارهای 
ما را رصد می کنند و همواره هم به یاد 

گذشته ها هستند.
این بازیگر باسابقه درباره خاطرات 
داد:  ادامه  مردم،  مواجهه های  از  خود 
همه این واکنش ها مثبت است. خاطرات 
یکدستی از ابراز علاقه های مردم در ذهن 
دارم. در تولدها و عروسی ها و جاهای 
برخوردهای  غالبا  می روم،  که  مختلفی 
اینگونه  و  است  خوب  بسیار  مردمی 

داشته  وجود  خاصی  مورد  که  نیست 
همه  شود.  خاطره  به  تبدیل  که  باشد 
مردم به واسطه رضایتی که از حال خوب 
برخی سریال ها داشته اند نسبت به ما ابراز 
لطف دارند. یک بار خاطرم است در اتوبان 
باقری در حال رانندگی بودم که اتومبیلی 
در پشت سرم، مدام چراغ می زد. با خودم 
گفتم نکند کار خبط و خطایی کرده ام که 
اینگونه دارد لایی می کشد و دنبال من 
رد  من  از  رسید،  من  به  وقتی  می آید. 
شد و جلوی ماشینم ترمز زد. من هم 
ناگزیر ماشین را متوقف کردم. سه نفر از 
ماشین پیاده شدند که واقعا با خودم گفتم 
کارم تمام است و می خواهند مرا بزنند! 
وقتی رسیدند جلوی پنجره، طرف اصلی 
گفت، آقای راد من عاشق شما هستم و 
تا عکس نگیریم، اجازه نمی دهیم بروید! 
گفتم مرد حسابی این چه طرز ابراز علاقه 
است! آخر سر عکس هم گرفتند اما به 
آن ها گفتم واقعا نوبت بعد اگر بازیگری 

را دیدید، اینگونه با او برخورد نکنید!
موفقیت  ه  ر با ر د د  ا ر ر  یا خشا
از جنس متهم گریخت و  سریال هایی 
اصلی ترین  شد:  یادآور  دوش  به  خانه 
دلیلش این بود که آن کارها دلی ساخته 
می شد. چه در سینما و چه در تلویزیون 
من به این اصل باور دارم که کاری که 
هم  مردم  دل  بر  باشد،  برآمده  دل  از 
آن  که  است  همین  برای  می نشیند. 
بازپخش  بار دیگر هم  سریال ها را ۱۰ 
کنند بازهم مردم دنبال می کنند. مردم 
خودشان و زندگی شان را در آن کارها 
می دیدند. امروز اما اینگونه نیست و اغلب 

کارهایی که در آن ها حضور دارم، جنبه 
دیگرشان  جنبه های  بر  اقتصادی شان 
می چربد. در این کارها اقتصاد حتی از هنر 
هم جلوتر است. من قبلا هم این نکته 
را گفته ام که من کمترین دستمزد دوران 
کاری ام را در پروژه ای گرفتم که بیشترین 
بازخورد را برایم داشت. برای سریال خانه 
به دوش من کمترین دستمزدم را گرفتم 
چرا که به نوعی استارت کاری ام هم به 
حساب می آمد. مردم پیش از این سریال، 
نقش آفرینی شاخص و مشخصی از من 
با همین سریال معرفی  و  بودند  ندیده 
شدم. حتی یادم است همان زمان حمید 
لولایی می گفت، خشایار برو جلو که از 
این به بعد دستمزدت حسابی بالا می رود!
این بازیگر درباره تجربه همکاری با 
رضا عطاران هم گفت: ارتباط ما با آقای 
عطاران از تئاتر آغاز شده بود. من حدود 
2۴ سال فقط تئاتر کار می کردم. تئاتری 
به نام جزیره اسرارآمیز داشتیم که رضا 
عطاران هم در آن بازی داشت. آن کار 
در پنجمین جشنواره تئاتر آئینی و سنتی، 
حضور داشت که من به عنوان بهترین 
بازیگر مرد معرفی شدم. بعد از آن بود 
که رضا عطاران به تلویزیون رفت و به 
تیم ساعت خوش پیوست. همان زمان 
عطاران به گروه گفته بود، زنگ بزنید 
راد هم بیاید! بعدها در قطار ابدی اولین 
همکاری ما شکل گرفت. این همکاری 

ادامه داشت تا رسید به خانه به دوش.
این بازیگر باسابقه با تأکید به اینکه 
بازیگری را به هیچکس توصیه نمی کند، 
بیان کرد: من بارها گفته ام که این حرفه 

به گونه ای نیست که به عنوان یک شغل 
بتوانید روی آن تمرکز کنید، چرا که ثبات 
ندارد. درست است که تشکیلاتی به نام 
»خانه سینما« هست و بخش عمده ای 
از بازیگران هم بیمه هستند، اما نمی توان 
این واقعیت را ندید که یک بازیگر ناگهان 
برای چند ماه پیاپی بی کار می ماند و باید 
در خانه بماند. به همین دلیل این شغل 
را به کسی پیشنهاد نمی دهم. کمااینکه 
به بچه های خودم هم پیشنهاد نکردم. 
البته که خودشان هم نخواستند که وارد 
این عرصه شوند چون شرایط کاری مرا 

دیده بودند.
وی درباره سهم بالای نقش های 
کمدی در کارنامه خود و آرزویش برای 
ایفای نقش های متفاوت تر توضیح داد: 
بازیگر  سلیقه  که  است  این  واقعیت 
در  مختلف،  نقش های  ایفای  برای 
البته من خودم  نیست.  اختیار خودش 
شخصاً بازی در کارهای طنز را دوست 
در خودم  را  آن  که ظرفیت  چرا  دارم 
نم  می توا می کنم  احساس  می بینم. 
لبخندی بر لب مخاطب بیاورم اما اگر 
شود،  پیشنهاد  من  به  هم  جدی  کار 
کارهای  کمااینکه  نمی کنم.  رد  را  آن 
جدی مانند خوابگاه دختران را هم در 

کارنامه ام داشته ام.
خشایار راد در پاسخ به این پرسش 
که اگر زمان به عقب بازگردد آیا مجدد 
سراغ همین حرفه می رود یا نه؟ گفت: 
بازیگری از ابتدا در خون من بوده است. 
سال ها قبل من کارمند بانک بود و حتی 
در چند شعبه، رئیس شعبه بودم. امروز 

همین  به  هستم.  بانک  بازنشسته  هم 
به عنوان  را  بازیگری  دارم  تأکید  دلیل 
شغل نمی توانم تأیید کنم. هر کسی باید 

شغل دیگری داشته باشد، بعد به عنوان 
حرفه دوم سراغ بازیگری برود. برای ذوق 
و دل خوب است، اما به عنوان منبع درآمد 

نمی توان این شغل را تأیید کرد. از ۱۰ 
میلیون بازیگر 2 نفر سوپراستار می شود 

و دستمزد کلان می گیرد.

امین زندگانی و عبدالرزاقی در هملت

کارگردانی  به  هملت  نمایش 
الیکا عبدالرزاقی و تهیه کنندگی امین 
به  ایرانشهر  تماشاخانه  در  زندگانی 
صحنه می رود. در این نمایش )به ترتیب 
آقاقلی  آرین  اسداللهی،  صدف  الفبا( 
زاده، شیما پروندی، مهدی پورجمال، 

خرم  حامد  حکمتی،  مهدی  تاجیک،  محمد 
آبادی، علی خیام، رادمهر رجبی، بیتا رحمانی، مهدی صمیمی، هیوا قصیوند، 
نگاهی  سایناز  و  محمدیان  علیرضا  کنعانی،  کنجکاو، شهریار  امیرحسین 
مقدم بازی می کنند. طراحان این نمایش هم امیر آقاجان  )طراح حرکت(، 
علی رزازیان )مجری طرح و طراح صحنه(، رضا حیدری )طراح نور(، جهان  
میرزاجانی  )طراح لباس( و محمود پور محمود )طراح گریم( هستند تا تجربه 
مشترک زن و شوهری البکا عبدالرزاقی و امین زندگانی این بار در یک 

نمایش شکل بگیرد.

حسین رفیعی مجری مدار بسته شد

تولیدات  از  بسته  مدار  برنامه 
با  که  سیماست  دو  شبکه  جدید 
محمد  و  رفیعی  حسین  اجرای 
شبکه  این  از  زودی  به  شعبان پور 
یک  برنامه  این  می شود.  پخش 

مجله شبانگاهی است که هویت آن بر پایه 
دوربین مخفی و دوربین مدار بسته است. 
مدار بسته در دو بخش استودیو شامل آیتم های مختلفی با موضوع 
دوربین مخفی است. این برنامه کاری از گروه اجتماعی اقتصاد شبکه 
علی  کارگردانی  فراهانی،  محسن  تهیه کنندگی  به  که  سیماست  دو 
فراهانی صدر و سردبیری علی واسعی تهیه شده است. مدار بسته در 
۵2 قسمت بزودی هفته ای دو شب ساعت 22 از شبکه دو سیما پخش 

خواهد شد و بازگشت حسین رفیعی به عرصه اجراست.

استقبال از کنسرتهای همایون شجریان

ی  ت ها کنسر ه  کنند ر ا گز بر
معتقد  اروپا  در  شجریان  همایون 
خواننده  این  از  استقبال  که  است 
بخشی  و  است  انتظار  حد  از  فراتر 
از سوی علاقمندان  این استقبال  از 

مجید  است.  پذیرفته  صورت  ایرانی  غیر 
اروپایی  کنسرت های  درباره  عبدی کیا 
همایون شجریان گفت: کنسرت های اروپا از ۳۰ آگوست )۸ شهریور( 
در سالن هالیچ استانبول آغاز شده و تاکنون در شهرهای مختلف اروپا 
اجراهای موفقی داشته است، کنسرت هایی که قرار است طی روزهای 
آینده نیز برگزار شود. در مجموع ۷ اجرای بخش اول بیش از ۱۴ هزار 
بلیت و بخش دوم تور ۱۰ هزار بلیت فروخته شد که البته با تجربه 
کنسرت های قبلی در ایران تا حد زیادی انتظار این استقبال را داشتیم.
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ن هتل رکورد 30 میلیاردی شدن را شکست

به  هتل  یی  سینما فیلم 
و  بی  طیا ا د  مسعو نی  ا د گر ر کا
از  که  شایسته  محمد  تهیه کنندگی 
۵ مهر اکران خود را در سینماهای 
به  است  کرده  آغاز  کشور  سراسر 

فروش ۳۰ میلیاردی دست پیدا کرد. این 
 ۱۰ فروش  با  اکران  اول  هفته  در  فیلم 
این مسیر در هفته  ادامه  میلیارد و ۷۵۰ تومانی مواجه شده بود، در 
دوم نیز از این رکوردشکنی بی نصیب نماند و توانست با ثبت فروش 
۱۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان در ۷ روز دوم اکران و جمعا فروش 
2۴ میلیاردی با جذب ۵۰۸ هزار مخاطب، رکورد بیشترین فروش یک 
فیلم تا هفته دوم اکران در سینمای ایران را بشکند و در ادامه روزهای 

اکران خود تا دیشب از مرز ۳۰ میلیارد تومان گذشت.

ما
سین

 

محمد حسین زاده

از ستاره های  بهرنگ علوی یکی 
سری جدید شب های مافیا با نام جدید 
زودیاک است. علوی در این مسابقه با 
درست  درک  و  خود  هوش  از  استفاده 
محبوب  پلیرهای  از  یکی  به  بازی  از 
بهانه  به  است.  شده  تبدیل  تماشاگران 
حضور علوی در این مسابقه گفتگویی 
با او انجام دادیم که در ادامه می خوانید...

در  بازیگر،  یک  عنوان  به  -شما 
دارید.  پررنگی  حضور  مجازی  فضای 
که  منتقدانه  گاهی  و  طنازانه  حضور 
مورد پسند مخاطبان این فضا هم قرار 
گرفته است. این فعالیت مجازی چقدر 
یک  برای  سودی  چه  یا  است  موثر 

هنرمند دارد؟
آدم شوخ  *همه می دانند که من 
این هم هزینه ها  بابت  و  طبعی هستم 
دوران  است.  جدی  نگرشم  اما  داده ام. 
که  سختی  خیلی  فضای  در  کرونا 
دو  را  مردم  که  گذاشتیم  سر  پشت 
و  انفعال  حالت  و  کرد  خانه نشین  سال 
این  بر  اعتقادم  داد،  رواج  را  افسردگی 
بود که فقط کمدین ها می توانند جهان 
و مردم را نجات دهند. من هم به اندازه 
خودم تلاش کردم که تغییری در روحیه 
مخاطبانم ایجاد کنم. یک جاهایی هم 
ممکن است اشتباه کرده باشم، اما آزمون 
و خطا می کنم و به نظرم اشکالی ندارد. 
هیچ وقت گاردم برای نقد بسته نیست 
و تلاش می کنم که فرهنگ شوخی  را 
جا بیندازم. چه در فضای نوشتاری، چه 
در  حتی  یا  مصاحبه ها  مجازی،  فضای 
حال  این  با  رئالیتی شوها.  و  برنامه ها 
ممکن است که خیلی ها خوششان نیاید 
یا حوصله من را نداشته باشند و یا حتی 
به  و  نیاد  خوششان  من  قیافه  از  اصلا 
من انتقاد کنند. من نقد را روی چشمانم 

می گذارم. برخی هم توهین می کنند یا 
فحش می دهند که آن هم موتور سوخت 
من است و اتفاقا انگیزه ام بیشتر می شود. 
در فضای مجازی، افرادی هستند که با 
هنرمندان شوخی می کنند. یکی از این 
بچه های بامزه و طناز، اخیرا بدل من را 
پیدا کرده بود و با من شوخی کرده بود. 
چقدر  و  گرم  دمت  که  دادم  پیاد  او  به 
فضای  در  هم  اخیرا  بود.  بامزه  کارت 
مجازی با سام درخشانی با هم شوخی 
هم  با  را  کار  سه  تجربه  ما  می کنیم. 
داریم که بسیار هم درکارها به هردوی 

ما خوش گذشته است. سام، پارتنر بسیار 
خوب و انعطاف پذیری است و ظرفیت و 

جنبه  شوخی اش بالاست.

ر  د نگی  ر پر ر  حضو قبل تر  -
اخیرا  اما  داشتید  تلویزیونی  سریال های 
بیشتر شما را در نمایش خانگی می بینیم. 

از این تغییر مسیر بگویید؟
به  مردم  کرونا  جریان  از  *بعد 
تنها جایی بود  پلتفرم ها روی آوردند و 
خوراک  بهشان  می کردند  احساس  که 
درست می دهد، بنابراین اعتماد بیشتری 

به پلتفرم ها کردند. تلویزیون می توانست 
با همان سیاست های گذشته جلو برود 
که لااقل هنرمندانش را از دست ندهد. 
اما تلاشی نکرد که دلجویی کند. فضای 
کار ما، فضای فرهنگی و هنری است. 
که  می دهیم  شعار  برنامه ها  در  مدام 
همدلی و همبستگی بین مردم باشد اما 
چرا در یک جامعه کوچک تر، در فضای 
هنری باید مدام روبروی هم قرار بدهیم. 
باشند  مشکل چیست؟ اگر دوتا بزرگتر 
حاضر نیستند که سر یک میز بنشینند 
و مشکلات را حل کنند؟ من هنوز امید 

دارم که یک مدیری بیاید و هنرمندانی 
و  برگرداند  را  رفته اند  تلویزیون  از  که 
در عین حال، تعاملش با پلتفرم ها را از 
این ها مثل دانه های  دست ندهد. همه 
کمک  هم  به  می توانند  و  تسبیح اند 
کنند. این بزرگ ترین چرخه در فضای 
به  قشنگی اش  است.  هنری  فرهنگی 
مختلف،  تفکرهای  با  که  است  این 
مثلا  یا  کارکنیم.  همدیگر  با  بتوانیم 
اینکه در جشنواره  فیلم فجر، فقط یک 
نوع تفکر بیاید و سی مدل فیلم بسازد و 
جایزه بگیرد، چه جذابیتی دارد؟ باید به 

همه سلیقه ها توجه کرد و برای تامین 
تمام سلایق، برنامه ریزی کرد. من به 
شخصه در همکاری با پلتفرم ها تجربه 
همه  توانسته اند  داشته ام.  خوبی  بسیار 
مثبتی  اتفاق  که  کنند  جذب  را  قشرها 
تنوع  خیلی  ما  که  خاطر  این  به  است. 
در حال  که  فکر می کنم  داریم.  سلیقه 
حاضر، پلتفرم ها آخرین پایگاه فرهنگی 
است که مردم به آن اعتماد دارند. صف 
جشنواره دیگر مثل قبل نیست، شرایط 
مناسبتی  سریال های  حتی  و  تلویزیون 
هم مثل گذشته نیست. پس بهتر است 

و  فضا  این  درست،  سیاست های  با 
مخاطبانش را حفظ کنیم.

پیدا  بهبود  تلویزیون  شرایط  -اگر 
کند با آن همکاری می کنید؟

*من با هیچ جا و در هیچ شرایطی 
قهر نمیکنم و گاردی ندارم. اصلا آدم صفر 
و صدی نیستم. بسیار انعطاف پذیرم و 
دوران  به  تلویزیون  دارم  دوست  اتفاقا 
خودم  که  هنرمندانی  و  برگردد  اوجش 
مخاطبشان بوده ام را دوباره در تلویزیون 
ببینم. ولی این به این شرط نباشد که اگر 
تلویزیون رونق پیدا کرد، پلتفرم هایی که 
این سال ها، مردم را پای محتوای ایرانی 
و داخلی، حفظ کرده اند را از دست بدهیم. 
چون درست است که این ها به هم وابسته 

نیستند اما پیوسته اند.

برای  مختلف،  بسترهای  -وجود 
جهت  این  از  است.  بهتر  هم  هنرمند 
که انتخاب او را از انحصار درمی آورد و 
دستش را باز می گذارد. در این خصوص 

چه نظری دارید؟
*نکته قابل توجه همین است. ما 
که  داریم  یک  درجه  هنرمندان  خیلی 
بنا  در حال حاضر، خانه نشین شده اند و 
به هر دلیلی، بیکارند. سینما و پلتفرم ها 
تولیدات محدودی در طول سال دارند و 
به هر حال داریم سال های خوب خیلی از 
هنرمندان را ناخواسته از دست می دهیم. 
و  سینما  بین  می توانستند  درصورتیکه 
تعامل و  تلویزیون و نمایش خانگی در 
همکاری باشند. امیدوارم که به زودی یک 
نگاه پدرانه فرهنگی را در این حوزه شاهد 
باشیم. نگاهی که دگم نباشد و براساس 
ایدولوژی، به آدم ها کار ندهد و نگاهی که 
به هنر هنرمندان احترام بگذارد. اگر ادعا 
می کنیم که جامعه ای پویا و آزاد داریم، 
این را در عمل ببینیم که هنرمندان بتوانند 
در همین فضا و با همین شرایط قانونی، 

در کنار هم کار کنند و کارشان دیده شود.

-تجربه حضور در گیم شو و به طور 
مشخص، بازی مافیا چطور بوده است؟

*من در فصل های خیلی قدیمی 
و خیلی  دادم  انجام  را  بازی  این  مافیا، 
دوست داشتم آن برنامه را ادامه بدهم 
اما من متاسفانه مشکلاتی پیش آمد که 
من آن گروه سازنده را حلال نمی کنم. 
هنوز هم تمام همکاران من می گویند در 
بده  خصوص حواشی آن فصل، جواب 
اما  افتاد  اتفاقی  چه  که  بده  توضیح  یا 
من اینکار را نکردم و حرمت همکاری 
را رعایت کردم. در آن گروه، خطاهایی 
و  گرفتم  را  دوستان  مچ  من  و  کردند 
دست  تدوین  چون  بعد  گفتم.  بهشان 
خودشان بود یک خروجی متفاوت ارائه 
دادند. همان موقع هم دوستانم به من 
گفتند که واکنش بده اما چیزی نگفتم 
دوباره  وقتی  هم  الان  کردم.  صبر  و 
دعوت  بازی  این  جدید  سری های  به 
می شوم، تلاش می کنم که هم فضای 
طنز و شوخی را برقرار کنم و هم بازی 
خوبی داشته باشم که مردم لذت ببرند.

را  مافیا  شب های  سری  -کدام 
بیشتر دوست داشتید؟

یک  وقتی  زودیاک.  *سری 
می شود  بازی  وارد  مستقل  شخصیت 
تیم در یک زمین مسابقه  تا  یعنی سه 
است.  تر  خیلی سخت  این  و  می دهند 
برای من این مدل از مافیا خیلی جذاب 
و غیرقابل پیش بینی است. نکته جالبی 
که در این بازی وجود دارد این است که 
بستگی  این  به  سناریو  در  شدن  برنده 
باشی.  خوبی  بازیکن  خیلی  که  ندارد 
ز  ا برخی  که  قسمت هایی  می بینیم 
بازیکنان با اینکه خیلی حرفه ای نبودند 
توانستند  نداشتند،  خوبی  فکت های  و 

نتایج جالبی بگیرند.

با ستاره شاخص شبهای مافیا...

بهرنگ علوی: آدم شوخ طبعی هستم و هزینه اش را هم داده ام!
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سال بیست و چهارم-  شماره مسلسل 2388- چهار شنبه 26 مهر ماه 61402 جتمعی ا

دستگیری سارقان تجهیزات پزشکی از بیمارستانی در شمال تهران
رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ از دستگیری سارقان حرفه ای تجهیزات پزشکی 

از بیمارستان ها و مراکز پزشکی پایتخت خبر داد.
سرهنگ علی قاسم پور در تشریح جزئیات این خبر گفت:  به دنبال وقوع چندین فقره 
سرقت تجهیزات پزشکی در یکی از بیمارستان های تهران، رسیدگی به موضوع و دستگیری 
سارق یا سارقان در دستور کار تیمی از ماموران کلانتری ۱2۴ قلهک قرار گرفت و آنان با 

حضور در محل این بیمارستان تحقیقات خود در این خصوص را آغاز کردند. 
وی با بیان این که ماموران در تحقیقات و پی جویی های انتظامی مشخصات سارقان 
را مورد شناسایی قرار دادند، اظهار داشت: در ادامه تصاویر متهمان به واحدهای گشتی ارائه 
شد تا این که سرانجام، ماموران پلیس روز گذشته درحال گشت زنی در داخل بیمارستان، 
متهمان را در حال تردد در یکی از بخش های بیمارستان مشاهده و در یک عملیات ضربتی 

سه نفر از سارقان را دستگیر و به مقر انتظامی منتقل کردند.
رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ ادامه داد: با انتقال متهمان به کلانتری و انجام 
بازجویی از آنان، این افراد به جرم خود اعتراف کردند. همچنین این افراد دو مالخر اموال 
مسروقه را نیز معرفی کردند که آنها نیز پس از هماهنگی با مقام قضایی دستگیر و به 
مقر انتظامی منتقل شدند. همچنین ماموران در بررسی مخفیگاه این افراد، لوازم پزشکی 
از ۴ میلیارد ریال را  ... به ارزش بیش  از کپسول اکسیژن، دستگاه های پزشکی و  اعم 

کشف و ضبط کردند.
وی با بیان این که در مجموع در این پرونده پنج نفر شامل دو مالخر و سه سارق 
دستگیر شدند، عنوان کرد: هر پنج متهم در تحقیقات اولیه به جرم خود و سرقت تجهیزات 
پزشکی در بیمارستان طی چند ماه گذشته اعتراف کردند و گفتند که تاکنون مرتکب ۱۵ 

فقره سرقت مشابه از بیمارستان ها و مراکز درمانی شده اند.
براساس گزارش پایگاه خبری پلیس، قاسم پور در پایان با اشاره به تشکیل پرونده برای 

متهمان دستگیرشده، گفت: متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای ادامه روند رسیدگی 
به جرم خود روانه دادسرا شدند. همچنین تحقیقات بیشتر برای کشف جرایم احتمالی ارتکابی 

بیشتر از سوی این افراد در حال انجام است.

تیراندازی و کشف ۶۸ کیلوگرم شیشه در بزرگراه آزادگان
رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر تهران بزرگ از کشف 6۸ کیلوگرم روانگردان صنعتی 

شیشه از یک قاچاقچی مواد مخدر در بزرگراه آزادگان خبر داد.
سرهنگ حسین باباپور در تشریح جزئیات این خبر گفت: با انجام رصد و پایش و 
پیگیری های شبانه روزی و فعال سازی گشت های آشکار و پنهان پلیس مبارزه با مواد مخدر 
فرماندهی انتظامی تهران بزرگ در محورها و بزرگراه های منتهی به پایتخت، ماموران این 
پلیس به یک دستگاه خودروی سواری دنا که در حوالی بزرگراه آزادگان در حال تردد بود، 

مشکوک شدند و رفتار آن را تحت نظر قرار دادند.
وی با بیان این که ماموران در ادامه با استفاده از گشت آشکار نسبت به صدور 
دستور ایست و توقف خودرو اقدام کردند، گفت: راننده سواری دنا بدون توجه به فرمان 
ایست پلیس، با انجام حرکات مارپیچ و رانندگی پرسرعت و خطرناک به راه خود ادامه 
داد و سعی در فرار از دست پلیس را داشت. درهمین راستا تعقیب و گریز میان پلیس 

و متهمان آغاز شد.
شروع  از  پس  داد: دقایقی  ادامه  بزرگ  تهران  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رئیس 
تعقیب و گریز، ماموران ناگزیر شدند که در راستای صیانت از شهروندان در حال تردد 
اقدام به متوقف کردن خودروی  با اخطار ایست و شلیک هوایی  ناچار  به  در بزرگراه، 
مذکور کنند، اما بازهم متهم با بی توجهی اقدام به فرار کرد که در نهایت با اجرای طرح 
مهار و شلیک دقیق سرتیم عملیات، ضمن رعایت قانون به کارگیری سلاح، لاستیک 
نیز  آن  راننده  و  متوقف شد  مذکور  و خودروی  قرار گرفت  گلوله  اصابت  مورد  خودرو 

دستگیر و به مقر انتظامی منتقل شد.
وی با اشاره به انجام بازرسی از خودروی مذکور گفت: با توقف خودرو، ماموران اقدام 
به بازرسی از آن کردند که در جریان این بازرسی، 6۸ کیلوگرم ماده روانگردان شیشه کشف 

و ضبط شد. خودروی مذکور نیز به پارکینگ منتقل شد.
براساس گزارش پایگاه خبری پلیس، باباپور با بیان این که متهم در جریان بازجویی ها 
به جرم خود اعتراف کرد، اظهار داشت: این فرد به همراه پرونده متشکله و برای ادامه روند 
رسیدگی به جرم روانه دادسرا شد. تحقیقات تکمیلی در خصوص این پرونده همچنان در 

حال انجام است.

با تصویب مجلس؛
مسکن  ساخت  برای  زمین  شرایط  واجد  متقاضیان  به 

داده می شود
طریق  از  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  مصوبه  اساس  بر 
سامانه طرح های حمایتی مسکن به متقاضیان واجد شرایط برای ساخت 
مسکن زمین واگذار خواهد شد.نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
نوبت دوم روز شنبه مجلس، گزارش کمیسیون  جریان جلسه علنی 
تلفیق در خصوص لایحه برنامه هفتم توسعه را بررسی کرده ک بند 

پ ماده ۵۰ لایحه را به تصویب رساندند.
بر اساس بند پ ماده ۵۰ لایحه برنامه، برای تأمین زمین متقاضیان 
واجد شرایط مسکن در طرح های حمایتی دولت، زمین های تحت 
مالکیت متصل و داخل محدوده شهرها و زمین های مستحصل مواد 
)۹(، )۱۰( و )۱2( قانون جهش تولید مسکن را پس از تهیه طرح های 
توسعه شهری، اجرای طرح های آماده سازی و تفکیک قطعات از طریق 
سامانه طرح های حمایتی مسکن بر اساس ماده )۷( قانون جهش تولید 

مسکن به متقاضیان واجد شرایط برای ساخت مسکن واگذار نماید.

مشوق های مجلس برای نوسازی بافت های فرسوده
نوسازی  برای  مشوق هایی  مصوبه ای  در  مجلس  نمایندگان 

بافت های فرسوده با اعمال تحفیف هایی تعیین کردند.
در جلسه علنی نوبت عصر شنبه و در ادامه بررسی جزییات لایحه 

برنامه هفتم توسعه، ماده ۵2 این لایحه تصویب شد.
طبق این مصوبه، وزارت راه و شهرسازی مجاز است به منظور 
تشویق مالکان به مشارکت در نوسازی بافت های فرسوده در فرایند 
یا  نوساز  با واحدهای  بافت فرسوده  به کلید واحدهای  معاوضه کلید 
یا  نوساز  واحدهای  کارشناسی  قیمت  در  مالکیت خود،  اراضی تحت 
یا  و  نماید  اعمال  تخفیف  تا سقف ۴۰ درصد  مزبور،  اراضی معوض 
تا سقف ۴۰  را  فرسوده  بافت  در  واقع  واحدهای مسکونی  یا  اراضی 

درصد بیش از قیمت کارشناسی، قیمت گذاری نماید.
و شهرسازی ظرف  راه  وزارت  توسط  بند  این  اجرائی  آیین نامه 
شش ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون تهیه می شود و به تصویب 

هیأت وزیران می رسد.

اطلاعیه تاکسیرانی درباره تغییرات در سرویس مدارس
سازمان تاکسیرانی در خصوص تغییرات مطرح شده در خصوص 
سرویس مدارس در اطلاعیه ای اعلام کرد که اجرای آیین نامه جدید 

از سال آینده خواهد بود.
شهر  تاکسیرانی  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  عمومی  روابط 
تهران در مورد حواشی وضعیت سرویس مدارس با صدور اطلاعیه 
ای اعلام کرد: در خصوص مطالب اخیر مطرح شده پیرامون واگذاری 
مسئولیت سرویس مدارس در آیین نامه اجرایی جدید هیئت محترم 
وزیران به شهرداری تهران و فقدان مسئولیت اجرایی مدارس و ادارات 
آموزش و پرورش در این حوزه و انعکاس آن در فضای رسانه ای و 
همچنین فضای مجازی و به منظور تنویر افکار عمومی ذکر نکات 

ذیل ضروری است:
»آیین نامه جدید، در تاریخ ۱۴/۰6/۱۴۰2 به دستگاه های اجرایی 
در حالی ابلاغ شد که تا این تاریخ بخش قابل توجهی از اقدامات 
مرتبط با برقراری سرویس مدارس، توسط ارکان دخیل در این حوزه، 
از جمله فراخوان پیمانکاران، طی فرآیند تأیید صلاحیت شرکت ها و 
رانندگان و همچنین عقد قرارداد برقراری سرویس از سوی بسیاری 
از مدارس، انجام شده بود، فلذا با توجه به تغییرات اساسی در بسیاری 
از بخش های آیین نامه جدید نسبت به آیین نامه قبلی ، امکان اجرایی 

نمودن آن تا آغاز سال تحصیلی میسر نبود.
بر همین اساس در جلسات شورای ترافیک شهرستان تهران که 
با موضوع حل و فصل مسائل مربوط به حمل و نقل دانش آموزان و 
سرویس مدارس در فرمانداری تهران برگزار شد با مد نظر قرار دادن 
تبصره ذیل ماده ۳۸ آیین نامه جدید که عینا عنوان نموده )در سال 
نامه  آیین  این  احکام  از  تحصیلی ۱۴۰۳-۱۴۰2 در مورد آن دسته 
که امکان اجرای آن وجود ندارد، مطابق آیین نامه اجرایی حمل و 
نقل دانش آموزان مدارس مصوب ۱۳۸۷ عمل خواهد شد و از سال 
۱۴۰۴-۱۴۰۳ صرفاً مطابق این آیین نامه اقدام می شود(، مقرر شد 
تا  اداره کل آموزش و پرورش و شهرداری تهران هماهنگی لازم در 

خصوص اجرای صحیح فرآیندها را در دستور کار قرار دهند
بر این اساس طی صورتجلسه کارگروه ماده ۱۸ آیین نامه حمل و 
نقل دانش آموزان به تاریخ ۰۹/۰۷/۱۴۰2 متشکل از نماینده آموزش و 
پرورش به عنوان رییس کارگروه و نمایندگان انجمن اولیا و مربیان و 
شهرداری تهران ضمن ابلاغ تیپ قرارداد سرویس مدارس، مقرر شد 
در سال جاری با مد نظر قرار دادن آیین نامه قبلی و همچون سنوات 
فی مابین  مدارس  سرویس  برقراری  قرارداد  عقد  به  نسبت  گذشته 

مدارس و پیمانکاران اقدام شود.
همچنین طی ابلاغیه ای از سوی معاون محترم عمران و توسعه 
امور شهری و روستایی وزارت کشور نیز با توجه به کثرت استعلامات 
انجام شده در این زمینه، بر معیار عمل قرار داشتن مصوبه سال ۱۳۸۷ 

در سال تحصیلی جاری تأکید شده بود.«
بنابراین گزارش، بدیهی است شهرداری تهران تدابیر لازم برای 
اجرایی شدن آیین نامه جدید در سال تحصیلی آتی را مطابق با قوانین، 
ضوابط و مقررات موضوعه در نظر داشته و تمهیدات و ساز و کار لازم 
برای ایفای مسئولیت های محوله به منظور برقراری مطلوب سرویس 
و رفع دغدغه اولیای محترم دانش آموزان در سال تحصیلی آتی را از 

هم اکنون در برنامه های خود قرار داده است.

آمار نگران کننده یک نماینده سابق مجلس؛ 

مهاجرت سالانه ۱۰ هزار کادر پزشکی از کشور!
مجلس  سابق  ینده  نما
شورای اسلامی می گوید: »این 
فعلی  بهداشت  یا  علوم  وزیر 
می توانند در کمیسیون آموزش و بهداشت 
هیات  در  یا  بیمه  علی  شورای  مجلس، 
دولت از حقوق پزشکان دفاع کنند؟ اگر 
خودم جای این ها بودم و هر روز این تعداد 
پزشک مهاجرت می کرد استعفا می دادم.«

انسانی متخصص  نیروی  مهاجرت 
از ایران اتفاق جدیدی نیست، سال هاست 
که درباره آن گفته و نوشته می شود، اما 
هرچه می گذرد شکل و شمایل جدید پیدا 
می کند، یعنی اگر تا دیروز خیلی ها نگران 
بودند،  کنکور  برتر  رتبه های  مهاجرت 
فارغ التحصیلان  جذب  از  همه  مثلًا  یا 
دانشگاه های ایران در دانشگاه های سایر 
کشورها صحبت می کردند، امروز همان 
خیلی ها نگران مهاجرت دانشیارها یا استاد 
کسانی که  هستند،  دانشگاه ها  تمام های 
سال ها نخبه های کنکوری زیر دست شان 
پرورش پیدا کردند و اگر جوانی مهاجرت 
در  استادان  این  بودن  به  دل ها  می کرد 
خوش  دیگر  جوانی  پرورش  و  دانشگاه 
اتفاق  نکند،  مهاجرت  او  شاید  که  بود 
منبع  همان  امروز  که  است  این  جدید 
از  تجربه، آموزش، و پرورش نخبه دارد 
ایران مهاجرت می کند، طوری که عوض 
استاد  و  بیهوشی  متخصص  حیدرپور، 
»عدد  می گوید:  خبرآنلاین  به  دانشگاه 
است،  وحشتناک  مهاجرت  رقم های  و 
از همکاران  ما هر هفته که سراغ یکی 
مهاجرت  می شویم  خبر  با  می گیریم  را 

کرده است.«
بیان  مجلس  سابق  نماینده  این 
ارسال  پیامک  پزشکان  »برای  می کند: 
بالا نداشته  می شود که اگر ۵۵ سال به 
باشید به راحتی در آلمان پذیرش می شوید، 
باشد  داشته  سن  سال   ۵۵ که  پزشکی 
تقریباً 2۰ سال تجربه کار دارد، آن وقت 
با مهاجرت آن ها یک تجربه این چنینی 

به راحتی گیر کشورهای دیگر می افتد.«
در  را  گفت وگو  این  کامل  متن 

ادامه بخوانید.
ره  دربا روزها  ین  ا دکتر  آقای 
می شود،  شنیده  زیاد  پزشکان  مهاجرت 

نظر شما دراین باره چیست؟
حاکم  کشور  در  وضعیتی  متاسفانه 
افتاده  راه  مهاجرت  از  موجی  که  شده 
پزشکی هم  جامعه  به  موج  این  و  است 
کشیده شده، تقریباً ما هر روز می شنویم 
یک استاد یا دانشیار از دانشکده های علوم 
پزشکی کشور به اروپا، کانادا و کشورهای 
حاشیه خلیج فارس مهاجرت کردند، وقتی 
این اخبار را می شنویم بغض مان می گیرد 
که چرا بزرگان پزشکی این کشور به جایی 

رسیدند که مهاجرت می کنند.
چرایی  این  به  دادن  پاسخ  دنبال 

بوده اید؟
وقتی از آن ها سوال می پرسیم که 
از  می دهند  پاسخ  کردید  مهاجرت  چرا 
ما که گذشته، ما بیشتر از شصت هفتاد 
آینده  امید  به  بیشتر  داریم،  سن  سال 
بهتر برای فرزندانمان مهاجرت می کنیم. 
هرچه توضیح می دهیم به هر حال آینده 
منطقه  کشورهای  سایر  از  بهتر  کشور 
به  بیشتر  نمی کنند،  قبول  بود  خواهد 
رفاهی  مسائلی می پردازند که جنبه های 
برای  بهتر  آینده  به  امید  دنبال  و  دارد 

فرزندان شان هستند.
یک استاد تمام دانشگاه در پزشکی 
که مهاجرت می کند کوهی از تجربه است، 
حتی شاهدیم پزشکان جوان که به خوبی 

می کنند،  مهاجرت  هم  دیده اند  آموزش 
اقتصادی  ضرر  گروه ها  این  مهاجرت 
به  آن ها  تجربه  دادن  دست  از  از  ناشی 
که  هزینه ای  شاید  می کند،  وارد  کشور 
برای پرورش این افراد از دوران مدرسه 
تا تخصص صرف می شود به ۱۰ میلیون 
دلار برسد و شما می بینید مهاجرت شان 
بر  علاوه  متاسفانه  دارد،  ضرری  چه 
پزشکان پرستاران و لیسانسه های مامایی 
نیروهای  بهترین  هم مهاجرت می کنند، 
از  دارند  پزشکان  موج  با  پزشکی  پیرا 
اقتصادی  نظر  از  می شوند،  خارج  کشور 
 ۱۰۰ از  بیش  ما  اخیر  سال  چند  در 
متخصص  انسانی  نیروی  دلار  میلیارد 
تقدیم  پزشک،پرستار،پیراپزشک  از  اعم 

کشورهای بیگانه کردیم.
افراد برای  این  به نظر خودتان چرا 

مهاجرت کردن اقدام می کنند؟
بخشی  پزشکان،  درخصوص  من 
از دلایل مهاجرت آن ها را در اشکالات 
نام  به  قانونی  ما  مثلًا  می بینم.  قانونی 
هیات علمی تمام وقت جغرافیایی داریم، 
استاد  کسی  اگر  اینکه  یعنی  قانون  این 
دانشگاه شد از صبح تا آخر وقت باید در 
مطب  ندارد  و حق  باشد  دانشگاه  اختیار 
مرکزی  از  خارج  این که  یا  باشد  داشته 
که در آنجا استخدام شده است کار کند، 
سختگیری  آن قدر  مواقع  بعضی  حتی 
می کنند که اجازه نمی دهند این پزشکان 
به دیگران نظر مشورتی بدهند؛ نمی شود 
به یک استاد دانشگاه گفت شما سی الی 
چهل سال حق نداری مطلب داشته باشی. 
ما نتوانستیم به وزرای بهداشت بگوییم که 
کرامت و تجربه این استادان گرانبها است 
و نمی شود سایر مراکز پزشکی را از نعمت 

وجود این پزشکان محروم کرد.
از طرفی هر روز مقررات سخت تری 
د  ستا ا هر  ند  گفته ا مثلًا  ند،  ر می گذا
از  مرتبه اش  می خواهد  که  دانشگاهی 
کند  پیدا  ارتقا  دانشیاری  به  استادیاری 
نشان  که  بدهد  متحانی  ا ید  با حتما 
می دهد این پزشک می تواند به انگلیسی 

سخنرانی کند.
دیگر  مشکلات  از  یکی  مثلًا  یا 
قع  موا بعضی  است،  دستمزد  معضل 
پزشکان درخصوص دستمزدشان استدلال 
می کنند که ما تکریم نمی شویم و به ما 
ویزیت  حق  مثلًا  می شود،  احترامی  بی 
یک پزشک متخصص در مطب کمتر از 
تکنسینی است که برای تعمیر آبگرمکن 
این  در  پزشکان  می رود،  فردی  خانه  به 
وضعیت احساس می کنند مورد بی حرمتی 
قرار گرفته اند، روند امور در آینده همیشه 
بهتر می شود از اول انقلاب سطح همه چیز 
در کشور بالا رفته است اما آیا همان قدر 
سطح تکریم جامعه علمی، متخصص و 
پزشکان ما هم بالا رفته است؟ می بینیم 
که نرفته است. نتیجه این کارها این شده 
است که استاد تمام دانشگاه ها و دانشیارها 

مهاجرت می کنند.

دانشگاه  استادان  با  برخورد  نحوه 
چقدر روی مهاجرت شان تاثیر دارد، مثلًا 
بعد از حوادث سال گذشته، عده ای عدم 
را  استادان  با برخی  همکاری دانشگاه ها 
آیا  می دانند،  آن سال   به حوادث  مربوط 
چنین مواردی می تواند سبب ساز افزایش 

میل به مهاجرت شود؟
جمهوری  انقلاب،  دوست دار  ما 
اسلامی و ایران اسلامی هستیم، اما اول 
مهر حتی در دانشگاه علوم پزشکی چند 
نفر )استاد( را بیرون کردند و راه ندادند. 
یک آدم هایی الان روسای دانشگاه های 
استاد  یک  حرف  به خاطر  که  هستند  ما 
در سال گذشته، اول مهر امسال او را از 
این طور  وقتی  می کنند،  بیرون  دانشگاه 
برخورد می کنید، پزشکی که فکر می کند 
فرزندش اینجا آینده ندارد و معتقد است 

تکریم نمی شود مهاجرت می کند.
آماری از مهاجرت پزشکان دارید؟

ت  جر مها ی  قم ها ر و  د  عد
سراغ  که  هفته  هر  ما  است،  وحشتناک 
خبر  با  می گیریم  را  همکاران  از  یکی 
سالی  است،  کرده  مهاجرت  می شویم 
پزشکی  کادر  مجموعه  از  نفر  هزار   ۱۰
مهاجرت  کشور  از  )پزشک،پرستار،ماما( 
پیامک  پزشکان  برای  الان  می کنند. 
بالا  به  سال   ۵۵ اگر  که  می شود  ارسال 
نداشته باشند به راحتی در آلمان پذیرش 
می شوند، پزشکی که ۵۵ سال سن داشته 
دارد،  کار  تجربه  سال   2۰ تقریباً  باشد 
آن وقت یک تجربه این چنینی به راحتی 

گیر کشورهای دیگر می افتد.
را  پزشکان  مهاجرت  دلایل  شما 
گفتید، به نظرتان چرا انگیزه ای برای رفع 
این دلایل وجود ندارد یا حداقل این طور 

احساس می شود؟
شما فرض کنید اگر من به عنوان 
بهداشت  کمیسیون  وارد  بهداشت  وزیر 
کسی  شوم  اسلامی  شورای  مجلس 
نمی تواند در پاسخ حرف های من حرفی 
بی ربط بزند، اما آیا الان این وزیر علوم 
یا بهداشت فعلی می توانند در کمیسیون 
حقوق  از  مجلس  بهداشت  و  آموزش 
پزشکان دفاع کنند؟ آیا این ها توانایی دارند 
که در شورای عالی بیمه یا هیات دولت از 
حقوق پزشکان و استادان دانشگاه دفاع 
کنند؟ من مقصر را وزیر علوم و بهداشت 
و درمان می دانم، اگر خودم جای این ها 
بودم و هر روز این تعداد پزشک مهاجرت 
می کرد استعفا می دادم، این دلیل را برای 
شرایطی  که  می کردم  مطرح  استعفا 
فراهم است که من نمی توانم استادان را 
در دانشگاه نگه دارم، حالا آقایان هرطور 
هست می خواهند پست و صندلی شان را 

نگه دارند.
شما درباره کاهش امید به آینده در 
دلایل  از  یکی  به عنوان  سلامت  بخش 
مهاجرت جامعه پزشکی گفتید، این امید 
برای بیماران چه طور است آن ها می توانند 

امیدوار به بهبود باشند؟

چند روز قبل رئیس جمهور مجدد 
داروهای  از  درصد   ۹۵ که  کرد  اعلام 
مورد نیاز کشور، در داخل ساخته می شود، 
به نظرم ایشان با مفهوم ساخت دارو آشنا 
بشکه های  در  را  داروها  پودر  ما  نیست، 
کشور  وارد  کیلویی   ۵۰ یا  کیلویی   ۱۰۰
فرموله  ا  ر آن  ین جا  ا بعد  می کنیم، 
نگهدارنده  مواد  و  آب  با  یعنی  می کنیم، 
ترکیب می کنیم، به قرص که تبدیل شد 
بسته بندی می کنیم و می فروشیم، حا آیا 
ادعای این چنینی درست است؟ به نظرم 
اطلاع  دارو  ساخت  از  که  رئیس جمهور 
هستند  گزارش هایی  خبرها  این  ندارد، 
وزیر  به دست  غذاودارو  سازمان  از  که 
رئیس جمهور  به دست  بعد  و  بهداشت 
عمومی  را  گزارش  هم  ایشان  می رسد، 
اعلام می کند. امروز در بخشی از داروهایی 
که برای کشور و بیماران حیاتی هستند 
کمبود داریم که برای مردم خانه خراب 

کن شده است.
وزیر بهداشت مدتی قبل گفت که 
درمان  رایگان  باید  زیر ۷ سال  کودکان 
را  حرف  این  که  شما  وزیر  آقای  شوند، 
فردا  اگر  می گویید  تبلیغاتی  صورت  به 
روزی یک کودک به دلیل نداشتن پول 
درمان نشد چه؟ این  شکلی اعتمادسازی 
می کنیم؟ نکته مهم در این سخنان این 
است که مردم و جامعه پزشکی را نسبت 
به آینده بخش سلامت بی اعتماد کردند 

و بی اعتماد می کنند.
با توجه به موج مهاجرت پزشکان 
و  بهداشت  برای  را  آینده ای  چه  شما 
درمان کشور تصور می کنید؟ این که گفته 
می شود منجر به آوردن پزشک به ایران یا 
خروج مردم از کشور برای درمان می شود 

درست است؟
ببینید انقلاب که شروع شد تعداد 
ر  ا هز  ۱۷ پزشکی  م  نظا ره های  شما
نظام  شماره های  امروز  اما  بود،  شماره 
شماره  هزار   ۱۷۰ بالای  به  پزشکی 
رسیده است، لذا بعید می دانم منجر به 
از بیرون از کشور شود،  آوردن پزشک 
مناطق  برخی  در  پزشک  کمبود  با  اما 
برخی  در  الان  شد،  خواهیم  مواجه 
تابع  مراکز  در  کشور  کوچک  شهرهای 
ساعات  برای  پزشکی  بهداشت  وزارت 
بعدازظهر و شب وجود ندارد، در برخی 
از خانه های بهداشت خدمات آن طورکه 
انجام  است  مردم  برای  انتظار  مورد 
به  توجه  با  این که  بعد  نکته  نمی شود. 
نظر  از  اول،  درجه  استادان  مهاجرت 
دانش و آموزش پزشکی و تجربه ای که 
باید به دانشجویان پزشکی منتقل شود 

می خوریم. آسیب های جدی 
مسئله تداوم تحریم ها چقدر درباره 

مهاجرت پزشکان اثرگذار است؟
باید تلاش کنیم تحریم ها برداشته 
شود، در اتاق عمل و داروخانه ها بخش 
در  مثلًا  نیستند،  نیاز  مورد  داروهایی  از 
قلبی  بیماران  برای  وارفارین  داروی 
تحریم ها سبب شده  دارد،  کمبود وجود 
نیاز  مورد  حیاتی  داروهای  از  بخشی 
این  نگیرد،  قرار  اختیارشان  در  بیماران 
مهاجرت  به  میل  افزایش  به  هم  موارد 
وقتی  قلب  جراح  یک  می زند،  دامن 
کرده  عمل  که  بیماری  می شود  متوجه 
خسته  ندارد  وارفارین  مانند  دارویی 
می شود. در خصوص داروهای بیهوشی 
مشکلی نداریم اما در اتاق عمل داروهای 
نیاز  غدد  و  اعصاب  قلب،  برای  دیگری 
داریم که به دلیل کمبودها کار ما را هم 

سخت تر می کند.
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ثبت نام دو آزمون ارشد و دکتری ۱4۰۳ به تعویق افتاد
زمان ثبت نام در آزمون های ورودی مقاطع کارشناسی ارشد ناپیوسته و دکتری 

نیمه متمرکز )Ph.D( سال ۱۴۰۳ تغییر کرد.
طبق اعلام سازمان سنجش آموزش کشور، زمان ثبت نام در آزمون های ورودی 
مقاطع کارشناسی ارشد ناپیوسته و دکتری نیمه متمرکز )Ph.D( سال ۱۴۰۳ تغییر 
کرده است.بر این اساس ثبت نام برای شرکت در آزمون ورودی مقاطع کارشناسی 

ارشد ناپیوسته سال ۱۴۰۳ در  روزهای ۷ تا ۱۳ آبان ماه امسال انجام می گیرد.
همچنین متقاضیان ثبت نام آزمون دکتری نیمه متمرکز )Ph.D( سال ۱۴۰۳ 
نیز در روزهای ۱۷ تا 2۳ آبان ماه امسال می توانند نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند.
آزمون ورودی مقاطع کارشناسی ارشد ناپیوسته در صبح و عصر جمعه چهارم 
اسفند ۱۴۰2 و آزمون دکتری نیمه متمرکز )Ph.D( سال ۱۴۰۳ در عصر جمعه 
چهارم اسفند ۱۴۰2 برگزار می شوند.متقاضیان ضرورت دارد طبق تاریخ های اعلام 
شده به درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور مراجعه و برای ثبت نام 
نیمه  دکتری  آزمون  ثبت نام  زمان  این  از  کنند.پیش  اقدام  مذکور  آزمون های  در 
متمرکز )Ph.D( سال ۱۴۰۳ در روزهای ۳۰ مهرماه تا 6 آبان ماه سال ۱۴۰2 و  
ثبت نام آزمون ورودی مقاطع کارشناسی ارشد ناپیوسته سال ۱۴۰۳ در روزهای 2۳ 

تا 2۹ مهرماه اعلام شده بود.

زلفی گل در جلسه کمیته اجرایی سکوهای علم و فناوری:
ISC شاهراه جریان علم و فناوری کشور می شود

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: تصویب سکوی نظام ایده ها و نیازهای 
ISC به عنوان پنجره واحد نظام ملی علوم، تحقیقات و فناوری باعث ارتقای بیش 
از پیش جایگاه مؤسسه ISC شد و از این به بعد این مؤسسه شاهراه جریان علم 

و فناوری کشور می شود. 
دکتر محمدعلی زلفی گل در هفتمین جلسه کمیته اجرایی سکوهای علم و 
فناوری که در محل مؤسسه استنادی علوم و پایش علم و فناوری جهان اسلام 
)ISC( برگزار شد،  سکوهای علم و فناوری را که شامل سامانه های نظام ایده ها 
و نیازها )نان(، درگاه آشنایی با نخبگان و آینده سازان)دانا( و گروه سرآمدان علمی 
 ISC و فناوری و دیپلماسی علمی می شود، فرصتی بسیار ارزشمند برای مؤسسه
معرفی کرد و این سکوهای علم و فناوری را برای یکپارچه سازی حوزه فناوری و 

نوآوری کشور لازم و ضروری دانست.
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کلاهبرداری 6۵0 میلیون دلاری از طریق 
شبکه های اجتماعی!

شبکه های اجتماعی چون فیسبوک، اینستاگرام و توییتر به مکان هایی مناسب 
زندگی  سرمایه ی  دزدیدن  دنبال  به  که  شده اند  تبدیل  کلاهبردارانی  رشد  برای 
مردم اند. بنابر گزارشی تازه از کمیسیون فدرال تجارت آمریکا )FTC(، قربانیان 
تنها در نیمه ی نخست 2۰2۳ بیش از 6۵۰ میلیون دلار را به کلاهبرداران فعال در 

شبکه های اجتماعی باخته اند.
شایع ترین نوعِ دزدی ها، کلاهبرداری از طریقِ فروشگاه های آنلاین است؛ در 
این حالت،  فرد کلاهبردار با ایجاد یک فروشگاه آنلاینِ  جعلی و تبلیغ محصولاتی چون 
پوشاک و تجهیزاتِ الکترونیکی )نظیر گوشی و لپ تاپ( با قیمت های وسوسه کننده، 

توجه کاربران را جلب می کند.
وقتی قربانی محصولی را سفارش داد و مبلغ آن  را واریز کرد، آن کالا هیچ گاه 
به دستش نمی رسد. FTC در 6 ماهه ی اول امسال 2۴ هزار مورد از گزارش های 
این چنینی دریافت کرد که بیش از ۴۴ درصد کلاهبرداری  شبکه های اجتماعی را 
شامل می شوند؛ با این همه، میانگین مبلغی که هر فرد از دست داده بود، تنها حدود 

۱۰۰ دلار است.
آنلاین،  فروشگاه های  طریق  از  کلاهبرداری   بیشتر  تکرر  وجود  با 
 ۵۳ حداقل  بوده اند؛  مبالغ  بیشتر  دادن  دست  از  مقصر  قلابی  سرمایه گذاری های 
درصد از 6۵۰ میلیون دلار کلی. در این روش کلاهبرداری، معمولًا فرد شیاد با 
استفاده از اکانت هک شده ی دوستان یا افراد معروف، شروع به تبلیغ فرصت های 

سرمایه گذاری باور نکردنی در رمزارز ها یا ارز های خارجی می کند.
قربانی که خیال می کند به اطلاعاتی دستِ اول رسیده که به پولدار شدنِ فوری 
منجر می شود، یا پول را مستقیماً برای فرد کلاه بردار می فرستد یا در رمز ارز های 
جعلی سرمایه گذاری می کند. در مورد دوم، فرد شیاد پس از بالابردن غیرواقعی ارزش 
رمزارز مورد نظر، با فروش یکباره ی تمامی رمزارز های خود باعث صفر شدن دارایی 
تمامی خریداران آن رمز ارز می شود. هر یک از قربانیان این روش، به طور میانگین 

۳۰۰۰ دلار از دست داده اند.
از دیگر فریب های شایع در دنیای شبکه های اجتماعی، می توان به کلاهبرداری 
عاطفی با سهم ۱۴ درصدی از کل مبالغ دزدیده شده اشاره کرد. این روش بیشتر 
افراد مجرد، آن هایی که شریک زندگی خود را از دست داده اند و طلاق گرفته ها 

را هدف می گیرد.
کلاهبرداران با ایجاد پروفایل های جعلی در شبکه های اجتماعی و تمایل نشان 
دادن به شروع یک رابطه، طی هفته ها یا ماه ها اعتماد قربانی را جلب می کنند؛ در 
آخر، فرد شیاد با سرهم کردن داستان هایی مثل نیاز داشتن به پول برای هزینه های 
پزشکی، حقوقی و سفر، از قربانی اخاذی می کند. چون معمولًا اکثر قربانیان این 
روش، به دلیل شرمساری، از گزارش چنین وقایعی خودداری می کنند، احتمالًا آمار 

واقعی این نوع از کلاهبرداری بسیار بیشتر از آمار های FTC است.
یکی از نکات شوکه کننده ی گزارش FTC، این است که نسل های جوان تر 

با نرخ بالاتری در دام کلاهبردارانِ کمین کرده در شبکه های اجتماعی می افتند.
تا ۱۳۴2   ۱۳2۴( میلادی  تا ۱۹6۴  متولدین سال های ۱۹۴6  که  حالی  در 
یا  زد  را تشکیل می دهند، نسل  آمار کلاه برداری ها  از  خورشیدی( فقط ۵ درصد 
آن هایی که بین سال های ۱۹۹6 تا 2۰۱۰ میلادی )۱۳۷۴ تا ۱۳۸۸ خورشیدی( به 
دنیا آمده اند، سهم ۱6 درصدی از قربانیان را دارند. این نتیجه، افسانه ی مرسوم که 
نسل مسن تر به دلیل تجربه ی کمتری که با زندگی دیجیتالی دارند، بیشتر در دام 

کلاه برداری می افتند را رد می کند.
 FTC پس چه کنیم که در فضای اینترنت از شر کلاهبرداران در امان باشیم؟

نکات زیر را پیشنهاد می کند:
پروفایل شبکه های اجتماعی خود را در حالت خصوصی قرار دهید و تنها به 

افرادی که می شناسید دسترسی دهید.
در مورد تمامی فرصت های سرمایه گذاری که از طریق پیام ها و پست های 
شبکه های اجتماعی تبلیغ می شوند، بدبین باشید. قبل از هرگونه سرمایه گذاری یا 

ارسال پول، تحقیقات گسترده ای انجام دهید.
هرگونه درخواست پول از طریق واریز به حساب، کارت به کارت، کارت هدیه، 
رمزارز و دیگر روش های انتقال پول را رد کنید. کلاهبرداران به خصوص به استفاده 

از  روش های غیرقابل ردیابی مثل انتقال رمزارز تمایل دارند.
برای هیچ کس تا پیش از دیدار حضوری آن ها پول نفرستید. اگر امکان دیدن 

حضوری نیست، حداقل درخواست تماس تصویری کنید.
نرخ کلاهبرداری های آنلاین بدون هیچ  نشانه ای از کند شدن، درحال اوج گیری 
است. با شیوع هرچه بیشتر تجارت ها و روابط آنلاین در زندگی روزمره، کاربران 
شبکه های اجتماعی باید همیشه یک قدم از تازه ترین نقشه ی شیادان اینترنتی جلوتر 
باشند. مخصوصاً در برخورد با موقعیت های به ظاهر پول ساز و روابط عاطفی احتیاط 
به خرج دهید؛ اگر موقعیتی برای واقعی بودن بیش از اندازه خوب بود، با ترک فوری 

آن از خود و جیبتان محافظت کنید.
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که  سیاست  هشت  نیلی  مسعود 
را  است  شده  ایران  اقتصاد  رشد  مانع 

اعلام کرد.
مسعود نیلی که در دولت روحانی 
بود  رییس جمهوری  اقتصادی  دستیار 
دانشگاه  از سمت خود در  تازگی  به  و 
اعلام  است،  شده  بازنشسته  شریف 
کرده است: رشد اقتصادی سالانه ایران 
از سال ۱۳6۰ تا کنون به طور متوسط 
حدود ۳٫۱ درصد و تولید ناخالص سرانه 

حدود 2 درصد بوده است.
مزمن  تورم  اعلام  این  اساس  بر 
بالا، بیکاری، فقر، توزیع نابرابر درآمد و 
مشکلات محیط زیستی در این کارنامه 
گفت  می توان  واقع  در  گرفته اند.  قرار 
عملکرد  کوتاه مدت،  نوسانات  از  فارغ 

بلندمدت راضی کننده نیست.
عملکرد  اینکه  به  اشاره  با  وی 
بلندمدت را اصولًا سیاست های بلندمدت 
می سازند، نه منابع طبیعی یا شوک های 
مقطعی یا موضوعات دیگر تاکید کرده 
است: در اقتصاد ایران هم سیاست های 
از  که  هستند  اصلی  مقصر  بلندمدتی 
هویت نظام حکمرانی نشأت می گیرند.
هشت  مهم  نوشتار  این  در  وی 
در  اقتصادی  مانع رشد  را که  سیاست 
ایران بوده است، به این شرح فهرست 

کرده است. ۱
-  درگیری با تنش های خارجی 
که طی دهه های گذشته تبدیل به جزء 
پایداری از زندگی اقتصادی و سیاسی 
ایرانیان شده است در صدر این فهرست 

قرار دارد.
2- کسری بودجه مزمن و پایدار
برقرار  چهل  دهه  از  که  بوده  دولت 
روش  با  هم  بودجه  این کسری  بوده. 
بودجه  کسری  کردن  پولی  اشتباه 

تأمین می شود.
بهره  نرخ  دستوری  تعیین   -۳
بانکی )معمولًا پایین تر از تورم( که از 
برداشت اشتباه سیاستگذاران از اقتصاد 

اسلامی تأثیر گرفته.
۴- نظام ارزی چند نرخی است. 

در واقع در ۴۵ سال اخیر، در ۳۵ سال 
اکثر  بوده و  برقرار  ارز  نظام چندنرخی 
صرفاً  هم  تک نرخی  نظام  سال های 
دست  در  نفتی  ارز  وفور  تأثیر  تحت 

دولت بوده است.
۵- قیمت گذاری دستوری دولت. 
در ایران اگر دولتی دست به قیمت گذاری 
قاطعانه نزند، بی عرضه تلقی می شود و 
دولت  که  دارد  وجود  اشتباه  نگاه  این 
برای مقابله با افزایش قیمت ها باید به 
قیمت ها  و  »متخلف«  کسبه  با  مقابله 

بپردازد.
اقتصاد تعرفه ای خاص  نظام   -6
ایران. در واقع واردات کالا به ایران با 
پیچیده همراه  بسیار  و  بالا  تعرفه های 
است. علاوه بر این، موانع غیرتعرفه ای 
کلی  ممنوعیت  )مثل  است  زیاد  هم 

واردات لوازم خانگی(.
۷- عرضه ارزان قیمت انرژی که 
جزو خاصیت حکمرانی اقتصادی ایران 

این بوده و هست. 
عظیم  ی  ر ا ه د بنگا م  نظا -۸
ایران  در  غیررقابتی  و  غیرخصوصی 
انواع  خصوصی،  بخش  از  غیر  است. 
مالکیت های حاکمیتی، بخش عمومی، 
وجود  دولتی  بخش  و  نظامی  بخش 

دارند.
اشتباه  سیاست های  وام  دلیل 

چیست؟
این پرسش که چرا  با طرح  وی 

هستند  غلط  آنکه  با  ها  سیاست  این 
نشانی  آورند؟ در صدد دادن  دوام می 
برآده و تاکید کرده است: نشان پایدار 
این است  این موارد  بلندمدت بودن  و 
به  ه  گا اصلاحی  سیاست های  که 
را  آن ها  نتوانسته  موارد  این  در  گاه 
کند.  حذف  ایران  اقتصاد  از  کلی  به 
نع  موا حذف  مانند  اصلاحاتی  مثلًا 
قیمت  اصلاح  یا  تجارت  غیرتعرفه ای 
اما  بوده،  مدنظر  انرژی  حامل های 
به  نتوانسته  کوتاه مدت  اقدامات  این 
نشان دهنده  موارد  این  برسد.  موفقیت 
ریشه داری این هشت سیاست و گره 
خوردن آن ها به ماهیت نظام حکمرانی 
کشور است. او در پاسخ به این پرسش 
هشت گانه  مخرب  سیاست های  که 
ما  حکمرانی  نظام  به  طریقی  چه  از 
ریشه  است:  گفته  نیز  کرد؟  پیدا  راه 
باورهای  به  سیاست ها،  این  از  برخی 
ایدئولوژیک ابتدای انقلاب برمی گردد. 
برای نمونه، فهم سیاستگذاران اولیه از 
شعار استقلال، تقابل با غرب بوده. این 
موضوع باعث شده دولت به نقش مسلط 
در روابط خارجه اقتصاد و »خودکفایی« 
تبدیل  راهبردی  شعاری  عنوان  به 
شود. شعار عدالت هم تحت تأثیر یک 
از دهه  قرار داشته که  برداشت خاص 
پذیرفته؛  تأثیر  مارکسیسم  از  چهل 
کالا  ارزان  عرضه  را  عدالت  نگاه  این 
بنابراین  می داند.  مردم  به  خدمات  و 

تأمین  از  تعیین نقش دولت، حرف  در 
کالای عمومی نبوده بلکه عملًا دولت 
ورود خود به تأمین کالاهای خصوصی 
)که از آن به عنوان »سفره مردم« یاد 
می شود«( را مسلم می دانسته. این باور 
ارزش های  را ضد  بازار  سازوکار  عملًا 
وضعیت  این  می کرده.  فرض  انقلاب 
واحدهای  مالکیت  دولت  شده  باعث 
تولیدی را برعهده بگیرد و منابع طبیعی 

و مالی و انرژی را ارزان عرضه کند.
هشت سیاست غلط چگونه به هم 

پاس می دهند؟
تبعات جدی  سیاست  این هشت 
افزایی  هم  به  نمونه  عنوان  به  دارند. 
وقتی  می پردازیم.  اول  سیاست  سه 
و  خارجی  روابط  در  تنش  هم زمان 
کسری بودجه دولت وجود دارد و نظام 
بانکی هم به دلیل نرخ بهره دستوری 
دچار ناترازی است، عوامل دوم و سوم 
عامل  و  می شود  نقدینگی  رشد  باعث 
مبادله  هزینه  افزایش  به  منجر  اول 
ارز  بازار  به  فشار  نتیجه  در  و  با خارج 
می شود. هم زمانی این ها با تحت فشار 
باعث  کشور  ارزی  منابع  گرفتن  قرار 
ارز  بازار  سمت  به  نقدینگی  می شود 
حرکت کند و باعث افزایش نرخ شود. 
عامل  به  نمی خواهد  سیاستگذار  چون 
تعیین  به  بزند،  دست  خارجی  تنش 
بازار  نرخ  با  متفاوت  اداری  نرخ های 
کالاها  انواع  واردات  و  می زند  دست 
را به نرخ های متفاوت ارز گره می زند. 
در این زمان، استمرار کسری بودجه و 
تنش های خارجی باعث افزایش فاصله 
نرخ ارز بازار و نرخ اداری می شود و به 

انوع فساد دامن می زند.
هشت  این  ترکیب  نهایت  در 
قاچاق  ارزی،  فساد  به  منجر  سیاست 
بی  خارجی،  تجارت  تضعیف  کالا، 
 ... عدالتی، بحران آب و برق و گاز و 
ایران  اقتصاد  بیانی دیگر  به  می شود. 
است.این  سیاست  این هشت  گروگان 
نیلی  از سخنرانی دکتر مسعود  نوشتار 

تلخیص شده است.

برنامه های نوین ایران  زمین در مسیر بانکداری دیجیتال
 بانک ایران زمین با اجرای برنامه های نوین و ارائه خدمات غیرحضوری همچون 
همراه بانک فراز ایران زمین، مسیر توسعه بانکداری دیجیتال را با سهولت و آسانی 
براساس روش های روز دنیا به انجام می رساند. سامانه مدیریت ریسک عملیاتی بانک 
ایران زمین نیز با شناسایی و کاهش ریسک های عملیاتی، بهبود عملکرد و کارایی 

بانک را تأثیرگذار می کند.
به گزارش ....، گزارش فعالیت های بانک ایران زمین در حوزه بانکداری الکترونیک 
نشان می دهد که ۹۷ درصد تراکنش های این بانک از طریق سرویس های بانکداری 
دیجیتال انجام می شود. بانک ایران زمین با تلاش کارکنان و مدیریت خود در حوزه 
فناوری اطلاعات، سعی کرده است تا با ارائه سرویس های مطلوب در پلتفرم های بانک، 

نیازمندی های مشتریان و کاربران خود را تامین کند.
تامین نیاز و پاسخ به درخواست های مشتریان و کاربران بانکداری دیجیتال، 
نیازمند ارائه سرویس های مطلوب در پلتفرم های بانک است که این مهم از طرف 
بانک ایران زمین با تلاش کارکنان و مدیریت این مجموعه مالی در حوزه فناوری 

اطلاعات در حال انجام است.
بانک ایران زمین همواره سعی کرده است تا با اجرای برنامه های نوین و ارائه 
خدمات غیرحضوری به مشتریان و متقاضیان دریافت وام، مسیر توسعه بانکداری 
به  دنیا  روز  روش های  براساس  آسانی  و  سهولت  با  مجموعه  این  در  را  دیجیتال 
انجام برساند. پلتفرم های همراه بانک فراز و همراه پلاس فراز ایران زمین، همچنین 
اینترنت بانک ایران زمین از جمله محصولات فناورمحور بانک ایران زمین در حوزه 
بانکداری دیجیتال است که متقاضیان و مشتریان می توانند سرویس های بانکی مورد 

نیاز خود را دریافت کنند.
همراه بانک جدید بانک ایران زمین با نام »فراز« امکان دریافت طیف گسترده ای 
از خدمات بانکی و پرداختی را برای کاربران فراهم می کند. نکته جالب توجه این برنامه  
کاربردی، استفاده از الگوریتم هوش مصنوعی در مراحل طراحی »فراز« است. همراه 
بانک فراز خدمتی جدید از بانک ایران زمین است که برای سهولت دسترسی کاربران 
و مشتریان به خدمات بانکی غیرحضوری منتشر گردیده است. همراه بانک فراز ایران 
زمین به مشتریان این امکان را می دهد که خدمات بانکی و پرداختی را به صورت 

برخط و بدون نیاز به حضور در شعب انجام دهند.
علاوه بر این، بانک ایران زمین سامانه مدیریت ریسک عملیاتی را از طریق 
ایجاد تعامل و ارتباط بین این واحدها، با هدف سنجش ریسک عملیاتی مرتبط با 
تمام فعالیت های کارکنان را راه اندازی کرده است. سامانه مدیریت ریسک عملیاتی 
بانک ایران زمین، علاوه بر شناسایی و کاهش ریسک های عملیاتی، دارای ویژگی ها 
و امکاناتی است که در بهبود عملکرد و کارایی بانک تأثیرگذار خواهد بود. سامانه این 
امکان را به کاربران می دهد تا اطلاعات مرتبط با زیان در هر شعبه و رویداد های زیان 
را جمع آوری و در سیستم ثبت کنند. این اطلاعات ارزشمند در تحلیل ریسک های 

عملیاتی و تصمیم گیری های بعدی بانک استفاده می شوند.

بانک تجارت در 2۵ استان کشور استخدام می کند
بانک تجارت با هدف ارائه خدمات بهینه بانکی به مشتریان و تکمیل کادر اجرائی 
خود در سمت متصدی امور اداری، متصدی امور بانکی و بانکدار )متصدی دریافت و 

پرداخت        - تحویلدار( در 2۵ استان کشور نیروی انسانی استخدام می کند.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از مدیریت روابط عمومی و ارتقاء سرمایه اجتماعی 
بانک تجارت، در این دوره استخدام، متقاضیان مرد و زن واجد شرایط و فارغ التحصیل 
مقطع کارشناسی پس از کسب موفقیت در آزمون کتبی علمی، آزمون روانشناختی، 
مصاحبه عمومی و تخصصی، گزینش و معاینات پزشکی، با انعقاد » قراردادکار با مدت 
معین و بیمه درمان و بازنشستگی تأمین اجتماعی« در شعب و واحدهای ستادی این 

بانک مشغول به کار خواهند شد.
با همکاری شرکت تعاونی خدمات آموزشی  آزمون استخدامی بانک تجارت 
کارکنان سازمان سنجش آموزش کشور برگزار شده و فرآیند ثبت نام متقاضیان آزمون 
استخدامی از ساعت ۸ صبح روز پنجشنبه مورخ 2۰ مهرماه ۱۴۰2 لغایت ساعت 2۴ 

روز سه شنبه 2۵ مهرماه ۱۴۰2 از طریق این لینک انجام خواهد شد.

نشان »رضایتمندی مشتری« به بانک سینا رسید
  تندیس دهمین اجلاس سراسری »رضایت مندی مشتری« با رویکرد تجلیل 

از برندهای مسئولیت پذیر و مشتری مدار به بانک سینا اعطا شد.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک سینا، دهمین اجلاس سراسری 
رضایت مندی مشتری با رویکرد تجلیل از برندهای مسئولیت پذیر و مشتری مدار با حضور 
جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی، مقامات و مسئولان شرکت ها و کارآفرینان 

فعّال حوزه های تولیدی و خدماتی کشور، برگزار شد.
بانک سینا بر اساس ارزیابی های صورت گرفته هیئت داوران، در حوزه مهارت های 
این  تندیس  تقدیر و  لوح  به دریافت  با مشتریان، موفّق  تعامل شایسته  ارتباطی و 

اجلاس شد.
بانک سینا در یک سال گذشته در حوزه CRM و ارتباط با مشتریان تلاش کرده 
است تا با بهره گیری از دانش روز و رعایت استانداردهای پاسخگویی به مشتریان، 
رضایتمندی مشتریان خود از پاسخگویی شبانه روزی به سؤالات آن ها را افزایش دهد.

اطلاعیه بانک سرمایه در خصوص ارتقای کیفی خدمات بانکداری
بانک سرمایه در خصوص ارتقای کیفی خدمات بانکداری در سامانه های بانکی 
در تاریخ 2۱ مهر ماه و اختلال در سرویس های بانکی مبتنی بر کارت و سرویس 
های بانکداری الکترونیک به مدت شش ساعت اطلاعیه ای به شرح زیر صادر نمود:

به گزارش درآمد نیوز بدین وسیله به اطلاع تمامی مشتریان ارجمند می رساند 
به منظور ارتقای کیفی و بهینه سازی خدمات بانکداری، از ساعت ۰۰:۰۰ بامداد روز 
جمعه مورخ 2۱ مهر ماه ۱۴۰2 به مدت شش ساعت، ارائه خدمات بانکی با اختلال 
مواجه خواهد بود و هموطنان عزیز می توانند قبل و بعد از ساعت مذکور نسبت به 

انجام عملیات بانکی اقدام نمایند.
گفتنی است، مرکز تماس صدای سرمایه با شماره ۴۳۷۳-۰2۱ در زمان انجام 
عملیات و کلیه ساعات شبانه روز آماده پاسخگویی به سوالات مشتریان ارجمند است.

سومین همایش نشاط سازمانی در بیمه ایران برگزار شد
سومین همایش نشاط سازمانی در بیمه ایران با محوریت بررسی راهکارهای 
ایجاد نشاط سازمانی و با حضور معاونین مدیر عامل، مدیران ستادی، جمعی از مدیران، 
روسای شعب و همکاران استان ها در مرکز همایش های فرهنگی ایران زمین برگزار شد.
به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بیمه ایران، عبدالصمد خدامی 
معاون هماهنگی امور استانها شعب و نمایندگی ضمن تقدیر و تشکر از برگزار کنندگان 
این همایش و روابط عمومی بابت اطلاع رسانی و همچنین گرامیداشت یاد و خاطره 
پیشکسوتان شرکت گفت: ایران و بیمه ایران قلب همه ماست و همه ما باور داریم که 

با مشارکت هم می توانیم طبق تاکیدات مدیر عامل، شرکت را اداره کنیم.
وی در ادامه تاکید کرد: امیدوارم برگزاری این نشست ها موجب افزایش روحیه 
و نشاط و حال خوب در بین همکاران و شرکت شود. یکی از دغدغه های مهم شرکت 
توجه به موضوعات آموزش و انگیزش و به طورخاص دانستن، خواستن و توانستن و 

به طور عام توسعه فردی و به تبع آن توسعه سازمانی است.
خدامی افزود: در بیان ساده باید بگویم هدف از این همایش این است که حال 
همکاران بهتر شود و در واقع یاد بگیریم خودمان مشکل همدیگر نباشیم و با خلق و 

ایجاد ارتباط عاطفی، رابطه بهتری بین مدیران و کارکنان برقرار نماییم .
حسین روحی مدیر کل امور منابع انسانی در این همایش با اشاره به محوریت 
بررسی راهکارهای ایجاد نشاط سازمانی در بیمه ایران، اظهار داشت: این همایش با 
تاکیدات حسن شریفی رئیس هیات مدیره و مدیرعامل، مصوبات شورای معاونین و 
با همکاری اداره کل هماهنگی امور استانها و شعب، برای ایجاد نشاط سازمانی در 

کارکنان شرکت برگزار شده است.
روحی گفت: طرح نشاط سازمانی به عنوان یکی از مهمترین و ضروری ترین 
خواسته های فطری و ذاتی انسان ها همواره مورد توجه مدیران شرکت قرار دارد و 
اعتقاد داریم ، اگر روحیه شادابی، خوشبینی و امید در شرکت حاکم باشد ، میزان کارایی 

و بازدهی کارکنان به میزان قابل توجهی افزایش خواهد یافت.

پالایشگاه های فراسرزمینی؛ 
از اهداف سیاسی تا تامین بنزین و درآمد

مدیر برنامه ریزی سابق شرکت ملی پالایش و پخش گفت: در صورتی که 
خارج  در  پالایشگاه  ساخت  باشد  کشور  نیاز  مورد  سوخت  کمبود  تامین  منظور 
بدین منظور منطقی نبوده و در کوتاه مدت امکان پذیر نیست، ساخت پالایشگاه 
در خوشبینانه ترین برنامه حداقل ۵ سال بطول می انجامد و در درازمدت نیز با 

توجه به هزینه انتقال نسبت به تولید داخل گران تر خواهد بود.
خارج  در  پالایشگاهی  پروژه های  اجرای  ارزیابی  در  متاجی،  شهاب الدین 
از  درآمد  کسب  اهداف  خارجی  سرمایه گذاری  اصولا  داشت:  اظهار  کشور  از 
طریق بازار خارجی، استفاده از نیروی کار و انرژی ارزان تر، استفاده از مواد اولیه 
نیروهای تخصصی داخلی و  برای  ایجاد کار  فناوری و  در کشور هدف، صدور 
سازندگان تجهیزات، ایجاد رابطه عمیق تر با کشور هدف و رسوخ در زمینه های 
دیگر با استفاده از حضور و یا پیشبرد اهداف سیاسی و استراتژیک  برای کشور 

سرمایه گذار را دنبال می کند.
اهداف استراتژیک پروژه های پالایشگاهی در سوریه و ونزوئلا

وی با اشاره به اجرای پروژه نفتی و پالایشگاهی در کشورهای سوریه و 
ونزوئلا افزود: در این رابطه به نظر می رسد اهداف سیاسی و استراتژیک غلبه 
دارد. از سوی دیگر کشور هدف نیز مقاصد خود را دنبال می کند که می تواند 
صرفا اقتصادی یا امنیتی- اقتصادی باشد. در این دو کشور بازسازی و احداث 
امنیتی  دارد. شایان ذکر است سرمایه گذاری  اقتصادی و  پالایشگاه ها اهمیت 
به معنی تملک شرکت ها و احداث کارخانه جدید یا در اختیار گرفتن بخشی از 
سرمایه شرکت ها، با صدور خدمات فنی و کالا و تامین مالی پروژه های کشور 
و  فنی  خدمات  صدور  کشورها  این  در  فعلا  دیگر  بعبارت  دارد.  تفاوت  هدف 

کالا مدنظر است.
توسعه بازار نفت و فرآورده 

فراورده های  پخش  و  پالایش  ملی  شرکت  پیشین  برنامه ریزی  مدیر 
نفت خام در  پالایش  زمینه  نفت خیز  در  نفتی گفت: سرمایه گذاری کشورهای 
بازار نفت خام و فراورده ها  اقدام درستی است و سبب توسعه  کشورهای دیگر 
را  این کار  امارات و عربستان  می شود. هم اکنون کشورهای صادر کننده مانند 
کرده اند. شرکت ملی نفت ایران نیز در گذشته پیش قدم این سیاست بوده است و 
در پالایشگاه های کشورهای کره جنوبی، آفریقای جنوبی و هند دارای سهام بوده 

و در سال های اخیر دوباره این فکر در وزارت نفت شکل گرفت.
سرانجام پروژه های پالایشی سوریه و  مالزی چه شد؟

وی تصریح کرد: بیش از ۱2 سال قبل ساخت و تملک سهام پالایشگاه به 
ظرفیت صد و چهل هزار بشکه در روز در الفروقلوس سوریه با مشارکت ایران، 
سوریه و ونزوئلا مورد تصویب قرار گرفت. مطالعات فنی و اقتصادی توسط یک 
شرکت معتبر بین المللی صورت پذیرفت و دانش فنی واحدهای فرایندی خریداری 
و طراحی بنیادی آن پایان یافت ولی به دلیل مشکلاتی مانند عدم امکان تامین 
مالی ادامه کار متوقف ماند . مشارکت دیگری با سرمایه گذارخارجی برای ایجاد 
مرحله  تا  مالزی شکل گرفت که  در کداح  روز  در  بشکه  پالایشگاه 2۵۰ هزار 
انجام مطالعات فنی اقتصادی پیش رفت و به دلیل کنار کشیدن طرف خارجی 
متوقف شد. از سوی دیگر بخش خصوصی نیز در زمینه  صدور خدمات فنی و 
مدرن سازی در خارج از کشور فعال بوده است، به عنوان مثال یکی از واحدهای  
پالایشگاه حمص در کشور سوریه توسط یک شرکت ایرانی REWAMP شد.

شروط کسب سود فرامرزی
 متاجی تاکید کرد: با توجه به اینکه کار مدرن سازی و رفع تنگناهای واحد 
موجود نیاز به تجربه و تخصص بالایی دارد، تجربه شرکت های ایرانی در این 
کار موفقیت بزرگی محسوب می شود، بطور کلی مشارکت و ساخت پالایشگاه ها 
از سودآوری  اطمینان  و  انجام مطالعات لازم  در صورت  در کشورهای خارجی 
اقدامی مثبت از نظر توسعه بازار مواد نفتی - خدمات فنی مهندسی و کالاهای 
صنعتی محسوب می شود، در هر حال اینکار نیاز به وجود زمینه های مناسب دارد 

که به سرنوشت طرح های قبل گرفتار نشود و گرنه در حد شعار تلقی می شود.
جایگاه های سوخت در اختیار ایران باشد 

وی با اشاره به اجرای پروژه در سوریه خاطرنشان کرد: در صورتی که پروژه 
رفع تنگناها و نوسازی پالایشگاه موجود باشد طبیعی است که هدف کشور سوریه 
تامین نیازهای داخلی و رفع کمبود سوخت برای مردم باشد و شرکت های ایرانی 
هم با استفاده از این فرصت خدمات فنی مهندسی صادر کنند. از سوی دیگر امکان 
صادرات نفت خام بیشتر نیز فراهم می شود. سودآوری این گونه طرح ها بستگی 
به قرارداد و توانایی شرکت دولتی پالایش نفت سوریه به پرداخت هزینه ها دارد. 
در صورتی که جایگاه های سوخت در اختیار شرکت سرمایه گذار ایرانی قرار داده 
شود و سوخت به قیمت بازار به مصرف کننده داده شود می تواند برای شرکت های 

سرمایه گذار سودآور باشد.
تامین مالی در درجه اول اهمیت

مدیر برنامه ریزی پیشین شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی 
پروژه  اجرای  برای  سوریه  و  ونزوئلا  بر  علاوه  کشورها  دیگر  به  ورود  درباره 
خاطرنشان کرد: اجرای این پروژه ها در کشورهای دیگر به عوامل متعددی بستگی 
دارد در هر مورد باید مطالعه فنی و ارزیابی اقتصادی از جمله بررسی بازار انجام 
گیرد. تامین مالی مهمترین موضوع است که باید تعیین تکلیف شود. هم اکنون 
تعداد کثیری طرح داخلی هست که مطالعات و طراحی و آماده سازی زمین انجام 

شده اما به دلیل عدم تامین سرمایه مسکوت مانده است.
نیاز به ۱۴ میلیارد دلار سرمایه برای مدرنسازی پالایشگاه های داخلی

وی اذعان داشت: مانع دیگر تحریم ها است که باوجود آن کشورهای دیگر 
حاضر به همکاری نیستند. حتی بدون توجه به عوامل فوق، بین سرمایه گذاری 
در طرح های داخلی و خارجی باید مقایسه به عمل آید. به عنوان مثال در حالیکه 
بسیاری از پالایشگاه های داخلی به دلیل قدیمی بودن فناوری نیاز به مدرن سازی 
نیاز  این کار  برای  میلیار د دلار فقط  قبلی حدود ۱۴  برآوردهای  دارند و طبق 
هست آیا سرمایه گذاری در کشورهای دیگر بر این کار ارجح است؟ روش دیگر 
کشورهای  و  بین المللی  بانک های  وام  از  استفاده  خارجی  سرمایه گذاری  برای 
دیگر است و این در شرایط رفع تحریم ها و روابط خوب با کشور هدف و نهادن 

وثایق مناسب امکان پذیر است.
پروژه های پالایشگاهی در کشورهای دور توجیه دارد؟

متاجی درباره منافع اجرای پروژه های پالایشگاهی در کشورهای دور برای 
کشور بیان داشت: در رابطه با احداث پالایشگاه های جدید با توجه به هزینه زیاد 
و زمان طولانی ساخت )حداقل ۵ سال( در کوتاه مدت نمی توان انتظار ارزآوری 
داشت. برای تعمیرات و نوسازی یا خرید پالایشگاه های موجود در صورت انجام 
ارزیابی فنی اقتصادی و قرار داد مناسب و یا امکاناتی از قبیل در اختیار گرفتن 

جایگاه های سوخت می توان انتظار ارزآوری داشت. 
هدف ها کدامند؟ 

وی یادآور شد: در هر حال اهداف سرمایه گذاری در کشورهای مختلف 
بستگی به نوع روابط و اهمیت کشورها برای یکدیگر دارد در بعضی موارد 
مدنظر  سیاسی-اقتصادی  منافع  دیگر  برخی  در  و  دارد  اهمیت  اقتصاد  تنها 

است.
تامین سوخت از پالایشگاه های فراسرزمینی چقدر امکان پذیر است؟

مدیر برنامه ریزی پیشین شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی 
نیازهای  تامین  منظور  به  کشور  از  خارج  در  پالایشگاهی  پروژه  اجرای  درباره 
داخل از جمله سوخت کشور نیز گفت: در صورتی که منظور تامین کمبود سوخت 
مورد نیاز کشور باشد ساخت پالایشگاه در خارج بدین منظور منطقی نبوده و در 
کوتاه مدت امکان پذیر نیست، ساخت پالایشگاه در خوشبینانه ترین برنامه حداقل 
به  انتقال نسبت  به هزینه  با توجه  نیز  ۵ سال بطول می انجامد و در درازمدت 
تولید داخل گران تر خواهد بود. اگر مشارکت در پالایشگاه های موجود دنیا مدنظر 
باشد تا از این طریق در کوتاه مدت کمبود سوخت جبران شود بستگی به شرایط 
و هزینه های تولید پالایشگاه مورد بحث و قیمت های بازار دارد و باید بین هزینه 
تامین سوخت از بازار و هزینه تولید و انتقال سوخت از پالایشگاه مورد بحث در 

هر شرایط مقایسه انجام گیرد.

گروگان گیران اقتصاد ایران را بشناسید؛

رونمایی از هشت متهم اصلی مانع رشد اقتصاد ایران!
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زیر نظر: سوگند رام
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نف

زیر نظر: سوگل رام

اتحادیه گوشت گوسفندی  رییس 
بازار  بر  حاکم  رکودی  شرایط  تایید  با 
گوشت، می گوید: در حال حاضر دیگر 
کسی توان خرید گوشت ندارد و به همین 

دلیل بازار خیلی راکد است.
سقوط ۴۰ تا 6۰ درصدی فروش 
فعالان  روزهای  این  روایت  گوشت، 
بازار گوشت است. آن ها معتقدند که در 
حال حاضر گرانی قیمت گوشت، منجر 
به ریزش شدید مصرف و خرید گوشت 
موضوع،  همین  و  شده  مردم  توسط 
کاهش نامحسوس قیمت گوشت را در 
پی داشته است؛ نه سیاست های دولت 
در عرضه گوشت های دولتی و وارداتی.
این ها همه در شرایطی است که 
وزارت  بارها  تاکنون،  شهریورماه  از 
قیمت  کاهش  وعده  جهادکشاورزی 
گوشت تا دو ماه آینده را داده است. حتی 
بنا به گفته علیرضا پیمان پاک، قائم مقام 
وزیر جهاد کشاورزی، برنامه ریزی شده 
به قیمت های  که سطح قیمت گوشت 

سال گذشته بازگردد.
براساس اعلام او، گوشت در بازار 
به وفور وجود دارد و پیش بینی می شود 
از اواسط آبان ماه ثبات در بازار گوشت 

برقرار شود.
که  است  حالی  در  اظهارات  این 
خبرآنلاین  میدانی  گزارش های  امروز 
متوسط  طور  به  که  می دهد  نشان 
قصابی ها  در  گوسفندی  گوشت  قیمت 
روایت  آخرین  است.  تومان  هزار   ۴۵۰
رسمی و آماری دولت از قیمت گوشت 
نیز حاکی از آن است که متوسط قیمت 
گوشت گوسفندی به ۴۵۸ هزار تومان 
در شهریورماه ۱۴۰2 رسیده است. این 
نرخی  از  بالاتر  تومان  هزار   2۷۴ عدد 
قیمت  از  پارسال  شهریورماه  که  است 

گوشت اعلام می شد.
براساس گزارش مرکز آمار ایران، 
شهریورماه  در  گوشت  قیمت  متوسط 
بود  تومان  هزار   ۱۸۴ حدود  در   ۱۴۰۱
که این عدد نشان می دهد قیمت گوشت 
گوسفندی رشد ۱۴۹.2 در طول یک سال 

داشته است.
اما در آبان پارسال هر کیلو گوشت 
تومان  هزار   ۱۹۰ حدود  در  گوسفندی 
قیمت داشت که این عدد تفاوت عجیب 
و فاحشی با قیمت های بازار گوشت دارد.

ریزش 6۰ درصدی فروش گوشت 
در بازار

فعالان بازار معتقدند که این روزها، 

و  عجیب  رکود  یک  در  گوشت  بازار 
غریبی فرو رفته است و عامل این رکود، 
است؛  مردم  خرید  قدرت  شدید  سقوط 
نه برنامه ریزی های دولت. گزارش های 
مختلف  مناطق  در  خبرآنلاین  میدانی 
درصدی   6۰ تا   ۴۰ کاهش  از  شهری، 
تاکنون  سال  ابتدای  از  گوشت  فروش 

حکایت دارد.
گوشت  بازار  فعال  محمدی،  علی 
ابتدای سال، فروش  از  دارد که  اعتقاد 
گوشت در حدود ۴۰ درصد کاهش داشته 
است. وی عنوان می کند: در حال حاضر 
مردم  قیمت ها،  بالای  سطح  دلیل  به 
همین  به  و  ندارد  گوشت  خرید  توان 
دلیل، گوشت تقریبا از سبد خرید خانوار 

حذف شده است.
دیگر  از  حسینی پور،  محمد  سید 
در  می گوید:  نیز  گوشت  بازار  فعالان 
مدت 6، ۷ ماه گذشته شاهد ریزش حدود 
6۰ درصدی فروش گوشت بوده است.

او با اشاره به کاهش ۵ تا ۱۰ هزار 
تومانی قیمت گوشت در چند روز اخیر، 
به خبرآنلاین عنوان می کند: اگر گوشت 
در این حد ارزان شده، به خاطر نخریدن 

گوشت است.
عنوان  که  دولتی ها  برخلاف  او 
می کنند قیمت گوشت در آینده کاهش 
خواهد یافت، اعتقاد دارد: با شرایطی که 
امروز در بازار گوشت شاهد هستیم، تا 
دو ماه دیگر قیمت گوشت به رقم های 

خیلی بالاتری خواهد رسید.
اگر  می کند:  تصریح  حسینی پور 
بخواهند قیمت را پایین بیاورند، راهکار 
را  دام  آذوقه  فورا  باید  که  است  این 
و  شدید  سرمای  با  وگرنه  کنند؛  تامین 

برف، گوسفند به کوه نمی رود. بر همین 
گران  گوشت  که  داریم  اعتقاد  اساس، 
این  برای  فکری  دولت  اگر  و  می شود 
از  موضوع  این  هزینه  نکند،  موضوع 
جیب مردم در قیمت گوشت خواهد رفت.

اشاره به قیمت گوشت در  با  وی 
حاضر  حال  در  می شود:  متذکر  بازار، 
قیمت دام زنده 2۱۰ هزار تومان است. 
قیمت شقه گوشت گوسفندی هم ۴۵۰ 
هزار تومان و ران گوسفندی هم ۵۵۰ 

هزار تومان است.
یادآور  گوشت  بازار  فعال  این 
سال  اول  ماهه   ۷  ،6 این  در  می شود: 
در حدود 6۰ درصد فروش پایین آمده و 

فروش از نصف کمتر شده است.
واردات  به  اشاره  با  وی همچنین 
می کند:  عنوان  کنیایی،  گوشت های 
نکته این جاست که دولت به جای این که 
این هزینه را برای واردات گوشت کند، 
شود،  وارد  آذوقه  کند.  وارد  آذوقه  باید 
قیمت دام زنده می آید و قیمت گوشت 

پایین می آید.
دیگر کسی توان خرید گوشت ندارد

ملکی،  علی اصغر  میان،  این  در 
نیز  گوسفندی  گوشت  اتحادیه  رییس 
بازار  بر  حاکم  رکودی  شرایط  تایید  با 
گوشت، می گوید: در حال حاضر دیگر 
کسی توان خرید گوشت ندارد و به همین 

دلیل بازار خیلی راکد است.
خرید  کاهش  میزان  درباره  وی 
تهران  همه  ما  می دهد:  توضیح  مردم 
در  که  آنچه  ولی  نمی کنیم،  رصد  را 
بازار می بینیم، برای شما می گوییم. ما 
نمی توانیم  که  دانه  به  دانه  را  مغازه ها 
حس  بازار  کسادی  ولی  کنیم،  رصد 

مناطق  در  ما  همکاران  همه  می شود. 
بازار  کسادی  درباره  تهران،  مختلف 
مشخص  خریدها  از  یعنی  می گویند. 

است که بازار کساد است.
اتحادیه گوشت گوسفندی  رییس 
در واکنش به اظهارات دولتی ها درباره 
کاهش قیمت گوشت تا اواسط آبان ماه، 
ما  که  آنچه  براساس  می کند:  تصریح 
اطلاعات داریم و نیز در جلسه ای که با 
قائم مقام وزیر جهادکشاورزی داشتیم، در 
حال حاضر گوشت دولتی برای تنظیم 
بازار توزیع می شود. همین اقدام، در روند 

بازار گوشت تاثیر دارد.
ملکی با بیان این که قیمت گوشت 
و  تومان  هزار   2۸2 دولتی  گوسفندی 
گوشت گوساله بدون استخوان هم ۴۳۰ 
هزار است، عنوان می کند: این گوشت به 
صورت روزمره در فروشگاه های زنجبره 
و میادین میوه و تره بار در اختیار مردم 
قرار می گیرد و همین کار، تاثیر خوبی 

در بازار گوشت دارد.
وی متذکر می شود: در بازار گوشت 
در یکی دو هفته اخیر حداقل 2۰ هزار 
تومان کاهش قیمت را داشتیم. قیمت 
مصرف کننده گوشت گوسفندی داخلی 
در بازار ۴2۰، ۴۳۰ هزار تومان بوده که 
الان در حدود ۴۱۰ تا ۴2۰ هزار تومان 

کاهش قیمت داشته است.
اتحادیه گوشت گوسفندی  رییس 
درباره روند آتی بازار گوشت، می گوید: 
طبق آنچه که شرکت پشتیبانی امور دام 
کرده،  عنوان  جهادکشاورزی  وزارت  و 
قرار شده عرضه گوشت سوبسیددار تداوم 
داشته  تداوم  امر  این  اگر  باشد.  داشته 

باشد، یقینا شرایط مساعد خواهد بود.

وعده عجیب دولت در بازگشت قیمت گوشت به نرخ های پارسال؛

فروشندگان: دیگر کسی توان خرید گوشت ندارد!
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و  ه  ا ر کل  یر مد
و  ل  رمحا چها زی  شهرسا
همکاری  خواستار  بختیاری 
هرچه بیشتر اتحادیه و صنف مشاورین 
املاک در راستای احقاق حقوق مردم 

شد.
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع 
شهرسازی  و  راه  کل  اداره  رسانی 
حسینعلی  بختیاری،  و  رمحال  چها
شهرسازی  و  راه  مدیرکل  مقصودی 
بزرگ  گردهمایی  حاشیه  در  استان 
مشاورین  اتحادیه  اعضاء  و  فعالین 
راستای  در  کرد:  اظهار  استان  املاک 
جمهور  محترم  ریاست  دستور  اجرای 
و اجرای مصوبه شورای عالی مسکن، 
کار  دستور  در  مسکن  بازار  ساماندهی 

قرار گرفت.
چند  اساس  این  بر  افزود:  وی 
مرحله بازدید و سرکشی دفاتر مشاورین 
مواردی  در  و  انجام  استان  در  املاک 
برخورد و پلمپ صورت گرفت و تعدادی 

هم مورد تشویق قرار گرفتند.
ی  ز سا شهر و  ه  ا ر کل  یر مد
چهارمحال و بختیاری این نشست را 
هرچه  آشنایی  و  نظر  تبادل  هدف  با 

کنترل  اجرایی  دستورالعمل  با  بیشتر 
بازار املاک و مستغلات و پیشگیری 
صنف  لی  حتما ا تخلفات  ر  ا تکر ز  ا
احقاق  همچنین  و  املاک  مشاورین 
داد:  ادامه  و  حقوق مردم عنوان کرد 
از  نفر   ۳۰۰ حضور  با  نشست  این 
مشاورین  اتحادیه  اعضاء  و  فعالین 
تنظیم  کارگروه  اعضای  و  املاک 
مستغلات  و  املاک  بازار  کنترل  و 
استان، معاون  شامل معاون دادستان 

دادگستری،  جرم  وقوع  از  پیشگیری 
مدیرکل  ن،  ستا ا صنعت  مدیرکل 
تعزیرات حکومتی، رییس اتاق اصناف 
دبیر  عنوان  به  شهرسازی  و  راه  و 

کارگروه برگزار شد.
و  می  عمو ن  ستا د ا د ن  و معا
بختیاری  و  چهارمحال  مرکز  انقلاب 
در حقوق عامه نیز با تأکید بر برخورد 
فعالان  املاک متخلف گفت:   دفاتر  با 
استان  این  در  املاک  مشاوران  حوزه 

مردم  احوال  رعایت  مقررات،  براساس 
در معاملات را داشته باشند.

یاسر کریمی اظهار کرد: با توجه به 
بی نظمی ها در حوزه املاک و مسکن و 
گلایه مندی مردم از سوءفعالیت برخی 
تشکیل  کارگروهی  املاک،  مشاوران 
دادستان  آن  براساس  که  است  شده 
وظیفه دارد براساس مقررات نسبت به 
پلمب مدت دار واحدهای صنفی متخلف 

اقدام کند.

ضرورت همکاری اتحادیه و صنف مشاورین املاک 
در راستای احقاق حقوق مردم

مدیرکل امور عشایر ایلام خبر داد؛
فـروش 7۰۰ میلیـون تومانـی محصولات عشـایر ایلام در 

نمایشـگاه تهران
 ایـلام- مدیـر کل امـور عشـایر ایـلام از فـروش ۷۰۰ میلیونـی 
محصـولات عشـایر ایـن اسـتان در نمایشـگاه مصـلای تهـران خبـر داد.

محمـد جـواد خانـزادی اظهـار داشـت:  نمایشـگاه تولیـدات عشـایر 
و روسـتاییان سراسـر کشـور از شـانزدهم تـا هجدهـم مهرماه امسـال در 

مصـلای تهـران برگزار شـد.
وی افزود: فروش صنایع دسـتی، سـوغات محلی و مواد لبنی اسـتان 

ایـلام در ایـن مدت هفتصد میلیون تومان می باشـد.
مدیـر کل امـور عشـایری اسـتان ایـلام بـا بیـان اینکـه محصولات 
عشـایر اسـتان با برند عشـایر ایلام در این نمایشـگاه ارائه شد اضافه کرد: 
در حـال پیگیـری و رایزنـی بـرای راه انـدازی صنایع تبدیلـی محصولات 

لبنـی در اسـتان و رفـع معضل خام فروشـی هسـتیم.

شهردار کلانشهر اراک انتخاب شد
مرکزی _ عرفان نوروزی : شـورای اسـلامی کلانشهر اراک شامگاه 
دوشـنبه » دکتر علیرضا محمودی« را به عنوان شـهردار و سـکاندار جدید 

مدیریت شـهری اراک انتخاب کرد.
بـه گـزارش اداره ارتباطـات و امور بین الملل شـهرداری، سـخنگوی 
شـورای اسـلامی شـهر اراک گفت: در نشسـت فوق العاده، اعضای شورای 
اسـلامی کلانشـهر اراک، بـا ۱۰ رای، دکتر علیرضا محمـودی را به عنوان 

شهردار این کلانشـهر برگزیدند.
عباس خسـروانی افزود: شـهردار جدید اراک دارای مدرک تحصیلی 
دکتـری برنامه ریـزی شـهری و تجربیـات بسـیاری در زمینـه مدیریـت 

شـهری است.
وی ادامه داد: گزینه های بسـیاری برای سـکانداری شـهرداری اراک 
معرفـی شـدند امـا در نهایـت تنهـا یـک گزینـه به صحن شـورا آمـد و با 

رای قاطـع اعضـا بـه عنوان شـهردار این کلانشـهر انتخاب شـد.
سـخنگوی شورای اسلامی شـهر اراک اظهار کرد: ساماندهی نیروی 
انسـانی و بـه اتمـام رسـاندن طرح هـای نیمه تمـام شـهر اراک مهمترین 
خواسـته اعضای شـورای اسـلامی کلانشهر اراک از شـهردار جدید است.

در شش ماهه سال جاری صورت پذیرفت:
صـدور 4۶۸ کارت هوشـمند راننـدگان برون شـهری در 

مازندران
مدیـر کل راهـداری و حمـل و نقل جـاده ای مازندران اظهار داشـت: 
تعـداد ۴6۸ کارت هوشـمند راننـدگان حـوزه حمـل و نقـل کالا و مسـافر 

برون شـهری در شـش ماهه سـال جاری در اسـتان صادر شـده اسـت.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسـازی از مازندران، حسـن 
جهانیـان اظهـار کرد: کارت هوشـمند، برگه ای اسـت کـه مطابق ضوابط 
منـدرج در دسـتورالعمل ،بـه عنـوان مجوز فعالیـت رانندگان و نـاوگان در 
بخـش حمـل و نقـل جـاده ای بیـن شـهری بـه طـور جداگانـه در بخش 
حمـل و نقـل بـار و مسـافر و روسـتایی صادر شـده و به منزله شناسـنامه 

فعالیـت رانندگان و ناوگان اسـت.
وی افـزود: از ابتـدای سـال جـاری تـا کنـون 2۵6کارت هوشـمند 
نـاوگان بـاری و2۸۹کارت هوشـمند راننـدگان مسـافری و همچنیـن۱۸2 

نـاوگان وانـت بـار بـرون شـهری صادر شـده اسـت.
مدیـرکل راهـداری و حمـل و نقـل جـاده ای مازنـدران تصریح کرد 
: یکـی از مزیـت هـای مهـم و کاربـردی کارت هوشـمند اسـتفاده از بیمه 

تامیـن اجتماعـی برای رانندگان اسـت.
وی کارت هوشـمند راننـده را کارتـی بـا ضریـب امنیـت مطلـوب 
دانسـت و اظهـار کـرد: امکان شناسـایی کامل راننـدگان، تمایز رانندگان 
فعـال از راننـدگان غیرفعال، ممانعت از صـدور کارت های جعلی، گردش 
کار تقلبـی و در نهایـت ثبـت تخلفـات راننـدگان  از دیگـر مزایای کارت 

هوشـمند است.
گفتنـی اسـت در 6 ماهـه سـال جاری تعـداد  ۱۰هـزار و ۷۰6 کارت 
هوشـمند راننـدگان فعـال حـوزه حمل و نقل کالا و مسـافر برون شـهری 

تمدید شـد.

مشـترکین گاز طبیعـی در نصـب و اسـتفاده از تجهیزات 
گرمایشـی دقّـت کنند

مدیرعامل شـرکت گاز اسـتان مازندران گفت: فراهم کردن آسـایش 
خانواده هـا بـدون توجـه به پیش شـرط اولیه آن، که رعایـت کامل و دقیق 
کلیـه نـکات ایمنـی در نصـب و اسـتفاده از محصولات اسـت، امکان پذیر 
نیسـت؛ مشـترکین گاز طبیعی در نصب و اسـتفاده از تجهیزات گرمایشـی 

کنند. دقت 
به گزارش روابط عمومی شـرکت گاز اسـتان مازندران، قاسـم مایلی 
رسـتمی بـا بیـان اینکـه بـی توجّهـی در نصـب و اسـتفاده از تجهیـزات 
گرمایشـی حـوادث جبـران ناپذیـری به دنبال دارد، از مشـترکین خواسـت 
توصیـه هـای ایمنـی را جـدی بگیرنـد و نگذارنـد گاز، بـه تهدیـدی برای 

امنیـت و آسـایش آنها تبدیل شـود.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه از میان وسـایل گرمایشـیِ مختلفـی که هر 
سـاله در فصل سـرد از آنها اسـتفاده می شـود، بخاری ها خطرناک و حادثه 
سـازترین نـوع آنهاسـت، افـزود: متاسـفانه در سـال های گذشـته، به دلیل 
بی توجهی برخی شـهروندان در نصب و اسـتفاده از تجهیزات گرمایشـی، 
شـاهد وقـوع برخـی حوادث جبـران ناپذیر بوده ایـم، از این رو لازم اسـت 
کلیه شـهروندان به هنگام نصب بخاری گازی و هرگونه وسـایل گازسـوز 

دیگـر، بـه نکات ایمنی توجه لازم را داشـته باشـند.
مدیرعامـل شـرکت گاز مازنـدران بـا بیـان اینکـه انتشـار گاز سـمی 
منواکسـید کربـن در فضـای مسـکونی و غیرمسـکونی، مهـم ترین عامل 
منجـر بـه مرگ خاموش اسـت کـه به دلیل اسـتفاده نادرسـت از دودکشِ 
وسـایل گازسـوز یا نداشـتن دودکش اتفـاق می افتد، اظهار کـرد: اطمینان 
از سـلامت کارکـرد و اسـتاندارد بـودن دودکـش بخـاری، همچنین دقت 
در نصب اتصالات لوازم گازسـوز، در پیشـگیری از خطر نشـت گاز بسـیار 

موثر اسـت.
مایلـی رسـتمی همچنیـن توجّـه مـردم را به اسـتفاده از وسـایل گاز 
سـوز اسـتاندارد بـا تعییـن بهـره وری در بـر چسـب انرژی نصب شـده بر 
روی ایـن وسـایل جلـب و بـر لـزوم اطمینـان از کارکـرد صحیـح لولـه و 

اتصـالات گاز شـهری تاکیـد کرد.
وی تاکید کرد: مشترکان گاز از قرار دادن خروجی دودکش در داخل 
راهروهـا، حیـاط خلوت های مسـقف و همچنیـن بصورت افقـی به منظور 

جلوگیـری از حوادث ناشـی از گاز گرفتگی خودداری کنند.
مدیرعامـل شـرکت گاز مازنـدران بیـان کرد: بخاری بـدون دودکش 
بـه هیـچ عنـوان در محیـط های بسـته مانند اتـاق خـواب و آبگرمکن در 
مـکان هایـی ماننـد انبـاری، آشـپزخانه های کوچـک، حمام یـا رختکن و 

نورگیرهـا نباید نصب شـود.
وی اضافـه کـرد: اسـتفاده از لوله هـای آکاردئونـی )خرطومی( به 
عنـوان دودکـش وسـایل گازسـوز اقدامـی خطرنـاک و بـازی بـا جـان 
اسـت و در نصـب بخـاری بایـد از دودکـش های گالوانیـزه و ضد زنگ 
بـا حداقـل تعـداد زانو، بسـت فلـزی و شـیلنگ اسـتاندارد و مخصوص 

شود. اسـتفاده 

بندر  تجاری در  بارگیری کالاهای  و  تخلیه  رشد 222 درصدی 
گناوه / توسعه اقتصاد دریامحور بندر گناوه با اجرا طرح جامع 

محقق می شود 
رئیس اداره بندر و دریانوردی گناوه گفت: توسعه اقتصاد دریامحور در این 
بندر با اجرا طرح جامع بندر گناوه به عنوان یکی از طرح های شاخص سازمان 

بنادر و دریانوردی محقق می شود. 
به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر، کیامرث 
جوکار در توضیح این خبر اظهار کرد: طرح جامع توسعه بندر گناوه اکنون با جدیت 
و شتاب قابل قبولی در حال اجرا است که اتمام آن گامی بزرگ و ارزشمند برای 

بهبود رونق و معیشت بندرنشینان گناوه است.
وی بیان کرد: معیشت ساحل نشینان ارتباطی ناگسستنی با دریا و حوزه 
تجاریی دارد که سازمان بنادر و دریانوردی با اجرا یکی از طرح های شاخص در 
بندر گناوه نقش حاکمیتی خود در این منطه را به نحو مطلوبی محقق کرده است.
رئیس اداره بندر و دریانوردی گناوه تصریح کرد: طرح جامع توسعه بندر 
گناوه اکنون پنج درصد پیشرفت فیزیکی دارد و 6۵۰ متر موج شکن اصلی و 

2۹۰ متر از دایک اصلی آن احداث شده است.
جوکار در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به تخلیه و بارگیری 
۵۷ هزار تن کالا در بندر بوشهر اظهار کرد: در نیمه نخست امسال میزان تخلیه 
و بارگیری کالاهای تجاری در بندر گناوه با افزایش 222 درصدی به سه هزار 

و ۴۹۴ تن رسیده است.
وی ادامه داد: در 6 ماهه ابتدایی امسال همچنین TEU ۸2۷ کانتینر در 
بندر گناوه تخلیه و بارگیری شده است که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

۱۳ درصد رشد نشان می دهد.
جوکار افزود: در شاخص جابجایی مسافر نیز عملکرد بندر گناوه در مدت 

یاد شده با افزایش 2۳ درصدی به ۳۴ هزار و ۸۰6 نفر رسیده است.

ایستگاههای پمپاژ فاضلاب گناوه و دیلم استان بوشهر به سامانه تله 
متری تجهیز می شود 

ابوالحسن عالی در تشریح این خبر اظهار داشت: پیش بینی شده سامانه 
تله متری ۱۰ درصد باقیمانده شبکه فاضلاب شهرهای گناوه و دیلم نیز پایان 
سال جاری محقق شود. وی بیان کرد: این طرح در راستای بهره برداری بهینه 
از تاسیسات شبکه اجرایی شده که اعتبار آن ۵۰ میلیارد ریال است. عالی ادامه 
داد: روند احداث شبکه فاضلاب در گناوه و دیلم سرعت خوبی دارد به نحوی 
که اکنون ۹۰ درصد این شهرها در پوشش شبکه فاضلاب قرار دارد. وی یادآور 
شد: در بوشهر نیز فاز دوم احداث شبکه فاضلاب در محلات جنوبی بزودی 
پس از انتخاب سرمایه گذار وارد فاز عملیاتی می شود. عالی اضافه کرد: طرح 
فاضلاب محلات جنوبی شهر بوشهر در مجموع با ۱۵ هزار میلیارد ریال اجرا 

می شود که فاز نخست آن در هفته دولت عملیاتی شده است.

رئیس امور ایثارگران شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده 
های نفتی ایران خبر داد :

ایثارگران  اشتغال  و  جذب  در  موجود  مشکلات  و  موانع  رفع 
شرکت نفت

روح اله عبدالعلی زاده – تبریز ؛نوری رئیس امور ایثارگران شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران با حضور در جمع ایثارگران، فرزندان 
نشستی  در  شرقی  آذربایجان  منطقه  رزمندگان  و  جانبازان  والامقام،  شهدای 

صمیمی در ستاد این منطقه حضور یافت.
 نوری رئیس امور ایثارگران شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران، با تشکر از تعامل و پیگیری امور مربوط به ایثارگران توسط مدیریت و 
مسئولین منطقه آذربایجان شرقی، یاد شهدای شاغل در این منطقه را گرامیداشت 

و گفت: اولین شهید مدافع حرم وزارت نفت از این منطقه بوده است. 
نوری در ادامه سخنان خود گزارشی از اقدامات امور ایثارگران شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران را در خصوص رفع موانع و مشکلات 
موجود در جذب و اشتغال ایثارگران این شرکت و سایر مقررات و دستورالعملهای 

این حوزه را ارائه نمود. 
 ناصر راشدی مدیر منطقه پخش فرآورده های نفتی منطقه آذربایجان شرقی  
در نشست هم اندیشی امور ایثارگران با اشاره به حماسه آفرینی شهدای گرانقدر، 
جانبازان و ایثارگران و رزمندگان جبهه های نبرد حق علیه باطل در پاسداری از 
ارزشهای انقلاب اسلامی و دفاع از حریم میهن اسلامی ایران گفت: ما مدیون 
ایثار و جانفشانی، مقاومت و پایداری این بزرگواران هستیم و وظیفه داریم  تا 

دین خود را در حراست از ارزشهای دفاع مقدس به نحو شایسته انجام دهیم.
بنا به این گزارش در ادامه نشست، حسن پور مسئول امور ایثارگران منطقه 
گزارشی از اقدامات و عملکرد این واحد را در پیگیری امور مربوط به ایثارگران 

منطقه ارائه نمود.
اهداف  پیشبرد  را جهت  نظرات خود  نکته  در خاتمه حاضرین در جلسه 
سازمانی و مسائل شغلی بیان داشته و در پیرامون موارد ذکر شده به بحث و 

تبادل نظر پرداختند. 
*** برپایی میزخدمت و ارتباط مردمی منطقه آذربایجان شرقی با شعار 

مردمداری مرام ما 
با شعار مردمداری مرام ما و با هدف خدمت رسانی مطلوب به شهروندان، 
منطقه  نفتی  های  فرآورده  پخش  ملی  شرکت  مردمی  ارتباط  و  میزخدمت 
آذربایجان شرقی با حضور مدیریت، مسئولین و کارشناسان منطقه در مصلی 

بزرگ حضرت امام خمینی)ره( تبریز برپا شد.
 ناصرراشدی مدیرمنطقه، با بیان اینکه مردم شریف ولی نعمتان ما هستند و 
مردمی بودن و مردمداری از شاخصه های خدمتگزاران نظام اسلامی است گفت: 
مدیریت مسئولین و کارشناسان منطقه آذربایجان شرقی با حضور در میزخدمت 
و ارتباط مردمی مستقر در مصلی بزرگ حضرت امام خمینی)ره( قبل از خطبه 
های نمازجمعه با پاسخگویی به سوالات و درخواست های شهروندان و مراجعان 

محترم ، راهنمایی و مساعدت های لازم را ارائه دادند.
بنا به این گزارش،مدیریت، مسئولین و کارشناسان منطقه با هدف تحقق 
حقوق شهروندی و ارتباط مستقیم با مردم در فضایی معنویی ضمن گفتگوی 
صمیمی با مراجعان محترم در خصوص نحوه ثبت نام و در خواست نفت سفید 
 ،  https://newtejaratasan.niopdc.ir سامانه   در  گازمایع  و 
درخواست و پیگیری کارت هوشمند سوخت، مجوز احداث جایگاههای عرضه 
سوخت به شهروندان و مراجعان به میز خدمت منطقه آذربایجان شرقی راهنمایی 

و خدمات لازم را ارائه نمودند.

گفتگوی مردمی رئیس کل دادگستری استان سمنان با ۶۹ نفر از 
شهروندان آرادان 

سمنان . تبیانیان . رئیس کل دادگستری استان سمنان ملاقات مردمی 
با شهروندان را در سراسر استان سمنان به یک رویه متداول تبدیل کرده و 
با  آرادان  الزمان)عج(  شب گذشته )2۰/۰۷/۱۴۰2(با حضور در مسجد صاحب 

6۹ نفر گفتگو کرد.
آقای محمدجعفر عبدالهی با حضور در جمع نمازگزاران آن مسجد گفت: 
شأن مسئولیت در خدمت به مردم است و خدمتی می تواند موثر باشد که توأم 

با اخلاص و بدون منت باشد.
وی افزود: بهترین خدمت منطبق با موازین بوده و برگرفته از قوانین و 

مقررات است تا منافع آن برای مردم فراهم شود.
با اشاره به عمده مسایل مراجعین  رئیس کل دادگستری استان سمنان 
گفت: موضوع آب و  انتقال آب از جبله رود به آرادان که رفع مشکل آن باید 
توسط مسئولان اجرایی پیگیری شود، درخواست اعمال ماده ۴۷۷، اعمال ارفاقات 

قانونی برای زندانیان از جمله مطالبی بود که مطرح شد.
عبدالهی، اظهار کرد: افتخار دستگاه قضایی استان سمنان به حضور در بین 
مردم است و سعی دارد علاوه بر استمرار این قبیل برنامه ها به صورت بدون 

واسطه و آسان مستمع و پیگیر قانونی حوائج مردم باشد.
در این برنامه امام جمعه آرادان، دادستان مرکز استان سمنان و مسئولان 

قضایی و اجرایی آن حوزه قضایی نیز حضور داشتند.

مدیر عامل آبفای استان کرمانشاه 
آبرسانی  پروژه های  ینکه  ا بیان  با 
انجام  حال  در  سپاه  توسط  بسیاری 
استان  روستای   2۰۰ گفت:  است، 
کرمانشاه تا پایان سال جاری آبرسانی 

می شوند.
فتتاح  ا ئین  آ در  ودی  دا رضا 
روستاهای  به  آبرسانی  پروژه های 
اسلام آبادغرب اظهار کرد: پروژه های 
دارد  وجود  استان  در  آبرسانی  متعدد 
که در حال حاضر تعداد بسیار زیادی 
که  است  انجام  حال  در  سپاه  توسط 
روستا   ۳۴۱ سپاه  با  اول  قرارداد  در 
را  موضوع  این  نوید  و  شده  آبرسانی 
می دهم که 2۰۰ روستا تا پایان سال 

می شود. آبرسانی 

وی افزود: در تفاهم نامه دوم مقرر 
آبرسانی  روستا   ۵۱۱ که  است  شده 
پایان  تا  روستا   ۸6۰ آبرسانی  و  شوند 
می رسد  اتمام  به  ساله  سه  دوره  یک 

بعد  کرمانشاه  روستایی  آبی  تنش  و 
برطرف  پروژه  این  شدن  اجرایی  از 

می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 

استان کرمانشاه تصریح کرد: در حال 
حاضر پروژه های آبرسانی 62۰ روستا 
اسلام  در  و  است  نجام  ا حال  در 
دارند  آبی  آبادغرب 6۰ روستا مشکل 
این  آبرسانی  دوم،  نامه  تفاهم  در  که 

روستاها لحاظ شده است.
ه  ژ و پر هیچ   : گفت ی  د و ا د
غیرممکنی در کرمانشاه وجود ندارد و 
همه پروژه ها به هر قیمتی باید انجام 
عمده  بخش  سیاست  این  با  و  شود 

مشکلات آبی استان حل شده است.
مجتمع  اول  فاز  است،  گفتنی 
علیا  وباندر  دیزگران  تراب،  آبرسانی 
استاندار  حضور  با  آبادغرب  اسلام 
کرمانشاه، مسئولین اسلام آبادغرب و 

مردم روستای تراب افتتاح شد.

مدیرعامل آبفای کرمانشاه:

آبرسانی به 200 روستای استان کرمانشاه تا پایان سال جاری

 ایلام- مدیرکل امور مالیاتی 
ایلام از اختصاص 2۱2 میلیارد تومان 
از محل عوارض مالیات بر ارزش افزوده 
برای توسعه شهرها و روستاهای استان 

خبر داد.
غلامرضا جنتی با اعلام این خبر 
اظهار داشت:  این رقم در مدت مشابه 
سال قبل 6۸ میلیارد تومان بوده است.

وی افزود: در 6 ماهه سال جاری 
محل  از  تومان  میلیارد   2۱2 از  بیش 
عوارض مالیات بر ارزش افزوده برای 

استان  روستاهای  و  شهرها  توسعه 
اختصاص یافته است.

مدیرکل امور مالیاتی ایلام گفت: 
بر اساس قانونِ مالیات بر ارزش افزوده، 
یک نهم از ۹ درصد عوارض و  مالیات 
مالیاتِ  عنوان  به  افزوده  ارزش  بر 
بهداشت  امور  توسعه  صرف  سلامت، 
و درمان می شود. مابقی آن به نسبت 
مساوی سهم درآمدهای عمومی کشور 
استانها  دهیاری های  و  شهرداری ها  و 

است.

مدیرکل امور مالیاتی ایلام خبر داد؛

212 میلیارد تومان برای توسعه شهرها و روستاهای ایلام اختصاص یافت

برگزاری دوره های آموزشی توانمندسازی مدیران پایه 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی

 : نوروزی  عرفان   _ مرکزی 
زی  نمندسا ا تو موزشی  آ ه های  دور
و  راهداری  کل  اداره  پایه  مدیران 
مرکزی  استان  جاده ای  نقل  و  حمل 
و  مدیریت  توسعه  شدمعاون  برگزار 
منابع اداره کل راهداری و حمل و نقل 
برگزاری  از  مرکزی  استان  جاده ای 
ن  مدیرا ویژه  موزشی  آ دوره های 
آنها  توانمندی  توسعه  منظور  به  پایه 

خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
به  اشاره  با  حمیدیان  هوتن  مرکزی، 
آموزشی  دوره های  برگزاری  اهمیت 
برای مدیران پایه اظهار کرد: با توجه 
دوره های  کلیات  مصوبات  ابلاغ  به 
آموزشی و به منظور توسعه توانمندی 
مدیران پایه این دوره ها با عناوین روابط 
کار، انگیزش در کار و مبانی علم حقوق 

برگزار شد.
جلسه  برگزاری  به  اشاره  با  وی 

روابط کار ویژه مدیران پایه و روسای 
استان  شهرستان های  تابعه  ادارات 
مرکزی افزود: این دوره های آموزشی 
مدت  به  و  جاری  هفته  شنبه  روز  از 
ادارات  روسای  حضور  با  روز  چهار 
ستادی و مسئولین ادارات شهرستان ها 

برگزار شد.
منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 

نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  اداره 
جاده ای استان مرکزی هدف از برگزاری 
سطح  ارتقای  را  آموزشی  دوره های 
آگاهی مدیران پایه عنوان کرد و افزود: 
دوره آموزشی فوق از مجموعه دوره های 
حین انتصاب کارکنان و مدیران است 
میانی  و  پایه  مدیران  حضور  با  که 

برگزار شد.

حمیدیان ادامه داد: این آموزش ها 
در  انتصاب  برای  پایه  مدیران  آمادگی 
رده های بالاتر را فراهم کرده و باعث 
ارتقای  و  کارایی  و  بهره وری  افزایش 

دانش فنی آن ها می شود.
وی همچنین انگیزه را به عنوان 
یکی از عوامل مؤثر در عملکرد کارکنان 
و مدیران عنوان کرد و افزود: در همین 
انگیزش در کار  آموزشی،  راستا جلسه 
هدف  با  پایه  و  میانی  مدیران  ویژه 
تربیت نیروی انسانی متخصص، خلاق 

و باانگیزه برگزار شد.
معاون توسعه مدیریت و منابع اداره 
جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل 
دوره  این  کرد:  اضافه  مرکزی  استان 
آموزشی نیز روز شنبه ۱۵ مهر ماه جاری 
با حضور روسای ادارات تابعه شهرستان 
و اعضای ستادی اداره کل در سازمان 
مدریت و برنامه ریزی استان برگزار شد 
و  بحث  مورد  انگیزه  ایجاد  عوامل  و 

بررسی قرار گرفت.

رایگان  طرح  اجرای  آغاز  ابتدای  از 
تا  عمومی  خودرهای  سوزنمودن  دوگانه 
کنون پروسه تبدیل  بیش از 6 هزار دستگاه 
خودرو در استان کردستان انجام شده است.  

مدیر منظقه  با بیان این مطلب افزود: 
:هم اکنون هفت مرکز تبدیل خودرو های 
 ۳ که  فعال  بوده  استان  در  سوز  دوگانه 
بیجار،  در  مرکز  سنندج،   2    در  آن  مرکز 
به شهروندان  یک مرکز   در قروه و سقز 
 خدمات ارائه می دهند. که با توجه به تداوم 
کردن  سوز  دوگانه  طرح  رایگان  اجرای 
خودروهای  صاحبان  خودروهای  عمومی 

توانند  می  عمومی  نقل  و  حمل  ناوگان 
https://gcr.niopdc.  سامانه در 

ir    ثبت نام کنند
جلسه  در  که  نوکانی  جهانبخش 
می  سخن  منطقه  گانه  نواحی۹  روسای 
گفت به بازدید های دوره  ای کارشناسان 
جی  ان  سی  جایگاه   ۵۴ از  منطقه  این 
منطقه اشاره کرد و افزود: در راستای  تحقق 
مطلوب  خدمات  ارائه  شهروندی،  حقوق 
به شهروندان ، توجه به مقررات  ایمنی و 
رعایت  معیارهای اداره استاندارد و تعامل با 
اداره استاندارد خوشبختانه وضعیت استاندارد 

 سازی  جایگاههای استان مطلوب می باشد  
بودن  فعال  به  ادامه  در  نوکانی 
جی  ان  سی  های  درجایگاه  نازل   ۳۳۸
:  کالیبراسیون  افزود  و  کرد  اشاره  استان 
نجام  ا ها  جایگاه  همه  دیسپنسرهای 
استاندارد  اداره  از  سلامت  گواهینامه  و 

دریافت  نموده اند. 
این مقام مسئول با اشاره به ظرفیت 
در  جی  ان  سی  سوخت  ارائه  مناسب 
 : داشت  اظهار  به  شهروندان  جایگاه   ۵۴
مصرف روزانه سی ان جی در استان ۴۹۰ 
هزار متر مکعب می باشد  که با توجه به 

ظرفیت مصرف یک میلیون و 2۰۰ هزار 
جایگاههای  در  ان جی  مکعبی سی  متر 
 استان، این میزان مصرف فقط ۴۰ درصد از 
ظرفیت ایجاده شده در این خصوص است. 

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های 
مزایای  بیان  با  کردستان  منطقه  نفتی 
استفاده  زیست  محیطی  و  قتصادی  ا
این  اظهار داشت:  ان جی  ازسوخت سی 
شرکت از ایجاد جایگاه سی ان جی توسط 
 سرمایه گذاران بخش خصوصی در استان 
استقبال می کند و فرآیند ارائه مجوز برای 

احداث آن  را تسهیل کرده است. 

گازسوز شدن رایگان بیش از 6000 خودروی عمومی در استان کردستان  
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(

مزاج فصل پاییز، سرد و خشک است. در واقع، 
در این فصل از حرارت هوا کاســته می شود و 
رطوبت هم مانند زمســتان زیاد نیست. کلا در 
دو زمان از ســال، تغییر آب و هوا خیلی زیاد 
است: آخر تابستان و اول پاییز که هوای گرم، به 
هوای سرد تبدیل می شود و آخر زمستان و اول 
بهار که هوای سرد به هوای گرم تبدیل می شود. 
برخی از مشکلات و بیماری های جسمی و روحی 
مانند آلرژی ها، مشــکلات گوارشی، مفصلی، 
تنفسی، افســردگی یا سرخوشی و…( نیز در 
این زمان هــا و به دلیل تغییر خصوصیات آب و 

هوایی و دمایی بیشتر رخ می دهند.

تدابیر فصل پاییز برای حفظ سلامتی
خود را در معرض بادهای پاییزی قرار ندهید:

همان طور که باد پاییزی ســبب ریــزش برگ های 
درختان می شــود، باعث ریزش ســلامتی از انســان 
نیز می شــود. از آن جا که هــوای پاییز رو به خنکی 
می رود و افراد از فصل تابســتان عادت به پوشــیدن 
لباس  های کم دارنــد، به دنبال قرارگرفتن در معرض 
پاییزی، دچار سرماخوردگی ها، سینوزیت ها،  بادهای 

عفونت های سیستم تنفسی و… می شوند.

توجه لازم به نوع پوشش:
در فصل پاییز، میانه ی روز، هوا گرم و اول و آخر روز، 
هوا خنک اســت؛ بنابراین، به نــوع لباس خود توجه 
نماییــد و لباس های گرم برای ســاعات خنک همراه 

خود داشته باشید.

توجه لازم به نوع غذا:
با توجه به این که فصل پاییز ســرد و خشــک است، 
بنابراین، باید از مصرف غذاهایی که سردی و خشکی 
زیاد دارند )که می توانند خلط ســودا که آن هم سرد 

و خشک اســت را زیاد کنند( پرهیز کرد. همچنین، 
برعکــس فصل تابســتان، باید تا حــدی از غذاهایی 
اســتفاده نمــود که رو بــه گرمی و تری هســتند و 
اصطلاحاً خون ســازی می کنند تا سردی و خشکی 

تدابیر فصل پاییز از دیدگاه طب سنتی

(

طــب در یونان باستان
قبل از ظهور بقراط )۴۶0 ق م(، طب یونان بر پایه ی اعتقاد به شــفا 
بخشی اســکولاپیوس )رب النوع درمان( استوار بود. طبق افسانه های 
یونان باستان، اسکولاپیوس رب النوعی بود که از اعماق زمین به سطح 
آن آمده بود و ماری را به همراه داشت )بر خلاف سایر رب النوع های 

یونانی که بر بلندای کوه المپ جای داشتند(.
ایــن عقیده، از آن جا سرچشــمه می گرفت که یونانیان مشــاهده 
می نمودنــد، افراد مجروح از جنگ ها و نزاع هــا، اگر روی زمین دراز 
بکشند با آرامش به خواب می روند. لذا، این خاصیت جادویی زمین، 
در آرامش بخشــی به افراد مجروح و دردمند را به رب النوعی نسبت 
می دادند که در اعماق زمین وجود داشــت و رویت او در خواب، اثر 

شفابخش دارد. 
طب در این دوره، جنبه ی مذهبی به خود می گیرد. این فکر، نخست 
در تسالی رواج یافت و بعدها به نقاط مختلف دنیای آن روز از جمله، 
مصر و روم راه پیدا کرد و در مصر، معبد ممفیس »اســکلپیون« نام 

گرفت.
در قــرن چهارم و ســوم قبل از میــلاد، صدها پرستشــگاه برای 
اســکولاپیوس ساخته شــد که بیماران جهت شــفا به آنها روی  
می آوردنــد. فرآیند اصلی درمانگری در این معابد، شــفا یافتن در 
خواب، از طریق رویت رویا بود که با رویت رب النوع  درمان در خواب 
انجام می پذیرفت یا این که دســتوراتی به بیمار داده می شد که با 

انجام آنها، نهایتاً شفا حاصل می شد.
با دقت در معمــاری عبادتگاه های اســکولاپیوس، در می یابیم که 
طراحــی آن ها جهت کمک به روند درمان بیمــاران صورت گرفته 
اســت و معماران و کاهن های یونان باســتان، با به کار گیری اصول 
معماری و طراحی، ســعی می نمودند تا با فضا سازی مناسب، روند 
مرحله به مرحله ی القای درمان را در مورد زائران بیمار خود به انجام 
برسانند. اولین پرستشگاه ها از لحاظ معماری، ساده بودند و در غارها 
برپا می شدند. سپس، طراحی کامل تر معابد اسکولاپیوس که اکنون 

به نوعی درمانگاه نیز تبدیل شده بود صورت گرفته است. 
معبد اپیدروس، مهمترین زیارتگاه اسکولاپیوس، در اپیدروس یونان 
واقع شــده اســت و اکنون خرابه های پرابهت آن، نشان از عظمت و 
رونق قبلی دارد. محل ساخت این »معبد - درمانگاه« در منطقه یی 
آفتابگیر قرار دارد. این عبادتگاه، دارای یک مهمانسرا با چهار حیاط 
جهت اســتراحت زائران بیمار و دارای استخرهای شنا و فواره  جهت 
اســتحمام بیماران بود. زمین های بازی و تئاتر و یک میدان مسابقه 
جهت اسب  سواری در آن ساخته شده بود. این فضا سازی، به بیماران 
اجازه  می داد تا خود را با استحمام از لحاظ جسمی تطهیر کنند و با 
تفرج )شنا، تئاتر، مسابقات اسب دوانی( به آرامش روحی دست یابند.
در این عبادتــگاه، جهت عبادت و خواندن اوراد، جایگاه های خاصی 
وجود داشت و قربانگاه هائی جهت تقدیم قربانی برای رب النوع شفا 
قبل از انجام درمان و بعد از شــفا یافتن( وجود داشــت. در مدت 
حضور در معبد، جهت آمادگی روحی و جسمی جهت دریافت درمان 
از ســوی رب النوع درمان، بیماران پرهیز غذایی را رعایت می کردند 
و از داروهای مســهل اســتفاده می نمودند. جهت القای شفابخشی 
اسکولاپیوس، شرح معالجات معجزه آسای قبلی وی بر الواحی نوشته 

شده و در معبد نصب شده بود.
از جمله ی ایــن معالجات، می توان به معالجه ی آنتیکرانس از اهالی 
کینیدوس را نام برد که چشمش به دلیل اصابت نیزه کور شده بود و 
برای درمان به اپیدروس آمد و در رویا دید که اسکولاپیوس، پیکان 
نیزه را از چشــم او خارج نموده و چون صبح شــده، بینایی خود را 

بازیافت.
از دیگر ماجراهای شگفت انگیز شفا یافتن بیماران که بر الواح معبد 
اپیدروس نقش بسته بود، ماجرای شفا یافتن آکستراتوس است که 
به ســر درد شدید مبتلا بود و شــفا یافتن »گروجیاس« که تیر در 
ســینه اش بود و هر دو توســط رب النوع درمان، معالجه شدند. این 
درمان های شگفت انگیز اعتقاد و باور درمان پذیری را در بیماران بالا 

می برد.
پس از انجام این مقدمات اولیه )پرهیز غذایی »مصرف دارو«، تطهیر 
روحی و جسمی و آمادگی روحی(، شبی دردمندان را به مقدس ترین 
قسمت معبد می بردند. در این جا مجسمه ی بزرگی از اسکولاپیوس از 
عاج و طلا تعبیه شده بود. بیماران پس از ادای نذورات و خلوت نمودن 
با رب النوع، درمان و طلب شفای بیماری خود از او درحیاط های معبد 
می خوابیدند تا به رویت رب النوع در خواب توفیق یابند. در این رویت، 
اسکولاپیوس، و دخترش »هژیا« به همراه ماری که با آنان بود )اکنون 
نیز نماد طب در اغلب کشــورها ماری است که به دور جام یا عصا یا 
نیزه چمبره زده است( بر دردمند ظاهر می شدند یا او را شفا می دادند 

یا دستورهای شفابخش صادر می کردند.
در مجموع، طراحی معبد - درمانگاه اسکولاپیوس در یونان باستان، 
در جهت تطهیر جسمی و آرامش روحی و القای باور درمان در زائران 
بیمار طراحی شده بود. شهرت شفای بخش اسکولاپیوس در جهان 
آن روزگار انتشار یافت و در قرن پنجم قبل از میلاد، همزمان با شروع 
طاعون، معبد دیگری در دامنه ی  جنوبی، آکروپولیس ساخته شده 
که به سبک معبد اپیدروس دارای، قربانگاه ها، سرسرا ها و استخرهای 
شــنا بود هنوز برسرچشــمه ی معبد اکروپولیس اوراد شفابخش را  
می توان دید.در ســال 2۳۹ ق. م وقتی طاعون در روم شیوع یافت، 
معبد درمانگاهی در روم با الهام از معبد اپیدروس ساخته شد و جالب 

آن  است که طاعون نیز در روم فروکش کرد و پایان یافت.

  ۱۲۱۲  اقاقدام دام ککه ه ممیی  تتوانوان  
بهبه  جاجایی  تعدتعدیلیل  نینیرروو    

در در ششرایرایط ط ببححرانرانی ی انانججام ام دادداد

ممکن که  است  اتفاقی  کارکنان  تعدیل 
است هم زمان با روبرو شدن با یک بحران  س. فراهانی

به وقوع بپیوندد. بسیاری از شرکت ها با فصل های متوالی بی 
بازده، تورم، افزایش قیمت ها و عدم قطعیت دست و پنجه نرم 
می کنند. نرخ های متفاوت بهره، ســقوط شدید بازار سهام و 
فقط  که  پارامترهایی هســتند  اعتماد مصرف کننده  کاهش 
اوضاع را بدتر می کند. مدیران کسب وکار اغلب با تصمیمات 
دشواری مواجه می شوند. مثل تعدیل نیروی کار برای کاهش 
دادن هزینه ها. ممکن اســت کاهش هزینه ها به معنای اتخاذ 
تصمیماتی باشد که بر حقوق، روحیه و معیشت کارکنان شما 

تأثیر بگذارد.
اگرچه همیشه نمی توان از اخراج کارکنان جلوگیری کرد، 
اقدامات جایگزینی بــرای صرفه جویی در هزینه وجود دارد 
که به کارفرمایــان امکان می دهد بدون تعدیل نیرو یا اخراج 
کارمندان در هزینه هــا صرفه جویی کنند. عــلاوه بر این، 
تصمیمات سازمان باید متأثر از فرهنگ و ارزش های آن باشد.
این مطلب استراتژی های صرفه جویی در هزینه ها را مورد 
بحث قرار می دهد که می تواند به شــما در حفظ کارکنان و 

جلوگیری از تعدیل نیرو در زمان های بی ثباتی کمک کند.

۱. دورکاری
از زمان همه گیری کرونا، اگر نگوییم همه ، اکثر شــرکت هایی که 
دارای کارکنان دانش مــدار )Knowledge Worker( هســتند 
اکنون شــرایط را برای دورکاری فراهم کرده اند. خلاص شدن از شر 
اجاره نامه یا فروش اموالی که برای فضای اداری اســتفاده می شــود، 
پولی را در اختیار کارفرمایان قرار می دهد که می توانند به وسیله آن، 
حقوق را پرداخت کنند. دورکاری برای مشــاغلی که ارائه محصولات 
یا خدماتشــان به حضور افراد در یک مکان فیزیکی نیاز دارد، امکان 
پذیر نیست. با این حال، برای سازمان هایی که امکان دورکاری دارند، 

یکی از راه های آزاد کردن بودجه است.

2. مرخصی دادن
منظور از مرخصی دادن، فرســتادن کارکنان برای مدتی به خانه 
اســت. بنابراین کارفرمایــان می توانند در پرداخــت حقوق به آن ها 
وقفه ای داشــته باشند. در آغاز همه گیری کرونا، شرکت والت دیزنی 
تعــدادی از بازیگران را که در پارک هــای آن کار می کردند مرخص 
کرد، زیرا پارک ها باید تعطیل می شدند. در حالت ایدئال، کارمندانی 
که به مرخصی فرســتاده می شوند، حداکثر ظرف چند هفته یا چند 
مــاه با پرداخت حقوق به کار دعوت می شــوند. نکته این اســت که 
کســب وکارها در پرداخت حقوق وقفه می اندازند، اما نیروی انسانی 

برای همیشه شغل خود را از دست نمی دهد.

۳. کاهش هزینه های اجرایی
هزینه هــای عملیاتی شــامل تمام هزینه های مورد نیازی اســت 
که روزانه کسب وکار شما را ســرپا نگه می دارد. این هزینه ها شامل 
هزینه هــای مربوط به اجاره، قبوض آب و برق، حقوق و دســتمزد، 
بازاریابــی و فروش، امور اداری و... می شــود. احتمــالاً نمی توانید از 
پرداخت اجاره صرف نظر کنید، اما در این جا چند ســؤال وجود دارد 
که به شما کمک می کند هزینه های اجرایی که قابلیت کاهش دادن 

دارند را مشخص کنید:
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گزینه عجیب و جدی تیم ملی والیبال ایران

ایران  والیبال  ملی  تیم  نیمکت  روی  حضور  کاندیدای  غیرمنتظره  نام  یک 
شده است. 

بعد از استعفای بهروز عطایی، شایعات درباره انتخاب سرمربی جدید تیم ملی 
داغ ترین بحث این روزهای والیبال را به خود اختصاص داده است. در واقع اینکه 
کدام سرمربی در این شرایط حساس این وظیفه مهم را بر عهده خواهد گرفت، به 

بزرگ ترین علامت سوال ذهن مخاطبان والیبال تبدیل شده است.
البته با توجه به پیگیری های به عمل آمده ولادیمیر آلکنو و جان لورنزو بلنجینی 
ایران هستند. در حال حاضر فدراسیون  والیبال  تیم ملی  دو گزینه اصلی هدایت 
والیبال به شکل جدی با این دو گزینه در حال مذاکره است و به نظر می رسد که 
شخص محمدرضا داورزنی علاقه مند است که یکی از این دو نفر به عنوان سرمربی 

جدید تیم ملی معرفی شوند.
این وجود امکان منتفی شدن حضور هر دو گزینه ذکر شده وجود دارد.  با 
ولادیمیر آلکنو هنوز موافقت کامل خود را برای قبول سمت سرمربیگری اعلام 
نکرده و ممکن است در نهایت فقط برای حضور به عنوان مشاور تیم ملی اعلام 
آمادگی کند. از طرف دیگر بلنجینی نیز که هدایت لوبه را بر عهده دارد تقریبا تا 
خرداد ماه سال آینده درگیر سری آ خواهد بود و به همین دلیل ممکن است او هم 

نتواند به ایران بیاید. 
 منتفی شدن احتمالی حضور آلکنو و بلنجینی در ایران فکرها را سمت گزینه های 
که  هاینن  ویتال  و  لورنزتی  آنجلو  آناستازی،  آندره آ  نظیر  نام هایی  می برد.  دیگر 
گزینه های بعدی تیم ملی والیبال ایران هستند. اما بیایید به نام جدید و عجیبی که 

گزینه تازه والیبال ایران شده اشاره کنیم؛ رنان  دال زاتو!
دیروز محمدرضا داورزنی در یک برنامه  تلویزیونی حاضر شد و موضوع عجیبی 
را مطرح کرد. جایی که رئیس فدراسیون والیبال ایران اعلام کرد که رنان دال زاتو 
اما پیگیری های ما حکایت از آن  ایران است.  نیز گزینه هدایت تیم ملی والیبال 
دارد که علاقه فدراسیون به دال زاتو خیلی جدی تر از یک اظهار نظر ساده و رد و 
بدل شدن چند پیام معمولی بین او و داورزنی است. در واقع داورزنی به شکل جدی 
از دال زاتو درخواست کرده که برنامه خود را ارائه کند تا در صورت تایید مذاکرات 

جدی و حتی نهایی، اقدامات برای حضور او در ایران انجام شود.
گفتنی است دال زاتو دوران تقریبا ناموفقی را در تیم ملی والیبال برزیل پشت 
سر گذاشت و اخیرا با وجود صعود این تیم به المپیک از سمت خود استعفا داد. این 
سرمربی برزیلی اخیرا به شدت مورد انتقاد هواداران تیم ملی این کشور قرار گرفت و 
بسیاری از آنها مدت ها خواستار کناره گیری او شده بودند. به طور کلی با این شرایط 

می توان گفت که دال زاتو نمی تواند گزینه معقولانه ای برای تیم ملی ایران باشد.

بوکس، بیگانه با مدال!
بازی های آسیایی 2۰22 هانگژو در حالی به پایان رسید که تیم ملی بوکس 

ایران در کسب حتی یک مدال برنز هم ناکام بود.
بوکس ایران از جمله رشته های ورزشی بود که در رقابت های بازی های آسیایی 
2۰22 هانگژو، در کسب حتی یک مدال برنز هم ناکام ماند تا همانند دوره قبل 
بازی های آسیایی )2۰۱۸ - جاکارتا(، سهمی در سبد مدالی کاروان ایران نداشته و 
بدون مدال به کار خود پایان دهد تا یکی از بدترین عملکردهای خود در تاریخ این 

رقابت ها را به ثبت برساند. 
* دو دوره بدون حتی یک برنز

شاگردان حسین نهرودی با ترکیب سید شاهین موسوی، دانیال شه بخش، 
ایمان رمضان پور، علی حبیبی نژاد و طوفان شریفی در این رقابت ها حاضر شده بودند 
بازماندند.  به مدال  از رسیدن  برابر حریفان،  با قبول شکست  نفر آن ها  که هر ۵ 
نکته مهم دیگر هم حذف نفراتی چون دانیال شه بخش و سید شاهین موسوی در 
همان مبارزات نخست بود، در حالی که از شانس های مدال ایران در رشته بوکس 

به شمار می رفتند. 
* المپیک پاریس دور از ذهن

بوکس ایران که طی سالیان اخیر روزهای خوشی را پشت سر نمی گذارد، در 
زمان سرمربیگری علیرضا استکی نخستین مدال جهانی خود را به دست آورد و 
پیش بینی می شد که روند رو به رشد خود را ادامه دهد، اما با اتفاقاتی که رخ داد و 
پناهنده شدن حسن ثوری )رئیس سابق فدراسیون(، این رشته از روند نسبتا خوب 
خود دور شد و پس از تقریبا ۹ ماه بلاتکلیفی،  اکنون سید روح الله حسینی را به 

عنوان رئیس در راس خود دارد که البته شروع خوبی با رئیس جدید هم نداشت.
نکته مهم درباره این دوره از رقابت های بوکس در بازی های آسیایی، ارائه 
سهمیه های المپیک از طریق این رقابت ها بود که با این اوصاف، هیچ یک از ملی 
پوشان ایران به سهمیه های ۷ وزن المپیکی هم دست نیافتند. اکنون تنها شانس 
با توجه به نزول  المپیک، رقابت های قاره ای است که  ایران برای کسب سهمیه 

بوکس در یکی دو سال اخیر، کسب سهمیه بسیار دور از ذهن به نظر می رسد. 
* پرافتخارترین بوکسور ایران در بازی های آسیایی

به این ترتیب همچنان آخرین دوره ای که تیم ملی بوکس ایران در بازی های 
آسیایی موفق به کسب مدال شد، 2۰۱۴ اینچئون است؛ جایی که علی مظاهری و 
جاسم دلاوری دو مدال نقره و احسان روزبهانی یک مدال برنز را برای ایران کسب 
کردند تا در حضور قدرت هایی چون قزاقستان، کره جنوبی و حتی چین، بوکسورهای 

ایران عملکرد نسبتا خوبی را به ثبت برسانند.
البته باید در نظر داشت که در بازی های آسیایی 2۰۱۰ گوانگژو هم بوکسورهای 
با این اوصاف  ایران ۳ مدال کسب کرده بودند، اما هر سه مدال آن ها برنز بود. 
بازی های  را  دوره گذشته  ایران طی چهار  بوکسورهای  بهترین عملکرد  می توان 
ایران محمد ستارپور، علی  برای  اعلام کرد. در 2۰۱۰ گوانگژو  اینچئون  آسیایی 
مظاهری و روح الله حسینی )رئیس فعلی فدراسیون بوکس( سه مدال برنز ایران را 

به دست آورده بودند.
اوج کار بوکس ایران در بازی های آسیایی اما پس از یک دوره غیبت در این 
رقابت ها )2۰۰2- بوسان( در مسابقات 2۰۰6 دوحه بود. بوکسورهای ایران با کسب 
یک مدال طلا توسط علی مظاهری و سه مدال برنز توسط مهدی قربان زاده، جاسم 
دلاوری و محمد ستارپور، نقش پررنگی را در سبد مدالی ایران داشتند. طبق نتایج 
کسب شده، علی مظاهری با کسب یک طلا، یک نقره و یک برنز، پر افتخارترین 

بوکسور ایران در بازی های آسیایی به شمار می رود.
* بهترین عملکرد بوکس ایران بعد از انقلاب

پس از سه دوره غیبت بوکس ایران )۱۹۷۸، ۱۹۸2 و ۱۹۸6(، بوکسورهای ایران 
در بازی های آسیایی ۱۹۹۰ پکن به روی رینگ رفتند که یک نقره و دو برنز به دست 
آوردند تا شروع خوبی به واسطه حضور مجدد در این رقابت ها داشته باشند. با این 
حال اوج کار بوکسورهای ایران در بازی های آسیایی بعد از انقلاب، در رقابت های 
۱۹۹۴ بانکوک بود که یک طلا، یک نقره و دو برنز برای نمایندگان ایران کسب شد. 

* بهترین عملکرد بوکس ایران پیش از انقلاب
شاید بتوان نتایج بوکسورهای ایران در بازی های آسیایی ۱۹۷۴ تهران را یک 
نتیجه غیر قابل تکرار برای این رشته در نظر گرفت. بوکسورهای ایران که به عنوان 
میزبان برابر رقبا به روی رینگ رفتند، در انتهای مسابقات با کسب ۳ طلا، 2 نقره 
و ۵ برنز، موفق شدند بعد از کره جنوبی با ۵ طلا و 2 نقره، در رتبه دوم مسابقات 
بوکس بازی های آسیایی قرار بگیرند. این عملکرد، بهترین نتیجه بوکس ایران در 

تاریخ بازی های آسیایی بود.

هالند سه بند فسخ دارد؛
 همه برای یک تیم خاص

مارکا در یک گزارش مربوط 
به ارلینگ هالند ادعا کرد که در 
قرارداد این بازیکن با سیتی سه بند 
جدایی به مقصد رئال وجود دارد.

ارلینگ هالند در رویای بازی 
برای رئال مادرید است اما دوست 
دارد این انتقال در زمان درستش 
انجام شود. او سال قبل نیز شانس 
ولی  داشت  را  رئال  به  پیوستن 
به  او  تا  شد  باعث  بنزما  حضور 

سیتی برود و خیلی زود مشخص شد انتخابش درست بوده است. 
هالند با سیتی فصل گذشته سه گانه برد و آقای گل لیگ قهرمانان 
و لیگ برتر شد. از قرارداد هالند با سیتی هنوز چهار سال دیگر باقی مانده 
در حالی که گفته می شود سیتی می خواهد قرارداد جدیدی با او امضا کند 
تا یکسری بندهای آن حذف شود. دستمزد او نیز افزایش قابل توجهی 

پیدا خواهد کرد.
اخیرا رافائلا پیمنتا، مدیر برنامه های هالند، در مصاحبه با آاس گفته 
او تصمیم  آزاد است و هر چه  آینده اش  انتخاب مسیر  بود که هالند در 
بگیرد، خواهد شد. او در مورد رئال مادرید نیز گفت که رئال باشگاهی 
است که نمی توان به آن پاسخ منفی داد و یک قدرت جادویی دارد که آن 

را با دیگر باشگاه ها متمایز می کند.
طبق ادعای مارکا، این احتمال که هالند در سال بعد به رئال منتقل 

شود دور از ذهن نیست و خود او قبلا فکر همه جا را کرده است.
مارکا نوشته است که قرارداد هالند شامل سه بند خروج است که 
در متن قرارداد او با سیتی قید شده اند. همه آنها نیز برای رئال مادرید 
اما در تابستان 2۰22 پیشنهادی  هستند، باشگاهی که او منتظرش بود 

رسمی دریافت نکرد و به سیتی رفت.
این در حالی است که رئال مادرید سال هاست به دنبال جذب کیلیان 
امباپه است و به خاطر او فرصت های نقل و انتقالاتی مهمی را از دست 
داده است. بسیاری معتقدند نیاز اصلی رئال جذب یک مهاجم شماره ۹ 
نیست در حالی که  ارلینگ هالند  از  بهتر  این مهم کسی  برای  و  است 
داشت.  خواهد  تداخل  وینیسیوس  با  او  پست  و  است  وینگر  امباپه یک 
با هالند  اما  قرار دهد  الشعاع  را تحت  بازی وینی  امباپه می تواند  انتقال 

رئال مادرید کمترین دردسر را خواهد داشت.
ستاره نروژی این روزها به فرم خوبش برگشته و برابر قبرس نیز دبل 
کرد. دو گل مقابل قبرس به این معنی است که هالند در 2۷ بازی ملی 
2۷ گل به ثمر رسانده است که یک شاهکار است. او در سن 2۳ سالگی 
در بین بهترین گلزنان تاریخ تیم ملی نروژ با 6 گل کمتر از یورگن یووه 

که ۳۳ گل در ۴۵ بازی بین المللی به ثمر رساند، در رده دوم قرار دارد.

آقای گل 192 کشور فقط با گل های بعد از 30 سالگی؛
رونالدو دومین رکورد علی دایی را هم شکست!

زیر باران تند استادیوم دراگو، 
که  بود  رونالدو  کریستیانو  این 
به  را  پرتغال  ملی  تیم  دوباره 

دندان کشید.
»من به دنبال رکورد نیستم، 
می کنند«  تعقیب  ا  ر من  نها  آ
این  خواندن  از  بعد  که  مطمئنیم 
جمله چیزی در پس ذهن به شما 
می گوید، این یکی از جملات قصار 
نمایش  رونالدوست.  کریستیانو 

رونالدو زمان مناسبی است برای درک این نکته که چرا کاپیتان تیم ملی 
پرتغال هرگز از گفتن این جمله خسته نمی شود.

ستاره تیم ملی پرتغال با دو گلی که در پیروزی ۳-2 پرتغال مقابل 
اسلواکی به ثمر رساند، نه تنها به تیمش کمک کرد تا به مرحله نهایی 
 ۳۰ تولد  جشن  از  پس  بلکه  کند،  صعود  )آلمان(   2۰2۴ یورو  مسابقات 
سالگی به رکورد ۷2 گل ملی رسید. یک بار دیگر این رکورد را در ذهنتان 
بچرخانید، کریستیانو رونالدو ۷2 گل ملی پس از سن ۳۰ سالگی دارد. 
رکوردی که خود، او را در بین ده گلزن ملی جهان قرار می دهد، اگرچه او 
حالا با ۱2۵ گل بهترین گلزن ملی ادوار است و رکوردش به این سادگی 

شکسته نمی شود.
این رکورد بدان معناست که ۱۹2 تیم ملی در جهان وجود دارد که 
رونالدو می تواند با این حد نصاب )۷2 گل بعد از ۳۰ سالگی( بهترین گلزن 
تاریخ ملی آنها باشد. در میان آنها می توان به نام های بزرگی مثل آلمان، 

فرانسه، ایتالیا، انگلیس، اسپانیا و حتی هلند نیز اشاره کرد.
برای بزرگی کار او نام بهترین گلزنان ملی این کشورها را از ذهن 
بگذارید: گرد مولر، اولیویه ژیرو، جانی ریوه را، وین رونی، رائول و مارکو 

فان باستن.
جالب اینکه اگر آمار بعد از ۳۰ سالگی رونالدو مبنا باشد تنها گلزنان 
)سونیل  هند  مسی(،  )لیونل  آرژانتین  )نیمار(،  برزیل  دایی(،  )علی  ایران 
عراق  و  لواندوفسکی(  )رابرت  لهستان  دهاری(،  )مختار  مالزی  چتری(، 

)حسین سعید محمد( بیش از این گل زده اند!
سوئد، کرواسی، دانمارک، اروگوئه، شیلی، مکزیک، امریکا، مصر، غنا 
و ۱۷6 دیگر می توانستند با رونالدوی ۳۰ سال به بعد به عنوان بهترین 

گلزن تاریخشان سر و سامان بدهند.
پیش از این علی دایی با 6۰ گل بعد از ۳۰ سالگی، برترین آمار را در 

اختیار داشت اما رونالدو یک رکورد دیگر را هم از او گرفت.
جالب است بدانید علی دایی بعد از ۳۰ سالگی 6۰ گل ملی به ثمر 
رساند و برای سال های طولانی این رکورد شگفت انگیز را در اختیار داشت 

اما ناگهان کریستیانو رونالدو آمد و دومین رکورد او را هم شکست.
واقعا شگفت انگیز است. اما این کریستیانو رونالدوست که حالا برای 
 2۰2۴ یورو  به  زندگی اش  بزرگ  جام  آخرین  شاید  و  قهرمانی  دومین 

هجوم می برد.
سیاه  روزهای  فراموشی  برای  فرصتی  النصر  به  انتقال  او  برای 
منچستریونایتد و همچنین نمایش نه چندان خوب در جام جهانی قطر 
بوده است. او دوباره خود را پیدا کرده و با تازه کردن نفس به یورو خواهد 
این  بازیکن  امروزش، شاید مسن ترین  با سن و سال  آمد، در حالی که 

تورنمنت خواهد بود.
البته او قبلا سن را پشت سر گذاشته است. همان طور که رکوردها 
را یکی پس از دیگری می شکند. بازیکنی با 2۰۰ بازی ملی و ۱2۵ گل. 

در واقع بیش از یک گل در هر دو مسابقه ملی!

لیس  سپو پر بی  مر سر
می گوید با ارسال نامه به این 
باشگاه، قرارداد خود را رسما 

فسخ کرده است.
حوزه  خبرنگاران  که  حالی  در 
یحیی  د  و ر و منتظر  لیس  سپو پر
گل محمدی بودند، او صحبت های خود 
را با یک خبر فوق مهم آغاز و اعلام 
کرد که قراردادش را با این تیم فسخ 

کرده است.
او در ادامه توضیح داد که اگرچه 
سازمان  اطلاع  نیازمند  قرارداد  فسخ 
لیگ است اما او با ارسال نامه به باشگاه 
قرارداد  تحت  دیگر  عملا  پرسپولیس، 
نیست اما باتوجه به پایبندی به تیمش، 
امروز در تمرین حضور یافته تا بازیکنان 

را برای انجام تمرین متقاعد کنند.
فسخ  چرایی  توضیح  در  یحیی 
که  کرد  عنوان  همچنین  د  ردا قرا
درویش  رضا  سرانجام  بی  وعده های 
در پرداخت مطالبات مالی او را به این 
جمع بندی رسانده که دیگر قراردادی با 

پرسپولیس نداشته باشد.
این حال سرمربی سرخپوشان  با 
جلسه  به  چیز  همه  که  کرد  اعلام 
این  به  تا  دارد  بستگی  هیئت مدیره 
ترتیب مشخص شود که در این جلسه 

شرکت خواهد کرد.
ادامه  در  را  او  اظهارات  مشروح 

می خوانید:
* در مورد شرایط صحبت کنید.

جریان  در  شما  که  نطور  هما
به  را  قراردادم  فسخ  نامه  من  هستید، 
روز   2 و  پیش  روز  چند  دادم  باشگاه 
تازه در جلسه هیئت مدیره  آقایان  بعد، 
با  قراردادی  عملا  من  کردند.  مطرح 
نرفتم  که  است  درست  ندارم،  باشگاه 
اما آن بحث دیگری است.  فسخ کنم 
من باتوجه به نامه، قراردادی با باشگاه 
ندارم ولی به خاطر روح مربیگری، به 
خاطر وظیفه اخلاقی که داشتم، خودم 
بچه ها  با  بیایم  امروز  کردم  موظف  را 
صحبت کنم و آن ها متقاعد شوند که 
امروز هم تمرینات ما  از  تمرین کنند. 

شروع می شود.
* تکذیب سازمان لیگ؟

به  نامه  ارسال  قصدم  گفتم  من 
بخواهم  اگر  نیست، من  لیگ  سازمان 
را  قراردادم  بروم،  دیگری  باشگاه 
فسخ می کنم و الان دلیلی نداشت که 

فسخ کنم.
* تصمیم نهایی؟

جلسه  به  بستگی  من  تصمیم 
فردای هیئت مدیره دارد که ببینیم چه 

جلسه ای گرفته خواهد شد.
* مذاکره باشگاه با سایر گزینه ها؟

سایر  با  مذاکره  از  اطلاعی  من 
هم  چیزی  همچین  و  ندارم  مربیان 
بعضی  در  که  هم  بحث هایی  نشنیدم. 
رسانه های دست نشانده خودشان مطرح 
می شود، این است که من به خاطر پول 
و تمدید قرارداد این کار را کردم. شاید 
یک بخشی از علت تصمیم من، مالی 
تو  وعید  وعده  دیگر  بخش  اما  باشد 

خالی مالی است.
* علت فسخ قرارداد؟

آن ها به من نامه دادند که ما قبل 
از شروع فصل تسویه می کنیم و آپشن 
بود.  درویش  آقای  نامه  این  می دهیم. 
درصد  برتر ۱۹  لیگ  از شروع  بعد  اما 
امسال است.  قرارداد  از  دادند و گفتند 
به نوشته و تعهد و قرارداد  عدم تعهد 
اینجا  به  باعث شده که کار  خودشان، 

برسد و متاسفانه این اتفاقات بیفتد.

* در صورت استعفای درویش به 
نیمکت برمی گردید؟

اصلا این بحث ها را نکنید. کسی 
نیست،  درویش  آقای  برکناری  دنبال 
شد؟  خواهد  چه  شود  برکنار  اگر  او 
پرسپولیس احتیاج به درآمدهای پایدار 
دارد. با این قهرمانی هایی که پرسپولیس 
در سال های اخیر گرفته، باید پول پارو 
میلیارد  هزار   ۳-2 سال  هر  و  می کرد 
باعث  که  چیزی  می داشت.  درآمد 
درآمدزایی است برند پرسپولیس است. 
همین قراردادی که با ایرانسل بستند، 
این قرارداد را چهار سال پیش با آتیه 
سال  چهار  از  بعد  بستند،  پرداز  داده 
باید  چه  برای  آخر  قدر؟  همین  دقیقا 

اینطور باشد؟
* علت وضعیت باشگاه؟

در  هم  جام  یک  که  تیمی  بعد 
قرارداد  باید  نگرفته،  اخیر  سال های 
بزرگ  ضعف های  این ها  ببندد؟  بالاتر 
فقط  بخواهید  اگر  است.  درآمدزایی 
پشت و جلوی پیراهن را بفروشید که 
نمی شود تیم را اداره کرد. آقایان دیروز 
گفتند منابع درآمدزایی ایجاد خواهد شد 
اما باید ۵ ماه پیش اینطور می شد. حرف 
من این است که آن ها به تعهدات عمل 
نکردند و حتی به قراردادی که بستند 
از  غیر  چیزی  ما  مگر  نکردند.  عمل 
قراردادمان می خواهیم؟ حتی یک هزار 

تومانی هم نمی خواهیم.
* انتقاد بازیکنان؟

هفته  دو  اگر  قرارداد  موعد  حالا 
تحمل  می شود  شود،  دیر  ماه  یک  و 
به خاطر  بچه ها  و  ما  ناراحتی  اما  کرد 
دادند.  وعید  وعده  فقط  که  است  این 
انتظاری  چه  شما  بردند،  جام  سه  آنها 
دارید این فصل هم جام بگیرند؟ پیش 
خودشان نمی  گویند ما سه جام گرفتیم، 
چه چیزی شد؟ این احساس ناخودآگاه 

به انسان منتقل می شود.
برای  نظارتی  نهادهای  نامه   *

قرارداد یحیی؟
من سه سال پیش یک قراردادی 
بستم، اگر مشکلی قرارداد من داشت، 
باید تا حالا نمایان می شد و خودش را 
نشان می داد. اگر هم قراردادم مشکلی 
دارد، شفاف بگویید. خداراشکر رسانه ها 
که هستند و در ارتباط هستید. قرارداد 
مجازی  فضای  و  سایت  روی  را  من 
من  قرارداد  کنید  فرض  بعد  بگذارید. 
دوربین  جلوی  باید  رد،  دا مشکلی 
آمدند  اوکی،  دارد؟  دلیلی  چه  بگویید؟ 
گفتند تیمهای دیگر ۳۰-۴۰ درصد از 
بازیکنان پرسپولیس  و  پارسال گرفتند 
و  نیست  اینطور  اصلا  اما  درصد.   ۹۵
بازیکنان از دو سال پیش طلب دارند. 
آنقدر  بستند  قرارداد  بازیکنان  پارسال 
قرارداد را دیر دادید که دلار از ۳۰ هزار 
تومان به ۵۰ هزار تومان رسید. بازیکنان 
به رسیدگی  نیاز  و  ما حرفه ای هستند 
زرنگ  خیلی  فوتبال  بازیکنان  دارند. 

باشند ۵-۱۰ سال فوتبال بازی می کنند، 
نه بیمه هستند و نه بازنشستگی دارند و 

هیچ چیز ندارند.
* موضع روزنامه ها و رسانه ها؟

این  گرفتند  خط  نظرم  به  ببینید 
واقعا  دارند.  رنگی  تعلقات  یا  دوستان 
بحث مالی نیست که بگوییم چون آپشن 
احترام  بحث  کردم.  را  کار  این  ندادند 
احترام  بازیکنان  و  من  به  باید  است، 
بگذارید، من 6 نوتیس و 2 اخطار دادم، 
گذشته.  ماه  من یک  اخطار  آخرین  از 
را  بیا مشکل  نزدند، بگوید  حتی زنگ 
آقای  به  شفاهی  حتی  من  کنیم.  حل 
درویش گفتم که بازی گل گهر نزدیک 
است و کاری نمی کنم اما بعدش... حتی 
یک جلسه کوچک نگذاشتند که بگویند 

مشکل چیست.
* آقای درویش ریلکس هستند.

بحث ریلکس بودن نیست، بحث 
بی خیالی است. شاید هم دوست دارند 

تیم را به این مسیر ببرند.
* این فضا هست که کاری کنند 

شما جدا شوید؟
دارم  دوست  همیشه  من  ببینید 
اما  اتفاقات نگاه مثبت داشته باشم  به 
نکند یک  فکر می کنم  بعضی وقت ها 
بخواهند  که  می کنند  درست  جریانی 
این اتفاقات بیفتد. من از نیت آنها خبر 
ندارم اما این تیم حیف است. این تیم 
باعث خوشحالی ۴۰ میلیون نفر شد و 
شما نمی توانید برای این نشاط اجتماعی 
قائل  تفاوت  بی  و  شوید  قائل  ارزش 
زمین  یک  ما  است  سال  چند  شوید. 
اضافه کنار شهید کاظمی داریم و پولش 
هم بود اما برای چه یک زمین تمرین 

نمی سازید؟
* اختلاف با درویش؟

و  ندارم  کاری  اسامی  به  من 
ایشان زحمتش را می کشد اما باید یک 
داشته  وجود  باشگاه  در  اقتصادی  تیم 
باشد اما نیست. آدم اقتصادی در هیئت 
مدیره هست اما سر ماه می گوید حقوق 
من را کی میدهید؟ )با اشاره به لوگوی 
در  پول  برند  این  از  باید  پرسپولیس:( 
این  نتوانید  اگر  و  است  حیف  بیاورید. 
کار را کنید می شویم یک تیم معمولی.

* آخرین صحبت با درویش؟
مشکلات  من  و  داشتیم  تماس 
را گفتم و در همین حد. جواب خاصی 

ندادند.
یاسین  مصدومیت  مورد  در   *

سلمانی و نبود بازیکن؟
ای کاش این اتفاقات مالی ده برابر 
می افتاد اما یاسین مصدوم نمی شد. همه 
ما برای او ناراحت شدیم چون احساس 
خوبی داشت اما متاسفانه خیلی بد موقع 
مصدوم شد و دلیل مصدومیت هم به 
خاطر فشارهایی بود که به او آمد. هی از 
این شهر به آن شهر و تیم ملی امید و... 
بود که این موارد روی او تاثیر داشتند.

* گفتند پاداش برد نباید در قرارداد 

باشد، از بالا این را گفتند.
اما  نیست  قرارداد  در  برد  پاداش 
همه باشگاه ها انگیزه مضاعف می دهند. 
برد  پاداش  نیست  مهم  ما  برای  واقعا 
بدهند یا ندهند اما آپشن که در قرارداد 
آمده را باید بدهید. اگر هم جریمه کردید 
بیایید شفاف حرف  بزنید.  بیایید حرف 
بزنید، من می گویم جلوی دوربین مبهم 

حرف نزنید که باعث دلخوری شود.
بیفتد  است  ممکن  اتفاقی  چه   *

که شما نباشید.
بعد از مکث: باید شرایط را برای 
نه دنبال پول  ادامه کار مهیا کنند. ما 
فقط  هستیم،  زیاد  امکانات  و  اضافه 
حواسشان  و  بدهند  موقع  به  امکانات 
قطع  را  تیم  غذای  آنها  باشد.  تیم  به 
کردند، آخر غذا که باید برای بازیکنی 
که تمرین سخت می کند، تغذیه خوب 
بدهید. ما یک بازی مساوی کردیم و 
را قطع کردند.  باختیم، غذا  بازی  یک 
از دیروز هم دوباره این کار را کردند و 
گفت  خواهند  مجازی  فضای  در  فردا 
بازیکنان پول غذا ندارند! نه اصلا  که 
است که  این  نیست، بحث  این  بحث 
بازیکنان ما حرفه ای هستند و کلا ۳۰ 
و  باشند  پرسپولیس  در  می توانند  نفر 

بدرخشند، لااقل به آنها برسید.
* باید قرارداد جدید بسته شود؟

قرارداد  افزایش  دنبال  نه  من 
من  تمدید  برای  تمدید.  نه  و  هستم 
تصمیم  مدیره  هیئت  و  مدیرعامل  و 
نمی گیرند، هواداران تصمیمگیر هستند. 
باشم،  تیم  در  من  بخواهند  اگر  آنها 
این  می روم.  نخواهند  اگر  و  می مانم 
ذات مربیگری است. اینکه من با این 
قرارداد  تمدید  دنبال  بخواهم  کارها 
چو  خودشان  رسانه هاست.  کار  باشم، 
ما  نیست.  اینطور  واقعا  اما  می اندازند 
کمتر  مشکلاتمان  اینکه  برای  فقط 
وقتی  من  کردیم.  را  کار  این  شود، 
تمرین مگر می خواهم  زمین  می گویم 
ببرم خانه و اضافه کنم به سقف خانه؟ 
برای این است که بهترین تمرین کنیم. 
ما امسال کار سخت تری داریم و دوست 
داریم پیشرفت و افتخارآفرینی کنیم. ما 
دنبال  و  نیستیم  اضافه  امکانات  دنبال 
اضافه کردن قرارداد هم نیستیم. همان 

قراردادی که بستیم را جاری کنند.
* کسر یک امتیاز؟

این  به  راجع  کردند  بعد صحبتی 
که جامعه مشکلات زیادی دارد و فلان. 
آقا مشکلات زیاد است، قبول. خُب اگر 
مشکل داری چرا قرارداد بستی؟ مگر اول 
سال من قرارداد نداشتم، وقتی شما نگران 
مشکلات جامعه و باشگاه هستی، خب 
قرارداد نمی بستی و بازیکن سه میلیاردی 
دارد  می آوردی. چون جامعه مشکلات 

بازیکنان نباید دنبال حقوقشان باشند؟
* در مورد کسر یک امتیاز صحبت 

می کنید؟
 ۱۵ سقف  که  باشگاهی  تنها 
را رعایت  میلیاردی دارد و تمام موارد 
چیزی  است.  پرسپولیس  باشگاه  کرد، 
خارجی  بازیکنان  از  شنیدم  من  که 
سایر باشگاه ها، آنها هم مالیات بازیکن 
بود مثل  اگر هم مشکلی  را می دهند. 
می دادید  را  قرارداد  دابو  و  عیسی 
اصلاح شود. به نظرم این موضوع باید 

در استیناف بررسی شود.
مشکلات  حل  از  بویی  هیچ   *
نیست، اگر حل نشود این آخرین حضور 

شما در تمرین است؟
و  است  مثبت  نگاهم  که  گفتم 

امیدوارم اتفاقات خوبی بیفتد.

آقای درویش بی خیال است؛
گل محمدی: نگاهم مثبت است و امیدوارم اتفاقات خوبی بیفتد!
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فوتبال  ملی  تیم  سابق  بازیکن 
تقابل  و  قطر  و  ایران  مصاف  درباره 
بازی  این  قلعه نویی و کی روش گفت: 
حیثیتی  کی روش  و  قلعه نویی  برای 
خودشان  اعتبار  از  می خواهند  و  است 

دفاع کنند.
بازیکن  سیدصالحی،  سیدمهدی 
تیم  عملکرد  درباره  ملی،  تیم  سابق 
ملی ایران مقابل اردن اظهار کرد: بازی 
را خوب شروع کردیم و به نظرم میل 
تهاجمی تیم ملی زیاد شده است و این 

یک اتفاق خوب است.
اردنی ها به راحتی مدافعان ایران 

را دریبل می زدند
عدم  بگویم  باید  داد:  ادامه  او 
به  است؛  مشهود  دفاع  خط  در  تمرکز 
راحتی  به  اردن  مهاجمان  که  نحوی 
اگر  و  می کردند  دربیل  را  ما  مدافعان 
به  می توانستند  بودند،  دقت  با  کمی 
بازی های  خوبی  برسند.  هم  پیروزی 

و  ضعف  نقاط  که  است  این  دوستانه 
قوت شناسایی می شود.

این  در  ما  افزود:  سیدصالحی 
شدیم  غافلگیر  ضدحمله  روی  بازی 
داشتیم.  زیادی  بچه گانه  اشتباهات  و 
دفاعی  ساختار  باید  ملی  تیم  کادرفنی 
باید  راه  این  در  و  کند  درست  را  تیم 

ممارست بیشتری صورت بگیرد.

اما  است  تهاجمی  قلعه نویی  تیم 
تیم کی روش تدافعی بود

درباره  ملی  تیم  سابق  بازیکن 
عملکرد زوج طارمی و آزمون در خط 
در  آزمون  و  طارمی  کرد:  بیان  حمله 
را  همدیگر  خوبی  به  اخیر  سال  چند 
بهترین  ند  توانسته ا و  ند  کرده ا پیدا 
نظر  به  باشند.  شته  دا ا  ر عملکرد 

قلعه  و  ملی  تیم  کادرفنی  می رسد 
کنند  حمله  دارند  دوست  بیشتر  نویی 
دنبال  به  بیشتر  کی روش  زمان  اما 

دفاع کردن بودیم.
او درباره تقابل تیم ملی با قطر و 
کی روش در فینال تورنمنت چهارجانبه 
تصریح کرد: تیم ملی قطر در بازی های 
دوستانه تمرکز لازم را نداشته و افت 
برای  بازی  این  است.  داشته  فاحشی 
است  حیثیتی  کی روش  و  قلعه نویی 
دفاع  خودشان  اعتبار  از  می خواهند  و 
اشتباه  کمتر  باید  قطر  مقابل  کنند. 
موفقیت  به  بتوانیم  تا  باشیم  داشته 

برسیم.
های  تعطیلی  درباره  سیدصالحی 
مداوم لیگ برتر گفت: مسابقات لیگ 
باید باصلابت تر برگزار شود. امیدوارم 
بیشتری  نظم  با  مسابقات  آینده  در 
برگزار شود. تعطیلی های زیاد منجر به 

فرسایشی شدن بازی ها می شود.

بازیکن سابق تیم ملی:

ایران - قطر برای قلعه نویی و کی روش حیثیتی است
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دنیای جوانان/ ناظم رام
وجود دریاچه ها و رودهای فراوان در ایران, امکان ماهیگیری در 
اغلب استان ها را فراهم کرده است به این ترتیب با سفر به هر نقطه 

می توان قلاب و سایر تجهیزات را به همراه برد .
برای یکبار هم که شده برای ماهیگیری بروید و لذت ماهیگیری 
قلاب  نیست  لازم  شد.  خواهد  تکرار  حتمن  که  لذتی  کنید.  را حس 
ماهیگیری گران و  مارک دار بخرید حتی نخ ماهیگیری و یک قلاب 

اکتفا می کند که از این لذت بهره مند شوید. 
از  جالب  تجربه  یک  توانید  می  دریا  در  چه  و  ها  رودخانه  در  چه  روند.  می  شمال  به  که  آنهایی 
ماهیگیری را انجام دهید. و در حین ماهیگیری  تمدد اعصاب نیز بدست می آورید.  تهران نیز با دارا بود 
سدهای متعدد در اطراف خود البته با یکی دوساعت رانندگی در جاده، جای خوبی برای ماهیگیری است.

گزارشی که در پیش رو دارید به معرفی تالابها و دریاچه ها و سدهای ایران که برای ماهیگیری   
مناسب است می پردازد که با هم می خوانیم.

یک نخ، یک قلاب
لذتی بنام ماهیگیری

دریاچه اوان 
دریاچه زیبای اوان در نیمه شمالی 
الموت، در دامنه کوه خشچال، در فاصله 
۷۵ کیلومتری و در میان چهار روستای 
شهر  زرآباد  و  زواردشت  وربن،  اوان، 
بیش  دریاچه که  این  دارد.  قرار  قزوین 
دارد،  مساحت  مربع  متر  هزار  هفتاد  از 
از  متری  هشتصد  و  هزار  ارتفاع  در 
سطح دریا واقع شده است. طول آن در 
طویل ترین قسمت ۳2۵ متر و عرض آن 
2۷۵ متر می باشد. تنها از آب چشمه های 
زیرزمینی موجود در بستر دریاچه تغذیه 
از آن هنگام  ناچیزی  می شود و بخش 
صورت  به  اما  می شود  تامین  بارندگی 
باعث  آن  دایمی  سطحی و کم. غلیان 
شده است.  دریاچه  آب  زلالی  و  صافی 
عمیق ترین بخش آن به عمق هفت و 
نیم متر می باشد که در جنوب شرقی آن 
البته برخی از مسئولان  واقع شده است 
عمق دریاچه را بین یک تا بیست متر 
تخمین زده اند. از سرریز آب دریاچه نیز 
آب  که  می شود  تشکیل  کوچکی  رود 
روستاهای  کشاورزان  استفاده  مورد  آن 

کوشک و آیین است.
محل  دریاچه  این  تابستان  در 
در  و  قایق رانی  و  آب تنی  ماهی گیری، 
قو،  مانند  مهاجر  پرندگان  مأمن  پاییز، 
به  توجه  با  زمستان  در  و  مرغابی  غاز، 
قابل  آن  سطح  زدن  یخ  و  هوا  برودت 

اسکی سواری است.
و  تهران  از   : طریقه ی دسترسی 
کرج بایستی در آزادراه قزوین به سمت 
به  ورود  از  پس  کرد.  حرکت  قزوین 
خروجی شهر قزوین در آزادراه و گذشتن 
الموت  ی  منطقه  تابلوی  عوارضی  از 
راهنمای شماست.جاده ی الموت جاده 
ای کوهستانی و بسیار پر پیچ و خم می 
باشد که از قزوین به سمت شمال شرقی 

کشیده شده است.
خوب  نسبتا  آسفالت  دارای  جاده 
باشد.)مگر در قسمت هایی که در  می 
حال تعمیر جاده می باشند. ( فاصله ی 
دریاچه از ابتدای جاده ی قزوین حدود 
۱۰۰ کیلومتر می باشد که با توجه به پیچ 
های بسیار تند جاده بین 2 الی ۳ ساعت 

در راه می باشید.
ی  منطقه  ر  با د و ر ی  منطقه 
باشد. می  ممنوع  شکار  و  تیراندازی 
ماهیگیری در دریاچه نیز ممنوع است.

مراقب باشید ، چون با متخلفین شدیدا 
برخورد می شود. ) در بالای دریاچه یک 
کمپ محیط بانی قرار دارد.( در آخر هفته 
ها و تعطیلات گروه ها و افراد زیادی در 
کنار دریاچه چادر زده اند. اگر میخواهید 
نور چراغ قوه ی همسایگان عکس های 
شما را خراب نکند ، بهترین جا حاشیه ی 
شمالی دریاچه می باشد که عموما بسیار 
خلوت تر از دیگر قسمت هاست. )هرچند 
می توانید در وسط هفته به اوان سفر کنید 
تا تنها خودتان در آن حوالی چادر بزنید.(

دریاچه گهر 
دریاچه  زیباترین  از  گهر  دریاچه 
در  که  است  إیران  کوهستانی  های 
لرستان  استان  شرق  متری  کیلو   ۱2۱
به مرکزیت خرم آباد ودر ۳۵ کیلومتری 
گردیده  واقع  درود  شهر  شرقی  جنوب 
است این دریاچه همچون نگینی در مرکز 
منطقه حفاظت شده اشتر انکوه در ارنفاع 
2۳۵۰ متری از سطح در یای آزاد قرار 
گرفته است و شامل 2 بخش بنام های 
گهر بزرگ ) کله گهر ( و گهر کوچک 
) کره گهر ( میباشد .اگر از الیگودرز به 
را  کوچک  گهر  ابتدا  بروید  گهر  سمت 
مرز  در  بزرگ  گهر  به  بینیدسپس  می 

شهرستان دورود می رسید.
 ولی اگر از دورود یا ازنا حرکت کنید 
پس از کمی پیاده روی به سمت کیگوران 
الیگودرز به دریاچه گهر کوچک می رسید 
میزان بارش سالانه در منطقه حدود ۹۳۱ 

میلی متر است که بیشتر بصورت بارش 
برف می باشد در سال های پر برف سطح 
دریاچه یخ بسته و مناظر زیبا و بدیعی 
و  طبیعت  به  مندان  علاقه  برای  را 

گردشگران بوجود می آورد.
گهر  دریاچه  از  ماهیگیری  برای 
و  پیاده  بالا،  گهر  دریاچه  تا  بزرگ 
است.  راه  ساعت  یک  تند،  باقدمهای 
دریاچه گهر بالا شرایط خاصي دارد. به 
علت ریزشهاي کوه و بهمن و همچنین 
به داخل  توسط سیلاب  حمل رسوبات 
دریاچه، حالت یکپارچه دریاچه از دست 
رفته و در حال حاضر دریاچه گهر بالا 
به صورت حوضچه هاي مجزا با عمق 
توسط  که  متر  یک  از  کمتر  متوسط 
جویبارهایي به هم متصل هستند در آمده 
است. وجود انبوهي از درختان بید و ني در 
اطراف و داخل حوضچه ها همچنین رشد 
خزه و گیاهان آبزي فراوان به علت عمق 
کم و سکون نسبي آب به گونه اي است 
که محل مناسب جهت انداختن قلاب 
بسیار کم بوده و محیط بسیار مناسبي 
جهت رشد و زندگي ماهیان ایجاد نموده 
و علیرغم مشاهده ماهي در آن، به علت 
عدم امکان پرتاب مناسب قلاب، شانس 

ماهیگیري بسیار کم میباشد.

تالاب آلاگل 
دریاچه  بزرگترین  آلاگل  تالاب 
استان گلستان و یک تالاب آب شور است 
کاووس، بخش  گنبد  در شهرستان  که 
داشلی برون و در کنار شهر اینچه برون 
واقع است. فاصله این تالاب تا شهر گنبد 

کاووس حدود ۷۵ کیلومتر مربع است.
آلاگل 2۵ کیلومتر مربع مساحت و 

حداکثر 2٫۵ متر عمق دارد.
تالاب آلاگل در چند کیلومتری مرز 
بزرگ  شوره زار  مرکز  در  و  ترکمنستان 
ترکمن صحرا واقع شده و یک دریاچه 
آب شور است، به همین جهت پرورش 
ماهیان آب شور زی دریای خزر به ویژه 
ماهی سفید و کپور در این تالاب رونق 

زیادی دارد.
مجموعه سه تالاب آلاگل، آلماگل 
و آجی گل به عنوان تالاب بین المللی از 
سال ۱۹۷۵ در کنوانسیون رامسر به ثبت 
رسیده و با مساحت ۱۴۰۰ هکتار تحت 

حفاظت سازمان محیط زیست است.
مجموعه تالاب  هاي آق قلا و اترک

جنوبي  قسمت  در  مجموعه  این 
بر  مشتمل  و  واقع شده  اترک  رودخانه 
آلماگل،  اینچه،  مرداب هاي  و  تالاب ها 
شیروان،  بي بي  برون،  اینجه  آلاگل، 
که  است  دانشمند  و  نمک  آجي گل، 
و  دویست  هزارو  آنها  مساحت  مجموع 
پنجاه هکتار تخمین زده مي شود. برخي 
از این تالاب ها از جمله تالاب  آلاگل در 
فهرست کنواسیون تحقیقات بین المللي 
آبزي و مهاجر در سال هزارو  پرندگان 
سیصدوپنجاه به ثبت رسیده است.فاصله 
تالاب ها از یکدیگر بسیار نزدیک است 
و آب و هواي محدوده آنها مدیترانه اي 
و  گرم  و  خشک  تابستان هاي  با  گرم 
سطح  مي باشد.  ملایم  زمستان هاي 
بیش  به  پرآبي  زمان  در  تالاب ها  آب 
مي رسد.  نیز  هکتار  پانصد  دوهزارو  از 
این مساحت به عواملي نظیر میزان آب 
ورودي و خروجي، به اقلیم و دیگر عوام 
محیطي بستگي دارد. آب این تالاب ها از 
رودخانه  اترک تأمین مي شود.تالاب هاي 
مهاجر  پرندگان  زیست  محل  شده  یاد 
متنوعي است که از جمله آنها مي توان 
، قوها، غازها، حواصیل  به فلامینگو ها 

و... اشاره کرد.
اداره  تقویم  طبق  شکار  فصل 
محیط زیست از اول پاییز تا آخر زمستان 
هر سال و هر هفته دو روز)چهارشنبه و 
تالاب ها  این  ماهیان  مي باشد.از  جمعه( 
اورنج، سیم پرک  کولي،  به  نیز مي توان 
فصل  که  کرد  اشاره  ماهي  شیشه  و 

صید آن طبق مجوز اداره محیط زیست 
گنبد از پانزده اردیبهشت تا پانزده اسفند 
این  که  آنجا  مي باشد.از  سال  هر  ماه 
داراي  مرداب ها  و  تالاب ها  مجموعه  
اطراق،  محوطه هاي  دسترسي،  راه هاي 
چشم اندازهاي دشتي، مرغزارهاي وسیع 
همچنین  مهاجر،  و  بومي  پرندگان  و 
استفاده هاي طبي مي باشند، قابلیت هاي 
کانون  ایجاد یک  براي  را  فوق العاده اي 
توریستي فراهم مي کنند. شکار و صید 
بي رویه، چراي دام، وارد کردن گونه هاي 
غیر بومي، قطع اشجار و... ازجمله عوامل 
تهدیدکننده این تالاب ها به شمار مي آیند.

تالاب شادگان
یکی  شادگان  بین المللی  تالاب 
این  است.  ایران  بزرگ  تالب های  از 
تالاب در جنوب غربی ایران در جنوب 
واقع  استان خوزستان  شهر شادگان در 
شده است. در همایش تالاب های جهان 
که در رامسر برگزار شد تصمیم گرفته شد 
که سه تالاب شادگان، خورموسی و خور 
الامیه با عنوان تالاب شادگان شناخته 
معاهده ای  رامسر  کنوانسیون  شود. 
امضا   ۱۹۷۱ در  که  است  بین المللی 
نگهداری  و  حفظ  منظور  به  شده است 
کنوانسیون  این  در  می باشد.  تالاب ها 
نیز  مهم جهان  تالاب های  از  فهرستی 
رامسر«  »فهرست  به  که  شده  تهیه 
شهرت دارد. در این فهرست بریتانیا با 
۱6۴ تالاب از لحاظ تعداد و کانادا با ۱۳۰ 
هزار کیلومتر مربع تالاب، از لحاظ وسعت 

رکورددار است. 
کارون  و  جراحی  رودخانه های  از 
همچنین جزر و مد خلیج فارس تأمین 
می شود که ب ه رغ م فصلی بودن ب خ ش 
آب ش ی ری ن آن، آب ش ور ت  الاب ب ه دل ی ل 
ف  ارس،  به خ وره  ا و خ ل ی ج  ب ودن  م ت ص ل 

دای م  ی می باشد.
تالاب میانکاله

شبهِ جزیرهٔ میانکاله شبه جزیرهای 
است در منتهی إلیهِ جنوبِ شرقیِ دریای 
شهرِ  شمالِ  دوازده کیلومتریِ  در  خزر، 
ایران.  مازندران  استان  در  واقع  بهشهر 
مساحت آن بیش از شصت وهشت هزار 
2۸متر  تا   ۱۵ بینِ  آن  ارتفاعِ  و  هکتار 
است.]۱[  آزاد  دریای  سطحِ  از  کم تر 
میانکاله از سال ۱۳۴۸ به عنوان »منطقه 
حفاظت شده« تعیین شد و هم اکنون با 
تالاب  وحش،  حیات  پناهگاه  عناوین 
بین المللی و ذخیره گاه طبیعی زیست کره 

تحت حفاظت محیط زیست قرار دارد.
میانکاله  اهمیت  دلایل  از  یکی 
جنوبی  سواحل  تمام  در  که  است  این 
دریای خزر هیچ منطقه ای جز آن وجود 
ندارد که محیط طبیعی آن در وضعیتی 
باشد.  باقی مانده  دست نخورده  نسبتاً 
تمامی سواحل دیگر به طور گسترده با 
انسانی همچون جاده،  ساخت وسازهای 
دگرگون  کارخانه ها  و  روستا  و  شهر 
این  سلامتی  دلیل  همین  به  شده اند. 
منطقه اهمیت بسیاری در حفظ سلامتی 
نسبی  سلامتی  دارد.  خزر  دریای  کل 
میانکاله موجب شده تا تالاب ها و سواحل 
مهاجر،  پرندگان  بر  علاوه  منطقه  این 
اصلی  زیستگاه  و  تخم گذاری  محل 
بسیاری از ماهیان دریای خزر نیز باشد، 
به ویژه کپور و کفال و ماهیان خاویاری. 
نزدیک به نیمی از خاویار ایران از آب های 

این منطقه صید می شود.
امروزه مدت هاست که نسل تمامی 
این جانداران به جز قرقاول منقرض شده 
کشتار  همین  نیز  آن  دلایل  از  یکی  و 
بوده  و سپاهیانش  عجیب ظل السلطان 
رفتن  بین  از  اصلی  دلیل  البته  است. 
پستانداران بزرگ در میانکاله را باید قطع 
ارتباط این منطقه با سواحل مازندران بر 
اثر ساخت شهرها و جاده ها دانست. چرا 
نمی تواند  کوچک  شبه جزیره  این  که 
بزرگی  پستانداران  از  پایداری  جمعیت 

چون گوزن و پلنگ را در خود جای دهد. 
امروزه از بین پستانداران تنها شغال، روباه 
معمولی، جوجه تیغی، گربه جنگلی، گراز، 
گربه وحشی، خرگوش صحرایی، تشی، 
دریای  فک  کوچک،  جوندگان  خفاش، 
خزر و نیز اسب های وحشی شده، در این 
منطقه باقی مانده که نسل برخی از همین 

جانوران هم در تهدید است.
شهرت  که  مهاجر  پرندگان  از 
میانکاله بیشتر از جهت آن هاست؛ انواع 
مرغابی، غاز وحشی، قوی فریادکش، مرغ 
سقای پاخاکستری، فلامینگو، عروس غاز، 
غاز پازرد، طاووسک، چنگر و مرگونس 
سفید. فلامینگو، گیلانشاه، چوب پا، قار، 
حواصیل، باکلان، پرلا، خوتکا، زنبورخوار، 
کاکایی، پرستوی دریایی، فالاروپ، سنقر 
تالابی، بحری، عقاب دریایی دم سفید و 
طاووسک می شود. از مهمترین پرندگان 
بومی میانکاله هم قرقاول خزری، دراج، 
پیغوی کوچک و چرخ ریسک دم دراز را 

می توان نام برد.

تالاب قوری گل
 قوری گل )به معنی تالاب خشک( 
و  تبریز  در ۳۰ کیلومتری جنوب شرق 
در ۱۵ کیلومتری غرب شهر بستان آباد 
قرار  آباد  یوسف  روستای  درمجاورت 
گرفته است . منابع تأمین کنندهٔ آب این 
تالاب از آب های جاری ناشی از برف و 
زیرزمینی  چشمه های  تعدادی  و  باران 
با  دارند.  جریان  آن  کف  در  که  است 
توجه به اهمیت زیست محیطی دریاچه 
تالابهای  جزء  تالاب  این  قوریگل، 
بین المللی ثبت شده در کنوانسیون رامسر 
می باشد. همچنین این تالاب به خاطر 
پرندگان  از  شماری  فصلی  بودن  پذیرا 
حمایت شده مهاجر، حائز اهمیت ملی و 
بین المللی است. هم اکنون برنامه های 
حمایتی از این تالاب شامل حفاظت از 
منابع آب دریاچه و نیز ایجاد منطقه شکار 
جانوری  های  گونه  حفظ  برای  ممنوع 

اطراف دریاچه می باشد.
تالاب قوري گل جزوتالاب هاي 
درکنوانسیون  شده  ثبت  المللي  بین 
شماري  براي  که  باشد  مسرمي  را
از  ازپرندگان مهاجرآبزي وحمایت شده 
وبین  ملي  حایزاهمیت  زیستگاهي  نظر 
سه  گل  قوري  تالاب  است.  المللي 
المللي  بین  تالاب  عنوان  به  قبل  دهه 
رسیده  ثبت  رامسربه  درکنوانسیون 
ودرسال ۷۳به عنوان منطقه شکارممنوع 
المللي  بین  تالاب  است.  شده  تصویب 
محل  قبل  هاي  دردهه  گل  قوري 
به  ارمني  ومیش  قوچ  عبوروزیستگاه 
عنوان یکي ازگونه هاي نادربوده ولي به 
دلیل توسعه شهري وایجاد صنایع، این 

ویژگي ازدست رفته است.

دریاچه بزنگان 
دریاچه بزنگان یا کل بی بی: بزنگان 
یک  در  که  طبیعی  است  ای  دریاچه 
کیلومتری جاده روستایی بزنگان و ۷۰ 
گردیده  واقع  سرخس  شهر  کیلومتری 
زمین  پژوهشگران  اعتقاد  به   . است 
دوران  به  دریاچه  این  ساختار  شناس 
می  شناسی  زمین  سوم  و  دوم  های 
و  تکنونیکی  فعالیتهای  اثر  در  و  رسد 
است. گرفته  شکل  کوهزایی  عوامل 
این دریاچه در بلندی های کپه داغ و در 
۱۳۰ کیلومتری جاده مشهد – سرخس 
آب  دریاچه  این  مساحت  دارد.  قرار 
تا ۸۰هکتار و عمق  شیرین، حدود 6۰ 
متر   ۹ حداقل  و  متر   ۱۵ حداککثر  آن 
است. دریاچه بزنگان تنها ابگیر طبیعی 
وجود  خراسان  استان  در  که  باشد  می 
رشته  جنوب  در  بزنگان  دریاچه   . دارد 
لحاظ  ه  است.  مسجد  هزار  کوههای 
اهمیت اکولوژیکي، این دریاچه از اوایل 
دهه ۱۳۵۰ مورد توجه قرار گرفت و امر 
حفاظت از این عرصه طبیعي در دستور 

کار سازمان حفاظت محیط زیستخراسان 
ضوي قرار داده شد و در سال ۱۳۸6 بر 
اساس مصوبه شماره 2۷۵ در تاریخ ۱۹ 
فروردین ماه سال ۱۳۸۵ شوراي عالي 
حفاظت محیط زیست کشور به عنوان 

اثر طبیعي ملي مشخص شد.
های  بارندگی  از  دریاچه  این  آب 
سالانه و چشمه های کوچک حاشیه و 
کف دریاچه تامین می شود . برطبق یکی 
از تحیقیقات انجام شده، در مجموع 6۵ 
گونه، متعلق به سه گروه فیتوپلانکتوني 
گونه   ۱۸ سیانوفیسه،  گونه   ۱۰ شامل 
باسیلاریوفیسه  گونه   ۳۷ و  کلروفیسه 
دارای  بزنگان  شد.دریاچه  شناسایي 
علمی  اهمیت  از  و  خاص  ویژگیهای 
که  است  برخوردار  بالایی  تحقیقاتی  و 
همه ساله در فصلهای پاییز و زمستان و 
اوایل بهار زیستگاه بسیار مناسبی جهت 
زمستان گذرانی پرندگان مهاجر آبزی و 
کنار آبزی می باشد . از بیشت از پانصد 
گونه پرنده بومی ایران، ۱۴۰ گونه آن در 
منطقه تالاب بزنگان مشاهده شده است.
سازمان حفاظت محیط زیست در جهت 
حفظ و بهره وری معقول از این پدیده 
طبیعی و با حفظ اصالت تعادل اکولوژیکی 
آن ، برنامه هایی در دست اقدام داشته و 
در آینده نزدیک یکی از مراکز مهم علمی 

پژوهشی و تفرجگاهی خواهد شد
دریاچه بزنگان زیستگاه کپورماهیان 
بویژه کپور معمولی تواست و قزل آلای 
پنجاه  دهه  اواسط  از  نیز  کمان  رنگین 
شود،  می  رهاسازی  آن  در  شمسی، 
نیز  بومی  های  گونه  تعدادی  همچنین 
ماه  خرداد  در  کنند.  می  زیست  آن  در 
ده هزار  نیز حدود  سال جاری، ۱۳۸۹، 
بار  اولین  برای  قطعه بچه ماهی سفید 
در این دریاچه توسط شیلات رهاسازی 
شده است. مسابقات ماهیگیری نیز هر از 
گاهی با نظارت سازمان حفاظت از محیط 
زیست در این دریاچه برگزار می گردد.

سد امیرکبیر 
سد امیرکبیر که سد کرج هم نامیده 
 2۵ در  و  شهرکرج  شمال  در  می شود، 
کیلومتری جادهٔ کرج به چالوس قرار دارد.

سد امیرکبیر یک سد چند منظوره 
تامین  به  اهداف می توان  این  از  است. 
گسترش  و  شهرتهران  کشی  لوله  آب 
کشاورزی و آبرسانی به ۵۰ هزار هکتار 
زمین های کشاورزی کرج نام برد. نیروگاه 
برق آبی این سد نیز با بیش از چهل شش 
سال فعالیت به شبکه برق کشور متصل و 
توانایی تولید ۹۰ مگاوات برق را داراست. 
هرچند این مقدار تولید برق را با توجه به 
حوضچه آبریز و دبی خروجی اش، بسیار 
کم می دانند و نقص در مهندسی سد را 

عامل این مشکل می دانند.
از  یکی  نیز  سد  پشت  دریاچه 

مکان های توریستی است. و همچنین در 
آن ماهی های قزل آلای رنگی نیز یافت 
می شود. قایق سواری و جت اسکی نیز 
در قدیم در این دریاچه استفاده می شده 
است اما به دلیل گسترش آلودگی و خطر 
برای توریست ها شنا و قایق سواری در 

آن ممنوع شده است. 

سد لتیان
این سد در محلی که رودخانه برگ 
جهان به جاجرود می ریزد و در دره ای در 
میان کوه جاجرود و کوه بندک ساخته 
شده و در شمال آن کوه آلون قرار دارد. 
دو پارک جنگلی به نامهای لتیان و تلو 

دریاچه این سد را احاطه کرده اند.
راه رسیدن به این سد از تهران از 
طریق جاده لشگرک و گردنه قوچک یا 
بزرگراه تهران-دماوند است. روستاهایی 
قرار  لتیان  سد  دریاچه  شمال  در  که 
از: سبو بزرگ، سبو  گرفته اند عبارت اند 
پیاز،  سید  تپه  ناران،  کلاک،  کوچک، 
نجارکلا،  جالیج،  گَلنَدُوَک،  لواسان، 
قاضی آباد و شورکاب. در جنوب دریاچه 
و  لتیان  کارکنان سد  مجتمع مسکونی 

روستای نصرت آباد قرار دارد.
ز  ا و  ر د خو با  یبی  تقر صله  فا
تا این سد از سمت لواسان  تهرانپارس 
حدودا ۴۵ دقیقه است و از سمت جاجرود 

حدودا ۱.۱۵ دقیقه است.
ماهیگیری در این سد نسبتا آسان 
تهرانی  آماتور  ماهیگیران  اغلب  و  بوده 
ماهیگیری را از این سد شروع کرده اند.
همچون  هایی  ماهی  سد  این  در 
یافت  وفور  به  عروس  و  پر  زرد  کپور 
میشود ولی به علت آلودگی سد و بیماری 
اغلب ماهی ها توصه میشود این ماهی 
ها را برای مصرف خوراکی به کار نبرید. 

سد لار
سد لار سد لار در استان مازندران 
و در ۷۵ کیلومتری شمال شرق تهران و 
۱۰۰ کیلومتری شهر آمل بین کوه های 
 2۵۳۱ ارتفاع  در  دماوند  قله  زیر  البرز 
گردیده.  احداث  دریا  سطح  از  متری 
در  سد  اکتشافی  و  تحقیقاتی  کارهای 
سال ۱۳۳۰شمسی آغاز گردیده و پس از 
تایید و تصویب فازهای مطالعاتی اجرای 
ساختمان  شد.  ۱۳۵۳آغاز  سال  در  سد 
این سد بر روی رودخانه لار در موقعیت 
درجه  و ۳۵-۵۳  شرقی  ۵2درجه طول 
عرض شمالی شروع و در سال ۱۳6۱ 

خاتمه و به مرحله بهره برداری رسید.
هر  ماهیگیري  ورزش  دوستداران 
هفته براي صیدماهي خال قرمز به این 
صیدماهي  مجاز  فصل  آیند.  مي  دره 
معمولًا از اول خردادماه هر سال آغاز و 
تا شهریور ادامه مي یابد. دوستداران این 
ورزش با کسب پروانه ویژه صیدروزانه 
که در واحدهاي محیط زیست قوشخانه، 

پلور و دلیچاي صادر مي شود، مي توانند 
مسابقه  اولین  بپردازند.  ماهي  صید  به 
ماهیگیري بعد از انقلاب در سال ۷۰ در 

دریاچه سد لار برپا شد . 

دریاچه شورابیل
از  یکی  شورابیل  زیبای  دریاچه 
دریاچه های  ترین  دیدنی  و  قشنگترین 
جنوب  کیلومتری  در 2  که  است  ایران 
شرقی اردبیل به طرف خلخال قرار گرفته. 
تالاب شورابیل در اواخر دوران سوم و اوایل 
دوران چهارم زمین شناسی شکل یافته و 
طی این مدت طولانی شرایط طبیعی و 
زیستی منحصر به فردی را کسب کرده 
شهری  درحریم  شورابیل  دریاچه  است. 
اردبیل قراردارد و شهرکهای کوثر . مهر 
و  ولیعصر   . دادگستری  وترابری.  راه   .
نور  .پیام  اردبیلی  محقق  دانشگاههای 
المللی  بین  نمایشگاه  و  پزشکی  . علوم 
اردبیل درحاشیه این دریاچه قرارگرفته اند. 
به خاطر این ویژگی اش مورد توجه مردم 
و مسئولان شهر می باشد.دریاچه شورابیل 
) مجتمع فرهنگی - تفریحی کوثر(این 
دریاچه دارای امکانات تفریحی، ورزشی 
و فرهنگی بسیاری است از جمله : اسکله 
قایقرانی، دو میدانی، دوچرخه سواری، باغ 
وحش، هتل های مجهز و زیبا، گنجینه 
و  بین المللی  نمایشگاه  طبیعی،  تاریخ 
شهر  مجموعه  دستی،  صنایع  بازارچه 
و...که  دریاچه  وسط  در  رستوران  بازی، 
قرار  گردشگران  استفاده  مورد  تواند  می 
گیرد.این مجموعه ،مجتمع تفریحی کوثر 

نامیده شده است.
خارجی  توریست  اقامت  جهت 
ومیهمانان داخلی هتل شورابیل بادرجه 
شمالی  درساحل  تاپ  دوستاره  بندی 
با  کوثر  توریستی  مجتمع  و  دریاچه 
درجه بندی سه ستاره تاپ و با امکانات 
ویلائی  سوئیت  واحد  وشش  چهل 
وسالن کنفرانس وسالن همایش ودوباب 
رستوران .کافی شاپ . کافی نت وسالن 
ورزشی درزمینی به وسعت 26۱2۵ متر 
شورابیل  دریاچه  جنوبی  درساحل  مربع 

ساخته شده است.
اینکه  از  قبل  شورابیل  دریاچه   
به مجتمع تفریحی تبدیل شودساکنان 
ناراحتی  نیکه  کسا مخصوصا  منطقه 
پوستی ودرد مفاصل داشتند از گل دریاچه 
به اعضای بدن خود می مالیدند وازگل آن 
به شهرهای دیگر نیز می بردند تا مصرف 
کنند. از زمانیکه آب شیرین به آب دریاچه 
اضافه شده دیگر خاصیت درمانی خود را 

از دست داده است . 
از زیباترین  دریاچه شورابیل یکی 
دریاچه های داخلی است که در هیچکدام 
گفته  آن  باره  در  کتابهای جغرافیای  از 
حال  در  شورابیل  دریاچه   . نشده است 
حاضر یکی از مکانهای تفریحی اردبیل 
به شمار می رود که در کنار آن شهربازی 

و فضای سبز زیبایی تاسیس گردیده است 
به  مختلف  نقاط  از  زیادی  مسافران  و 
مجموعه  می آیند.درکناراین  مکان  این 
پروژه عطیم تجاری شوراسنتر قراردارد 

تاپذیرای میهمانان قراربگیرد
مهاجر  پرنده  هزار  صدها  سالانه 
پاییز از شمال سرد  اولین نشانه های  با 
و  کرده  مهاجرت  گرم  به سوی جنوب 
در دریاچه هاو تالاب های ایران زمستان 
این  از  بزرگی  می کنند.بخش  گذرانی 
وارد  خود  مهاجرت  مسیر  در  پرندگان 
زیستگاه های  در  و  شده  اردبیل  استان 
تمام  یا  و  مانده  موقت  به صورت  آن 
فصل سرد را سپری می کنند. فرود دهها 
هزار پرنده مهاجر در روزهای نیمه دوم 
تالاب  این  زیبایی  سال،  هر  ماه  آبان 
طبیعی را دو چندان می کند. پلیکان های 
خاکستری، اردک چشم طلایی، اردک 
تاجدار ، غاز خاکستری ، غاز، زنگوله بار، 
عروس، باقرقره، باکلان کوچک و لک 
لک سیاه از پرندگان مهاجر و از پرندگان 
بومی دراج ، قرقاول ، مرغابی ، خوتکا ، 
چنگر ، قو ، حواسیل ، آنقوت و کاکایی در 
فصول پاییز و زمستان در استان اردبیل 
مشاهده می شوند. پوشش گیاهی اطراف 
دریاچه نی و جگن است و جنگلکاری 

مصنوعی نیز انجام می شود.
علت نامگذاری این دریاچه، شوری 
با  امروزه  که  بوده  آن  آب  زیاد  بسیار 
افزودن شدن آب شیرین از شوری آن 
کاسته شده، به طوریکه ماهی قزل آلای 
 Oncorhynchus کمان) رنگین 
mykiss( در آن پرورش داده می شود. 
همچینین در سال ۱۳۸۷ شیلات منطقه 
تصمیم به پرورش انواع دیگری از ماهی 
 ،)Esox lucios(ماهی اردک  نظیر 
 Cyprinus ( معمولی  کپور  ماهی 
carpio( و نیز شاه میگو در این دریاچه 
گرفت.درسال ۱۳۷۱ تفریحگاه محدودی 
در حاشیه شورابیل ایجاد و بخشی از آب 
رودخانه بالخلو به این دریاچه هدایت شد. 
با هدایت آب رودخانه بالخلو وسعت این 
تالاب از ۷۴ هکتار به ۱۸۰ هکتار و حجم 
آب آن از ۱/۱ میلیون متر مکعب به ۱۴ 
میلیون متر مکعب افزایش یافت و نمک ، 
املاح و لجن های آن به کلی از بین رفت.

شهر  از  پس  بیل  شورا دریاچه 
پذیرش  دوم  رتبه  سرعین  گردشگری 
دارد. را  اردبیل  استان  در  گردشگران 

سالانه دهها هزار نفر گردشگر این استان 
از دریاچه طبیعی شورابیل اردبیل دیدن 
می کنند و در آینده نزدیک این دریاچه 
با توسعه امکانات تفریحی و فرهنگی و 
جاذبه  اطراف،  مصنوعی  جنگل  ایجاد 
های توریستی خود را افزایش خواهد داد. 
اکنون طرح مطالعاتی مجتمع تفریحی 
شورابیل در دست اجراست و به زودی در 
مساحت هفت هکتارحاشیه این دریاچه 
پارک مخصوص بانوان احداث می شود.

دریاچه اوان 

دریاچه گهر 

تالاب آلاگل 
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و  نــی  ا یر ا ی  هــا تور مینیا
خصوصیــات  نظــر  از  اروپایــی 
معنایــی و صــوری و کیفــی بــا 
هــم تفــاوت دارنــد. منظــور از 
همــان  اروپایــی  مینیاتورهــای 
ــی  ــای مذهب ــای دوره ه ــش ه نق
گوتیــک و بیزانــس اســت. واژه 
ی مینیاتــور نخســتین بــار توســط 
و ســپس  اروپایــی  جهانگــردان 
خــاور شناســان ســده ی ۱9 بــرای 
نقاشــی ایرانــی بــه کار رفــت. ولــی 
ــی  ــرای نقاش ــی ب ــدان ایران هنرمن
ــری«  ــظ »نگارگ ــران لف ــنتی ای س
را قبــول دارنــد. در فرهنــگ ایرانی 
واژه ی نگار)نگاریــدن و نگاشــتن( 
ــش  ــون نق ــددی چ ــی متع در معان
ــر  ــا ب و نقاشــی؛ نقشــی کــه از حن
دســت و پــای محبــوب کننــد، 
تحریــر، بــت، صنــم، معشــوق بــه 

ــت. ــه اس کار رفت
ی  گــر ر نگا حقیقــت  ر  د
مفهومــی عــام دارد و روش هــا 
و ســبک هــای گوناگــون نقاشــی 
ــن  ــرد. ای ــی گی ــی را در برم ایران
ســبک هــا را مــی توانیــم بــر 
هــای  ســطح  و  دیوارهــا  روی 
ــر  ــکل ظریفت ــم و ش ــیع ببینی وس
ایــن ســبک هــا را میتــوان در 
نســخ خطــی و کتابهــا بــه صــورت 

تذهیــب ،
ســازی،  حاشــیه   ، تشــعیر 
ــرغ و.....  ــدول کشــی و گل و م ج

ببینیــم.
ــداع و  در نگارگــری ایرانــی اب
تجســم هــر چــه بیشــتر زیبایــی ها 
ــن  ــه ای ــم، ک ــم ببینی ــی توانی را م
ابداعــات و تجســمات در خیــال 
ــت. آن  ــته اس ــش بس ــد نق هنرمن
چیــزی کــه نگارگــر ایرانــی از 
آن الهــام مــی گیرد،»طبیعــت« 
ــال از آن  ــن ح ــا ای ــی ب ــت ول اس
ــه را  ــه آنچ ــد بلک ــی کن ــد نم تقلی
کــه لازم اســت از آن برداشــت 
اعتقــادات  براســاس  و  میکنــد 
خــود، مجســم و مصــور مــی کنــد. 
ــات  ــاوت در خصوصی ــن تف بنابرای
معنایــی، صــوری و کیفــی و فنــی 
ــده ی  ــای س ــا مینیاتوره ــا ب آنه
میانــه ی اروپــا تــا انــدازه ای 
اســت کــه نمــی تــوان هــر دو را با 
یــک عنــوان بررســی کــرد. متوجه 
غــرب بــه طبیعــت و زیبایی هــای 
نمــادی  عنــوان  بــه  جســمانی 
ــل آن  ــی و در مقاب ــل از زیبای کام
توجــه شــرق مخصوصــا هنــر چین 
ــمردن  ــک ش ــت و کوچ ــه طبیع ب
انســان در مقابــل آن و بــی اهمیتی 
انســان در کنــار پرتــگاه هــای بلند 
و مرتفــع و قلــل مــه آلــود شــاهد 
ــه ی  ــا اندیش ــت. ام ــن مدعاس ای
هنرمنــد ایرانــی تعادلــی میــان 
ایــن دو برقــرار کــرده اســت)میان 
انســان، کــردار او، طبیعــت و پدیده 

ــای آن(. ه
ــه  ــی از اندیش ــری ایران نگارگ
فلســفی عرفانــی کــه بــا وح ایرانی 
ســازگار اســت نشــأت گرفــت 

اســت.
گاه  هیــچ  ایرانــی  هنرمنــد 
ــی  ــع گرای ــه واق ــیدن ب ــد رس قص
نداشــته اســت؛ بکــه او، با اســتفاده 
ــان  ــگ، جه ــطح و رن ــط، س از خ
ــی  ــان م ــود را نش ــر خ ــورد نظ م
ایرانــی، هرگــز  دهــد. نگارگــر 
ــه  ــا آئین ــه تنه ــد ک ــلاش نمیکن ت
ــرار داده  ــت ق ــل طبیع ای در مقاب
و هــر آنچــه را کــه مــی بینــد بــه 
ــد،  ــر ترســیم کن ــدازه ی کوچکت ان
بلکــه او مــی خواهــد بــه ظاهــر و 

باطــن طبیعــت را در قالــب شــکل، 
رنــگ و فضــا بازگــو نمایــد و 
تأثیــری از ذهــن خــلاق خــود بــر 
آن جــای گــذارد. ارزشــهای نهفتــه 
در نقــش و نــگاره هــای ایرانــی در 
دوران اســلامی بــه طــور مختلــف 
بیــن آرمانهــا و جایــگاه هــای رفیع 
فــرا واقعیــت اســت. خلاقیــت بــه 
همــراه دقــت و انتظــام برگرفتــه از 
ایمــان هنرمنــد بازتابی گســترده در 
هنرهــای معمــاری، کتــاب آرایــی 
ــا  ــه ه ــایر زمین ــی، ..... و س نقاش
یافــت و در دوره هــای مختلــف بــه 
گونــه ســبکی خــاص متبلــور شــد. 
ــی  ــجام و زمان ــدرت انس ــی ق گاه
ظرافــت و زیبایــی بــه اوج رســید و 
ایــن رونــد تــا اواخــر قــرن گذشــته 
ــا  ادامــه داشــت. در ایــن زمــان، ب
دگرگونــی در مناســبات اقتصــادی، 
اجتماعــی و فرهنگــی نقطــه ی 
عطفــی در مســیر اصیــل و طبیعــی 
هنرهــای ایرانــی بــه وجــود آمــد.

تاریخچه:
هنرمنــد ایرانــی را بایــد در 
ــری  ــزاره بررســی و پیگی طــول ه
ــران را  ــری ای ــاز نگارگ ــود. آغ نم
مــی تــوان در هــزاره هــای پیــش 
ــن  ــت. اولی ــیح یاف ــلاد مس از می
ــده  ــه جــا مان ــار ب ــار نقاشــی، آث آث
در  انســانها  ســکونت  محــل  از 
نحــاره هــا مــی باشــد. مهمتریــن 
تصویرهایــی ایــن دوران را مــی 
 » نحار»میرمیــلاس۱  در  تــوان 
یافــت، پــس از آن نیــز مــی بینیــم 
ــعی در  ــان س ــد آن زم ــه هنرمن ک
نشــان دادن جوهر اشــکال و اشــیاء 
ــادار  ــت وف ــه طبیع داشــته و کلا ب
نبــوده و بــه جزئیــات اهمیــت 
ــه از  ــاری ک ــت. آث ــی داده اس نم
دوره ی هخامنشــی بــه دســت مــا 
رســیده، بســیار کــم اســت. اگــر به 
آجرهــای لعابــداری کــه در تزئیــن 
ــای هخامنشــی  ــای کاخ ه دیواره
ــی  ــم، م ــه کنی ــه توج ــه کار رفت ب
ــای  ــگ ه ــه رن ــه ب ــم علاق توانی
تنــد و ذوق بــه ریــزه کاری را کــه 
ــوده و  ــی ب ــر ایران ــاس کار هن اس
هنــوز هــم شــاهد آن هســتیم، در 

ــم. آن ببینی
ــه  ــن نمون ــن و مهمتری بهتری
ــکانی  ــی دوره ی اش ــار نقاش ی آث
ــا قصــر  ــه ی ــک قلع ــه ی ــوط ب مرب

اشــکانی معــروف بــه کــوه خواجــه 
هســت کــه نشــان دهنــده ی 
تلفیــق هنــر ایرانی و یونانی اســت. 
کــه تصاویــری از چهــره ی زنان و 
مــردان را بــه مــا نشــان مــی دهد. 

از آثــاری کــه در دوره ی ساســانی 
گــواه و وجــود نقاشــی اســت مــی 
توانیــم بــه طرحهــا و شــکل و 
ــگاره  ــوار ن ــب در دی ــگ مناس رن
ها)پنــج کنــت2 ( کــه داســتانهای 

کهــن و باســتانی ایرانــی مثــل 
ــر دارد  ــی را در ب ــاهنامه فردوس ش
بیشــاپور،  در  کاری  موزائیــک  و 
ــه  ــاپور اول، پارچ کازرون و کاخ ش
و فــرش، ظــروف زریــن و ســیمین 

و هنــر کتــاب ســازی و تزئیــن آن 
کــه نقاشــی هــای دیــواری واقــع 
ــم. دورة  ــاره کنی ــان « اش در»تورف
هنــر  شــکوفایی  اوج  اســلامی 
نگارگــری اســت در ایــن دوران 

بــه دلیــل اهمیــت بــه کتــاب هنــر 
ــه از  ــت ک ــی رواج یاف ــاب آرای کت
آن جملــه مــی تــوان بــه تذهیــب 
ــد  و تشــعیر و جــدول کشــی و جل
سازی.....اشــاره کــرد. در ایــن دوره 
کتابهــای علمــی- مذهبــی و ادبــی 
ــای  ــه از کتابه ــت ک ــت داش اهمی
ادبــی مــی تــوان بــه شــاهنامه ی 
ــی و  ــه ی نظام ــی- خمس فردوس
ــه  ــرد ک ــاره ک ــه اش ــه و دمن کلیل
ادبــی  کتابهــای  معروفتریــن  از 
ــیده  ــر کش ــه تصوی ــه ب ــتند ک هس

ــد. شــده ان
هنــر نگارگــری ایــران در گذر 
ــی، از ظهــور اســلام  زمــان طولان
ــون براســاس مســائلی چــون  تاکن
ــاخت،  ــل س ــت، مح ــوع حکوم ن
و  محیــط  فرهنگــی  تأثیــرات 
نیازهــای اجتماعــی ویژگــی هــای 
ــت  ــه اس ــود گرفت ــه خ ــی ب خاص
ــت  ــا را تح ــی ه ــن ویژگ ــه ای ک
هنــر  مختلــف  عنوان»مکاتــب 

ــیم. ــی شناس ــری« م نگارگ
مکاتــب نگارگــری ایرانــی در 

دوره ی اســلامی:
ــن  ــداد- عباســی: در ای ۱- بغ
دوره مــا شــاهد شــباهت چهــره ها 
ــن  ــتیم، چی ــامی هس ــژاد س ــه ن ب
ــنگین در  ــم و س ــروک ضخی و چ
نقاشــی  شــیوه ی  بــه  لباســها 
ــگ  ــودن رن ــی ب ــس، اجمال بیزان
ــه  ــار ب ــودن آث ــبیه ب ــه و ش زمین
ــگاره هــا  ــاط ن ــی و ارتب ــار یونان آث
ــگاره  ــان دیگر»ن ــه زب ــن ب ــا مت ب
از متــن  هــا مکمــل و جزئــی 
بودنــد«. از کتابهــای ایــن دوره 
ــه،  ــه و دمن ــه کلیل ــوان ب ــی ت م
ــیه و  ــال هندس ــت الخی ــی معرف ف
مقامــات حریــری، خــواص عقاقیــر 
ــاره  ــا اش ــوان الصف ــایل اخ و رس
کــرد. از هنرمنــدان ایــن دوره مــی 
ــل«  ــن فض ــدالله ب ــوان به»عبی ت
کــه مشــهورترین نقــاش ایــن دوره 
ــر را  ــاب خــواص عقاقی ــوده و کت ب
مصــور کــرده و»ابــن بختیشــوع« 
کــه کتاب»رســایل اخــوان الصفــا« 

ــت. ــرده اس ــور ک را مص
ــن  ــار ای ــلجوقی: در آث 2- س
ــا  ــش ه ــه نق ــم ک ــی بینی دوره م
ــگ  ــن رن ــرروی مت ــات ب و تزئین
آمیــزی شــده پدیــدار شــده اســت. 
چهــره هــا دارای چشــم هــای 

ــای  ــگاره ه ــر از ن ــی» متأث بادام
چینــی« شــکل اســت. نقــوش 
ــده  ــار دی ــی در آث اســلیمی و خطائ
مــی شــود. شــاهد کــم شــدن 
هــا  لبــاس  چــروک  و  چیــن 
ــی  ــا نقوش ــا ب ــگاره ه ــتیم. ن هس
تقریبــاً  لعابــدار  هــای  ســفال 
مشــابهت دارنــد. از آثــار مهــم 
ایــن دوره میتــوان بــه» کتــاب 
خطــی جالینــوس« و»شــاهنامه 
ــن  ــی تری ــه از قدیم ی کاکا « ک
ومعروفترین نســخه های شــاهنامه 
کــه تاکنــون شــناخته شــده اســت 
مــی باشــد. از نگارگــران معــروف 
ــو  ــه »اب ــوان ب ــی ت ــن دوره م ای
تــراب« و»فخرالدیــن حســین بدیع 

ــرد. ــاره ک ــی« اش نقاش
ــا  ــن دوره م ــول: در ای ۳- مغ
ــر تحــرک شــدن فیگــور  شــاهد پ
انســانها و حیوانهــا هســتیم. در 
ایــن دوره نیــز پهــن و باریــک 
شــدن خــط هــا قلــم گیــری گــواه 
قلــم گیــری آن دوره اســت. لبــاس 
ــی  ــروک م ــن و چ ــر چی ــا را پ ه
ــور  ــای مص ــه ه ــیدند. صحن کش
شــده شــلوغ و پــر جمعیــت اســت. 
افزایــش طبیعــت گرایــی اســتفاده 
ــره دار  ــان گ ــی و گیاه ــر چین از اب
و صخــره هــای بلنــد و دشــت 
ــوک  ــای ن ــه ه ــده و قل ــای بری ه
تیــز و اســتفاده از رنــگ هــای 
ــتادان  ــر. از اس ــوع ت ــتر و متن بیش
ایــن دوره میتــوان بــه» اســتاد 
ــار«  ــر دواثی احمــد موســی« و»امی
و»مولانــا ولــی الله« و»محــدود 
بــن محمــد طوســی کاتب« اشــاره 
کــرد. آثــار مهــم ایــن دوره»منابــع 
ــن بختیشــوع«»جامع  الحیوان«»اب
ابــو  ی  »شــاهنامه  التواریــخ« 
ســعیدی معــروف بــه شــاهنامه ی 
مــوت« و»کلیلــه ودمنــه« هســتند 
و کتــب ربــع رشــیدی در ایــن دوره 

احــداث شــد.
ه  ر و د یــن  ا ت:  هــرا  -4
ــا  ــه ب ــت ک ــی اس ــزء دوره های ج
ــری را  ــول نگارگ ــکوفایی و تح ش
ــی  ــر واقع ــم. هن ــی بینی در آن م
روحیــه  و  طبــع  بــا  موافــق  و 
ی ایرانــی پــر تحرکــی طــرح 
هــا، پختگــی رنــگ هــا، ظرافــت 
و  درختــان  نمایــش  در  بســیار 
گلهــا و حالتهــای مختلــف چهــره 
از خصوصیــات هنــر ایــن دوره 
اســت. از آثــار ایــن دوره مــی توان 
چهــره هایــی کــه از شــیبک خــان 
ــده  ــی مان ــین باق ــلطان حس و س
ــره  ــن چه ــیوه ی»ف ــه ش ــه ب ک
ــس از  ــزاد و پ ــه در به ســازی« ک
او توســط شــاگردانش باقــی مانــده 

ــرد. ــاره ک اش
ــاب کلیلــه و دمنــه کــه  کت
ــرات  ــار دوره ی ه ــن آث از زیباتری
ی  شــاهنامه  همــراه  و  اســت 
ــه در  ــنقری ک ــه بایس ــروف ب مع
ــه  ــتان نگ ــه ی کاخ گلس کتابخان
ــخ  داری مــی شــود مجمــع التواری
اثــر حافــظ ابــرو، ظفرنامه، خمســه 
ی نظامــی و شــاهنامه اشــاره کرد. 
از هنرمنــدان ایــن دوره مــی تــوان 
بــه بهــزاد کــه معروفتریــن هنرمند 
ایــن دوره بــود بــه همــراه نقاشــان 
دیگــری چــون خلیــل نقــاش، 
غیــاث الدیــن، مولانــا علــی و امیــر 
ــرد.  ــاره ک ــبزواری اش ــاهی س ش
ــه ی  ــس از حمل ــرات پ ــب ه مکت
ــه  ــیبانی رو ب ــدان ش ــکان خان ازب
ــدان  ــول نهــاد و ازبکهــا، هنرمن اف
هــرات را مجبــور کــوچ بــه بخــارا 
کردنــد و تــداوم هنرنمایــی بهــزاد 
و مکتــب هــرات در بخــارا دنبــال 

اندیشه عرفانی در نگارگری ایرانی
امروزه بیش از هر زمان دیگری، ارزش هنر های اصیل ایرانی بر 
همگان نمایان شده است و بشر امروز بیش از گذشته، پی به هنر 
و بهای این سازه های دست ساز زیبا برده است. منبت  کاری روی 
چوب ، یکی از ارزشمندترین هنر های اصیل ایرانی است که از دیرباز، 
در کشور ما رواج داشته است. هنر منبت کاری ، بر روی زمینه های 
مختلفی از جمله چوب، سنگ، استخوان، فلز و غیره انجام می شود، 
اما منبت کاری روی چوب ، نوع شناخته شده آن محسوب می شود 

که بخش عظیمی ازین هنر را به خود اختصاص داده است.
آن چه امروز به عنوان هنر نگارگری مطرح می شود، تا چندی 

پیش به نقاشی هایی گفته می شد که حدود اوایل قرن حاضر مورد 
نام»مینیاتور«  با  و  گرفته  قرار  شرق  و  غرب  هنر  و  محققان  توجه 

معرفی شده است.
اطلاق لفظ مینیاتور به نقاشی قدیمی ایران مصداق ندارد، زیرا 
از  آن  مترادف  اصطلاحات  یا  نقاشی  ایرانیان  فرهنگ  در  ایرانیان 
قبیل صورت گری، چهره گشایی و نگار گری به هیچ وجه محدود به 
ساختن تصورهای ریز نقش نبوده است. چنانکه از همان شیوه ی 
متداول در عصر صفویان برای آرایش دیوارهای وسیع هم استفاده 

می شده است.
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میان  در  کندوکاش  در  آنچه 
توسعه  هفتم  برنامه  لایحه  صفحات 
دیده میشود، این است که همسان سازی 
حقوق حذف شده و هیچ جایگاهی ندارد.
بی توجهی برنامه هفتم توسعه به 
همسان سازی حقوق بازنشستگان، این 
روزها نه تنها صدای بازنشستگان را در 
آورده، بلکه برخی از نمایندگان مجلس 
از  مجلس،  در  متعدد  تذکرات  در  هم 
روز  می گویند.  بازنشستگان  خواسته 
حجت الاسلام  گذشته  هفته   سه شنبه 
سید جواد حسینی کیا در تذکری شفافی 
بازنشستگان  کرد:  عنوان  مجلس،  در 
دارند  مطالبه  ما  از  روزها  این  فراوانی 
که موضوع همسان  سازی اجرایی شود، 
بنابراین انتظار می رود در برنامه هفتم 
حقوق  سازی  همسان  به  حتما  توسعه 
بازنشستگان توجه شده و این موضوع 

اجرایی شود.
در  آنچه  که  است  حالی  در  این 
لایحه  صفحات  میان  در  کندوکاش 
میشود،  دیده  توسعه  هفتم  برنامه 
حقوق  همسان سازی  که  است  این 
ندارد.  جایگاهی  هیچ  و  شده  حذف 
اشاره  با  بازنشستگی  فعالان  لبته  ا
ر  د دولت  ری های  سیاست گذا به 
اگر  حتی  معتقدند  بازنشستگی،  حوزه 
هفتم  برنامه  در  هم  را  همسان سازی 
راهبرد  توسعه  برنامه  چون  بگنجانند، 
خاصی  اتفاق  هیچ  تکلیف،  نه  است 

نمی افتد.
ر  عتبا ا ید  با  ، ن ها آ ر  و با به 
و  برای همه صندوق ها  همسان سازی 
در  اجتماعی  تامین  مشخص  طور  به 
بودجه های سنواتی منظور شود وگرنه 
برنامه ی  در  همسان سازی  قراردادن 

هفتم هیچ تفاوتی ایجاد نمی کند.
دارند؛  تاکید  بازنشستگی  فعالان 
تکالیف  به  دولت  هم  این  از  پیش  تا 
برنامه های توسعه در مورد بازنشستگان 

عمل نکرده است.
اجرای همسان سازی متوقف شد

اتحادیه  رییس  صادقی،  حسن 
پیشکسوتان جامعه کارگری در واکنش 
به این اتفاق می گوید: در برنامه توسعه 
عنوان  تحت  را  چیزی  نه تنها  هفتم 
بلکه  نمی بینیم،  حقوق  همسان سازی 

ناهمسان سازی را مشاهده می کنیم.
معاون دبیرکل خانه کارگر تصریح 
ششم  برنامه  حاضر  حال  در  می کند: 
سر  پشت  که  است  سال  دو  توسعه 
بندهای  از  یکی  و  تمدید می شود  هم 
است.  بوده  حقوق  همسان سازی  آن، 
کردند؟  متوقف  را  همسان سازی  چرا 
نمی شود که یک بند یک برنامه جامع 

را اجرا کرد و یک بند را اجرا نکرد.
صادقی متذکر می شود: اگر دولت 
متناسب سازی  اجرای  دنبال  عملا 
حقوق بود، در برنامه ششم که دو سال 
است تمدید شده، باید در این دو سال 
ولی  می کردند،  اجرا  را  همسان سازی 
همسان سازی  اجرای  که  بودیم  شاهد 

متوقف شده بود.
وی عنوان می ند: زمانی که برنامه 
در حال اجرا متوقف می شود، انتظار دارید 
بیایند برای آینده همسان سازی را اجرا 
کنند؟ اگر می خواستند همسان سازی را 
اجرا کنند، خب حقوق را هم منطبق با 

تورم افزایش می دادند.
رییس اتحادیه پیشکسوتان جامعه 
عقب  عامل  می کند:  تصریح  کارگری 
دولت  تورم،  به  نسبت  حقوق  ماندن 
است، بنابراین شما از دولت و مجلس 
انتظار دارید که عقب افتادگی حقوق را 
در برنامه هفتم جبران کند؟ چشم من 
در این قضایا آب نمی خورد. نه مجلس 
که  هم فکری ای  دلیل  به  دولت  نه  و 
عنوان  تحت  را  چیزی  دارند،  هم  با 

همسان سازی حقوق رقم بزنند.
اجرای همسان سازی چقدر منابع 

می خواهد
ر  جبا  ، ص خصو همین  ر  د
تلیفق  کمیسیون  عضو  کوچکی نژاد، 

گفت وگویی  در  توسعه  هفتم  برنامه 
حقوق  همسان سازی  می دهد:  توضیح 
توسعه  هفتم  برنامه  در  بازنشستگان 
باره  این  در  دولت  و  ندارد  جایگاهی 
هم  مجلس  است.  نیاورده  چیزی 
مصوبه خاصی در این باره ندارد؛ اما در 
کمیسیون تلفیق پیشنهاداتی در این باره 
آورده ایم که دولت همسان سازی حقوق 
بازنشستگان را در قانون بودجه ۱۴۰۳ 

اجرائی کند.
با  مدام  مجلس  می افزاید:  وی 
اما به  باره فشار می آورد  این  تذکر در 
دلیل اینکه نیازمند منابع است، مجلس 
نمی تواند آن را در قالب طرح بیاورد و 
اصل ۷۵ می شود که خود به خود حذف 
خواهد شد. به همین دلیل ما اعضای 
و  مقدمه  می کوشیم  تلفیق  کمیسیون 
متنی تهیه کنیم تا با دولت در این باره 
به توافق برسیم. چراکه این موضوع رقم 
بالای 2۰۰ هزار میلیارد تومان نیاز دارد.

اگر  می کند:  تاکید  کوچکی نژاد 
را  بازنشستگان  حقوق  همسان سازی 
کامل اجرا کنیم، رقمی بالغ بر 2۰۰ هزار 
میلیارد تومان نیاز است. مثلا شخصی 
و  شده  بازنشسته  است  سال   ۱۰ که 
می گیرد،  حقوق  تومان  میلیون  شش 
خود  هم تراز  با  و  همسان سازی  وقتی 
همسان سازی شود حقوقش ۱2 تا ۱۵ 
قابل  رقم  که  می شود  تومان  میلیون 

توجهی در جمع است.
وی در عین حال متذکر می شود: 
سال گذشته افزایش حقوق بازنشستگان 
هزار   ۷2 تومان  میلیون  یک  ترمیم  با 
پنج  تا  چهار  اگر  و  شد  تومان  میلیارد 
یابند،  افزایش  حقوق ها  تومان  میلیون 
هزار   ۳۰۰ بالای  رقم  افزایش  این 

میلیارد تومان خواهد بود. لذا از آنجایی 
که صندوق تأمین اجتماعی وابسته به 
دولت است باید دولت به صندوق تأمین 
کند  کمک  باره  این  در  هم  اجتماعی 
بازنشستگان  را  فشار  بیشترین  چراکه 

تأمین اجتماعی تحمل می کنند.
درباره  مجلس  و  دولت  رایزنی 

همسان سازی حقوق
در این شرایط، به دنبال اعتراض 
به  نسبت  کارگران  شدید  نتقاد  ا و 
بی توجهی برنامه هفتم به همسان سازی 
حقوق، شنیده ها حاکی از آن است که 
برای  رایزنی  در حال  و دولت  مجلس 
که  جایی  تا  هستند؛  این خصوص  در 
محمدباقر قالیباف، رییس مجلس هم در 
مقابل تذکر نمایندگان در روز سه شنبه 
مربوط  فصل  ما  داد:  خبر  هفته جاری، 
و  گذاشته ایم  مرعا  را  موضوع  این  به 
اکنون با دولت در حال رایزنی هستیم 
و حتما موضوع همسان سازی حقوق 
مورد  برنامه  لایحه  در  بازنشستگان 

توجه قرار خواهد گرفت.
ی  سخنگو  ، نگنه ز محسن 
توسعه  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون 
نشست  حاشیه  در  همین خصوص  در 
گذشته  هفته   سه شنبه  ز  و ر علنی 
درباره  خبرنگاران  جمع  در  و  مجلس 
حقوق  همسان سازی  وضعیت  آخرین 
 ۳ جلسه ای  می گوید:  بازنشستگان 
شورای  مجلس  رئیس  بین  ساعته 
اسلامی، رئیس کمیسیون تلفیق برنامه 
هفتم توسعه و رئیس سازمان برنامه و 

بودجه برگزار شد.
وی می افزاید: در نهایت جمع بندی 
اولیه این شد که ما در طول برنامه هفتم 
متناسب سازی  بحث  نیم  بتوا توسعه 
سرانجام  به  را  بازنشستگان  حقوق 
برسانیم و هدف گذاری شد که تا پایان 
برنامه هفتم شاهد تحقق این موضوع 

باشیم.
سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه 
موضوع  می کند:  عنوان  توسعه  هفتم 
اصلاحات  که  بود  آن  دیگر  مهم 
صندوق های  ر  د م  لاز ری  ختا سا
مشکل  تا  شود  نجام  ا بازنشستگی 
بازنشستگی  ورشکستگی صندوق های 

مرتفع شود.

مدیرعامل بیمه میهن از بیمارستان فوق تخصصی کودکان حضرت علی 
اصغر)ع( بازدید کرد

سید هادی شیخ الاسلامی ضمن آرزوی سلامتی برای همه کودکان با اهدای 
گل و هدیه از کودکان بستری در بیمارستان عیادت کرد.

گفت:  بیمارستان  رئیس  با  دیدار  در  الاسلامی  شیخ  نیوز  درآمد  گزارش  به 
از سال گذشته نگاه و سیاست سهامداری بیمه میهن تغییر کرده، شرکت فراتر از 
حوزه سهامداری فعالیت می کند و توجه ویژه ای به ایفای مسئولیت اجتماعی دارد.

رئیس بیمارستان با قدردانی از توجه بیمه میهن به مسئولیت اجتماعی و حمایت 
از کودکان، نیازهای بیمارستان را برشمرد و چالش های پیش رو را با مدیران بیمه 

میهن درمیان گذاشت.
دکتر چوبدار گفت: با وجود اینکه بیمارستان در شمال تهران واقع شده، اما 

بررسی مراجعان نشان میدهد بیماران اصلا از طبقه مرفه جامعه نیستند.
وی با بیان اینکه برخی از کودکان بستری نیاز به حمایت مالی دارند افزود: 
مراجعات بالا، ساخت بخش جدید ساختمان بیمارستان و تجهیز ۳۰۰ تخت را در 
و  بنای حضور مسئولان  بیمه میهن سنگ  امیدواریم حضور  قرارداده که  اولویت 

خیران برای به سرانجام رساندن این مهم باشد.

ساختمان جدید بیمه سرمد در مازندران افتتاح شد

ساختمان جدید بیمه سرمد، شعبه استان مازندران با حضور مدیرعامل بیمه 
سرمد، مدیر شعب بانک صادرات استان مازندان و جمعی از معاونین شعب بانک 

صادرات این استان و مدیران و معاونین بیمه سرمد افتتاح شد.
به گزارش درآمد نیوز سید محمدمهدی بهشتی نژاد در آئین افتتاح ساختمان 
جدید بیمه سرمد در مازندران گفت: بیمه سرمد در نرخ دهی رقابتی و پرداخت خسارت 
در کوتاه ترین زمان ممکن، برای خدمت رسانی بهتر به بیمه شده ها گام بر می دارد.

مدیرعامل بیمه سرمد با تاکید بر کوتاه شدن فرآیند پرداخت خسارت گفت: 
الکترونیکی  تا ضمن  بانک صادرات هستیم  راه اندازی مجتمع تخصصی  در حال 

شدن دریافت نسخ، پرداخت خسارت در حوزه درمان به کوتاه زمان ممکن برسد.
رمضانی، مدیر شعب بانک صادرات استان مازندان هم در این نشست، ضمن 
این شرکت  از خدمت رسانی  همراه،  هیئت  و  بیمه سرمد  مدیرعامل  به  خیرمقدم 
قدردانی کرد و بر همراهی و همدلی بانک صادرات و بیمه سرمد، برای هم افزایی 

بیش تر در استان مازندران تاکید کرد.
آن ها  رفع  جهت  در  و  مطرح  مسائلی  و  موضوعات  نشست،  این  ادامه  در 

پیشنهاداتی ارائه شد.

مجوز قبولی اتکایی از خارج بیانگر توان وساختار استاندارد بیمه رازی

مدیر بیمه های اتکایی بیمه رازی توسعه فعالیت های اتکایی شرکت را مهم ترین 
برنامه این مدیریت بیان و خاطرنشان کرد: دریافت مجوز قبولی اتکایی از خارج توسط 

بیمه رازی بیانگر توان و ساختار استاندارد این شرکت می باشد.
به گزارش درآمد نیوز  به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل بیمه رازی، علی 
زین ساز- مدیر بیمه های  اتکایی بیمه رازی که مهمان هفتاد و هشتمین سه شنبه های 
پاسخگویی بود، بیان کرد: شرکت بیمه رازی در سال ۱۴۰2 توانست برای سومین 
سال پیاپی، مجوز قبولی اتکایی خود را از بیمه مرکزی دریافت کند که بعد از این 

مهم، مجوز قبولی اتکایی از خارج در دستور کار قرار گرفت.
او ادامه داد: دریافت مجوز قبولی از داخل دارای شرایط و ضوابط خاصی است 

که دارا بودن این مجوز نقطه سرآغاز دریافت مجوز قبولی از خارج است.
مدیر بیمه های اتکایی بیمه رازی یادآور شد: بیمه رازی در راستای توسعه حوزه 
اتکایی، رشد و بالندگی نیروی انسانی و ایجاد بازارهای جدید در فضای بین المللی، دریافت 
مجوز اتکایی از خارج را در دستور کار قرار داد که در حال حاضر بیمه رازی جزء پنج 
شرکت بخش خصوصی صنعت بیمه محسوب می شود که دارای مجوز قبولی اتکایی از 

خارج است و این موضوع بیانگر توان و قدرت شرکت بیمهرازی دارد.
زین ساز افزود: دارای بودن چنین مجوزی بیانگر آن است که شرکت بیمه رازی 
دارای توان پوشش ریسک های پذیرفته است و در کنار آن دارای نیروی انسانی 
مجرب و توانا و دارای طرح کسب و کار مدون و مشخص برای هر بازار بین المللی 
است.او خاطرنشان کرد: در حالی که تنها پنج شرکت مجوز قبولی اتکایی از خارج 
را دارند، چنین شرایطی فضای بسیار مناسبی را در مذاکرات و معرفی توانمندی ها 

برای شبکه فروش فراهم خواهد کرد.
مدیر بیمه  های اتکایی بیمه رازی تصریح کرد: در سال های اخیر به واسطه 
با توجه به دریافت  المللی تا حدودی فاصله گرفتیم که  از فضای بین  تحریم ها، 
چنین مجوزی، مذاکرات بین المللی تشدید شده و هر کدام از مذاکرات و مکاتبات 
برخط دوره آموزشی و درسی برای همکاران و نیرویانسانی است.زین ساز اثر تحریم 
در ورود شرکت به بازارهای بین المللی را بسیار مؤثر دانست و گفت: در شرایط 
تحریمی نگاه ویژه ای به کشورهای همسایه و همینطور روسیه وجود دارد که در مورد 

بازار روسیه شرایط بسیار مناسبی برای حضور شرکت های بیمه ای ایرانوجود دارد.
او در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه برنامه آینده مدیریت بیمه های اتکایی 
چه خواهد بود؟ بیان کرد: توسعه و رشد فعالیت های بیمه های اتکایی بیمه رازی 
با تکیه بر افزایش سطح تعاملات با دیگر شرکت ها و رشد نیروی انسانی شرکت 

یکی از مهم ترین اهداف این مدیریت است.

قیمت نفت سنگین ایران افزایش یافت
جدیدترین گزارش ماهانه اوپک نشان داد قیمت نفت سنگین ایران در سپتامبر، 
هشت درصد افزایش یافت که سومین رشد ماهانه متوالی این گرید نفتی بوده است.

)اوپک(  نفت  نفت سازمان کشورهای صادر کننده  بازار  جدیدترین گزارش 
نشان داد: قیمت نفت سنگین ایران در سپتامبر، به ۹۴ دلار و 6۳ سنت در هر بشکه 
رسید که هفت دلار و ۵ سنت معادل هشت درصد در مقایسه با قیمت ۸۷ دلار و 
۵۸ سنت در اوت، افزایش داشت. میانگین قیمت نفت سنگین ایران از ابتدای سال 
2۰2۳ تاکنون، ۸2 دلار و ۳۷ سنت در مقایسه با ۱۰۴ دلار و ۱6 سنت در مدت 

مشابه سال 2۰22 بوده است.
ارزش سبد نفتی اوپک در سپتامبر، به ۹۴ دلار و 6۰ سنت در هر بشکه رسید 
که هفت دلار و 2۷ سنت معادل ۸.۳ درصد در مقایسه با ۸۷ دلار و ۳۳ سنت در 
اوت، افزایش داشت. با این حال، میانگین ارزش سبد نفتی اوپک از ابتدای سال 
2۰2۳ تاکنون، به ۸2 دلار و ۱2 سنت در هر بشکه رسید که در مقایسه با میانگین 
۱۰۴ دلار و ۱6 سنت در مدت مشابه سال گذشته، 22 دلار و ۴ سنت معادل 2۱.2 

درصد کاهش نشان می دهد.
طبق آمار منابع ثانویه اوپک، مجموع تولید نفت اوپک در سپتامبر، به 2۷.۷۵ 
میلیون بشکه در روز رسید که بر مبنای ماه به ماه، 2۷۳ هزار بشکه در روز افزایش 
داشت. تولید نفت به طور عمده در نیجریه، عربستان سعودی و کویت افزایش پیدا 
کرد اما در ونزوئلا و گینه استوایی کاهش یافت.تولید نفت ایران با ۱۵ هزار بشکه 

در روز افزایش، به ۳.۰۵۸ میلیون بشکه در روز رسید.

اوپک به خوش بینی از دورنمای نفت چسبید
اوپک در جدیدترین گزارش ماهانه خود، این پیش بینی که تقاضای جهانی برای 
نفت در سالهای 2۰2۳ و 2۰2۴، رشد نسبتا قوی خواهد داشت را بدون تغییر حفظ کرد.

سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( در جدیدترین گزارش ماهانه خود 
اعلام کرد تقاضای جهانی برای نفت، به میزان 2.2۵ میلیون بشکه در روز در سال 
2۰2۴، در مقایسه با 2.۴۴  میلیون بشکه در روز در سال 2۰2۳، رشد خواهد کرد. هر 

دو پیش بینی نسبت به گزارش ماه پیش اوپک، تغییری نداشتند.
در گزارش اوپک آمده است: رشد اقتصادی جهانی قوی در سال 2۰2۴ در 

بحبوحه ادامه بهبود در چین، باعث تقویت بیشتر مصرف نفت می شود.
اوپک و متحدانش در گروه اوپک پلاس، عرضه نفت را با هدف تقویت قیمتها، 

محدود کرده اند و این محدودیت، تا پایان سال 2۰2۴ ادامه خواهد داشت.
در گزارش اوپک همچنین قید شده است که تقاضا تا پایان سال 2۰2۳ و 
در سال میلادی آینده ممکن است در بعضی از نقاط جهان، کاهش پیدا کند و در 
نتیجه، اوپک پیش بینی های خود از تقاضای جهانی برای نفت در سه ماهه چهارم 

سال 2۰2۳ و سه ماهه اول سال 2۰2۴ را کاهش داده است.
اوپک با اشاره به سازمان کشورهای توسعه و همکاری اقتصادی، اعلام کرد: با 
نگاهی به پیش رو و با وجود رشد فصلی غیرمعمول تقاضا برای نفت برای گرمایش، 
تداوم ابهامات و تحولات اقتصادی در اروپا و سایر مناطق، احتمالا روی تقاضا برای 

نفت در ادامه سال میلادی جاری و در سال 2۰2۴ تاثیر خواهد گذاشت.
بر اساس گزارش رویترز، تولید نفت اوپک در سپتامبر، با وجود تعهدات اعضای 
این گروه برای حفظ محدودیت عرضه اوپک پلاس، به دلیل افزایش تولید عربستان 

سعودی، نیجریه و کویت، بالاتر رفت.

صعود قیمت نفت در پی تحریم های جدید آمریکا
قیمت نفت روز جمعه پس از آن که آمریکا، برنامه تحریم ها علیه صادرات 
نفت روسیه را تشدید کرد و باعث برانگیخته شدن هراس از محدودیت عرضه شد، 

افزایش یافت.
بهای معاملات نفت برنت با ۵۰ سنت معادل ۰.6 درصد افزایش، به ۸6 دلار 
و ۵۰ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با 

6۴ سنت معادل ۰.۸ درصد افزایش، به ۸۳ دلار و ۵۵ سنت در هر بشکه رسید.
نفت برنت از ابتدای هفته جاری تاکنون، 2.۳ درصد افزایش و شاخص نفت 
آمریکا، ۰.۹ درصد افزایش نشان می دهد. هر دو شاخص دوشنبه هفته جاری، تحت 
تاثیر دورنمای احتمال اختلال در صادرات نفت خاورمیانه در پی درگیری میان مبارزان 
فلسطینی و رژیم صهیونیستی، افزایش چشمگیری پیدا کردند. اما در روزهای بعد، 

بخشی از این رشد قیمت را واگذار کردند.
با این حال، آمریکا روز پنج شنبه، نخستین تحریم ها علیه مالکان نفتکشهای 
حامل نفت روسیه که با قیمت بالاتر از مکانیزم سقف قیمت گروه هفت فروخته شده 
اند را وضع کرد. روسیه دومین تولیدکننده بزرگ نفت در جهان و صادرکننده بزرگ نفت 
است و تشدید سخت گیری آمریکا، ممکن است صادرات این کشور را محدودتر کند.

همچنین، اوپک روز پنج شنبه، پیش بینی خود از رشد تقاضای جهانی برای 
نفت را با اشاره به تاب آوری اقتصاد جهانی در سال میلادی جاری، بدون تغییر نگه 

داشت و رشد بیشتر تقاضای چین برای نفت را پیش بینی کرد.

همسان سازی حقوق بازنشستگان شاید وقتی دیگر؛

دولت؛ عامل عقب ماندن حقوق نسبت به تورم! 
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زیر نظر: سوگند رام

ت
نف

زیر نظر: سوگل رام

صادرات نفت آمریکا رکورد جدید شکست
میانگین صادرات نفت آمریکا در نیمه اول سال 2۰2۳، به ۳.۹۹ میلیون 
بشکه در روز رسید که حدود 2۰ درصد در مقایسه با نیمه اول سال 2۰22، 

افزایش داشت.
اروپا با دریافت ۱.۷۵ میلیون بشکه در روز نفت آمریکا که عمدتا به 
هلند و انگلیس فروخته شد، بزرگترین مقصد صادرات نفت آمریکا بود. آسیا با 
واردات ۱.6۸ میلیون بشکه در روز، دومین مقصد بزرگ بود و عمده صادرات 

به آسیا، به چین و کره جنوبی روانه شد.
با وجود این رکوردشکنی در صادرات نفت، آمار اداره اطلاعات انرژی 
آمریکا نشان داد این کشور در نیمه اول سال میلادی جاری، واردکننده بزرگ 
نفت بود و با وجود این که تولید داخلی افزایش داشت، ۸.۸۳6 میلیون بشکه 
در روز نفت در ژوئن وارد کرد و بیش از نیمی از این واردات، از کانادا بود. 
پالایشگاه های آمریکا برای پالایش نفت سنگین و ترش، تجهیز شده اند و 
بخش عمده نفتی که در آمریکا استخراج می شود، نفت شیرین و سبک است.

پالایشگاه های  از  بعضی  آمریکا،  انرژی  اطلاعات  اداره  آمار  طبق 
آمریکایی در منطقه گلف کاست، برای توسعه ظرفیت پالایش نفت شیرین 
و سبکه، سرمایه گذاری کرده اند. با این حال، بسیاری از پالایشگاه ها به 
خصوص پالایشگاه های مستقر در منطقه میدوست و گلف کاست، گریدهای 

نفتی سنگین و ترش را که سودآورتر هستند، پالایش می کنند.
در حالی که عمده صادرات نفت آمریکا به هلند، انگلیس، چین و کره 
جنوبی می رود، عمده واردات نفت سنگین به آمریکا، از مکزیک و کانادا است.
بنا بر آمار رسمی، واردات نفت به آمریکا در ژوئیه نسبت به ژوئن، کاهش 

یافت. با این حال، صادرات در ۱۰.۰2۹ میلیون بشکه در روز ثابت ماند.
بر اساس گزارش اویل پرایس، آمار اداره اطلاعات انرژی آمریکا نشان 
داد تولید نفت آمریکا اکنون ۱2.۹ میلیون بشکه در روز در مقایسه با ۱2 
میلیون بشکه در روز در مدت مشابه سال 2۰22 است. با این حال، سطح 
تولید در مقایسه با رکورد ۱۳.۱ میلیون بشکه در روز در مارس سال 2۰2۰، 

پایین تر است.

زیر نظر امین خوش احوال نظیف
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سند  مطابق  آنکه  به  توجه  با 
تعاونی ها  سهم  تعاون،  بخش  توسعه 
در اقتصاد باید سالانه 2 درصد افزایش 
جهت  در  است  شایسته  کند،  پیدا 
مردمی سازی اقتصاد از ظرفیت مغفول 
تعاون  بخش  توانمندی های  و  مانده 
اشتغال،  و  تولید،کارآفرینی  زمینه  در 
بازار و صادرات  تنظیم  سرمایه گذاری، 

به بهترین شکل ممکن استفاده شود.
و  اقتصادی  ظرفیت های  علیرغم 
قانونی  اجتماعی بسیاری که به لحاظ 
به منظور توسعه و تقویت بخش تعاون 
و ارتقای جایگاه آن در قوانین بالادستی 
سیاست های  در  و  شده  دیده  کشور 
واگذاری  بر  اساسی  قانون   ۴۴ اصل 
اقتصاد به بخش تعاون  از  بخش هایی 
و ارتقای سهم تعاون به 2۵ درصد در 
اقتصاد ملی تاکید شده اما آنطور که باید 
چشم انداز رونق بخش تعاون متناسب 
با ظرفیت های کیفی این بخش پیش 

نرفته است.
فعالان  و  کارشناسان  اعتقاد  به 
تعاونی، بهترین راهکار تقویت و ارتقای 
جایگاه بخش تعاون، کاهش سهم دولت 
در اقتصاد است و در شرایط حاضر که 
برای  اقتصادی،  مشکلات  دلیل  به 

مواجه  مشکلاتی  با  سرمایه گذاری  
تعاونی  شرکت های  یجاد  ا هستیم، 
می تواند یکی از راهکارها برای تجمیع 
هدایت  و  مردم  خرد  سرمایه های 
و  مولد  اشتغال  سمت  به  نقدینگی ها 

پایدار باشد.
به موجب اصل ۴۴ قانون اساسی، 
نظام اقتصادی جمهوری اسلامی ایران 
و  تعاونی  دولتی،  بخش  سه  پایه  بر 

خصوصی تعریف و استوار شده است.
جمله  از  کارشناسان  اعتقاد  به 
تعاون  بخش  شده  موجب  که  دلایلی 
نظر  مورد  رشد  به  اخیر  سالهای  در 
دست پیدا نکند، پایین بودن نرخ رشد 
به  باور  عدم  بهره وری،  و  اقتصادی 
و  اقتصاد  بودن  دولتی  تعاون  بخش 
این  توسعه ای در  قوانین  اجرای  عدم 

بخش بوده است.
بخش  سهم  آنکه  برای  بی ترید 
کند  پیدا  ارتقاء  ملی  اقتصاد  در  تعاون 
نهادینه سازی  و  ترویج  که  است  لازم 
فرهنگ تعاون تقویت شود و فعالیتهای 
تعاونی در تمام عرصه های اقتصادی و 
اجتماعی در نظام تولید و توزیع، تنظیم 
بازار، صادرات، بورس، بازارهای پولی و 

بانکی و ... گسترش یابد.

در همین راستا ابراهیم قربانی - 
فعال تعاونی معتقد است: اقتصاد مردمی 
یا اقتصاد تعاونی یک راهکار اثربخش 
برای اقتصاد ایران است و باید از ظرفیت 
و پتانسیل بالای بخش تعاون در تمام 
عرصه های اجتماعی و اقتصادی به نحو 

شایسته استفاده کرد.
او با تاکید بر لزوم توسعه بخش 
تعاون در اقتصاد ملی می گوید: حمایت 
جایگاه  و  سهم  ارتقای  و  تعاونی ها  از 
از  یکی  ملی  اقتصاد  در  تعاون  بخش 
جلوه های مردمی سازی اقتصاد به شمار 
می رود و باید زمینه مشارکت مردم را 

بیش از پیش فراهم کرد.
به گفته وی تعاونی ها در برهه های 
سخت توانستند نقش خود را به خوبی 
اجرای  بر  نظارت  عدم  اما  کنند  ایفا 
سهم  تا  شد  موجب  مقررات  و  قوانین 
2۵ درصدی بخش تعاون محقق نشود.

این فعال تعاونی با اشاره به اصلاح 
می گوید:  تعاون  بخش  توسعه  سند 
دولت سیزدهم با بازنگری سند توسعه 
انتظار  سال   ۱۱ از  پس  تعاون  بخش 
ایجاد  و  تعاون  بخش  تحول  زمینه 
زیرساخت ها برای تحقق اقتصاد مردمی 

را فراهم کرد.

تصدی گری های  کاهش  قربانی 
در  تعاون  بخش  اولویت  و  دولتی 
واگذاری ها را در تقویت و ارتقای سهم 

بخش تعاون موثر خواند
افزایش شتاب سهم  راستای  در 
بخش تعاون در اقتصاد کشور به 2۵ 
بخش  توسعه  »سند  دولت  درصد، 
تعاون« را مورد بازنگری قرار داد که 
معاون  سوی  از  امسال  ماه  فروردین 

اول رئیس جمهوری ابلاغ شد.
بخش  توسعه  سند  اساس  بر 
تعاون، سهم تعاونی ها در اقتصاد باید 
با  کند.  پیدا  افزایش  درصد   2 سالانه 
توجه به رویکرد جدی دولت در سپردن 
امور به دست مردم و تقویت و حمایت 
امر  متولیان  می رود  انتظار  تعاونی ها، 
در اجرای اهداف پیش بینی شده برای 
سهم  ارتقای  و  تعاون  بخش  توسعه 
اقتصاد ملی به ویژه اجرای  تعاون در 
احکام توسعه آن همکاری و هم افزایی 
لازم  اقدامات  و  دهند  نشان  را  لازم 
مردمی،  مشارکت  افزایش  جهت  در 
تسهیل صدور مجوز در بخش تعاون،  
و  تعاونی  بنگاه های  هزینه  کاهش 
و  خرد  کارهای  و  کسب  از  حمایت 

کوچک صورت گیرد.

یک فعال اقتصادی:

اقتصاد تعاونی یک راهکار اثربخش برای اقتصاد ایران است 
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پاسخ تند، جنجالی و بی سابقه عطایی به میلاد عبادی پور؛
دروغ نگو و توهم نزن!

سکوت بهروز عطایی بعد از کناره گیری از هدایت تیم ملی والیبال شکست.
در اواسط مسابقات انتخابی المپیک، بهروز عطایی از سرمربیگری تیم ملی 
والیبال استعفا کرد. او خصوص اتفاقاتی که برایش در تیم ملی رخ داد، اظهار 
داشت: به دلیل اتفاقاتی که رخ داد احساس خوبی ندارم. ما از قبل هدف گذاری 
داشتیم و برای رسیدن به آن بسیار تلاش کردیم، اما محقق نشد و از این 
بابت حس خوبی ندارم. باید بگویم بیش از همه این موارد جریانی وجود دارد 

که درمورد این موضوع به راه افتاده و جای بحث مفصل دارد.
وی افزود: از اینکه تیم شکست خورد و به هدف مان نرسیدیم دستمان 
بالاست و موضوع را می پذیریم. کیفیتی که بروز داده شد مدنظر ما و مردم نبود، 
اما یک سری موارد غیرعادی به عنوان ضعف بزرگ نشان داده شد و برخی 
چیزها نادیده گرفته شد. مثلًا هیچکس نگفت تیم ملی ما 6-۷ بازیکن خود 
را از دست داد و یعنی خودشان خداحافظی کردند. من با غفور صحبت کردم 
و چون معتقد بود یک سال و نیم از تیم ملی دور بود امکان داشت نتواند موفق 
باشد و بازگشت خوبی داشته باشد، اما بحث های الکی مطرح کردند که کادر 
ایرانی را قبول ندارد. برخی رسانه ها به صورت خاص و موذیانه هدایت شدند. 
یک رسانه به هزینه فدراسیون والیبال تیم ملی را در لیگ ملت ها همراهی 
کرد و پس از آن شروع به تخریب من کرد. حتی شنیده ام از فدراسیون اعلام 
کردند که عطایی را بزنید و داورزنی را نزنید! این موارد خط دهی شده است.

اخیر  مسابقات  در  ما  گفت:  ایران  والیبال  ملی  تیم  پیشین  سرمربی 
در گذشته  اما  بزرگ شد،  این شکست خیلی  و  باختیم  به جمهوری چک 
شکست های بدتر داشتیم و در تهران به استرالیا باختیم و جامعه چنین واکنشی 
نداشت. ما بد بودیم، اما شکست های ما خیلی بزرگ جلوه داده شد. مجری 
تلویزیون در برنامه زنده به رئیس فدراسیون التماس می کند که مربی خارجی 
بیاورد؛ آیا این اتفاق در فوتبال هم رخ می دهد؟ کسی جرئت می کند در مورد 

امیر قلعه نویی چنین حرفی بزند؟ این چه جریانی بود؟
عطایی افزود: موضع نظام جمهوری اسلامی حمایت از مربیان ایرانی 
بود، اما به نظرم برخی  می خواستند این موضوع را شهید کنند. جریانی بود 
که این موضع به کرسی ننشیند. جوری صحبت می کردند که انگار والیبال 
ایران سال ها قهرمان جهان بوده است. والیبال ما جزء ۱۰ تیم برتر دنیا بود. 
ما مشکلاتی داشتیم و اگر این فشار غیرمتعارف هم وارد نمی شود و همین 

نتایج کسب می شد باز هم من استعفا می کردم.
وی ادامه داد: در هفته اول لیگ ملت ها به ژاپن باختیم و مقابل لهستان 
۳ بر 2 باختیم. از شروع مسابقات به ما حمله کردند. با بازیکنان لابی کردند. به 
تیم نفوذ کردند. از سال 2۰۱۰ تا امروز من هفتمین مربی تیم ملی والیبال ایران 
هستم، اما در این مدت چه کسانی ثابت ماندند؟ رئیس فدراسیون، سرپرست 
تیم ملی و پزشک و بازیکنان ثابت بودند. وقتی بازیکن می بیند هر اتفاقی رخ 
دهد مربی تخریب می شود و اتفاق دیگری رخ نمی دهد، دیگر چیزی برایش 

مهم نیست. بازیکن از بیرون به شدت کنترل می شد.
سرمربی سابق تیم ملی والیبال ایران درباره مصاحبه اخیر میلاد عبادی پور، 
گفت: عبادی پور خیلی صحبت از حرفه ای گری کرد. آیا شما حرفه ای هستید 
که در کوران مسابقات علیه کادر فنی مصاحبه کردید؟ دلتان می خواهد؟ شما 
بی جا کردید که صحبت کردید! بخشی از صحبت های عبادی پور دروغ بود. 
من هیچ صحبتی با او نکرده بودم. بعد از صحبت های عبادی پور شک کردم 
که نکند حافظه ام را از دست داده ام! من صدای ضبط شده میلاد را دارم که 
بعد از هفته اول لیگ ملت ها توضیح داد که به مسابقات نمی رسد. من منت 
بازیکنی را نمی کشیدم و معتقدم بازیکنان باید برای تیم ملی سر بگذارند. 
برخی  می گویند که من باید از فلان بازیکن خواهش می کردم، من هیچوقت 

چنین کاری نمی کنم. بازیکنان سرباز هستند و نباید به سرباز التماس کرد.
عطایی عنوان کرد: توهمات عبادی پور بالا رفته است و نمی تواند خودش 
را کنترل کند. او در فینال مسابقات قهرمانی آسیا مقابل ژاپن ۱۹ اسپک زد 
و ۷ امتیاز گرفت. اینکه او خوب بازی نکرد مشخص است و من هم گفتم 
که او به ما کمک نکرد. خیلی سخت است که یک بازیکن باکیفیت را روی 
نیمکت گذاشت. شرایط هم پستی های میلاد بهتر از او بود. عبادی پور به شدت 
پاسورهای ما را تحت تاثیر قرار می داد. عبادی پور در کدام باشگاه بزرگ دنیا 

بازی کرده بود؟ خیلی زشت است که این حرف ها مطرح می شود.
وی ادامه داد: توقع داشتم وقتی عبادی پور علیه افشاردوست مصاحبه 
کرد، کمیته فنی به من اجازه دعوت از این بازیکن را ندهد. به نظرم فدراسیون 
گاهی برای رسیدن به اهدافش از خطوط قرمز خود هم عبور می کند. آنها 

می گویند تیم ببرد و موارد دیگر مهم نیست.
سرمربی سابق تیم ملی والیبال ایران درباره اینکه چرا از سعید معروف 
استفاده نکرد، گفت: معروف بازنشستگی خود را اعلام کرد و من هم گفتم هر 
زمانی که تمایل بازی در تیم ملی داشت از حضور او استفاده می کنیم. اتفاقاتی 
در آمریکا برای تیم ملی رخ داد که اگر بگویم چهار ستون بدن همه می لرزد 

و کسی حرفی نزد، چون رسانه ها در اختیار روابط عمومی فدراسیون بودند.
المپیک  انتخابی  مسابقات  جریان  در  استعفایش  درخصوص  عطایی 
عنوان کرد: ابتدا از داورزنی تشکر می کنم، چرا که او مدام در کنار ما بود. 
جریان سرخودی در فدراسیون وجود داشت که داورزنی هم نتوانست آن را 
کنترل کند. داورزنی خودش در کنار ما بود و هر کاری از دستش برمی آمد 
انجام داد. من یک روز آمدم و یک روز هم باید می رفتم. از شخص داورزنی 
تشکر می کنم که همراه ما بود. من در پایان هفته دوم لیگ ملت ها استعفایم 
را آماده کرده بودم. کارخانه و افشاردوست به شدت مخالفت کردند و در 
ادامه ویزای آمریکا فراهم نشد و من متقاعد شدم که موضوع را پیگیری 
نکنم. بعد از هر تورنمنت انتقاداتی مطرح می شد و اعضای کمیته فنی که 
به نظرم خیلی از آنها صلاحیتی ندارند مربیان من را زدند. همه دوستان 
من از دست من ناراحت شدند. من کلافه شده بودم. به کارخانه گفتم اگر 
افشاردوست و خوریانی بازنگردند استعفا می دهم چون احساس می کنم در 
حال چیدن پر و بال من هستند. در ادامه به جلسه رفتیم و هیچ دلیل قانع 

کننده ای نشنیدم.
وی در پایان گفت: از اینکه هدفمان محقق نشد ناراحت شدیم. از اینکه 
مردم ناراحت شدند اذیت شدیم، دوست داشتیم مردم را خوشحال کنیم؛ اما از 
اینکه سالم زندگی کردیم و برای انتخاب بازیکن در تیم ملی زد و بند نکردیم 
و مانع فساد شدیم خوشحالم. ما تاوان مبارزه با فساد را دادیم. باز هم از مردم 

عذرخواهی می کنم و امیدوارم والیبال ایران در ادامه مسیر خود موفق باشد.

یک خداحافظی به موقع؛
 بنزما رفت، به این دلیل...

مارکا در گزارشی ویژه به دلایل جدایی غیرمنتظره ولی به موقع کریم بنزما 
از رئال و انتقالش به الاتحاد اشاره کرد.

کریم بنزما به طور ناگهانی از رئال مادرید جدا شد. کاملًا غیرمنتظره. بله، 
زمانی که منطق حکم می کرد او کاری که در سال 2۰۰۹ شروع کرده بود را به 

اتمام برساند، ترجیح داد سال آخر قراردادش را فراموش کند و به الاتحاد برود. 
رئال  مدیران  که  آورد  وجود  به  را  تصور  این  فرانسوی  ستاره  خداحافظی 
مادرید برای جذب کیلیان امباپه هر کاری خواهند کرد یا حداقل به دنبال یک 
شماره ۹ تضمین شده در بازار مثل هری کین به عنوان جایگزین اصلی خواهند 

رفت اما این اشتباه بود. 
حرف و صحبت در مورد هری کین یک هفته به طول انجامید و در مورد امباپه 
نیز از ابتدا موضع رئال عدم ورود بود. برای مدیران رئال مشخص بود که در نبود 
کریم، گلزنی بر عهده دیگر بازیکنان خواهد بود. خطرناک ترین ریسک روی جود 
بلینگام بود که البته جواب هم داد. کسانی که اینطور فکر می کردند، حق داشتند.
به بنزما برگردیم. خداحافظی او از هفته ها قبل تر مشخص شده بود، اگرچه 
برخی در باشگاه معتقدند که این خداحافظی از مدت ها قبل بوده است. ما در مورد 
پیشنهاد اقتصادی الاتحاد صحبت نمی کنیم، بلکه منظور ارتباط مذهبی-اجتماعی 

بنزما با عربستان سعودی است.
به  فوتبال  و  زندگی  برای  روزی  بنزما  که  بود  مشخص  قبل  مدت ها  از 
عربستان خواهد رفت و دیر یا زود زمان آن فرا می رسید. پیشنهاد مالی دریافت 
شده )دوبرابر درآمد او در رئال مادرید در سه سال( به علاوه  تعهد او به مذهب 
و کشور سعودی، بنزما را متقاعد کرد تا از مدیران رئال مادرید بخواهد که سال 
پایانی قرارداد را فراموش کنند. قراردادی که پس از فتح توپ طلا خود به خود 

تا 2۰2۴ تمدید شده بود.
در این انتقال هیچ پولی از کریم بنزما به رئال نرسید، ولی رئال از پرداخت 
دستمزد بالای او خلاص شد و این تنها سود انتقال بود. رابطه مهاجم با باشگاه 

خاص بود و خاص باقی مانده است. 
ایده این است که این بازیکن فرانسوی و تیمش روزی در برنابئو برابر رئال 
قرار بگیرند تا ادای احترامی را که شایسته است را دریافت کند، اما اگر یک چیز 
روشن باشد، این است که زندگی او در عربستان می گذرد و نه بازگشت به رئال 

مادرید یا فوتبال اروپا.
بنزما یک مهاجم مرکزی معمولی نبود. او یکی از کسانی بود که تیمش را 
به حرکت درمی آورد. چیزی که در حال حاضر عملا در دنیای فوتبال وجود ندارد. 
فصل آخر به چند دلیل کریم در سطح خودش ظاهر نشد ولی باز هم بهترین 

گلزن رئال بود.
بنزمای قدرتمندی که توپ طلا را به دست آورد و در لیگ قهرمانان اروپا 
تعیین کننده بود، برای رئال ظاهر نشد و همین هم یکی از دلایلی بود تا پس از 
چهارده سال او باشگاه را ترک کند. رابطه کریم با باشگاه همچنان خوب است. 
فاصله همه چیز را سرد می کند، اما ستاره فرانسوی می داند دوستانش کجا هستند. 

از خود فلورنتینو پرز گرفته تا هم تیمی هایی که همیشه او را تحسین می کنند.

دو ماه و نیم تا رهایی؛
 رئال امباپه را صدا زد

فقط ۷۸ روز دیگر باقی مانده تا کیلیان امباپه بدون هیچ مشکل قانونی قراردادش 
با رئال مادرید را امضا کند. اگرچه رئال مادرید فعلا خودش را از آینده کیلیان امباپه خارج 
کرده، اما در هفته گذشته مصاحبه سخنگوی هیئت مدیره رئال بار دیگر به شایعات 
قوت بخشید. امباپه در یک ژانویه، یعنی ۷۸ روز دیگر، برای مذاکره با هر باشگاهی 
آزاد خواهد بود. البته تا زمانی که او بر ایده خود مبنی بر تمدید نکردن قرارداد با باشگاه 

فرانسوی )قراردادی که در ژوئن 2۰2۴ به پایان می رسد(، ثابت بماند.
مصاحبه طوفانی عضو هیئت مدیره رئال

خوزه مانوئل اوترو لاسترس، عضو هیئت مدیره مادرید چند روز پیش به وضوح 
در مورد آینده فرضی امباپه در رئال مادرید صحبت کرد: »امیدواریم امباپه مانند بلینگام 
فکر کند. بسیاری از باشگاه ها به دنبال بلینگام بودند و در نهایت او گفت که می خواهد 
به رئال مادرید برود. من اطمینان دارم که امباپه خواهد آمد. او زمانی که به رئال مادرید 
بیاید، به افتخارات زیادی خواهد رسید و او به دنیا آمده تا برای رئال بازی کند. زیدان در 
2۹ سالگی آمد و امباپه در 2۵ سالگی می آید. او سال ها فرصت درخشش در رئال را دارد.«

ورود وینیسیوس به بحث
جمعه نیز وینیسیوس جونیور بود که در مصاحبه با اکیپ به وضوح در مورد تمایلش 
برای هم تیمی شدن با امباپه صحبت کرد: »کیلیان شرایط خاص خودش را دارد اما اینجا 
همه می خواهند کنار او بازی کنند. امیدوارم روزی این اتفاق بیفتد. او یکی از بهترین 

بازیکنان جهان است و شاید هم بهترین.«
درخشش امباپه با فرانسه

در همین حال، امباپه پس از شروع پرتنش فصل و یک تابستان شلوغ و پرحاشیه، 
فصل را با گلزنی شروع کرد، اما او در چهار بازی متوالی برای پی اس جی گلزنی نکرد تا 
انتقادات از او شروع شود. کیلیان ولی دو روز پیش در هلند تایید کرد که حضورش در 
هر تیمی چقدر ارزشمند است. دو گل او در آمستردام به فرانسه اجازه داد تا بلیت خود 
را برای یورو 2۰2۴ رزرو کند و بازگشت او به جاده گلزنی را نیز تأیید کرد. علی رغم 
شروع ضعیف تیم تحت هدایت لوئیس انریکه، امباپه در حال حاضر هشت گل در ۹ 

بازی برای پاریسی ها زده است.
دو ماه و نیم تا رهایی

اگرچه رئال مادرید در بازار تابستانی گذشته تلاش کرد تمام درها را به روی 
ورود احتمالی امباپه در پنجره نقل و انتقالات گذشته ببندد، ولی حقیقت این است که 
نزدیک بودن اول ژانویه چشم انداز جدیدی را در مورد آینده این بازیکن بزرگ فرانسوی 
ترسیم خواهد کرد. کیلیان در تابستان، حاضر به امضای برگه تمدید نشد تا مورد خشم 
و غضب ناصر الخلیفی قرار بگیرد و مقطعی از تیم کنار گذاشته شد. او برگشت اما 

همچنان تمدید نکرده است.
قرارداد او با پاریسی ها در ژوئن 2۰2۴ به پایان می رسد و از اول ژانویه آزاد است 
که به هر باشگاه دیگری متعهد شود. اگرچه در دنیای امباپه هر اظهارنظر قطعی همیشه 
با ریسک همراه است، اما گزینه رئال همواره برای او مطرح بوده است. کیلیان می تواند با 
رئال در ژانویه قرارداد ببندد و شاید هم منتظر سرنوشت تیمش در لیگ قهرمانان بماند 
و بعد تصمیمش را بگیرد. با این حال باید قبول کرد که رئال همین نزدیکی هاست و 

پاریس بار دیگر خطر را با تمام وجود حس می کند.

ل  تبا فو مدرس  یک 
که  دومی  مقام  با  گفت: 
باشگاه های  جام  در  یحیی 
آسیا و موفقیت هایی که در لیگ برتر 
مربی  این  من  اعتقاد  به  آورد،  بدست 
فراتر از فوتبال ماست و حتی می تواند 

در اروپا نیز مربیگری کند.
یحیی  درباره  محصص،  مرتضی 
به  اخیر  روزهای  که طی  گل محمدی 
باشگاه  این  به  مالی  مشکلات  علت 
هشدار داده بود اظهار کرد: یحیی ثابت 
کرده که یکی از بهترین مربیان جوان 
و آینده دار فوتبال در باشگاه ها و حتی 
تیم ملی است. او امتحانش را در فوتبال 
با  و  شده  قبول  خوبی  نمره ی  با  آسیا 
مقام دومی که در جام باشگاه های آسیا 
و موفقیت هایی که در لیگ برتر بدست 
آورد، به اعتقاد من این مربی فراتر از 
فوتبال ماست و حتی می تواند در اروپا 

نیز مربیگری کند. 
یحیی  که  زحماتی  با  گفت:  وی 
علاقمندان  و  مدیریت  محمدی،  گل 
می توان  کشیده اند،  تیم  این  بی شمار 
حداقل  به  را  پرسپولیس  مشکلات 
رساند. طی چند سال گذشته یحیی هم 

کادر فنی خیلی خوبی در کنارش داشت 
و هم روند بازی هایش در داخل و چه 
خارج از خانه برای این که تیمش بهتر 
نتیجه بگیرد، متفاوت از سایر تیم ها و 

با برنامه بود.
تاریخچه و پرونده فوتبال یحیی 

پرسپولیس است
کرد:  تصریح  فوتبال  مدرس  این 
وی دارای امتیازات بسیار بالا و از نظر 
شخصیتی و رفتاری در فوتبال ما الگو 
با  بگویند گل محمدی  این که  است، 

این گونه رفتارها به دنبال سوءاستفاده 
ندارم.  قبول  اصلا  است  پرسپولیس  از 
یحیی  فوتبال  پرونده  و  تاریخچه  
پرسپولیس است و اگر اختلاف نظری 
بین او باشگاه پرسپولیس وجود دارد باید 

زودتر حل و فصل شود.
ضرر  به  یحیی  دادن  دست  از 

پرسپولیس است
محصص خاطرتشان کرد: باشگاه 
پرسپولیس باید به هر قیمتی یحیی را 
نگه دارند. در فوتبال حرفه ای اداره تیمی 

همچون پرسپولیس کار هرکسی نیست 
بازیکنان  مشکلات  جریان  در  چون 
هرگونه  نیستیم.  تیم  این  فنی  کادر  و 
خصوص  در  قضاوت  و  نظر  اظهار 
مربی این تیم درست نیست و ممکن 
است در قضاوت دچار اشتباه شویم اما 
معتقدم باشگاه پرسپولیس این مشکل 
را نیز پشت سر خواهد گذاشت زیرا از 
دست دادن مهره ای همچون یحیی گل 

محمدی به ضرر باشگاه خواهد بود.
رابطه ای  با  گفت:  پایان  در  وی 
که بین یحیی و بازیکنان وجود دارد و 
او کسب کرده، گزینه ی  موفقیتی که 
بهتر از یحیی برای پرسپولیس نیست. 
را  باشگاه  از  مشکلی  چه  مربی  تغییر 
حل می کند، یحیی و جواد نکونام آینده 
به  باشگاه  اختلاف  هستند.  ما  فوتبال 
کیفیت  نظر  از  اما  ندارد  ارتباطی  من 
کم  یحیی  مثل  خوب  مربیان  تعداد 
اعتبار  اشتباه دادن  راه حل  با  و  است 
باشگاه و فوتبال را زیر سوال می بریم. 
در مجموع ما باید به این گونه مربیان 
انتقاد  با  بی جهت  و  بگذاریم  احترام 
آن ها  شخصیت  با  مربیان  از  کردن 

بازی نکنیم.

یحیی فراتر از فوتبال ماست؛
محصص: گل محمدی می تواند در اروپا مربیگری کند!
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لیس  سپو پر ه  شگا با ه  ر سطو ا
تماسی  هیچ  پایان  ز  ا بعد  می گوید 
با او برای تمدید قرارداد گرفته نشد.

پس از اظهارات رضا درویش در 
مربی  با  تماسی  باقری،  کریم  مورد 
با  و  ا که  گرفتیم  پرسپولیس  سابق 
من  گفت:  و  داد  پاسخ  خوش رویی 
خیلی  و  شنیدم  را  این صحبت ها  هم 

کردم. تعجب 
خودم  سهم  به  من  افزود:  وی 
باشگاه  سابق  عضو  یک  عنوان  به 
و  کردم  حمایت  همیشه  پرسپولیس 

از وقتی هم که کنار رفتم هیچ بحثی 
نداشتم و کاری هم به هیچ مسئله  ای 
قای  آ حرف های  ین  ا ولی  رم.  ندا
درویش خیلی من را متعجب می کند.

گفت:  صحبت هایش  ادامه  در  او 
آقای  سابق  مصاحبه های  حال  هر  به 
درویش موجود است و گفت وگویی که 
جلوی باشگاه با خبرنگاران انجام داد و 
گفت که نمی شود همه پیشکسوتان به 
تیم اضافه شوند و این را در مورد من 
گفت. حالا ایشان حرف دیگری می زند. 
شاید حرف هایش را یادش رفته و شاید 

هم داستان دیگری است اما نمی دانم 
اساسا چرا در مورد من صحبت می کند 

و این حرف ها را می زند.
باقری در مورد سکوت خود اظهار 
داشت: من خودم هیچ علاقه ای ندارم 
بیفتم،  زبان ها  که مصاحبه کنم و سر 
لطمه  پرسپولیس  است  ممکن  چون 
هرطور  دارد  دوست  ایشان  اما  ببیند. 
و  بیندازید  صحبت  به  را  ما  شده  که 

شاید هم می خواهد خودنمایی کند.
بق  سا بی  مر و  ن  پیتا کا
پرسپولیس گفت: من تکذیب می کنم 

کنم.  اقتصادی  کار  می خواستم  که 
من  قرارداد  که  است  این  موضوع 
تمدید  برای  باشگاه  و  رسید  پایان  به 
و  نگرفت  من  با  تماسی  هیچ  قرارداد 
برای  تمایلی  هیچ  باشگاه  طرف  از 
ما  همکاری  و  نداشت  قرارداد  تمدید 

پایان رسید. به 
از  من  کرد:  عنوان  پایان  در  او 
و  هستم  فوتبال  بیرون  بعد  به  این 
و  می کنم  پیگیری  را  خودم  کارهای 
گل محمدی  آقای  و  پرسپولیس  برای 

و بازیکنان آرزوی موفقیت دارم.

تکذیب ترک پرسپولیس برای بیزنس شخصی؛

کریم باقری: من را نخواستید آقای درویش!

جام  شروع  استانه  در  ملی  تیم 
بسیار  سنی  میانگین  آسیا  ملت های 

بالایی دارد.
در  روزها  این  ایران  ملی  تیم 
دارد  حضور  اردن  تدارکاتی  تورنمنت 
را  قلعه نویی خودشان  امیر  و شاگردان 
آسیا  ملت های  جام  در  حضور  آماده 
امیر  حضور  زمان  از  ایران  می کنند. 
کی روش  کارلوس  جای  به  قلعه نویی 
نتایج خوبی کسب کرده ولی میانگین 
از  شده  دعوت  نفرات  بالای  سنی 
سوی سرمربی تیم ملی باعث نگرانی 

شده است.
از جام جهانی هم مسن تر  ایران 

است!
تیم ملی در جام جهانی 2۰22 قطر 
با میانگین 2۸.۹ مسن ترین تیم مسابقات 
اغلب  از مسابقات  از حذف  و پس  بود 
کارشناسان از لزوم تغییر نسل و اضافه 
شدن نفرات جوان تر صحبت کردند. با 
این حال در شرایطی که نزدیک به یک 
میانگین  از جام جهانی می گذرد،  سال 
سنی تیم ملی پایین نیامده و حتی نسبت 
به مسابقات قطر افزایش یافته است. در 
فهرست اخیری که قلعه نویی اعلام کرد 
میانگین سنی بازیکنان حاضر بالای 2۹ 
بود و ۱۸ بازیکن ۳۰ سال و بالاتر در آن 

حضور داشتند.
به  اخیر  بازی های  به  توجه  با 
نظر می رسد ترکیب تیم ملی در بازی 
دیشب مقابل اردن همان ترکیبی باشد 
جام  در  دارد  قصد  قلعه نویی  امیر  که 
ملت ها استفاده کند و شاید تنها یکی 
دو تغییر در آن به وجود بیاید. میانگین 
سنی ترکیب دیشب تیم ملی ۳۰ بود. 
عزت اللهی  سعید   ،2۴ محبی  محمد 
محمدحسین  و   2۸ آزمون  سردار   ،2۷

کنعانی زادگان 2۹ ساله تنها نفرات زیر 
۳۰ سال تیم ملی بودند و بقیه بازیکنان 
۳۰ سال یا بیشتر داشتند. این موضوع 
نشان می دهد علی رغم تمام صحبت ها 
فعلا در تیم ملی خبری از جوان گرایی 
از  می دهد  ترجیح  فنی  کادر  و  نیست 

بازیکنان باتجربه استفاده کند.
که  مسنی  بازیکن  تنها  بازگشت 

خط خورده بود
کریم انصاری فرد، مهاجم ۳۳ ساله 
بازیکن مسنی  اومونیا قبرس تنها  تیم 
بود که پس از جام جهانی از تیم ملی 
خط خورد ولی او هم در فهرست اخیر 
به جای شهریار مغانلو مصدوم دعوت 
قلعه نویی می توانست  البته  است.  شده 
اسدی  رضا  و  صیادمندش  اللهیار  از 
هم برای حضور در لیست دعوت کند 
که خط خوردن دومی با توجه به فرم 
هم  کمی  سپاهان  در  فوق العاده اش 

عجیب و دور از انتظار بود.
ز  ا یکی  زیکنان  با مصدومیت 
اتفاقاتی بود که باعث شد سن فهرست 
سرلک،  میلاد  برود.  بالا  ملی  تیم 

امید  قلی زاده،  علی  سلمانی،  یاسین 
نورافکن، مجید حسینی، علی کریمی و 
مهدی ترابی نفراتی هستند که به دلیل 
مصدومیت حضور در تیم ملی را از دست 
دادند و حضورشان تا حدی می توانست 
شرایط سنی تیم ملی را بهبود ببخشید. 
البته وحید امیری ۳۵ ساله هم یکی از 
در  داشتن  قرار  وجود  با  است  نفرانی 
مسابقات  مصدومیت  دلیل  به  لیست، 

اردن را از دست داد.
دو 2۰ ساله در فهرست قلعه نویی
فهرست  در  امیدوارکننده  نکته 
جدید تیم ملی حضور دو ستاره 2۰ ساله 
بود. محمدجواد حسین نژاد، پدیده خط 
حزباوی،  محمدامین  و  سپاهان  میانی 
مدافع السد دو سورپرایز امیر قلعه نویی 
در  حضورشان  که  بودند  فیفادی  در 
فهرست باعث امیدواری شد. البته این 
بازیکن شانس زیادی برای حضور  دو 
هم  دیشب  و  ندارند  اصلی  ترکیب  در 
مقابل اردن به میدان نرفتند ولی پس 
از جام ملت ها می توانند به ترکیب اصلی 

اضافه شوند.

از زمان حضور امیر قلعه نویی در 
تیم ملی ۸ بازیکن نخستین بازی ملی 
خود را انجام داده اند. علیرضا علیزاده، 
شهریار مغانلو، رضا اسدی، محمدحسین 
مرادمند، محمد کریمی، میلاد زکی پور، 
حسین پورحمیدی و سعید مهری این 
و  مرادمند  جز  به  که  هستند  نفرات 
هستند  سال   ۳۰ زیر  همگی  علیزاده 
ولی شرایط سنی شان طوری نیست که 
بتوان برچسب بازیکن جوان به آن ها زد. 
نکته عجیبی که در این ماجرا وجود دارد 
این است که از این جمع هیچکدام در 
فهرست اخیر تیم ملی حضور نداشتند 
که البته غیبت مغانلو به دلیل مصدومیت 
کادر  می دهد  نشان  موضوع  این  بود. 
فنی نگاه بلندمدتی روی استفاده از این 
نفرات نداشته و بعید است در آینده نقش 

مهمی در تیم ملی ایفا کنند.
نشان  فنی  کادر  اخیر  تصمیمات 
آسیا  ملت های  جام  تا  حداقل  می دهد 
قرار نیست تغییر زیادی در فهرست تیم 
ملی ایجاد شود و امیر قلعه نویی ترجیب 
می دهد در فرصت کمی که وجود دارد 
ثبات ترکیب تیم ملی را حفظ کند. با 
این وجود با توجه به سنگینی مسابقات 
جام ملت ها به خصوص در مرحله حذفی 
به  بازیکنان  بودن  مسن  است  ممکن 
ضرر تیم ملی تمام شود و در صورت 
با  فنی  کادر  پایانی  مراحل  به  صعود 
چالش خستگی نفرات خود مواجه باشد.

یک سال قبل و پس از ناکامی در 
جام جهانی همه منتظر کنار رفتن چند 
بازیکن و دعوت از بازیکنان جوان تر به 
تیم ملی بودند ولی به نظر می رسد بحث 
کاهش میانگین سنی تیم ملی و تغییر 
نسل حداقل تا پیش از جام ملت های 

آسیا انجام نخواهد شد.

بررسی شرایط سنی بازیکنان تیم ملی؛

تا جام ملت ها خبری از تغییر نسل نیست!

مقابل  رد  دا نظر  در  پیکان  باشگاه 
میزبانی  تهران  استان  از  خارج  پرسپولیس 

کند.
تیم های پیکان و پرسپولیس تهران طبق 
مسابقات  چارچوب  در  لیگ  سازمان  برنامه 
هفته ششم لیگ برتر فوتبال باید به میزبانی 
ورزشگاه پاس قوامین به مصاف هم می رفتند 
اما این امکان در ورزشگاه دستگردی )پاس 

قوامین( وجود ندارد.
علت  به  ورزشگاه  این  چمن  وضعیت 
عملیات ترمیم و بهبود کیفیت چمن مناسب 

این  مدیریت  و  نیست  فوتبال  مسابقه  یک  برگزاری 
مکان  در  بازی  این  برگزاری  خواستار  هم  مجموعه 

در  پیکان  باشگاه  برای  اتفاق  این  است.  دیگری 
آستانه بازی با پرسپولیس به یک چالش جدید تبدیل 

شده است.
از  یکی  عنوان  به  آزادی  ورزشگاه 
گزینه های میزبانی این دیدار در نظر گرفته 
بین  مسابقه  برگزاری  دلیل  به  اما  می شد 
جمعه  روز  در  هوادار  و  استقلال  تیم های 
امکان  این  پیکان-  بازی  از  روز پس  -یک 

هم وجود ندارد.
پیکان  باشگاه  مدیران  اساس  این  بر 
وجود  عدم  دلیل  به  اولیه  بررسی های  طبق 
بازی  برگزاری  برای  دیگر  مناسب  ورزشگاه 
با پرسپولیس، خواستار انتقال این میزبانی به 
خارج از استان تهران هستند که این موضوع باید مورد 

توافق مسئولان ذی ربط قرار بگیرد.

برگزاری پیکان - پرسپولیس خارج از استان تهران!
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هنگ فر

گوناگون

زاده  عبدالعلی  اله  روح 
– تبریز ؛ معاون فرهنگی و 
رسانه ای اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی، تبیین 
و روشنگری واقعیات مساله فلسطین را 
و  هنر  فرهنگ،  اصحاب  مهم  وظیفه 

رسانه توصیف نمود.
حسن گلی که در آئین بزرگداشت 
روز حافظ در تالار خاقانی خانه فرهنگ 
تبریز سخن می گفت، با اشاره به رنج 
مظلوم  مردم  ناپذیر  توصیف  محنت  و 
باریکه غزه، صهیونیست ها را وحشی 
ترین رژیم تاریخ بشریت دانست که در 
مسیر  سقوط قرار گرفته و دیوانه وار 

جنایت می نمایند.
گلی با اشاره به جنگهای صلیبی 
نمودن  خارج  هدف  با  مسلمانان  علیه 
مسلمانان،  حاکمیت  از  المقدس  بیت 
در  ها  صلیبی  ناکامی  از  بعد  گفت: 
رسیدن به هدف شوم خود و چند قرن 
بعد از آن، صهیونیست ها که به ناحق 
خود را پیرو یهود می دانند، دنبال همان 
هدف شوم هستند و اکنون بیش از ۷۵ 
سال است با غصب خاک فلسطین از 
رسیدن  برای  انسانی  غیر  اقدام  هیچ 

به آرمان موهوم خود دریغ نمی کنند.
گلی،  ضربه غافلگیرانه و غیر قابل 
جبران صاحبان اصلی فلسطین به رژیم 
صهیونیستی در چند روز گذشته را، آغاز 
توصیف  فلسطین  تاریخ  نوین  مرحله 
نمود که روند نابودی صهیونیست ها را 

تسریع خواهد نمود.
ای  نه  رسا و  فرهنگی  معاون 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  اداره 
در ادامه، به تشریح مساله فلسطین از 
منظر حقوق بین الملل و قواعد حاکم 
الملل پرداخت و گفت:  در روابط بین 
و  جنایات  تداوم  با  رژیم صهیونیستی 
در  دقیقا  اخیر،   های  سازی  شهرک 
تضاد با  قطعنامه های مرتبط شورای 
امنیت سازمان ملل متحد و نیز تعهدات 

بین  پیمان های  در   شده  پذیرفته 
اصلی  عامل  لذا  و  کرده  عمل  المللی 
منظر  از  حتی  حماس  شجاعانه  اقدام 
حقوق بین الملل خود صهیونیست ها 
از  تا  اجازه داد  آنها  به  نباید  هستند و 
مظلوم  برای  خود  ای  رسانه  سلطه 
جهان  عمومی  افکار  فریب  و  نمایی 

نماید. استفاده 
گلی در ادامه صحبت های خود با 

قرائت بیتی از اشعار حافظ :
لشکر ظلم  کران  به  تا  کران  از   

است ولی// از ازل
 تا به ابد فرصت درویشان است

ایستادگی  با  نمود  امیدواری  ابراز 
جانبه  همه  حمایت  و  فلسطین  ملت 
جهان اسلام و ایفای نقش روشنگرانه 
وعده  رسانه؛  و  هنر  فرهنگ،  اصحاب 
الهی مبنی بر پیروزی مستضعفین هر 

چه زود تر محقق شود.
گلی در بخش دیگر صحبت های 
خود برگزاری آئین بزرگداشت حافظ در 
شهرهای مختلف کشور از جمله تبریز را 

نشانه و نمودی از انسجام ملی توصیف 
نموده و حافظ شاعر پر آوازه  قرن هشتم 
را از پایه های هویتی و تمدنی ایرانیان 
عمیق  آشنایی  ضرورت  بر  و  دانست 
نسل جوان با مفاخر و بزرگان فرهنگی 

کشور تاکید نمود.
فرهنگی  بوم  زیست   ****
مولفه های  ز  ا سرشار  ما  تمدنی  و 
زیباشناختی در حوزه مد و لباس است

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
بوم  زیست  گفت:  آذربایجان شرقی 
ز  ا ر  سرشا ما  تمدنی  و  فرهنگی 
و  مد  حوزه  در  زیباشناختی  مولفه های 

لباس است.
در  بلاغی«  “سیدمحمدحسین 
نخستین جشنواره ملی و نمایشگاه مد 
و لباس ایرانی و اسلامی که در محل 
تالار پتروشیمی تبریز برگزار شد اظهار 
داشت: خوشحالیم که بانوان فرهیخته 
ایران اسلامی امروز در همه جایگاههای 
خود  زندگی  در  که  اجتماعی  و  فردی 
دارند اعم از جایگاه یک مادر، همسر، 

هنرمند،  ورزشکار،  استاد،  کارآفرین، 
خبرنگار و ... با سربلندی و عفت تمام 
در حال نقش آفرینی هستند. وی افزود: 
نمود عینی این نقش آفرینی در اعلام 
نتایج کنکور سالجاری و قبولی بیش از 
6۰ درصدی بانوان قابل مشاهده است و 
در کشورهایی که ادعای توجه به منزلت 

زن را دارند این آمار را نمی توان دید.
یک  اگر  کرد:  تصریح  بلاغی 
زن  به  غرب  نگاه  خلاف   بر  بانویی 
واقعی  نقش  به  به عنوان یک وسیله، 
پرورش  و  بودن  مادر  همان  که  خود 
صحیح فرزندان است در جامعه برسد، 
آن جامعه رو به رشد خواهد بود. وی 
افزود: اگر از این هیاهوی رسانه ها و از 
این تلاطمی که پروپاگاندای رسانه ای 
در جهان راه انداخته رها شویم خواهیم 
دید که زیست بوم فرهنگی و تمدنی 
ما سرشار از مولفه های زیباشناختی در 

حوزه مد و لباس است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان گفت: اگرچه صنعت طراحی مد 
و لباس در کشور ما صنعت نوپایی است 
اما الهام هایی که طراحان این حوزه از 
فرهنگ و تمدن باستانی ما گرفته اند 
مد  نمایشگاه  امروز  و  بوده  زیبا  بسیار 
آورده  را فراهم  تبریز فرصتی  لباس  و 
به  لباس  و  مد  حوزه  فعالان  همت  تا 
همراه همه آنان که نیک می اندیشند و 
با اقتضائات زمان در حوزه مد و لباس 

فعالیت می کنند نمایان تر شود.
ز  ا تشکر  با  همچنین  بلاغی 
اتحادیه پوشاک استان که با فکری نو 
در دوره جدید فعالیت می کنند گفت: 
با تمهیدی که در شورای برنامه ریزی 
استان به همت پشتکار و همت اتحادیه 
شهرک  بزرگترین  از  یکی  شده  انجام 
های صنعتی پوشاک کشور در تبریز در 
اختیار تولید کنندگان قرار می گیرد و 
این فرصت خوبی است تا تولیدکنندگان 

مبتنی بر زیست بوم فعالیت کنند.

روشنگری مساله فلسطین در مقابل فریب افکار عمومی توسط صهیونیست ها 
مهمترین وظیفه اصحاب رسانه

سرپرست شرکت خدمان حمایتی کشاورزی ایلام
تأمین و توزیع بیش از 4۸۵ تن کود شیمیایی بین کشاورزان 

سیروان
ایلام- سرپرست شرکت      
خدمات حمایتی کشاورزی ایلام از 
تامین و ارسال بیش از ۴۸۵ تن کود 
به کارگزاران سیروان در شش ماهه 

اول امسال خبر داد.
سیامک بیگی اعلام این خبر 
اظهار داشت: این میزان کود شامل 
انبارهای  از  پتاسه  و  فسفاته  ازته 
شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 

استان و مبادی ها برای کارگزاران شهرستان سیروان ارسال شده است.
وی افزود: از سال گذشته برنامه ریزی و تمهیدات لازم برای تامین و 
توزیع مناسب کودهای یارانه ای )الگوی کشت( به عمل آمده تا کشاورزان 
و بهره برداران بخش کشاورزی هیچ نگرانی برای تامین کود مورد نیاز 

خود نداشته باشند.
سرپرست شرکت خدمات حمایتی کشاورزی ایلام بیان کرد: کشاورزان 
می توانند با تماس یا مراجعه به مرکز خدمات کشاورزی مربوطه از مقدار 
سهمیه کود بر اساس کشت و نوع محصول خود مطلع شوند و با درخواست 
صدور حواله الکترونیک از مرکز خدمات، به نزدیکترین کارگزار جهت دریافت 

کود مورد نیاز خود اقدام نمایند.

انعقاد تفاهم نامه دو جانبه همکاری مشترک آموزشی اداره 
کل آموزش فنی و حرفه ای مازندران با اداره کل دامپزشکی 

استان
به گزارش روابط عمومی و مرکز اطلاع رسانی اداره کل آموزش فنی 
و حرفه ای مازندران، با استعانت از درگاه خداوند متعال و در راستای عمل 
به منویات مقام معظم رهبری )مد ظله العالی( مبنی بر توجه به آموزش های 
راهبردها و سیاست های سازمان  راستای  در  فنی و حرفه ای و همچنین 
آموزش فنی و حرفه ای کشور برای توانمندی سازی افراد جامعه از طریق 
آموزش های مهارتی و نیز توسعه مشارکت با بخش های عمومی و دولتی 
به منظور هم افزایی در استفاده از پتانسیل ها و امکانات طرفین این تفاهم 
نامه بین اداره کل آموزش فنی و حرفه ای مازندران و اداره  کل دامپزشکی 

استان، برای مدت یکسال منعقد شد.
توافق طرفین  با  که  بوده  ۱۹بند  و  ماده   ۱۱ دارای  نامه  تفاهم  این 
به امضاء رسید، و اهدافی همچون توسعه مهارت  ها، توانمند سازی افراد 
معرفی شده از سوی دامپزشکی در امور نگهداری دام و طیور در راستای 
دوره های آموزشی مربوطه و براساس استانداردها، شایستگی های آموزشی 
و شغلی فنی و حرفه ای، استفاده از ظرفیت های طرفین جهت برگزاری  
دوره های آموزش فنی و حرفه ای مورد تایید طرفین می باشد را دنبال می کند.

بازگشت حدود ۳4۰ هکتار اراضی جنگلی و مرتعی به انفال 
در شش ماهه نخست سال جاری توسط یگان حفاظت اداره 

کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندرن-ساری گفت: در شش 
ماهه نخست سال جاری، تعداد ۵۰ فقره احکام قضایی سنواتی به مرحله 
اجرا در آمد که در این راستا ۱۸۸ هکتار از اراضی جنگلی و ۱۴۱ هکتار از 
اراضی مرتعی  در مجموع ۳2۹ هکتار اراضی جنگلی و مرتعی در راستای 
اجرای احکام  قضایی خلع ید و به انفال عودت گردید که نسبت به مدت 

مشابه سال قبل در مجموع ۳2۹ هکتار افزایش داشت.
سید علی علوی افزود:  در بخش اجرای تبصره ذیل ماده ۵۵ نیز تعداد 
۴۵۳ فقره و حدود  ۹۱ هکتار از اراضی جنگلی و مرتعی  از تصرف و تغییر 

کاربری شناسایی و به بیت المال عودت شد.
وی خاطرنشان کرد: در نیمه نخست سال جاری در راستای مقابله 
با قاچاق چوب تعداد ۷6۸ فقره پرونده ماده ۴۸ ) حمل غیرمجاز ( تشکیل 
که در این راستا 6۷۴ نفر شناسایی و دستگیر و ۵۷۵ دستگاه خودرو توقیف 
و از این افراد به میزان 2۵6 متر مکعب چوب آلات غیرمجاز کشف و به 

نفع دولت ضبط شد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندرن-ساری با اشاره به اینکه  
در راستای تشدید اقدامات حفاظتی،  اجرای گشت ها و بازدید از صنایع 
چوبی ، کارخانجات و مراکز خرید و دپو بطور مستمر انجام میشود، افزود: 
در این زمینه  ، ۵2 مورد اخطار ، ۱۷ مورد پلمپ کارگاه غیر مجاز ، ۱۸ 
مورد تخریب کوره ذغال ، کشف ۱۱۷۵ کیلوگرم ذغال و نیز در بحث ورود 
غیرمجاز چوب آلات از نوع تاغ از استان های کویری به استان مازندران،  
مقادیر 2۷۵۰ کیلوگرم چوب تاغ کشف و با  تشکیل پرونده قضایی،  متخلفین 

به دستگاه های قضایی معرفی شدند.
علوی تعداد حریق در عرصه جنگلی را ۱۱ فقره به مساحت  ۱۱هکتار 
و در عرصه های مرتعی  6 فقره به مساحت تقریبی 2۰ هکتار  عنوان کرد 
و افزود: که به لحاظ تعداد فقره حریق نسبت به  مدت مشابه سال گذشته 

کاهش حریق را شاهد بودیم.

بازنگری  بوشهر مورد  استان  بنادر  توسعه جامع  طرح های 
قرار می گیرد 

توسعه  های  طرح  گفت:  بوشهر  استان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
جامع بنادر این استان متناسب با نیازهای روز و تقاضای بازار مورد بازنگری 

قرار می گیرد. 
و  بنادر  مدیرکل  نسب  شکیبی  محمد  عمومی،  روابط  گزارش  به 
دریانوردی استان بوشهر در نشست بررسی طرح های جامع بنادر استان 
با حضور آبایی مشاور مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی و مدیر اجرایی 
لجستیک و طرح های جامع اظهار کرد: اجرای طرح های جامع به عنوان 
بنادر و دریانوردی  اداره کل  اولویت  های راهبردی  نیاز اصلی توسعه در 

استان بوشهر قرار دارد.
وی بیان کرد: درهمین راستا با پیگیری های انجام شده در دهه فجر 
سال گذشته طرح توسعه جامع بندر گناوه به عنوان یکی از طرح های شاخص 
سازمان بنادر و دریانوردی با ۱6 هزار میلیارد ریال اعتبار عملیاتی شده است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر تصریح کرد: در ارتباط با بندر 
تجاری بوشهر نیز با توجه به طراحی های از پیش تعیین شده تلاش می شود 
این طرح ها متناسب با تقاضا و نیاز جامعه هدف مورد بازنگری قرار گیرد.

شکیبی نسب همچنین با قدردانی از حمایت های ویژه اعضای هیات 
عامل سازمان از جمله معاونت بندری و اقتصادی مشاور مدیرعامل سازمان 
بنادر و دریانوردی و مدیر اجرایی لجستیک و طرح های جامع از بنادر استان 
بوشهر اظهار کرد: حضور کارشناسان خبره سازمان، رئوسای بنادر تابعه و 
همچنین مدیران مرتبط با طرح جامع اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر فرصتی مغتنم برای بروزرسانی مطلوب طرح های جامع بنادر استان 

است که برنامه ریزی شده از این ظرفیت نهایت استفاده انجام شود.
 وی افزود: میزان تخلیه و بارگیری بنادر استان بوشهر در نیمه نخست 
امسال با عبور از ۳2 میلیون تن نشان می دهد که به فراخور این جایگاه 
استراتژیک در اقتصاد کشور باید نگاه ویژه ای به این بنادر معطوف شود.

شکیبی نسب اظهار کرد: با نگاه راهبردی سازمان بنادر و دریانوردی 
هم اکنون پروژه های متعددی از جنوب تا شمال استان بوشهر در دست 

احداث است.

یاوران وقف چهارمحال و بختیاری تجلیل شدند
یاوران وقف چهارمحال و بختیاری همزمان با هفته وقف با حضور جمعی از 

مسوولان و فعالان این حوزه در امامزاده عزیزالله شهرکیان تجلیل شدند.
 در این همایش از ۵۰ نفر از واقفان نیک اندیش، هیات امنای امامزادگان، 
متولی موقوفات، امام جماعت، امین موقوفات، خادمان امامزادگان، خیران نیکوکار 

و فعالان عرصه رسانه تجلیل شد.
امامزاده  حفظ  راستای  در  که  عباسی  روح الله  مرحوم  خانواده  از  همچنین 

سیدمحمد سورشجان همت داشت، قدردانی و یاد این مرحوم گرامی داشته شد.
امام جمعه شهرکیان در این آیین با اشاره به تحولات روزهای اخیر، بیداری 
ملت آزاده و مقاوم فلسطین را ستود و گفت: این ملت مقاوم با دفاع از موجودیت 
دینی و وطنی خود در برابر ظلم و استکبار ایستادند و این موضوع خوشحالی و 

تقویت روحیه را در جبهه مقاوم را به همراه داشته است.
حجت الاسلام مهدی خدابنده با قدردانی از واقفان، خیران و فعالان عرصه 
وقف، تصریح کرد: فرهنگ وقف باید هرچه بیشتر در جامعه تبیین و ترویج شود 
به طوری که همه مردم یا سعی کنند واقف باشند یا دیگران را تشویق به وقف کنند 

و یا یاری گر خادمان موقوفات و امامزادگان باشند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاری نیز در این آیین با بیان 
اظهار  است،  استان  این  در  ثبت شده کشور  موقوفات  از یک درصد  اینکه کمتر 
داشت: از نظر تعداد موقوفات رتبه ۳۰ را در بین استان های کشور داریم که این 
وضع مطلوب نیست و باید در جهت فرهنگساری امر حسنه وقف بیش از پیش 

تبلیغات و فرهنگسازی کرد.
در  سرمایه گذاری  تومان  میلیارد   ۳۰ افتتاح  از  امیری  حسن  حجت الاسلام 
موقوفات استان در هفته وقف امسال خبر داد و گفت: یک مزرعه پرورش ماهی، 
بهره برداری از طرح آبیاری نوین در مزارع، افتتاح مرکز پزشکی و تعدادی رقبه های 

تجاری از جمله سرمایه گذاری های انجام شده در این حوزه بوده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه چهارمحال و بختیاری در ادامه با بیان اینکه 
زیرساخت های امامزادگان در استان مطلوب نیست و باید برای بهبود این وضعیت 
یاری خیران را جلب کنیم، تصریح کرد: درآمد نذورات امامزادگان استان در سالجاری 
امامزادگان استان  22 میلیارد ریال بود که جوابگوی تکمیل و تقویت زیرساخت 
نیست از همین رو فروش قبور در این بقاع متبرکه را در دستور کار خود قرار داده ایم 
تا از این محل بتوان منابع مالی برای فضای فیزیکی بارگاه امامزادگان تامین کرد.
امیری بر ضرورت همکاری بیش از پیش اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری استان برای تقویت زیرساخت امامزادگان استان به عنوان مکان های 
محوری گردشگری مذهبی تاکید کرد و گفت: امید می رود در قالب همکاری مشترک 

این 2 نهاد تا سال آینده مشکل سرویس بهداشتی در امامزادگان برطرف شود.

مدیرکل نوسازی مدارس ایلام؛
مدرسه ۶ کلاسه روستای ارمو دره شهر به زودی افتتاح می شود

   مدیرکل تجهیز و نوسازی مدارس ایلام گفت: احداث مدرسه 6 کلاسه 
روستای ارمو دره شهر به اتمام رسیده و به زودی افتتاح می شود.

جلال حمره در بازدید مدیران انجمن حامی به همراه خیرین از مدرسه 6 
کلاسه روستای ارمو، اظهار داشت: این فضای آموزشی با زیربنای ۵6۰ متر مربع 
شامل ساختمان آموزشی، سرویس بهداشتی، آبخوری و .. می باشد که برای احداث 

آن مبلغ ۸۰ میلیارد ریال هزینه شده است.
وی افزود: بخشی از این هزینه توسط خیرین تقبل و پرداخت شده است.

روستای  کلاسه   6 مدرسه  ساخت  گفت:  ایلام  مدارس  نوسازی  مدیرکل 
ارمو دره شهر با مشارکت دانش آموزان ابتدایی زنده یاد “مسعود آروین” که معلم 
این مرحوم  نام  به  و  احداث  باشد  استان خراسان شمالی می  دیزاباد در  روستای 

نامگذاری شده است.
حمره بیان داشت: کار احداث این مدرسه به اتمام رسیده و جهت بهره مندی 

دانش آموزان روستای ارمو به زودی افتتاح می شود.
وی در پایان خاطر نشان کرد: مشارکت در ساخت مدرسه تنها یک کار خیر 
نیست بلکه احترامی می باشد که دانش آموزان برای معلم خود قائل بوده که برای 

همه ما درس است.

مدیرعامل شرکت گاز ایلام؛
مطلوبی  شرایط  در  ایلام  استان  گاز  شرکت  در  مطالبات  وصول 

قرار دارد
    ایلام- مدیرعامل شرکت گاز ایلام گفت: وصول مطالبات عمده در این 
مجموعه در شرایط مطلوبی قرار دارد به طوریکه ۵۰ درصد مطالبات از صنایع عمده 

استان وصول شده است.
محمود کشاورز روز در دیدار مدیرکل دیوان محاسبات استان اظهار داشت: 
بیشترین طلب این شرکت از پتروشیمی و کارخانه سیمان ایلام بوده که با اقدامات 

قانونی به عمل آمده ۵۰ درصد آن وصول و مابقی آن در دست اقدام است.
این  پیمانکاران  طلب  تاکنون  جاری  سال  ابتدای  از  اینکه  به  اشاره  با  وی 
شرکت پرداخت شده است، افزود: شرکت گاز استان هیچگونه بدهی به پیمانکاران 
ندارد و به محض ارائه اسناد، طلب آنها در کمترین زمان ممکن پرداخت می شود.
مدیرعامل شرکت گاز ایلام با اشاره به اینکه رعایت قوانین بودجه سرلوحه 
شرکت گاز است، تصریح کرد: شرکت گاز استان آمادگی کامل را دارد تا در راستای 
تعهد به قوانین از نقطه نظرات و تجربیات سازنده دیوان محاسبات استان استفاده کند.
پرونده گازرسانی در مناطق  پایان سال جاری  تا  اینکه  به  اشاره  با  کشاورز 
روستایی استان بسته می شود، تأکید کرد: گازرسانی به مناطق محروم از مولفه های 
اصلی توسعه پایدار روستایی است و روند اجرایی پروژه های گازرسانی به یک درصد 
جمعیت باقیمانده روستایی استان که از مناطق کمتر توسعه  یافته و سخت گذر است 

تا پایان سال جاری بسته می شود.
وی با اشاره به اینکه 26 شهر استان از گاز طبیعی برخوردار شده اند و هم اکنون 
همه شهرهای استان گازدار هستند، گفت: در حال حاضر ۵66 روستای استان از 
نعمت گاز برخوردار شده اند که با برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال، همه 

روستاهای دارای قابلیت گازرسانی در استان گازدار خواهند شد.

فرشچی خبر داد :
صنعتی   ناحیه  و  شهرک   ۱۶ در  ضروری  نیاز  مورد  آب  کسری 

خراسان رضوی ۳۰۰ لیتر بر ثانیه است
یاسر وطن پور: مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان رضوی گفت: 
کسری آب مورد نیاز ضروری در ۱6 شهرک و ناحیه صنعتی استان  در حال حاضر 

۳۰۰ لیتر بر ثانیه است.
 »جعفر فرشچی طوسی« در نخستین جلسه برنامه ریزی برای تامین کسری 
آب شهرک ها و نواحی صنعتی خراسان رضوی که با حضور مدیر عامل آب منطقه ای 
استان در محل سالن اجتماعات شرکت شهرک های صنعتی برگزار شد ، اظهار کرد 
: سهم شهرک ها و نواحی صنعتی استان از مصرف آب ناچیز است و تاکنون ۹۴۵ 

لیتر در ثانیه آب در شهرکها و نواحی صنعتی استان تامین شده است. 
وی درباره کسری آب در شهرک ها و نواحی صنعتی خراسان رضوی افزود: 
کسری آب مورد نیاز ضروری در ۱6 شهرک و ناحیه صنعتی استان  در حال حاضر 
۳۰۰ لیتر بر ثانیه است. به طور متوسط به ازای هر لیتر بر ثانیه آب ۸۹ نفر اشتغال 
در شهرک ها و نواحی صنعتی استان ایجاد می شود که در شهرک صنعتی توس۳۰۰ 

نفر به ازای هر لیتر در ثانیه اشتغال ایجاد گردیده است. 
کسری  کرد:  بیان  رضوی  خراسان  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
آب مورد نیاز ۴۱ شهرک و ناحیه صنعتی در حال بهره برداری و توسعه آنها و ۱2 
شهرک و ناحیه در دست اقدام و دارای مصوبه برای افق ۱۴2۵ مقدار ۵۹ میلیون 

مترمکعب در سال است.
فرشچی ادامه داد: همچنین در این جلسه توافق شده تا برای تامین آب شهرک 
صنعتی رضوی)مشهد۵( طرح موجود انتقال آب به سرعت اجرایی و در اسرع وقت 
شهرک های  در  خدمات  و  صنعت  آب  تخصیص  مورد  در  همچنین  شود.  انجام 
صنعتی توافق شد  تا از محل طرح هزار مسجد با پیشنهاد و مشارکت مالی شرکت 
شهرک های صنعتی تا سقف ۵ میلیون متر مکعب در سال مورد بررسی شرکت آب 

منطقه ای و آبفا قرار گیرد.
رئیس هیأت مدیره شرکت شهرکهای صنعتی خراسان رضوی، افزود: از کل 
مصرف سالیانه آب صنعت استان که میزان ۷۴ میلیون متر مکعب در سال)معادل 
۱.6 درصد کل مصارف آب استان( است، میزان 6۳ میلیون متر مکعب در سال آن 
در صنایع خارج از شهرک ها و نواحی صنعتی و فقط میزان ۱۱ میلیون متر مکعب 

در سال آن در صنایع داخل شهرک ها ونواحی صنعتی مصرف می گردد. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
ت  عملیا ز  غا آ ز  ا شهر  بو ن  ستا ا
در  آب  ذخیره  مخزن  پنج  اجرایی 
دشتستان  تنگستان،  شهرستان های 

و عسلویه خبر داد.
این  توضیح  در  عالی  ابوالحسن 
خبر اظهار داشت: احداث مخزن های 
آبرسانی  قالب طرح جهاد  در  یاد شده 
و با یکهزار و ۸۰۰ میلیارد ریال اعتبار 

آغاز شده است.
وی بیان کرد: ظرفیت احداث پنج 
مخزن جدید استان در مجموع ۱6 هزار 
و ۵۰۰ مترمکعب است که در مدیریت 
توزیع و مصرف آب شرب در محلات 
شایانی  کمک  هدف  های  شهرستان 

خواهد کرد.

عالی ادامه داد: احداث مخزن ها 
همچنین به تقویت پایداری آب شرب 
منابع  در  اختلال  بروز  مواقع  در  بویژه 

ایفا  موثری  و  مهم  نقش  آب  تامین 
خواهد کرد.

وی گفت: در همین راستا پروژه 

مناطق  برای  آب  ذخیره  مخزن  های 
مختلف استان بوشهر طراحی شده که 
بر حسب اولویت نسبت به آغاز عملیات 

اجرایی آنها آغاز می شود.
موفق  تجربه  کرد:  اظهار  عالی 
توزیع  برای  مخازن  این  بکارگیری 
آب نشان می دهد که این پروژه باید 
با جدیت به سراسر استان تعمیم داده 
و اعتبار موردنیاز آن به صورت تمام و 

کمال محقق شود.
سیزدهم  دولت  در  افزود:  وی 
خوبی  بسیار  اعتباری  های  حمایت 
بوشهر  استان  آبرسانی  های  پروژه  از 
رویکرد  این  تداوم  که  شده  محقق 
آبی  منابع  وابستگی  رفع  نویدبخش 

استان به استان های همجوار است. 

آغاز عملیات اجرایی احداث پنج مخزن ذخیره آب در استان بوشهر

صدور پروانه استاندارد تولید سلیندرهای کامپوزیتی در چهارمحال و بختیاری
چهارمحال  استاندارد  کل  مدیر 
با  استاندارد  ملی  هفته  در  بختیاری  و 
اصحاب رسانه بیان کرد: مجوز استاندارد 
سیلندرهای  تولید  واحد  ساخت  برای 
میلیون   ۳۵ استان  در  که  کامپوزیتی 
یورو از سوی بخش خصوصی سرمایه 
گذاری و هزینه شده است، از سوی این 

اداره کل صادر شده است.
ی  همه  گفت:  پژوهش  مهدی 
آزمایشگاه  و  رصد  مورد  باید  تولیدات 
اداره استاندارد قرار گیرد، در واقع نظارت 
بر عملکرد واحدهای تولیدی به صورت 

کامل انجام می شود.
وی اضافه کرد: با توجه به تلاش 
های یک ساله نیروهای اداره استاندارد 
در برنامه تکلیفی بین ۳۱ استان توانسته 

است رتبه دوم را کسب کند.
استاندارد چهارمحال و  مدیر کل 
اینکه کشور چین در  بیان  با  بختیاری 
پیشتاز  حلال  محصولات  تولید  حوزه 
و  حلال  پروانه  صدور  افزود:  است، 
بررسی مواد غذایی از نظر حلال بودن 
شد  خواهد  کشور  پیشرفت  موجب 
 2۹ تاکنون  استان  در  راستا  همین  در 
پروانه حلال صادر شده و چهارمحال 
و بختیاری در این حوزه حائز رتبه برتر 
کشوری شده این درحالی است که تعداد 
پروانه های حلال استان طی سال های 

گذشته تنها سه مورد بود.
 ۳۳ افزایش  به  اشاره  با  پژوهش 
درصدی بودجه جاری اداره کل استاندارد 
سال  به  نسبت  بختیاری  و  چهارمحال 
جدید  سال  در  کرد:  اضافه  گذشته، 
برنامه های مهمی در دستور کار قرار دارد.

وی تصریح کرد: رشد تنها در حوزه 
تولید مهم نیست بلکه باید کیفیت نیز 
حاضر  حال  در  گیرد  قرار  توجه  مورد 

باشد  کیفیت  با  همراه  باید  تولید  رشد 
تولیدی  واحدهای  که  صورتی  در  و 
آن ها  با  دهند  کاهش  را  خود  کیفیت 

برخورد می شود.
سال  یک  طی  کرد:  عنوان  وی 
گذشته اداره کل استاندارد چهارمحال و 
بختیاری اقدام به شناسایی دانش آموزان 
برتر در مدارس و معرفی ۱۰ نفر از آن  ها 
به عنوان همیاران استاندارد کرد و مقرر 
است در سال جاری از این دانش آموزان 
زنگ  نیز  شنبه  روز  در  شود،  تقدیر 
استاندارد در تعدادی از مدارس استان 
به صدا درآمد که هدف از این اقدامات 
فرهنگ سازی در حوزه استاندارد است.

بوی  وجود  به  اشاره  با  پژوهش 
شهرکرد،  نقاط  برخی  در  نامطبوع 
اضافه کرد: برطرف کردن این مشکل 
با  اما  نیست  استاندارد  نهاد  وظایف  از 
مردمی  مطالبات  دلیل  به  وجود  این 
با  نامه نگاری هایی  اداره کل  این  از 
در  دادستان  و  زیست  محیط  اداره کل 
استان صورت گرفت که در این زمینه 
بازدیدهایی نیز از مراکز تولید خوراک 

آبزیان انجام شد.

چهارمحال  استاندارد  مدیرکل 
همیت  ا بر  کید  تا با  ری  بختیا و 
مراکز  و  قنادی ها  در  خالص فروشی 
قنادی های  در  گفت:  مرغ،  عرضه 
استان وزن جعبه و شیرینی به صورت 
و همچنین  نمی شود  جداگانه محاسبه 
در مرغ فروشی ها وجود حجمی از آب و 
خون درون بسته مانع از خالص فروشی 

می شود.
چهارمحال  استاندارد  مدیرکل 
برنامه های  به  اشاره  با  بختیاری  و 
جهانی  روز  به مناسبت  شده  پیش بینی 
و هفته ملی استاندارد در استان یادآور 
شد: هفته استاندارد در ایران ۱۵ تا 22 
برنامه های  اما  است  سال  هر  مهرماه 
به علت  ری  سال جا در  هفته  ین  ا
برنامه ریزی های ملی از 22 تا 2۷ ماه 

جاری برگزار می شود.
هفته  جمعه  روز  گفت:  پژوهش 
رسمی  رشناسی  کا زمون  آ ری  جا
با حضور ۵۳ داوطلب شامل  استاندارد 
کارشناس   2۹ و  مرد  کارشناس   2۴
خانم همزمان با سراسر کشور در جهاد 

دانشگاهی برگزار می شود.

نند  ا می تو مردم   : د فزو ا وی 
تخلف های مرتبط با حوزه استاندارد را از 
طریق شماره ۱۰۰۰۱۵۱۷ اطلاع رسانی 
ممکن  زمان  سریع ترین  در  تا  کنند 

بررسی و رسیدگی شود.
ایشان با اشاره به اینکه در بسته 
تحولی ۳ محور اصلی وجود دارد، اظهار 
کرد: استاندارد سازی، اعتبار سنجی و 
 ۳ سازی  هوشمند  و  فناورانه  توسعه 

محور اصلی در بسته تحولی است.
پژوهش با اذعان بر اینکه با توجه 
به شرایط سخت اقتصادی و تحریم های 
تولید  در  کیفیت  است  لازم  ظالمانه 
رضایتمندی  که  رود  بالا  محصولات 
مردم را نیز به دنبال داشته باشد گفت: در 
راستای تولیدات باید استانداردهای لازم 

صورت گیرد.
وی با اذعان بر اینکه افزایش ارتقا 
رضایتمندی  و  تولیدات  کیفی  و  کمی 
مورد  باید  که  است  مهم  بسیار  مردم 
در  تحول  باید  گفت:  گیرد  قرار  توجه 
ایجاد  محصولات  کیفیت  و  کمیت 
ایرانی  محصولات  به  نسبت  تا  کنیم 

اعتماد صورت گیرد.
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روزنامه سراسری

نسل جوان روزنامه  تنها 

داریوش مهرجویی و همسرش به قتل رسیدند!

وداع ناباورانه با استاد سینمای موج نو ایران
محمد حسین زاده

هنوزهـم بسـیاری از هنرمندان و 
علاقمنـدان بـه این عرصه، در شـوک 
درگذشـت آتیـلا پسـیانی و فـردوس 
کاویانـی بودنـد کـه خبری بـه مراتب 
عجیـب تر، نـه تنها قلبها را شکسـت، 
بلکه مغزها را در شـوک فرو برد... خبر 
قتـل داریـوش مهرجویی و همسـرش 

در خانه شـخصی شـان!
خبـر شـوک آمیـز و تلـخ قتـل 
در  و همسـرش  مهرجویـی  داریـوش 
کابوس شـبانه 2۳ مهر مـاه را باورمان 
خـواب  از  صبـح  کاش  ای  نیسـت، 
آنکـه  جـای  بـه  و  می شـدیم  بیـدار 
خبـر تلـخ رفتـن خالـق گاو، هامـون، 
مهمـان  و  سـنتوری  اجاره نشـین ها، 
مامـان را می دیدیـم، خودمـان را کنـار 
جمعیتـی  سـیل  در  فلسـطین  سـینما 
پیـدا می کردیـم که در انتظار تماشـای 
سـنتوری در جشـنواره بودیـم اما گویا 

خبـر درسـت اسـت و بایـد ناباورانـه از 
کارنامه سـینمایی  یکـی از بنیانگذاران 

مـوج نـو سـینمای ایـران بنویسـیم.
آذر مـاه سـال ۱۴۰۰ بـه بهانـه 
تولـد داریـوش مهرجویـی بـا او تماس 
فیلمـش  آخریـن  کـه  او  گرفتیـم، 
سـال  مـاه  اردیبهشـت  در  لامینـور، 
خاطـرات  هنـوز  شـد،  اکـران   ۱۴۰۱
یـادآوری  را  سـنتوری  توقیـف  تلـخ 
بیـش  در طـول  مهرجویـی  می کـرد. 
از نیـم قـرن فیلمسـازی، عـلاوه بـر 
در  نـدگار  ما شـخصیت های  خلـق 
سـینما، بازیگرانـی را بـا فیلم هایش به 
سـینمای ایـران معرفـی کـرده که هر 
کـدام یا سـتاره شـدند یا مسـیری تازه 
پیش رویشـان بـاز شـد؛ مثـل عزت الله 
انتظامی، خسـرو شـکیبایی، بیتا فرهی، 
علـی مصفـا و لیـلا حاتمـی. آثـار او 
در سـال های دور وقتـی کـه شـرکت 
این چنیـن  جهانـی  جشـنواره های  در 
مرسـوم نشـده بـود، در جشـنواره های 

کـن،  برلیـن،  ونیـز،  مثـل  معتبـری 
و  داشـت  توکیـو شـرکت  و  شـیکاگو 
جایزه هایـی هـم گرفـت؛ اما بـه همان 
میـزان فیلم هایـش دچـار ممیـزی یـا 

نمایـش شـده اند. عـدم 
او در آخریـن گفتگویـش دربـاره 
اینکـه آیـا قصد سـاخت فیلـم جدیدی 
برخـی  از  گلایـه  ضمـن  نـدارد،  را 
ممیزی هـا گفتـه بود: کلا هم شـرایط 
طـوری اسـت کـه بـا ایـن گرانـی و 
نمی کنـد،  صـرف  فیلمسـازی  تـورم، 
چون سـاخت یـک فیلم دسـت کم ۱۰ 
میلیـارد تومان هزینـه دارد و باید موقع 
اکـران ۳۰ میلیـارد بفروشـد تـا به پول 

برسـد. اولیه اش 
مهرجویـی یادآور شـده بـود: من 
ایـن روزهـا در حـال نوشـتن خاطراتم 
هسـتم، آنجا خیلی از مسـائل را درباره 
آنچـه بر سـر فیلم هایم آمـد می گویم.
بـا  نشـین ها  اجـاره  کارگـردان 
تاکیـد  داشـت  کـه  گله هایـی  وجـود 

می کـرد: بـا همه این اتفاق هـا می دانم 
که سـینما پابرجا می مانـد چونجوان ها 
هـر روز مشـتاق فیلمسـازی می شـوند 
و جلـو می آینـد. سـینما تفریـح مـردم 
اسـت و بـرای همین، این همه سـینما 
در سـال های اخیر سـاخته شـده است؛ 
هـر چند جـای افسـوس دارد که وقتی 
مـا می گفتیم سـینما کم اسـت، چیزی 
وضـع  کـه  حـالا  امـا  نمی سـاختند 
فیلم هـا بـه اینجـا رسـیده، ایـن همـه 

سـالن سـینما سـاخته شـده است.
بـه  روزگاری  کـه  مهرجویـی 
فقـط  دانشـگاه  در  تـا  رفـت  آمریـکا 
سـینما بخوانـد، رشـته اصلـی اش را به 
فلسـفه با گرایش سـینما تغییر داد و در 
دهـه ۱۳۴۰ شـروع به فیلمسـازی کرد 
تـا سـال ۴۸ کـه یکـی از آثـار ماندگار 
سـینمای ایـران یعنـی گاو را سـاخت. 
سـختی های  تولیـدش  کـه  فیلمـی 
تهیه کننده هـای  و  داشـت  را  خـود 
زیـادی آن را رد می کردنـد، چـون آن 

روزهـا دور، دورِ فیلم هایـی مثـل گنـج 
قـارون بـا رقص و آواز بود. او در همان 
سـال های قبـل از انقـلاب چنـد فیلـم 
دیگـر از جملـه دایـره مینا را سـاخت و 
چنـد سـال بعـد از انقلاب هم بـا اجاره 

نشـین ها یکـی از بهتریـن فیلم هـای 
کمـدی سـینما را ثبـت کرد.

مهرجویـی در سـال 6۸ تصمیم 
بـه سـاخت فیلمـی می گیـرد که هیچ 
همـکاری  بـه  حاضـر  تهیه کننـده ای 
بـرای تولیـد آن نمی شـود، چـون آن 
را در فـروش موفـق نمی داننـد ولـی 
مهرجویـی کـه دوسـت داشـت آنچه 
را در سـر دارد بسـازد بـرای اولیـن 
یـک  تهیه کنندگـی  خـودش  ر  بـا
ایـن  و  می گیـرد  برعهـده  را  فیلـم 
یکـی  هامـون،  کـه  می شـود  طـور 
فیلم هـای  ندنی تریـن  دما یا بـه  ز  ا
مهرجویی و سـینمای ایران می شـود. 
بمانـی،  لیـلا،  پـری،  سـارا،  بانـو، 
مامـان  مهمـان  و  گلابـی  درخـت 
شـاخص  و  مهـم  کارهـای  دیگـر 
ایـن فیلمسـاز در دهـه  ۷۰ و اوایـل 
دهـه ۸۰ بودنـد تـا اینکـه سـال ۸۵ 
کـه  فیلمـی  شـد،  سـاخته  سـنتوری 
تحسـین برانگیز  فجـر  جشـنواره  در 
بـود و جایـزه هـم گرفـت، امـا شـبِ 
اکـران عمومـی اش توقیف شـد. این 
بـرای  سـختی  ضربـه  کـه  توقیـف 
بـه  بعـد  مـاه  سـه  بـود،  مهرجویـی 
قاچـاق دی وی دی فیلـم ختـم شـد.
سـال ها  ایـن  تمـام  در  کـه  او 
مشـغول نوشـتن و ترجمـه هـم بوده، 
سـاخت  به سـراغ  سـنتوری  از  پـس 
مثـل  دیگـر  کـه  رفـت  فیلم هایـی 

را  مخاطبانـش  و  علاقمنـدان  قبـل 
کـه  فیلم هایـی  نمی کـرد،  راضـی 
اگرچـه شـاید بـا دغدغـه شـخصی و 
شـدند  سـاخته  مهرجویـی  اجتماعـی 
را  مهرجویـی  انتظـار طرفـداران  امـا 
را  تصـور  ایـن  و  نکردنـد  بـرآورده 
پیـش آوردنـد کـه شـاید دوران اوج 
او هـم بـا تـاراج سـنتوری بـه پایـان 
رسـیده اسـت. اما مهرجویـی که چند 
سـالی بود می خواسـت قصـه ای دیگر 
از سـنتوری بسـازد، در آسـتانه نهمین 
را  لامینـور  فیلـم  زندگـی اش  دهـه 
سـاخت که سـال گذشـته اکران شـد.

یکـی از آخریـن برنامه هـای که 
تـدارک  مهرجویـی  داریـوش  بـرای 
مـاه  اردیبهشـت   2۳ در  شـد،  دیـده 
ایـران  کوتـاه  فیلـم  انجمـن   ۱۴۰۰
بزرگداشـتی برای داریـوش مهرجویی 
ترتیـب دادنـد که در آن نشـان ایسـفا 
را اهـدا کردنـد. در بخشـی از مراسـم 
بـه روال سـال های قبل کـه تندیس 
قدیمـی  فیلـم سـاز  یـک  بـه  ایسـفا 
اهـدا مـی شـد، فیلـم کوتاهـی پخش 
شـد که در آن نشـان ایسـفا در منزل 
داریـوش مهرجویـی بـه او اهدا شـد، 
ایـن فیلـم سـاز سـخنان کوتاهـی را 
خطـاب بـه فیلمسـازان مطـرح کـرد 
کـه از اهمیـت ایـن نـوع فیلم سـازی 
سـخن می گفت و تاکیـد می کرد که 
فیلـم سـازی کوتاه،کار سـختی اسـت 

چـون در زمـان کوتـاه بایـد حرفت را 
مطـرح کنـی. خالـق اجـاره نشـین ها، 
هامـون، لیـلا، مهمـان مامـان، سـارا 
 ۱۰ خـودش  کـه  بـود  شـده  یـادآور 
فیلـم کوتاه سـاخته اسـت و از دسـت 
انـدرکاران آکادمـی فیلـم کوتاه که در 
این روزگار کرونا زده این نشـان را به 

او دادنـد، تشـکر کـرده بود.
فیلم هـای  مهرجویـی  داریـوش 
چـون الماس ۳۳، آقای هالو، مدرسـه 
درخـت  بانـو،  می رفتیـم،  کـه  ای 
گلابـی، میکـس، دختردایی گمشـده، 
آسـمان  تهـران،  طهـران  بمانـی، 
و...  اشـباح  نارنجی پـوش،  محبـوب، 
دارد  هنـری اش  کارنامـه  در  هـم  را 
و در گزارش هـای بعـدی مبسـوط تر 
دربـاره کارنامه سـینمایی اش خواهیم 

. شت نو
منبعـی کـه بـرای تاریـخ تولـد 
داریـوش مهرجویـی بـه آن اسـتناد 
یـران  ا سـینمای  نشـنامه  دا شـده، 
کـه  اسـت  بهارلـو  عبـاس  تالیـف 
قیـد  آن  در   ۱۳۱۹ سـال  آذر   ۱۷
شـده در حالـی کـه در برخـی منابع 
دیگـر مثـل ویکی پدیـا سـال ۱۳۱۸ 
درج شـده اسـت. در نهایـت وداعـی 
تلـخ بـا ایـن اسـتاد ارزنده سـینمای 
کشـور، باعث شـد تـا داغـی عجیب 
بـرای همیشـه در سـینمای ایران بر 

جـای بمانـد.

ناصح کامگاری و انتشار نمایشنامه جدید

و  قی  شر شب  مه  یشنا نما
کامگاری  ناصح  اثر  هفتم  ایستگاه 
توسط نشر نی منتشر شد. این کتاب 
آثار  از مجموعه  2 نمایشنامه  که به 
ختصاص  ا نویسنده  ین  ا یشی  نما
کتاب  ششمین  و  سی  است،  یافته 

نشر  در  نمایش  جهان  فاخر  مجموعه  از 
به  سهندی  رحمان  همکاری  با  و  رضایی  رضا  زیرنظر  که  است  نی 
بازار کتاب عرضه شده است. این کتاب دهمین کتاب این نویسنده و 
۱۴۰2 منتشر می شود.  اوست که در سال  نمایشنامه   دومین مجموعه 
بهار  در  که  نیز  دیگر  نمایشنامه   2 و  فرهاد  فراق  در  او  پیشین  کتاب 
امسال انتشار یافت با استقبال مواجه شد. هر 2 نمایشنامه کتاب جدید 
نویسنده  این  آثار  اکثر  همچون  و  هستند  پرسوناژ  کم  نویسنده،  این 

دارند، اجتماعی  مضمونی 

حال خسرو خسروشاهی خوب است...

و  خسر د  ستا ا می  عمو ل  حا
خسروشاهی دوبلور و گوینده نقش ها 
و فیلم های مهم سینمای جهان که 
چند روز پیش در بیمارستان بستری 

شده بود، بهبود یافته است. 
بط  ا و ر یر  مد نکی  با د  ا شهر

سرپرستان  و  گویندگان  انجمن  عمومی 
سرشناس  دوبلور  خسروشاهی  خسرو  شدن  بستری  از  فیلم  گفتار 
روز   6 حدود  خسروشاهی  خسرو  کرد:  بیان  و  داد  خبر  بیمارستان  در 
پیش در بیمارستان آتیه تهران بستری شد و اکنون در بخش عمومی 
است و حال عمومی ایشان فعلا مساعد است. با این حال ایشان باید 
شود  انجام  تکمیلی  آزمایشات  تا  باشند  بیمارستان  در  دیگر  روز  چند 
صورت  به  دارد،  وجود  ایشان  سلامتی  برای  خطری  اگر  درنهایت  و 

کلی برطرف شود.

انتشار قطعه موسیقی برای حسین علیزاده

حسین  ز  و ر د ا ز سبت  منا به 
علیزاده، قطعه پیش درآمد دشتی از 
کتاب ۱۰ قطعه برای تار )جلد پنجم( 
تا  محمدشاهی  د  ا محمدجو توسط 
پلتفرم های  ر  د ه  ما یور شهر یان  پا

قطعه  این  شد.  خواهد  منتشر  موسیقی 
برای تار، توسط هنرمند جوان محمدجواد 
محمد شاهی برای همنوازی تار و قانون برای رسیدن به یک زبان 
های  نقش  در  ساز  دو  هر  صوتی  امکانات  از  استفاده  و  مشترک 
بسیار  خصوصیات  دیگر  از  است.  شده  تنظیم  آکومپانیمان  و  ملودی 
ویژه و منحصر به فرد این آثار، تنوع ریتم و بهره برداری خلاقانه از 
قطعه  این  است.  ایران  موسیقی  ردیف  ملودیک  و  ریتمیک  الگوهای 
را  اثر  مسترینگ  و  میکس  کامکار،  و سیاوش  استودیو سیا ضبط  در 

است. داشته  عهده  به 

ره
وا

شن
ج

لاژ
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ن پژمان جمشیدی و محسن کیایی در هتل

به   ، هتل یی  سینما فیلم 
بی  طیا ا د  مسعو نی  ا د گر ر کا
یسته  شا محمد  گی  تهیه کنند و 
 ۷ ز  ا نمایش  نه  ا پرو فت  یا در با 
پخش  توسط  را  خود  اکران  مهرماه 
شایسته فیلم در سینماها آغاز خواهد 

هتل  یک  قصه  که  کمدی  ین  ا  . کرد
در  می کند،  روایت  ناخوانده  زن   ۴ و  مرد   2 ورود  از  پس  را  پرماجرا 
تگزاس،  فیلم های  از  پس  اطیابی  مسعود  پرفروش  کمدی های  ادامه 
در  مشهد  هویزه  سینما  سرگروهی  به  بخارست  و  انفرادی  دینامیت، 
سینماهای سراسر کشور اکران خواهد شد. پژمان جمشیدی و محسن 
کیایی زوج اصلی این فیلم را تشکیل می دهند و ریما رامین فر، صدف 
فرزانه  وحیدزاده،  مریم  نیکخواه،  غلامرضا  باقری،  مهلقا  اسپهبدی، 

قاسم زاده، جواد پولاد و سام نوری نیز در آن نقش آفرینی می کنند.

ما
سین

 

تلویزیون، نمایش خانگی و حالا سینما! 
مافیا از رگ گردن هم به مخاطب نزدیک تر 
است. عده کثیری حاضرند برای تماشای بازی 
مافیا با هزینه ای نزدیک به ۷۰۰ هزار تومان 
با  قیمت گذاری  این  اینکه  اولا  بخرند!  بلیط 
چه متر و معیاری صورت گرفته و چه نهادی 
ثانیا  وظیفه نظارت بر آن را به دوش دارد و 
تماشای  از  مخاطب  استقبال  همه  این  دلیل 
که  نوجوان  و  کودک  مخاطب  حتی  مافیا 
تماشای این سبک رئالیتی شو برایش مناسب 
ساخت  از  پلتفرم  استقبال  همچنین  و  نیست 
و  کارگردان  ابوطالب،  سعید  چیست؟  مافیا 
تهیه کننده پدرخوانده، ضد، ارتش سری و چند 
برند رئالیتی شو مافیایی دیگر، در گفتگویش با 
ترافیک  این  از  زیادی  بخش  جوانان،  دنیای 
متوجه  را  خانگی  نمایش  در  مافیاها  تعدد  و 
پلتفرم ها و نگاه تجاری آنها دانست. در ادامه 
خصوص  در  دیگر  سوالات  برخی  به  گفتگو 
ین  ا موفقیت  علت   ، بلیط ها قیمت گذاری 

رئالیتی شوها در نمایش خانگی و... پرداخته ایم 
که در ادامه از نظر خواهید گذراند.

ساخت  به  پلتفرم ها  بیشتر  -گرایش 
رئالیتی شو چه دلیلی می تواند داشته باشد؟

هر  نیست؛  رئالیتی شو  سر  فقط  *بحث 
برنامه ای که به موفقیتی نسبی می رسد، همه 
آن  ساخت  دنبال  به  هم  دیگر  پاتفرم های 
این یک موضوع طبیعی و خاصیت  می روند. 
بدهد،  جواب  برنامه ای  هر  است،  آزاد  بازار 
تکرار می شود. من به همه پلتفرم های مشهور 
زمان حاضر، سه یا چهار طرح مختلف پیشنهاد 
دادم و آنها بودند که تصمیم گرفتند ابوطالب 
گفتند  نسازد.  را  کدام  و  بسازد  را  طرح  کدام 
شود،  ساخته  سری  ارتش  شود،  ساخته  ضد 
برنامه ها  این  چون  شود،  ساخته  پدرخوانده 

جوابش را پس داده بود.

-جواب پس دادن و دیده شدن را ملاک 

خوبی برای انتخاب کار و برنامه سازی می دانید؟
این  پلتفرم در  تلویزیون و  بین  *تفاوت 
است که تلویزیون برای تولید محتوای فرهنگی 
و هنری، از بیت المال هزینه می کند و پلتفرم 
اینگونه نیست. پلتفرم اگر چنین وظیفه ای برای 
شخصی  اعتقاد  دلیل  به  باشد،  قائل  خودش 
قانونی  لحاظ  به  است  پلتفرم  این  مدیران 
چنین وظیفه ای ندارند. بنیان بخش خصوصی 
بر سودآوری و بازگشت سرمایه بنا شده است.

و  عجیب  و  بالا  قیمت  دیگر  -مسئله 
 ۷۰۰ است؛  زنده  اجرای  بلیط های  غریب 

هزار تومان!
و  کرد  تعیین  پلتفرم  را  بلیط ها  *قیمت 
بود  قرار  ابتدا  از  نداشتیم.  آن  در  دخالتی  ما 
ما چندین اجرای تمرینی قبل از ضبط فصل 
همین  گفتیم  باشیم.  داشته  پدرخوانده  سوم 
اجراهای تمرینی را در قالب اجراهای زنده به 
سینما بیاوریم و در حضور مخاطب اجرا کنیم. 

این تصمیم گرفته شد اما تعرفه بلیط ها را خود 
پلتفرم تعیین کرد.

-چرا در پلتفرم ها پخش پدرخوانده را با 
محدودیت سنی می دیدیم اما در اجرای زنده 

کودکان خردسال هم در سالن بودند؟
*تماشای اجرای این بازی ممکن است 
و  نباشد  مناسب  گروه های سنی  برخی  برای 
خیلی سفارش کردیم که به کودکان زیر ۱۰ 
متاسفانه  اما  نشود  انجام  بلیط فروشی  سال 
در  هم  ساله   ۷-6 کودکان  و  نکردند  توجه 

سالن می بینیم.

-به عنوان برنامه سازی که درگیر با این 
بازی هاست، آیا بازی های نقش مخفی را مروج 

دروغ می دانید؟
مصاحبه های  به  داده ام.  پاسخ  *قبلا 

قبلی ام رجوع کنید.

-اولویت شما در برنامه سازی چیست؟
*اقبالی که مخاطب به رئالیتی شو نشان 
می دهد، موقتی است و این قالب بیشتر به درد 
سرگرمی می خورد اما تاثیرگذاری سریال های 
اگر  می دانم.  بیشتر  چیزی  هر  از  را  نمایشی 
کنیم،  منتقل  را  ارزشمندی  مفاهیم  بخواهیم 
کار نمایشی ابزار و وسیله بهتر و مناسب تری 
است؛ البته آنجا باز هم نظر سرمایه گذار است 

که تعیین کننده است.

بازی های  تب  می کنید  -پیش بینی 
نقش مخفی تا چه زمانی ادامه پیدا کند؟

زمانی  چه  تا  بازی ها  این  تب  *اینکه 
ادامه دار باشد، قابل پیش بینی نیست. اما نکته 
اینجاست که نباید به این موضوع نگاه هنجاری 
داشت؛ طوری که انگار برنامه هایی با موضوع 
بازی های نقش مخفی بد است و نباید ساخته 
شوند! این فقط یک قالب است و اصلا ربطی 
به محتوا و کیفیت و هنجار و ناهنجاری ندارد.

-چرا این قالب در بین مردم اینقدر دیده 
شده است؟

*مجموعه های نمایشی مخاطب خاص 
گسترده  رئالیتی شو  مخاطبان  دامنه  اما  دارند 
ارزانقیمت تر  رئالیتی شو  تولید  است. همچنین 
دو  این  است.  نمایشی  سریال های  تولید  از 
پلتفرم ها  که  هستند  دلایلی  مهم ترین  عامل 
را به سرمایه گذاری روی رئالیتی شوها ترغیب 

می کنند.

نمایش  موفق  برنامه های  مهاجرت  -با 
ایرج  مهمونی  مثل  تلویزیون،  به  خانگی 
شبکه  به  آمدنش  از  شنیده ها  که  طهماسب 

نسیم خبر می دهند، موافق هستید؟
اولا سبب صرفه جویی  اتفاق  این  *بله. 
در منابع می شود. به عنوان مثال من کارگردان 
که  می سازم  پلتفرم  فلان  در  مجموعه  یک 
برای  مجوز  این  اگر  دارد؛  را  ساترا  مجوز 

تلویزیون هم کفایت کند، چه ایرادی دارد که 
تلویزیون هم آن را پخش کند؟ اتفاق خوبی 
است که هم به نفع سرمایه گذار و پلتفرم و هم 
به نفع تلویزیون است. در سال های گذشته هم 
نمونه هایی دیده ایم؛ مثلا »ساخت ایران« در 
دیده  و  پخش  و  تولید  خانگی  نمایش  شبکه 
را خرید  آن  تلویزیون هم  آن،  از  و پس  شد 

و پخش کرد.

-البته مانع بزرگی بر سر راه این مهاجرت 
وجود دارد که ممیزی های تلویزیون است؛ این 

مانع را چقدر جدی می دانید؟
شبکه  بین  نامحسوسی  دیوار  و  *مرز 
که  دارد  وجود  تلویزیون  و  خانگی  نمایش 
عده ای به دلیل حفظ منافع خود دوست دارند 
این  اگرچه  شود.  بلندتر  و  قطورتر  مرز  این 
کنیم  تلاش  باید  اما  است  نامحسوس  مرز 
پخش  ممیزی های  به  را  تولید  ممیزی های 

نزدیک کنیم.

از علاقه مردم به مافیا تا بلیط 700 هزار تومانی!
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